
  Motienummer   
  1 

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

230607.03   30-km per uur op de 
goede wegen   

7 juni 2023   C. Daemen   Bereikbaarheid   Arno Koldenhof   D66, GroenLinks, 
PvdA, SP, Stadspartij 
Nijmegen   

G. van Campen     Ja 

                           
   
Inhoud Motie:   1. Eerst met een goed onderbouwd 30-km-wegenplan te komen, waarin voor - en nadelen goed in beeld zijn gebracht, bij het samenstellen van dit plan 

bewoners goed te betrekken.    
2. Dit uitgewerkte plan eerst aan de gemeenteraad voor te leggen alvorens te komen tot besluiten over het daadwerkelijk invoeren van 30km/uur norm.   

1e reactie:   Wij voeren de motie uit. In Q4 komen we met een plan voor 50 naar 30 km/u. Het plan leggen we voor aan de gemeenteraad. Op het plan op hoofdlijnen voeren 
we participatie uit op stads breed niveau.   

Voortgang:   April 2025:  
Op 29 januari 2025 heeft de raad het raadsvoorstel ‘Netwerkvisie mobiliteit: 30 km/uur als norm’ vastgesteld. Daarmee is vastgesteld op welke straten 
de maximumsnelheid zal worden verlaagd naar 30 km/uur. Hierbij is gekozen voor een gefaseerde invoer van 30 km/uur: fase 1 omzetting in één keer, 
medio 2026, fase 2 omzetting na aanvullende maatregelen, fase 3 omzetting na herinrichting. Met dit raadsbesluit beschouwen we de motie als 
beantwoord. Wij stellen voor om de motie af te voeren.  
   
PA 18 december 2024: De motie kan pas worden afgevoerd als de raad over deze 'goede wegen' een besluit heeft genomen.   
Oktober 2024: Op 17 september 2024 is de 'Netwerkvisie Mobiliteit: 30 km/uur als norm' vastgesteld door het college. Deze netwerkvisie is één van de uitwerkingen van de ‘Agenda 
Versnelling Mobiliteitstransitie’ (vastgesteld door de raad op 7 juni 2023). In deze visie beschrijven we waarom we de maximumsnelheid willen verlagen van 50 naar 30 km/uur, op welke 
wegen we dat gaan doen en hoe we dit gaan invoeren. De netwerkvisie wordt naar verwachting in Q3-4 2024 aangeboden aan de raad. Hiermee beschouwen we de motie als beantwoord. 
Wij stellen voor om de motie af te voeren.   
April 2024: Het college werkt op dit moment aan een netwerkvisie. In deze visie bepalen we welke wegen 50 blijven, welke wegen op welke termijn 30 worden, maar ook waar we meer 
ruimte geven aan fietsen en waar de bus rijdt. Deze netwerkvisie heeft vertraging opgelopen. We verwachten de visie Q3 2024 aan de raad voor te leggen. Participatie is onderdeel van dit 
plan. Dit doen we via de werkgroep mobiliteit, waarin afvaardiging zit vanuit de diverse wijkraden en bewonersoverleggen. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
Oktober 2023: Momenteel onderbouwen we het in de agenda mobiliteitsversnelling opgenomen voorstel voor de wegen die van 50 naar 30 km/uur kunnen. Deze onderbouwing, inclusief 
voor- en nadelen, dient daarbij als praatstuk voor participatie met bijvoorbeeld betrokken partijen zoals provincie en busbedrijf. Wij verwachten afhankelijk van de participatie met een 
aangevuld voorstel te komen naar de raad in Q4 2023 dan wel Q1 2024. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer   
 2 

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240327.01   Balans houden voor 
een bereikbare stad 
Nijmegen   

27 maart 2024   C. Daemen   
J. Brom   

Bereikbaarheid   
Economie en Toerisme   

Arno Koldenhof   Stadspartij 
Nijmegen, CDA   

W. Grutters     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Verzoekt het College om:    

1. Een nulmeting over 2024 uit te voeren-en begin 2025 een voorstel te doen voor een jaarlijkse voortgangsmonitor, een bereikbaarheidsbalans, die met een 
set van voorhanden zijnde indicatoren een zo objectief mogelijk beeld geeft van de impact van al getroffen en voorgenomen maatregelen voor het autoluw 
maken en vergroenen van de binnenstad op de economische en sociale vitaliteit en de effectiviteit van voldoende aantrekkelijke alternatieven.    
2. In deze bereikbaarheidsbalans zo veel mogelijk uit te gaan van reeds beschikbare informatie, deze te bundelen en te onderzoeken of daarin de navolgende 
informatie en indicatoren opgenomen kunnen worden: ontwikkeling parkeercapaciteit en parkeerdruk, verkeersdoorstroming naar de binnenstad en 
parkeerlocaties, openbaar vervoer capaciteit, beschikbaarheid van deelmobiliteitsoplossingen, fietsgebruik, maatschappelijke en economische indicatoren, 
algemene tevredenheid van bezoekers en bewoners, effecten op luchtkwaliteit en ontwikkeling van verkeersveiligheid.    
3. Bij het voorstel een duidelijk plan te presenteren voor de regelmatige actualisatie van de Bereikbaarheidsbalans, met inbegrip van een tijdlijn en een 
procedure voor het betrekken van belanghebbenden en het presenteren van de resultaten aan de raad.    
4. Na ontvangst van het voorstel met de Raad te spreken over verdere acties met betrekking tot de implementatie en evaluatie van de Bereikbaarheidsbalans   

1e reactie:   We voeren deze motie uit.    
We maken een overzichtelijke monitoringsstructuur, met indicatoren passend bij alle modaliteiten, de parkeerexploitatie en de bezoekerscapaciteit. We 
verwachten dat we in het najaar de opzet voor de ‘bereikbaarheidsbalans’ en de daarbij horende nulmeting met de raad kunnen delen.   

Voortgang:   April 2025:  
In de afgelopen maanden is hoofdzakelijk gewerkt aan een herziening van het uitvoeringsplan van de verblijfsvriendelijke Binnenstad, welke het 
college dit voorjaar vaststelt. Gedurende deze periode is geen prioriteit gegeven aan het uitwerken van de bereikbaarheidsmonitor. De afgelopen 
maanden lag de focus op het beantwoorden van vragen van bewoners en reageren op vragen en wens tot bijsturing vanuit de politiek. Dit heeft veel 
ambtelijke inzet gevraagd. Zodra het uitvoeringsplan vastgesteld is, ontstaat ruimte om hier ambtelijk invulling aan te geven. Wij stellen voor om de 
motie nog niet af te voeren. 
   
Oktober 2024: De bereikbaarheidsmonitor dient onderdeel te worden van het nog vast te stellen faseringsplan voor de uitvoer van de Verblijfsvriendelijke Binnenstad. Op dit moment zijn 
daar nog geen significante ontwikkelingen geweest; de afgelopen periode is gebruikt om fase 1 te definiëren en voor te bereiden. Vanaf oktober 2024 starten we met het onderzoeken van 
de faseringsstappen voor de vervolgfases en daarmee ook de bereikbaarheidsmonitor. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer   
 3  

Onderwerp   
   
   

Datum 
politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste 
indiener   

College 
motie 
afvoeren   

250129.04   Bereikbare nacht   29 januari 2025   C. Daemen   Bereikbaarheid   Arno Koldenhof   PvdA, SP, Stadspartij 
Nijmegen   

Y. Wieke     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het college op:    

1. Bij Breng en de provincie de terugkeer van de nachtbussen te bepleiten in Nijmegen;    
2. Bij Arriva, NS en de provincie verbetering van het aanbod van nachttreinen te bepleiten;    
3. Hierin samen op te trekken met gelijkgestemde gemeenten in onze regio;   

1e reactie:   We voeren deze motie uit.    
Hiervoor gaan we in gesprek met de provincie over de mogelijkheden voor de terugkeer van nachtbussen. Daarnaast gaan we het gesprek aan met de 
concessiehouders spoor (NS en Arriva) om te bespreken wat er mogelijk is om het aanbod van nachttreinen te verbeteren. Dit bespreken we ook met de 
provincie, die ons vertegenwoordigt aan de spoortafels. We trekken in dit proces samen op met de regio (GMR).   

Voortgang:   April 2025:  
Het onderwerp is ambtelijk onder de aandacht gebracht bij de provincie Gelderland. De provincie geeft aan dat ze aan de slag gaat met het in beeld brengen 
van de behoefte/vraag naar nachtvervoer. Wij zullen in dit proces de terugkeer van nachtbussen en het verbeteren van het aanbod van nachttreinen onder de 
aandacht brengen. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren. 

 
  



Motienummer   
 4 

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

230607.02   Bewoners en 
ondernemers op 
eerlijke afstand   

7 juni 2023   C. Daemen   Bereikbaarheid   Arno Koldenhof   D66, GroenLinks, 
Stadspartij 
Nijmegen   

G. van Campen     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   1. In de onderzoeken die nog komen gaan naar onder andere gevolgen voor parkeerdruk en het uitwerken van een uitvoeringsplan 'verblijfsvriendelijke 

binnenstad' ook het uitbreiden van parkeercapaciteit nabij het centrum en transferia betrekken en te berekenen.   
1e reactie:   We voeren de motie uit. In onderzoeken voor het uitvoeringsplan ‘verblijfsvriendelijke binnenstad’ betrekken we ook de mogelijkheid parkeercapaciteit in het 

centrum of in transferia uit te breiden. Deels geven we hier al uitvoering aan met de bouw van de parkeergarage Hezelpoort. De uitkomsten worden 
meegenomen in het voorstel voor de verblijfsvriendelijke binnenstad.   

Voortgang:   April 2025: 

In de aankomende periode neemt het college een besluit over het herziene Uitvoeringsplan voor fase 1 van de Verblijfsvriendelijke binnenstad. Voor 
deze fase is nog geen onderzoek naar effecten op parkeerdruk gemaakt, daar het een zéér kleine groep betreft die direct overgaat in de parkeergarage. 
Voor bewoners wordt een langere transitie geboden. Het uitbreiden van parkeercapaciteit rondom het centrum en/of de P&R's is dan ook niét 
onderzocht. Voor de P&R's is wel de ambitie uitgesproken om hier extra capaciteit in te zoeken. Een plan van aanpak voor de transferia wordt Q4 2025 
verwacht (zie ook de motie 170705.14 Kans - ga direct naar vrij parkeren). Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren. 

Oktober 2024: In de uitwerking van de vastgestelde Koers voor de binnenstad (27-03-2024) wordt rekening gehouden met de uitvoering deze motie. Wij stellen voor om de motie nog niet af 
te voeren.   
April 2024: De koers voor de binnenstad ligt eind maart door de raad. Hierin geeft het college aan hoe zij invulling wil geven aan het verblijfsvriendelijk maken van de binnenstad. Parkeren is 
hier een onderdeel van. Komende jaren breiden we de parkeergelegenheid op de transferia uit. Allereerst in NYMA, waar we een P+B realiseren met ten minste 200 plekken. Daarnaast 
realiseren we natuurlijk de Hezelpoortgarage, waar ook meer plekken komen dan op de huidige ‘ Oude Stad’ Daarnaast werken we de tweede helft van het jaar aan een plan van aanpak 
voor de opwaardering en realisatie van diverse stadsrandhubs. We onderzoeken ook de mogelijkheden om de P+R Noord en P+R West uit te breiden. Ook zijn we voornemens een nieuwe 
stadsrandhub in het zuiden van Nijmegen te realiseren. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
Oktober 2023: Dit najaar wordt de ‘koers voor de binnenstad’ ter besluitvorming voorgelegd aan uw raad. In deze koers is ook de uitwerking van de verblijfsvriendelijke binnenstad 
meegenomen. Voor de verblijfsvriendelijke binnenstad wordt een fasering voorgesteld. Deze fasering houdt rekening met de parkeerdruk en parkeercapaciteit in en rondom de binnenstad, 
maar ook met de stadsrandhubs. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer   
 5 

Onderwerp   
   
   

Datum 
politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

250129.18   Ceci n'est pas 
coulance   

29 januari 2025   C. Daemen   Bereikbaarheid   Arno Koldenhof   CDA, SP, VVD, 
GewoonNIjmegen.NU, 
Stadspartij Nijmegen   

R. Thomassen     Ja 

                           
   
Inhoud Motie:   Verzoekt het college om:    

1. De raadsmotie 'Haastig beboet is zelden goed' volledig uit te voeren door de lengte van de periode van gewenning en handelingsruimte voor ondernemers 
te respecteren. Dit betekent dat het beboeten pas op 1 december 2025 start en dat er tot die tijd uit coulance uitsluitend waarschuwingen worden uitgedeeld. 
   
2 De einddatum van coulance duidelijk te communiceren naar betrokken ondernemers.   

1e reactie:   We voeren deze motie uit.    
We zullen pas later overgaan tot het beboeten van overtreders van de zero-emissiezones. In overleg met het projectteam wordt een plan gemaakt voor de 
inzet van passende communicatiemiddelen.   

Voortgang:   April 2025:  
De boetevrije periode loopt tot 1 december 2025. Dit is al op verschillende manieren gecommuniceerd en we blijven hierover communiceren, waaronder op de 
website, via de ZE-adviseur en in de waarschuwingsbrief. Wij stellen voor om de motie af te voeren.    

 
  



Motienummer   
 6 

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

230607.06   De binnenstad 
versneld en zichtbaar 
vergroenen   

7 juni 2023   C. Daemen   Bereikbaarheid   Arno Koldenhof   D66, GroenLinks, 
PvdD, PvdA, 
Stadspartij 
Nijmegen   

S. den Ouden     Ja 

                           
   
Inhoud Motie:   1. Versneld te beginnen met het vergroenen van de reeds verkeersluwe straten in de binnenstad;    

2. Begin 2024 zichtbaar de Burchtstraat vergroend te hebben.   
1e reactie:   Wij gaan de motie uitvoeren.   
Voortgang:   April 2025:  

De raad is hierover via de brief van 29 oktober 2024 geïnformeerd over de planning. In februari 2025 is het schetsontwerp voor Burchtstraat, 
Augustijnerstraat en (bus)plein 44 gepresenteerd aan omwonenden en belanghebbenden.   Wij stellen voor om de motie af te voeren. 
 
Oktober 2024: De raad ontvangt in het vierde kwartaal van 2024 een raadsinformatiebrief over de herininrichting (incl. vergroening) van de Burchtstraat, Augustijnenstraat en bushalte 
Plein 44. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
April 2024: Vanwege verplaatsing van de markt van Kelfkensbos i.v.m. de werkzaamheden aan garage en museum is vergroening van de Burchtstraat zeer moeizaam. We zoeken naar 
mogelijkheden. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
Oktober 2023: We zijn gestart met de voorbereidingen voor een versnelde vergroening van de Burchtstraat. We streven naar begin 2024 voor de eerste vergroeningen in de Burchtstraat. We 
stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer   
 7 

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

230607.07   Deelvervoer haalbaar 
en betaalbaar - ook 
voor lage inkomens   

7 juni 2023   C. Daemen   Bereikbaarheid   Arno Koldenhof   D66, GroenLinks, 
PvdD, PvdA, SP, 
Stadspartij 
Nijmegen   

C. Brand     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   1. Te onderzoeken of het mogelijk is om deelfietsen en -scooters ook aan te bieden aan Nijmegenaren met een laag inkomen.    

2. Hiervoor uiterlijk in Q4 van 2023 met een plan naar de raad te komen en hierbij ook te kijken of dit kan binnen het reeds bestaande 
Busvoordeelabonnement of als aanvulling hierop.   

1e reactie:   We voeren de motie uit. We gaan op een rij zetten welke verschillende posities onze gemeente in kan nemen ten opzichte van deelmobiliteit, hoeveel regie 
dat ons geeft en welke voor- en nadelen daaraan kleven. Op basis hiervan maken we een plan dat we in Q4 met de raad delen.   

Voortgang:   April 2025:  
In de nadere regels deeltweewielers is opgenomen dat aanbieders in hun gebruikersplan moeten aangeven hoe hun dienstverlening ten goede komt aan 
doelgroepen met een hoger risico op vervoersarmoede zoals inwoners van perifere wijken en inwoners uit lagere inkomensgroepen. Aanbieders worden bij 
een vergunningsaanvraag hierop beoordeeld. Daarnaast is in de toelichting bij de nadere regels opgenomen dat de gemeente de gedurende de gehele 
looptijd van de vergunning een jaarlijks budget van maximaal € 40.000 beschikbaar om de toegankelijkheid van alle deeltweewielers te vergroten.  
Daarnaast heeft in het afgelopen jaar een proef naar deelvervoer voor minima gelopen. Momenteel zijn we bezig om deze te evalueren. In deze evaluatie 
nemen we de nadere regels deeltweewielers mee om te kijken hoe we deelvervoer beter beschikbaar kunnen maken voor iedereen. In mei stuurt het college 
de verkenning mobiliteitsongelijkheid naar uw raad. Ook hierin geeft het college aan op welke manier aanvullend uitvoering wordt gegeven aan deze motie. 
Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.  
   
Oktober 2024: Het college heeft op 10 september 2024 de Aanpak Deelmobiliteit 2024-2028 vastgesteld. Hierin is opgenomen dat we uitzoeken hoe lagere tarieven voor gebruikers kunnen 
worden geregeld en hoe deelvervoer kan worden aangeboden in wijken waar het voor commerciële partijen minder interessant is. De invulling hiervan wordt uitgewerkt in de Nadere 
regels bij de uitgifte van vergunningen aan aanbieders van deelmobiliteit, die in Q4 2024 zullen worden vastgesteld door het college. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
PA 3 juli 2024: Deze motie kan nog niet worden afgevoerd; er is nog geen stuk uit het college gekomen rondom vervoersongelijkheid.   
April 2024: Op 5 december heeft uw raad een brief ter beantwoording van de motie ontvangen. In de brief geeft het college aan welke bestaande mogelijkheden er zijn, bijvoorbeeld: het 
busvoordeelabonnement voor minima en de meedoenregeling. Daarnaast ondersteunen we het huis van compassie bij hun project ‘met een fiets doe je mee’.    
Het bleek op dit moment niet mogelijk om kortingen voor deelmobiliteit te integreren in de bestaande regelingen. Wel werkt het college aan een aanpak ‘Vervoersongelijkheid’. In deze 
aanpak onderzoeken we waar de behoefte liggen van Nijmegenaren met lage inkomens, maar ook inwoners die om andere redenen niet mee kunnen komen in de mobiliteitstransitie. 
Deze aanpak is in 2024 gereed. De motie is daarmee uitgevoerd. We stellen voor om de motie af te voeren.   
Oktober 2023: We onderzoeken  welke mogelijkheden er zijn om deelmobiliteit aan te bieden aan Nijmegenaren met een lager inkomen.  We verwachten de resultaten hiervan in Q4 met de 
raad te delen. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer   
 8 

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

230607.05   Deelvervoer in 
gemeentelijke hand   

7 juni 2023   C. Daemen   Bereikbaarheid   Arno Koldenhof   GroenLinks, PvdD, 
PvdA, SP, Stadspartij 
Nijmegen   

C. Brand     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   1. Te onderzoeken of het mogelijk is om deelfietsen en -scooters aan te bieden in gemeentelijk beheer en daarin ook mee te nemen hoe de gemeente beter kan 

sturen op nieuwe en bestaande commercieel georganiseerde deelmobiliteit. Daarbij onder meer te onderzoeken onder welke (financiële) voorwaarden dat 
kan.    
2. Hiervoor uiterlijk in Q4 van 2023 met een plan naar de raad te komen.   

1e reactie:   We voeren de motie uit. We gaan op een rij zetten welke verschillende posities onze gemeente in kan nemen ten opzichte van deelmobiliteit, hoeveel regie dat 
ons geeft en welke voor- en nadelen daaraan kleven. Op basis hiervan maken we een plan dat we in Q4 met de raad delen. Daarnaast starten we binnenkort al 
met een experiment voor het aanbieden van elektrische deelfietsen op P+R Noord om hiermee ervaringen op te doen.   

Voortgang:   April 2025:  
De verkenning voor een bureau mobiliteitsbeheer heeft vertraging opgelopen. De verwachting is dat het college pas na de zomer hierover een eerste 
richtinggevend besluit gaat nemen. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren. 
 
Oktober 2024: In de Aanpak Deelmobiliteit 2024-2028 geeft het college aan te willen verkennen hoe de gemeente meer regie kan pakken op het aanbod van deelmobiliteit. We gaan 
verkennen of dit onder een nieuw bureau mobiliteitsbeheer kan worden geregeld. Overigens willen we ook inzetten op het faciliteren van bewonersinitiatieven en dus niet-commerciële 
deelmobiliteit ook stimuleren. De verwachting is dat het college hierover in Q1 2025 een eerste richtinggevend besluit gaat nemen. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
April 2024: Op 16 januari is de raad geïnformeerd over de uitvoering van deze motie.  We experimenteren op het moment met de P+R fiets op de P+R in Noord. In de loop van 2025 evalueren 
we de P+R fiets en beslissen we of en hoe we vervolg geven aan deze vorm van deelmobiliteit in gemeentelijke hand. Daarnaast delen we uiterlijk Q3 2024 nieuw beleid voor deelmobiliteit 
met de raad. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.    
Oktober 2023: We gaan op een rij zetten welke verschillende posities onze gemeente in kan nemen ten opzichte van deelmobiliteit, hoeveel regie dat ons geeft en welke voor- en nadelen 
daaraan kleven. Op basis hiervan maken we een plan dat we in Q4 met de raad delen. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer   
 9 

Onderwerp   
   
   

Datum 
politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste 
indiener   

College 
motie 
afvoeren   

241113.10   Druk van de ketel - 
parkeren tijdens de 
bouw van Duet 
Hezelpoort   

13 november 
2024   

C. Daemen   Bereikbaarheid   Arno Koldenhof   Stadspartij Nijmegen   W. Grutters     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   1. Vóór de periode dat de parkeerplekken in de Oude Stad tijdelijk verdwijnen, actief en creatief te zoeken naar nabijgelegen tijdelijke parkeerlocaties of per 

shuttle bereikbare alternatieve locaties om de parkeerdruk in het westelijke stadsdeel van het centrum te verlichten.    
2. Te onderzoeken of tijdelijke parkeerplekken gerealiseerd kunnen worden op locaties zoals bij de Honig-fabriek, het Nyma-terrein en indien mogelijk het 
overloopgebied aan de keermuur bij de Waalkade, specifiek voor bewoners en bezoekers van de Hezelstraat en Kraanstraat.    
3. In overleg te treden met ondernemers in het westelijke deel van de binnenstad om gezamenlijk tot werkbare parkeeroplossingen te komen die bijdragen 
aan de bereikbaarheid van het gebied tijdens de bouw van Duet; 4. De raad zo spoedig mogelijk en bij voorkeur een half jaar voor start bouw en vervolgens 
ieder jaar te informeren over de voortgang van tijdelijke parkeervoorzieningen en de planning van het Nyma Transferium en de nieuwe Waalfrontgarages, 
zodat er tijdig inzicht is in de stappen die worden gezet om de bereikbaarheid van het westelijke deel van de binnenstad te waarborgen   

1e reactie:   We gaan de motie uitvoeren.    
Punt 1: we zijn al aan het verkennen wat mogelijk is en blijven hiermee doorgaan. Er wordt bijvoorbeeld gesproken met NS/Q-Park over het P+R-terrein. Q-Park 
ziet mogelijkheden om een deel van hun terrein in te zetten voor uitgifte van abonnementen voor de vergunninghouders die nu op de Oude Stad geparkeerd 
staan. De gesprekken hierover gaan verder.    
Punt 2: Honig en Nyma gaan we verkennen. De te realiseren parkeergarage bij de NYMA is in eerste aanleg bedoeld voor de werkers van de Nyma en er komen 
200 parkeerplaatsen als stadsrandhub. Realisatie van de garage is afhankelijk van de Raad van State-procedure tegen het bestemmingsplan Waal Energie. Tot 
op heden zijn daar mogelijkheden op maaiveld, welke gebruikt kunnen worden. Dit verkennen we verder.    
Het braakliggende terrein bij de Honig wordt de komende jaren bouwrijp gemaakt voor de woningbouw en een parkeergarage en kent waarschijnlijk weinig 
mogelijkheden. Maar ook dat kunnen we nog verkennen.    
De Waalkade is afgesloten voor gemotoriseerd verkeer, dus zien we niet als een geschikte optie.    
Punt 3: we spreken regelmatig met (vertegenwoordigers van) ondernemers, zoals Huis voor de Binnenstad en de Ondernemersvereniging Lange Hezelstraat 
over de parkeermogelijkheden en de planning van Duet. Dit zetten we voort.    
Punt 4: vanuit het projectteam Duet zal de raad worden geïnformeerd een half jaar voor start bouw, of eerder wanneer er nieuws is over bovengenoemde 
punten.   

Voortgang:   April 2025:  
Er zijn geen nieuwe ontwikkelingen te melden dan eerder gemeld is.  
1.  Gesprekken met Q-parc /NS pakken we op wanneer duidelijkheid is over start bouw. 
2. De raad van state procedure over bestemmingsplan Waal Energie zal niet eerder zijn dan eind dit jaar en mogelijk later, de parkeergarage op Engie terrein 

blijft dus onzeker 



3. Start bouw duet zal niet in het komende half jaar zijn. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren. 

   

  



 

Motienummer   
 10 

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240228.07   Even snuffelen in 
Lindenholt   

28 februari 2024   C. Daemen   
T. van Elferen   

Bereikbaarheid   Arno Koldenhof   GewoonNijmegen.NU,   
Partij voor de Dieren,   
PvdA en SP   

B. Markovic     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het college op:    

1. Metingen te verrichten van de luchtkwaliteit in Lindenholt    
2. Hierover in Q1 2025 te rapporteren aan de raad   

1e reactie:   We gaan de motie uitvoeren.   
1. Strikt voor een beeld van de luchtkwaliteit in Nijmegen en de verbetering daarin, is een meetlocatie nabij de IJpenbroekweg niet noodzakelijk. De 

combinatie van bestaande metingen met ook de stadsbrede berekeningen geven een voldoende beeld. Ten behoeve van communicatie met de 
wijkraad en bezorgde bewoners is een extra meetpunt zinvol. Gezien de meest relevante bron van luchtverontreiniging ter plekke (wegverkeer) ligt 
het meten van NO2 (stikstofdioxide) het meest voor de hand. In de begroting van 2024 is de aanschaf van 4 innovatieve NO2 sensoren opgenomen. 
Hiervan kan 1 sensor op incidentele basis geplaatst worden in Lindenholt in combinatie met de bestaande NO2-meetmethode in ons meetnet (zgn. 
diffusiebuisjes). Op korte termijn gaat Wethouder van Elferen in gesprek met de Wijkvereniging Meeuwse Acker en Bewonersoverleg Lindenholt. 
Aansluitend kan er in overleg tussen de wijkverenigingen en de ambtelijke organisatie afgestemd worden waar deze sensor tijdelijk geplaatst kan 
worden. Wij hechten erg aan dit overleg alvorens te gaan meten om daarmee ook het draagvlak en duiding van de resultaten te vergroten.   

2. De NO2 sensoren dienen nog aangeschaft te worden. Vervolgens zal het overleg met de wijkverenigingen plaatsvinden waarna de sensoren geplaatst 
dienen te worden. Zodra de sensoren geplaatst zijn is het voor de betrouwbaarheid van de resultaten aan te raden om tenminste een halfjaar te 
meten waarna over de resultaten gerapporteerd zal worden. We verwachten de termijn voor een eerste rapportage, t.w. in Q1 2025, te kunnen 
halen.   

Voortgang:   April 2025:  
De vier sensoren zijn inmiddels allemaal geïnstalleerd. De eerste sensor is opgehangen aan de IJpenbroekweg in nauw overleg met de wijkvereniging. 
Wethouder van Elferen was aanwezig bij het ophangen van de sensor. Deze sensor levert real-time data op. Het is de bedoeling dat de data ook zichtbaar 
wordt op samenmeten.nl van het RIVM. Helaas is het door technische problemen nog niet gelukt om dit voor elkaar te krijgen. Als tussenoplossing is ervoor 
gekozen om gemeente Nijmegen een account te geven om de data via de server van de leverancier te ontsluiten. Op deze manier kan er een rapport gemaakt 
worden en dit worden opgestuurd aan de vertegenwoordiger van de wijkvereniging. Dit is in januari voor het eerst gebeurd. Rapportage aan de Raad zal 
gebeuren nadat de sensor een half jaar heeft gemeten. Dit zal in mei 2025 het geval zijn. 
  
Naast de sensoren zijn er ook buisjesmetingen van NO2 langs de IJpenbroekweg. Deze zijn standaard opgenomen in ons meetnet en staan ook op 
westenweurt https://www.nijmegen.nl/westenweurt/metingen-luchtkwaliteit/  (locatie “Ijpenbroekweg” in wijk ’t Acker) 



Op dit moment staan alleen de metingen tot en met 2024 erop. Voor dit meetpunt betekent dit dat alleen periodes 12 en 13 van 2024 zichtbaar zijn. De 
waardes tot nu toe liggen rond de 20 ug/m3, dus rond de nieuwe grenswaarde per 2030. Het zijn dus geen uitzonderlijk hoge waardes maar vergelijkbaar met 
andere “middelgrote” wegen binnen Nijmegen. 
Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren. 
   
Oktober 2024: Motie is in uitvoering. Budget voor de aanschaf van de meetapparatatuur is beschikbaar. Momenteel loopt het contact met de leverancier voor de levering van de 
meetapparatuur. Zodra de meetapparatuur geleverd is kan de apparatuur geplaatst worden en wordt er gestart met de metingen. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer   
 11 

Onderwerp   
   
   

Datum 
politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste 
indiener   

College 
motie 
afvoeren   

250129.01   Flitspaal To Go   29 januari 2025   C. Daemen   Bereikbaarheid   Arno Koldenhof   D66, GroenLinks, SP, 
PvdA   

C. Brand     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het college op:    

1. Om, in samenspraak met de politie, zodra het raadsvoorstel is aangenomen, een lijst op te stellen van wegen waarbij logischerwijs valt te verwachten dat 
de nieuwe maximumsnelheid van 30 km/u frequent zal worden overschreden.    
2. Deze lijst aan te leveren bij de regionale eenheid, ten behoeve van het overleg met het Openbaar Ministerie om tot plaatsing van (flex)flitspalen over te 
gaan.    
3. Over de uitkomst van deze gesprekken terug te rapporteren aan de raad middels een raadsbrief uiterlijk in Q2 2025.   

1e reactie:   We voeren deze motie uit.    
Bij het opstellen van een uitvoeringsplan 30 km/u zal o.a. worden afgestemd met de politie welke mogelijkheden er zijn qua verkeershandhaving. Bij deze 
afstemming nemen we de gevraagde actiepunten uit de motie mee. Het is de verwachting dat we in Q3 2025 de raad per raadsbrief kunnen informeren over 
de uitkomsten van de gesprekken met politie en Openbaar Ministerie.   

Voortgang:   April 2025:  
Deze motie is in uitvoering. Momenteel werken we aan het opstellen van een uitvoeringsplan voor onze netwerkvisie, waarbij we in Q2 ook met politie en OM 
zullen afstemmen over de mogelijkheden qua verkeershandhaving. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren. 

 
  



Motienummer   
 12 

Onderwerp   
   
   

Datum 
politieke 
avond   

Portefeuillehouder   Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

241009.02   Geen knip in 
vergunningen zonder 
de raad   

9 oktober 2024   C. Daemen   Bereikbaarheid    Arno Koldenhof   CDA, PvdA, SP, VVD, 
Stadspartij 
Nijmegen   

W. Grutters     Ja 

                           
   
Inhoud Motie:   Besluiten over toekomstige verkleiningen van het ontheffingsgebied voor de knip op de Griftdijk Noord voor te leggen aan de raad door middel van een 

Raadsvoorstel, zodat de raad de hoge impact op de mobiliteit en bereikbaarheid van bewoners zorgvuldig kan meewegen.   
1e reactie:   Op dit moment heeft het college geen plannen om wijzigingen aan te brengen in het ontheffingengebied. Dit gebied is gedefinieerd in de Beleidsregels 

ontheffingen artikel 87 RVV 2023-A die door het college worden vastgesteld. Het college is bevoegd tot het verlenen van ontheffingen. Het is daarom niet 
mogelijk om deze verantwoordelijkheid bij de raad te leggen middels een raadsvoorstel. Het college kan wel toezeggen dat, voordat in de toekomst 
wijzigingen worden aangebracht over het aanpassen van het ontheffingengebied, de raad hier eerst over wordt ingelicht en de gelegenheid krijgt hierover een 
mening kenbaar te maken.   

Voortgang:   April 2025:  
De omzetting naar 24-uursknip is ingegaan. Er bestaan geen plannen om het ontheffingengebied aan te passen. Indien dergelijke plannen ooit wel worden 
overwogen, zal de raad hierover worden ingelicht. We stellen voor de motie af te voeren.  
   

 
  



Motienummer   
 13 

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

230405.04   Geen parkeerzorgen 
voor mindervalide 
personen of voor wie 
moet mantelzorgen   

5 april 2023   C. Daemen /     N. 
Vergunst   

Bereikbaarheid   Arno Koldenhof   CDA, PvdA   C. Brand     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het college op:    

1. Te onderzoeken hoe zowel mindervalide bewoners als bezoekers zo dichtbij mogelijk bij het complex van Ta lis en Portaal Hof van Holland, vlek 8 kunnen 
parkeren.    
2. Met de exploitant van het parkeerhuis in gesprek te gaan over parkeerplekken en afspraken te maken om voor erkende mantelzorgers die mantelzorg 
verlenen aan mensen in bovengenoemd complex.    
3. De raad over de uitkomsten van bovengenoemde punten te informeren voor het zomerreces van 2023.   

1e reactie:   Het college gaat naar aanleiding van deze motie in gesprek met de woningcorporaties over bovenstaande punten. De woningcorporaties zal worden gevraagd 
om voor de genoemde punten zo goed mogelijk te onderbouwen in hoeverre hieraan kan worden voldaan. De uitkomsten van de gesprekken en de 
onderbouwing van de woningcorporaties zullen na het zomerreces met de raad worden gedeeld.   

Voortgang:   April 2025:  
Er zijn geen nieuwe ontwikkelingen t.o.v. 18 december 2024. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren. 
 
PA 18 december 2024: Er is nog geen exploitant dus gesprekken kunnen nog niet worden gevoerd.   
Oktober 2024:   
1. Er is wettelijke regelgeving over het voorzien in voldoende gehandicaptenparkeerplaatsen in parkeergarages. Hier zal aan worden voldaan.    
2. Het is nog niet bekend wie de parkeergarage gaat exploiteren. Bovendien vindt het college het niet wenselijk om afspraken te maken voor speciale regelingen voor doelgroepen die 
gebruik wensen te maken van de parkeergarage. Voor mantelzorgers is in Nijmegen al een goede regeling van kracht. Mantenzorgers met een zogeheten 'compliment' kunnen bij de 
gemeente een mantelzorgvergunning aanvragen en daarmee kosteloos parkeren op straat, maximaal 400 uur per jaar. In de directe omgeving van Vlek 8 zijn meerdere straten met 
parkeerplaatsen te vinden (bijvoorbeeld in de Moormanstraat en Zaligestraat op 100-200 meter lopen), In het complex van Portaal komen 30% 'vragers' en 70% 'dragers'. Door dit concept is 
de verwachting dat er minder zorgvraag van buitenaf zal zijn. Wij stellen voor om de motie af te voeren.   
April 2024: Geen nieuwe ontwikkelingen t.o.v. oktober 2023. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
PA 20 december 2023: De motie kan nog niet worden afgevoerd. Aan het tweede dictum is niet voldaan zolang er nog geen partij bekend is die de parkeergarage gaat exploiteren   
Oktober 2023:   

1. Er is wettelijke regelgeving over het voorzien in voldoende gehandicaptenparkeerplaatsen in parkeergarages. Hier zal aan worden voldaan.   
2. Het is nog niet bekend wie de parkeergarage gaat exploiteren. Bovendien vindt het college het niet wenselijk om afspraken te maken voor speciale regelingen voor doelgroepen 

die gebruik wensen te maken van de parkeergarage. Voor mantelzorgers is in Nijmegen al een goede regeling van kracht. Mantelzorgers met een zogeheten ‘compliment’ kunnen 
bij de gemeente een mantelzorg vergunning aanvragen en daarmee kosteloos parkeren op straat, maximaal 400 uur per jaar. In de directe omgeving van Vlek 8 zijn 
meerdere straten met parkeerplaatsen te vinden (bijvoorbeeld in de Moormanstraat en Zaligestraat op 100-200 meter lopen). In het complex van Portaal komen 30% ‘vragers’ en 
70% ‘dragers’. Door dit concept is de verwachting dat er minder zorgvraag van buitenaf zal zijn.   

We stellen voor deze motie af te voeren.    
  



Motienummer   
 14 

Onderwerp   
   
   

Datum 
politieke 
avond   

Portefeuillehouder   Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240911.09   Geen stadslogistiek - 
da's logisch   

11 september 
2024   

C. Daemen   Bereikbaarheid   Arno Koldenhof   CDA, PvdA, 
GewoonNijmegen.NU, 
Stadspartij Nijmegen   

R. Thomassen     Ja 

                           
   
Inhoud Motie:   1. De groep ondernemers, zelfstandigen en werknemers, die woont binnen de grenzen van de zero emissiezones en op 31 december 2024 het recht heeft om te 

parkeren binnen deze zones, op privéterrein of met een parkeervergunning, een ontheffing te verlenen door middel van het inzetten van de hardheidsclausule. 
Deze groep kan met deze ontheffing ook na 1 januari 2025 de zero-emissiezones blijven inrijden zolang er recht is op parkeren op privéterrein of middels een 
voor 1 januari 2025 verleende vergunning.   

1e reactie:   We werken aan de uitvoering van de motie.   
Voortgang:   April 2025:  

De motie is in uitvoering. De mogelijkheid voor deze ontheffing wordt meegenomen in communicatiemiddelen en via de ZE-adviseur. Belangrijk bij de 
aanvraag van deze ontheffing is dat bewezen kan worden dat de ontheffing alleen voor woon-werkverkeer wordt gebruikt, en niet voor zakelijke ritten. Dit zou 
anders oneerlijke concurrentie veroorzaken voor ondernemers of werknemers die niet in de zero-emissiezones wonen. Wij stellen daarom voor deze motie af 
te voeren.    

   
  



Motienummer   
 15 

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240703.12   Haastig beboet is 
zelden goed   

3 juli 2024   C. Daemen   Bereikbaarheid   Arno Koldenhof   CDA, SP,    
GewoonNijmegen.NU   
Stadspartij Nijmegen   
   

R. Thomassen     Ja 

                           
   
Inhoud Motie:   Verzoekt het college om:    

1. Een langere coulanceperiode te hanteren en in de periode tussen 1 januari 2025 en 1 augustus 2025 overtreders enkel te informeren en waarschuwen maar 
nog niet te beboeten.   

1e reactie:   We voeren de motie uit.   
We stellen een handhavingsplan op waarin we rekening houden met een langere waarschuwingsperiode. Ook wordt de verlengde periode meegenomen in de 
communicatie.   

Voortgang:   April 2025:  
De coulanceperiode is verlengd tot 1 december 2025 (zie motie ‘Ceci n’est pas coulance’). Wij stellen voor om de motie af te voeren. 
   
PA 18 december 2024: Dezelfde motivatie als voor motie ‘Zwieren zwaaien zonder zero-emissie zorgen’. De motie is weliswaar worden overgenomen maar de uitvoering nog uitgerold moet 
worden. Die wil ik eerst afwachten.   
Oktober 2024: De langere coulanceperiode van 1 januari 2025 tot 1 augustus 2025 is opgenomen in het verkeersbesluit voor de invoering van de zero-emissiezones. In deze periode zullen 
overtreders enkel gewaarschuwd worden maar nog niet beboet. In de communicatie richting ondernemers wordt de coulanceperiode duidelijk gecommuniceerd. Het is van belang dat 
ondernemers alsnog proberen zoveel mogelijk te voldoen aan de eisen van de zero-emissiezone, aangezien zo knelpunten beter naar voren kunnen komen, zowel voor de gemeente als 
voor de ondernemer. Het verkeersbesluit is op 10 september 2024 vastgesteld en zal op 23 september 2024 gepubliceerd worden in het gemeenteblad. De motie is hiermee uitgevoerd, 
daarom stellen wij voor om de motie af te voeren.   

 
  



Motienummer  
16 

Onderwerp  Datum politieke 
avond  

Portefeuille  
houder  

Programma  Concernmanager  Fractie(s)  Eerste indiener  College 
motie 
afvoeren  

190605.01  Houd Vlaams 
Kwartier 
bereikbaar  

5 juni 2019  C. Daemen  Bereikbaarheid  Arno Koldenhof  SP, GroenLinks, 
D66, VVD,   
Gewoon 
Nijmegen, 
Stadspartij DNF, 
PvdA, 50plus  

E. Van Zanten   Nee 

  
Inhoud Motie:  Verzoekt het college:  

Bij de uitwerking van de gebiedsvisie ervoor te zorgen dat het centrum voldoende bereikbaar blijft en hierbij te denken aan:  
a)      het gebruik van transferia en het vervoer van en naar transferia te optimaliseren door bijvoorbeeld directe verbindingen;  
b)      bewegwijzering aan te passen en transferia te promoten;  
c)      behoud van voldoende capaciteit in omliggende parkeergarages en –terreinen: Keizer Karelgarage, Kelfkensbos, Oude Stad/ Nieuwe Hezelpoort en 
Wedren, in principe uitgaande van de huidige parkeernorm;  
d)      in de uitwerking van de gebiedsvisie een onderzoek te doen naar de benodigde parkeercapaciteit voor het centrumgebied en daarbij de effecten van een 
eventuele uitbreiding van de parkeercapaciteit op de wedren mee te nemen.  
En gaat over tot de orde van de dag.  

1e reactie:  De uitwerking van deze motie pakken we op met ons nieuwe parkeerbeleid (waarin het ook gaat over transferia en parkeergarages). De basis hiervoor wordt 
gelegd in de bouwsteen mobiliteit die recent aan de raad is aangeboden. In het nieuwe beleid is onder andere de parkeernormering onderwerp van gesprek. 
Dat kan betekenen dat de huidige parkeernorm wellicht in de toekomst niet het uitgangspunt zal zijn, maar dat is komende periode onderwerp van gesprek. 
Wij denken in het eerste kwartaal van 2020 nieuw parkeerbeleid aan de raad voor te leggen.  

Voortgang:  April 2025:  
Eind 2025 krijgt P+R Noord een upgrade. De bewegwijzering en promotie maakt hier onderdeel van uit. De ontwikkeling van Park en Bike NYMA is onderdeel 
van een integrale parkeeroplossing voor het ontwikkelgebied NYMA en Engieterrein. Voor de Wedren geldt dat hier de komende periode allereerst de markt 
wordt gehuisvest. Daarnaast kunnen bewoners/ondernemers uit zone B die niet in een parkeergarage passen hier parkeren (dit geldt voor voertuigen hoger 
dan 2.10m maar kleiner dan 2.40m). In afwachting van deze ontwikkelingen is geen verder onderzoek uitgevoerd.  Wij stellen voor om de motie nog niet af te 
voeren. 
 
PA 18 december 2024: Deze motie kan nog niet worden afgevoerd. We zijn nog in afwachting van uitvoering van beslispunt b en d. Dat is de vorige keer ook al gemeld. Wellicht kan het 
college daar de volgende keer expliciet op ingaan.   
Oktober 2024: In de raadsvergadering van 27 maart 2024 is de Koers voor de binnenstad vastgesteld. Binnen dit plan is er ook rekening gehouden met deze motie. Wij stellen voor om de 
motie af te voeren.  
PA 3 juli 2024: Deze motie kan nog niet worden afgevoerd. We zijn nog in afwachting van uitvoering van beslispunt b en d.  
April 2024:De Koers voor de Binnenstad is 27 maart door de raad vastgesteld. Daarin staat hoe we de binnenstad als geheel bereikbaar houden. Transferia spelen daarin een belangrijke rol. 
De gemeente zet zich in om het aantal directe verbindingen tussen de  P+R Noord en het centrum. Daarnaast ontwikkelt de gemeente een Park en Bike in NYMA. Beide transferia worden 
voorzien van goede bewegwijzering en onder de aandacht gebracht bij bezoekers. De genoemde parkeergarages blijven beschikbaar voor bezoekers van het centrum. De 
parkeergelegenheid wordt op deze plekken niet uitgebreid.  We stellen voor om de motie af te voeren.  



Oktober 2023: Momenteel wordt er gewerkt aan de Koers voor de binnenstad. De versnelling van de mobiliteitstransitie is inmiddels vastgesteld door de gemeenteraad. We werken nu aan 
een uitvoeringsprogramma. Binnen dit beleid houden we rekening met deze motie. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.  
PA 12 juli 2023: Indiener geeft aan dat pas als het beleid er daadwerkelijk ligt de motie dus is overgenomen. Dat is nu nog niet het geval.  
Mei 2023: Momenteel wordt er gewerkt aan de Koers voor de binnenstad en de mobiliteitstransitie. Binnen dit beleid houden we rekening met deze motie. Wij stellen voor om de motie af te 
voeren.    
PA 21 december 2022: Pas als het plan voor de binnenstad er ligt, en dit er daadwerkelijk in verwerkt is kan de motie afgevoerd worden.  
Oktober 2022: Binnen het parkeerbeleid, de gebiedsontwikkelingen in en rond de binnenstad en de mobiliteitstransitie wordt dit meegenomen. Wij stellen voor deze motie af te voeren.   
Mei 2022: Geen nieuwe ontwikkelingen. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.  
Oktober 2021: Ten opzicht van de beantwoording in mei is er weinig voortgang met betrekking tot deze motie. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.  
Mei 2021: Ten opzicht van de beantwoording in november is er weinig voortgang met betrekking tot deze motie. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.  
November 2020: In het raadsvoorstel aantal openbare parkeerplaatsen Hezelpoortgarage is rekening gehouden met het op termijn sluiten van de parkeergarages Molenpoortdak en 
Marienburg voor bezoekers. In de raad heeft een gesprek plaatsgevonden of het door het college voorgestelde aantal voldoende was. De raad heeft hierop een amendement aangenomen 
om 100 extra openbare parkeerplaatsen te bouwen om aan de parkeervraag bij sluiten van parkeergarages in de binnenstad te voldoen. Na vaststelling van de parkeernota wordt 
onderzocht of en waar nieuwe transferia wenselijk zijn, bijvoorbeeld nabij Beek en NYMA (Park&Bike). Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren.  
Juni 2020: De parkeernota zal naar verwachting in het derde kwartaal in de raad kunnen worden behandeld.  Voorstellen hoe om te gaan met het bestaande parkeerareaal willen we 
ontwikkelen binnen de gebiedsontwikkeling voor de binnenstad (Vlaams Kwartier, Valkhofkwartier). Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.  
December 2019: Ten opzichte van de eerste reactie is er geen toevoeging te geven. De Parkeervisie wordt waarschijnlijk in Q2 2020 aan de raad aangeboden ter vaststelling. De motie kan 
nog niet worden afgevoerd.  

 
  



Motienummer   
 17 

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

241009.04   Investeren in 
evenwicht   

9 oktober 2024   C. Daemen   Bereikbaarheid   Arno Koldenhof   CDA, SP, Stadspartij 
Nijmegen   

W. Grutters     Ja 

                           
   
Inhoud Motie:   1. Alleen de strikt noodzakelijke veiligheidsmaatregelen op de Griftdijk Noord te onderzoeken, in plaats van het volledige investeringsbedrag van 4,3 miljoen 

euro te reserveren voor deze locatie. Eventuele vrijvallende middelen toe te voegen aan het budget "Vernieuwingsgolf openbare ruimten."    
2. Te onderzoeken en te beoordelen of dit aanvullende budget kan worden ingezet voor vernieuwingsgolf openbare ruimten in de prioritaire wijken Dukenburg 
en Lindenholt.    
3. De raad te informeren over de bevindingen van dit onderzoek en de voorgestelde maatregelen, zodat de raad kan besluiten over verdere stappen en 
middelen, met het voorbehoud dat de totaalaanpak van de Griftdijk in de toekomst niet wordt uitgesloten.   

1e reactie:   Komend voorjaar spreekt het college met de raad over de investeringen. De raad heeft dan de mogelijkheid om een integrale afweging te maken over alle 
investeringen. Nog dit kalenderjaar zal het college de raad informeren over de kostenverdeling van de maatregelen voor herinrichting van de Griftdijk en 
Griftdijk Noord. Hierbij zullen wij aangeven hoe het geraamde budget over verschillende maatregelen is uitgesplitst. Deze uitsplitsing kan door de raad 
gebruikt worden in de integrale afweging over alle investeringen.    
 Vooruitlopend hierop kunnen we aangeven dat het inpassen van voetpaden langs de Griftdijk en Griftdijk Noord (de meest genoemde maatregel door 
bewoners en een belangrijk aandachtspunt voor verkeersveiligheid) er voor zorgt dat de inrichting van de Griftdijk en Griftdijk Noord grondig op de schop 
moet. Hierdoor is het naar verwachting slechts beperkt mogelijk om de kosten voor herinrichting te beperken zonder af te doen aan de doelstelling van veilige 
voetpaden. Daarnaast zijn er in Nijmegen geen andere wegen waarbij de combinatie van hoeveelheid verkeer (auto, fiets en voetganger), adresvorming langs 
de weg én gebrek aan voetpaden op een vergelijkbare manier speelt en zorgt voor overlast en zowel ervaren als objectieve verkeersonveiligheid.   

Voortgang:   April 2025:  
Op 28 januari heeft het college de raad bericht over de investeringen in de Griftdijk en Griftdijk Noord. Met deze brief beschikt de raad over de gevraagde 
informatie en kan de raad besluiten over verdere stappen en middelen, in eerste instantie bij de bespreking van investeringen in voorjaar 2025. We stellen voor 
deze motie hiermee af te voeren.   

 
  



Motienummer   
 18 
   

Onderwerp   Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

170705.14   Kans - ga direct 
naar vrij parkeren   

05 juli 2017   C. Daemen   Bereikbaarheid   Arno Koldenhof   VVD   I. van Dijk     Nee 

   
Inhoud Motie:   Roept het college op:    

1 Het bestaande transferium op de N325 ter hoogte van de Ovatonde beter te promoten via de reguliere wegwijzers en het parkeerverwijzingssysteem en met 
de Nederlandse Spoorwegen in overleg te treden of op het transferium een OV-fietsvoorziening te realiseren is en anders alternatieven daarvoor te 
onderzoeken;    
2. Te onderzoeken wat een ideale frequentie voor een busverbinding is bij het transferium N325-Ovatonde, gedifferentieerd naar weekenden en spitsuren, met 
als uitgangspunt minimaal ieder kwartier een bus(je);    
3. Onderzoek te doen naar de ontwikkeling van transferia met voldoende, veilige en redelijk geprijsde parkeergelegenheid op strategische invalswegen van 
Nijmegen en daarbij in ieder geval de volgende locaties te onderzoeken:    
a. Station Nijmegen Goffert;    
b. Station Nijmegen Dukenburg;    
c. St. Annastraat ter hoogte van het Radboud ziekenhuis en de universiteit;    
d. Station Nijmegen Heyendaal; en    
e. N325 ter hoogte van de kruising Ubbergseweg-Nieuwe Ubbergseweg; En ook in dit onderzoek suggesties voor veilige directe looproutes, 
(0V)fietsverbindingen en OV-verbindingen die met hoge frequentie rijden naar het stadscentrum mee te nemen in het onderzoek;    
4. De resultaten van de onderzoeken terug te koppelen aan de raad in de nieuwe nog op te stellen mobiliteitsvisie.   

1e Reactie:   Oktober 2017: Wij zullen uitvoering geven aan de motie door op PR locatie Nijmegen Noord te onderzoeken of het mogelijk is om een fietsdeelcentrum te 
realiseren wat tevens locaties heeft in de gemeentelijke fietsstallingen in het centrum van Nijmegen. Hiervoor zijn wij overigens al in gesprek met de provincie 
Gelderland. Voor wat betreft het onderzoek naar de frequentie van de busverbinding naar en van de PR locatie Nijmegen Noord zijn wij van mening dat de 
huidige frequentie en de extra inzat van de winkelpendel gedurende het weekend afdoende is. De minimale gewenste frequentie voor hoogwaardig openbaar 
vervoer is 6x per uur. Dan is de gemiddelde wachttijd voor reizigers veelal dusdanig kort, dat ze naar de halte gaan zonder eerst de dienstregeling te checken. 
Op werkdagen rijdt lijn 300 in de spits 6x per uur en daarbuiten 4x per uur. In het weekend rijden lijn 300 en lijn 125. De frequentie ligt dan ook op 8x per uur. Dit 
onderdeel van de motie ontraden wij dan ook. Het onderzoek naar nieuwe hoogwaardige transferia op strategische invalswegen welke kunnen beschikken 
over voldoende verschillende vervoersmodaliteiten zullen wij meenemen in de nieuwe mobiliteitsnota die nu in de maak is.    

Voortgang:   April 2025:  
De upgrade van P+R Noord is in voorbereiding. Planning is nog steeds realisatie in Q4 2025. De aanpak voor transferia en parkeergarages verwachten we pas in 
Q4 2025. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren. 
   
Oktober 2024: Er is afgelopen jaren onderzoek gedaan naar de verbetermogelijkheden van het transferium bij de Ovatonde (P+R Noord). Op basis hiervan krijgt het transferium in 2025 
(planning Q4) een upgrade op het gebied van infrastructuur, voorzieningenniveau, wayfinding, informatie en verblijfskwaliteit. De provincie Gelderland verleent hiervoor een subsidie vanuit 
haar programma mobiliteitshubs- en knooppunten. Vooruitlopend op de upgrade zijn er sinds mei 2024 op P+R Noord gratis elektrische deelfietsen beschikbaar (1 per auto) voor de last-
mile naar de stad.   
We stemmen de verdere ontwikkeling van transferia rondom Nijmegen (bestaand en nieuw) af op de ontwikkelingen op het gebied van parkeren in de binnenstad. Hiervoor komen we in Q3 
2025 met een procesvoorstel en een globale kostenprojectie. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   



April 2024: De planvorming voor de verbetering van P+R Noord is nog gaande. We informeren de raad over het plan zodra deze is afgerond. Het streven is nog steeds om in 2024 te starten 
met de uitvoering. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
PA 20 december 2023: Dat de status van uitvoering nog hetzelfde is en dat voor de tweede keer geprobeerd wordt een motie op deze manier af te voeren terwijl die nog niet is uitgevoerd is, 
maakt het controleren van uitvoeren moeilijk. Nadrukkelijk verzoek dit niet meer te doen.   
Oktober 2023: Het onderzoek naar de verbetering van de stadsrandhub P+R Noord is inmiddels afgerond. In september is gestart met de uitwerking van de plannen om de stadsrandhub te 
verbeteren. Het streven is om de verbetering eind 2024 te realiseren. De rapportage wordt ter informatie met de raad gedeeld. We stellen voor om de motie af te voeren.             
Mei 2023: De rapportage is nog in afronding. De verbetering van het transferium in Nijmegen Noord heeft prioriteit (zie coalitieakkoord en agenda versnelling mobiliteitstransitie). Wij stellen 
voor om de motie nog niet af te voeren.   
PA 21 december 2022: Indiener geeft aan dat pas als de resultaten er daadwerkelijk zijn en de raad die ook heeft gekregen, dat de motie kan worden afgevoerd   
Oktober 2022: Helaas kunnen we nog niet de resultaten overleggen van het uitgevoerde onderzoek met betrekking tot transferium Noord. Het onderzoek is in een afrondende fase. We 
verwachten eind oktober het eindrapport. Conclusies en aanbevelingen worden daarna voorgelegd aan college en raad.    
We stellen voor de motie af te voeren.    
Mei 2022: Ten opzichte van mei 2021 is er weinig voortgang te melden m.b.t. deze motie. Wel zijn wij samen met de provincie gestart met de uitvoering van de agenda die is voortgevloeid uit 
de regionale hubstudie. Van deze uitvoering zijn nog geen resultaten te delen. Op dit moment lopen er verschillende onderzoeken naar de effecten van hubs, verbeteren gebruik Nijmegen-
Noord. Daarnaast moeten we nog starten met een studie naar hub Nijmegen-west.    
Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
Oktober 2021:Ten opzichte van mei 2021 is er weinig voortgang te melden m.b.t. deze motie. Wel zijn wij samen met de provincie gestart met de uitvoering van de agenda die is 
voortgevloeid uit de regionale hubstudie. Van deze uitvoering zijn nog geen resultaten te delen. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
Mei 2021: Ten opzichte van november 2020 is er voortgang te melden m.b.t deze motie. Onlangs is er een regionale studie gedaan naar hubs in het regionetwerk. Nijmegen is ook 
aangesloten bij deze studie en heeft een aantal van deze locaties ingebracht in de studie. Uit de studie is een strategische agenda 2021-2025 Hubs&Knooppunten regio Arnhem Nijmegen 
opgesteld. De gemeente Nijmegen gaat voor haar onderdelen hier verder mee aan de slag. Wij zullen de studie openbaar maken en daarna bepalen of we de motie kunnen afvoeren.    
November 2020: Ten opzichte van juni 2020 kan ik u melden dat er binnenkort 100 plaatsen extra worden gerealiseerd op P+R Noord. De beheerders-/wachtruimte wordt dan ook verplaatst. 
Als uitwerking van de parkeernota wordt onderzoek gedaan naar de door u genoemde punten.    
Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
Juni 2020: Ten opzicht van december 2019 is er weinig voortgang te melden mbt deze motie. Er wordt hard gewerkt aan de nieuwe parkeervisie. De motie wordt daarin meegenomen. 
Daarnaast is de provincie ook bezig met mobiliteit in de regio, waar transferia onderdeel van uitmaakt. Voor nu stellen we voor om de motie nog niet af te voeren.   
December 2019: Ten opzicht van juni 2019 is er weinig voortgang te melden mbt deze motie. Er wordt hard gewerkt aan de nieuwe parkeervisie, welke volgens de planning dec 2019 in Q2 
2020 aan de raad wordt aangeboden ter vaststelling. De motie wordt daarin meegenomen. Voor nu stellen we voor om de motie nog niet af te voeren.    
Juni 2019: P&R-terreinen vormen een belangrijk onderwerp in de actualisatie van de mobiliteitsvisie, die na de zomer van 2019 in de raad wordt behandeld. P&R dient integraal onderdeel te 
zijn van de nieuwe parkeervisie, die na vaststelling van de mobiliteitsvisie wordt ontwikkeld. Op dit moment is er geen nieuws. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren.   
December 2018: Onderzoek naar nut en noodzaak van P&R is nog niet gestart. In het kader van de actualisatie van de mobiliteitsvisie komen wij in het 1e kwartaal van 2019 hier op terug. 
Visie op P&R valt niet los te zien van parkeerbalans en –beleid in de binnenstad. Daarnaast zal een extra P&R terrein voor het busvervoer getoetst moeten worden binnen de concessie van 
de provincie. Wij stellen voor om deze motie niet af te voeren maar verder te onderzoeken.   
 Juli 2018: Het deelfietssysteem (Ovelo) is reeds gerealiseerd. Wij stellen voor de motie niet af te voeren maar verder te onderzoeken.    
December 2017: De provincie Gelderland is inmiddels overgegaan tot de definitieve gunning van het fietsdeelcentrum op de P&R locatie Nijmegen Noord. Op dit moment richten we de 
uitvoering van dit fietsdeelcentrum in. Voor wat betreft het onderzoek naar de frequentie van de busverbinding naar en van de PR locatie Nijmegen Noord zijn wij nog steeds van mening dat 
de huidige frequentie en de extra inzet van de winkelpendel gedurende het weekend afdoende is. Dit onderdeel van de motie ontraden wij dan ook. Het onderzoek naar nieuwe 
hoogwaardige transferia op strategische invalswegen welke kunnen beschikken over voldoende verschillende vervoersmodaliteiten zal terugkeren in de thematische bespiegelingen die 
onderdeel uitmaken van de actualisatie van het bestaande mobiliteitsbeleid. Wij stellen voor de motie nog niet af te voeren.   

  
  



Motienummer   
 19 

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240619.09   Keep on rolling in the 
Free World   

19 juni 2024   C. Daemen   Bereikbaarheid   Arno Koldenhof   CDA, GroenLinks, SP   
Partij voor de Dieren, 
Stadspartij 
Nijmegen   
   

F. de Gram     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Verzoekt het College:    

1. Het huidige beleid en de regelingen omtrent het gratis ter beschikking stellen van leenbuggy's, -rollators en -rolstoelen te evalueren en te inventariseren, 
hierin de mogelijkheid tot uitleen van scootmobielen te betrekken, de uitkomsten hiervan mee te nemen in het parkeerbeleid en de mobiliteitstransitie en hier 
uitvoer aan te geven,    
2. Bij die evaluatie, inventarisatie en uitvoer niet alleen rekening te houden met de binnenstad, maar ook andere delen van Nijmegen te betrekken waar 
verschillende vormen van mobiliteit samenkomen, zoals bijvoorbeeld de omgeving van Winkelcentrum Dukenburg en delen van Nijmegen-Noord,    
3. Over de evaluatie, inventarisatie en uitvoer terugkoppeling te geven aan de raad in Q1 van 2025,   

1e reactie:   Het huidige beleid gaan we evalueren. Hierover verwachten we het eerste kwartaal van 2025 een terugkoppeling te kunnen geven.   
Voortgang:   April 2025:  

1. Het gratis ter beschikkingstellen van leenbuggy’s en rolstoelen is al in uitvoering in de Mariënburgfietsenstalling (leenbuggy’s) en rolstoelen in de 
parkeergarages Kelfkensbos en Keizer-Karelgarage.  Verdere uitrol naar de overige fietsenstallingen en parkeergarages wordt in Q4 2025 verwacht. 
2 . In Winkelcenrum Dukenburg en overige delen in Nijmegen heeft de gemeente geen uitgifte punt in eigen beheer. Wij onderzoeken de mogelijkheden met 
ondernemers.  
3 . De motie is in uitvoering. Wij stellen voor om de evaluatie, inventarisatie en uitvoering terug  te koppelen in Q1 2026. 
Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren. 
    
Oktober 2024: We geven uitvoering aan deze motie. We verwachten de raad hierover Q1 2025 te informeren. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer   
 20 

Onderwerp   Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

211020.05   Laad de laadpalen   20 oktober 2021   C. Daemen   Bereikbaarheid   Arno Koldenhof   Stadspartij 
Nijmegen   

W. Grutters     Nee 

   
Inhoud Motie:   Roept het college op om;    

1. Een voorstel aan de raad te doen toekomen voor het uitbreiden van de Arnhemse proef naar Nijmegen om zo integratie van laadpalen voor auto's én 
elektrische fietsen in lantaarnpalen nader te testen.    
2. Voor deze proef wijken te selecteren waar er geen tot weinig mogelijkheid is om zelf een laadpaal bij het huis te hebben.    
3. Daarbij een onderzoek te verrichten naar de nog beschikbare maximale ruimte aan netcapaciteit in Nijmegen voor uitbreidingen van het laadnet.    
4. Hierover verslag te doen aan de raad voor februari 2022.   

1e reactie:   We voeren de motie uit.   
Wij vinden deze motie een goed initiatief dat aansluit bij ons Programma laadinfrastructuur. We zien daarom ook mogelijkheden voor toepassing in Nijmegen. 
Komend voorjaar stellen we Plaatsingsbeleid op als uitwerking van ons Programma laadinfrastructuur. Hierin nemen wij deze nieuwe vorm van 
laadinfrastructuur mee en onderzoeken daarin de mogelijkheden waarop deze motie aandringt.    

Voortgang:   April 2025:  
Het onderzoek naar laadinfrastructuur in lichtmasten is in de afrondende fase. Naar verwachting wordt deze in mei 2025 opgeleverd. In het onderzoek wordt 
geconcludeerd dat bij bestaande lichtmasten, de combinatie met laadinfrastructuur niet wenselijk is. Deze lichtmasten zouden dan vervangen of omgebouwd 
moeten worden. Wel kan deze vorm van laden indien gewenst meegenomen worden in laadlocaties bij nieuwbouw ontwikkelingen of bij te realiseren 
laadpleinen. In dat geval moet er gebruik worden gemaakt van laadpalen die geïntegreerd zijn- of kunnen worden in een nieuw te plaatsen lichtmast. Zodra 
het onderzoek officieel afgerond is, communiceren we dit richting de raad. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren. 
 
Oktober 2024: Het onderzoek naar laadinfrastructuur in lichtmasten wordt momenteel afgerond. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
April 2024: Geen nieuwe ontwikkelingen t.o.v. mei/oktober 2023. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
Oktober 2023: Geen nieuwe ontwikkelingen t.o.v. mei 2023. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
PA 12 juli: De motie kan nog niet worden afgevoerd omdat het onderzoek nog gaande is en de raad daar nog geen terugkoppeling van heeft ontvangen.   
Mei 2023: Het onderzoek naar laadpalen in lichtmasten is gaande. De Arnhemse proef is ongeschikt omdat daar 2 voedingen in een object zijn gebruikt, dit is niet toegestaan. Daarnaast is de 
netbeheerder in maart 2023 met nieuwe eisen gekomen voor dit soort objecten. Onze voorlopige conclusie is dat de businesscase nog in ontwikkeling is en realisatie op korte termijn lastig. 
Wij stellen voor om de motie af te voeren.    
Oktober 2022: Aan het plaatsingsbeleid wordt nog gewerkt. Wel is specifiek over de voortgang te melden dat we, ook met de ambities en budget uit het coalitieakkoord, onderzoeken welke 
innovatieve laadoplossingen o.a. met het combineren van lichtmasten en oplaadpunten haalbaar en inpasbaar zijn. Daarbij kijken we landelijk naar voorbeelden en aanbod op dit gebied. 
Dit doen we in eerste instantie voor nieuwbouwontwikkelingen en herinrichtingsprojecten. De netimpact is een regionale afstemming binnen de GO-RAL, gebaseerd op de ambities per 
gemeente, zo ook die van Nijmegen. De planning is om in het eerste kwartaal van 2023 de raad te informeren over de aanpak met lichtmasten. We stellen voor de motie niet uit te voeren.    
Mei 2022: In het plaatsingsbeleid nemen we deze nieuwe vorm van laadinfrastructuur met lantaarnpalen mee. We starten voor de zomer met het opstellen van het Plaatsingsbeleid met het 
doel het dit najaar gereed te hebben.  Dan informeren we de raad.  We volgen op dit moment de ontwikkelingen en mogelijkheden van nieuwe vormen van laden. Daarnaast zoeken we 
aansluiting bij ruimtelijke gebiedsontwikkelingen voor eventuele inpassing van deze vorm van laden. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
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Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240424.02   Laat de 
zorgmedewerker niet 
in de kou staan   

24 april 2024   C. Daemen   Bereikbaarheid   Arno Koldenhof   CDA, ODV, PvdA, SP, 
Partij voor de Dieren, 
Stadspartij Nijmegen   

M. Mijling     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Verzoekt het College om:    

1. Een onderzoek uit te voeren naar de mogelijkheden voor het starten van een pilot van een jaar met gratis parkeervergunningen voor medewerkers van 
zorginstellingen binnen het betaald parkeren gebied waarmee deze een parkeerplaats kunnen reserveren;    
2. Ook te onderzoeken hoeveel parkeervergunningen voor medewerkers van zorginstellingen binnen het betaald parkeren gebied nodig zijn en hoeveel geld 
als gevolg hiervan voor deze pilot nodig is;    
3. De resultaten van dit onderzoek terug te koppelen naar de raad vóór de Stadsbegroting 2025, dus uiterlijk begin september 2024.   

1e reactie:   We voeren de motie uit.    
We gaan onderzoeken samen met Bureau Parkeerbeheer of en hoé we een parkeerproducten kunnen inzetten voor zorginstellingen. Daarbij is het belangrijk 
dat we ook hen in de mobiliteitstransitie willen meenemen. Het volledig gratis maken van parkeren voor zorginstellingen is niet het doel. Bovendien gaan we 
geen specifieke parkeerplaatsen reserveren; openbare parkeerplaatsen zijn voor allen beschikbaar. Wel gaan we kijken hoeveel parkeervergunningen een 
zorginstelling maximaal kan aanvragen en of we hier een gereduceerd tarief t.o.v. de bestaande bedrijfsvergunningen kunnen realiseren.   

Voortgang:   April 2025:   
Naar verwachting worden de resultaten van het onderzoek naar mobiliteitsongelijkheid in de eerste helft van dit jaar gepubliceerd. Op basis van dat 
onderzoek kan worden bepaald of aanvullend onderzoek benodigd is en daarmee de pilot wel/niet wordt uitgevoerd. Wij stellen voor om de motie nog niet af 
te voeren. 
   
PA 18 december 2024: Deze motie lijkt me te vroeg om af te voeren. De motivatie van het college acht de indiener niet afdoende. Je zou namelijk ook kunnen redeneren om de motie niet af 
te voeren en hem t.z.t tegen de uitkomsten van het onderzoek te leggen. Dan kan je daarna beslissen.   
Oktober 2024: Momenteel wordt een breder onderzoek naar mobiliteitsongelijkheid in Nijmegen uitgevoerd. De conclusies daarvan worden dit najaar bekend en gedeeld. Het advies is om 
eerst de belangrijkste conclusies hiervan te bestuderen. Wij stellen voor om de motie af te voeren.   

  
  



Motienummer   
 22 

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240327.06   Maak van onze 'place 
to be' geen 'place to 
flee!'   

27 maart 2024   C. Daemen   
J. Brom   

Economie en 
Toerisme   
(Bereikbaarheid )  

Arno Koldenhof   CDA, 
GewoonNijmegen.NU   
Partij voor de Dieren   

D. van Luik     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het college op om:    

- In de gebiedsvisie Koers voor de Binnenstad onder het kopje 'Mix van doelgroepen' de laatste twee zinnen als volgt worden aangepast: de mogelijkheden 
voor horeca in balans te houden. 'Nieuwe restaurants en cafés zijn toegestaan in de horeca-accentgebieden; nieuwe lichte horeca en ondersteunende horeca 
in de straten hier omheen worden beperkt toegestaan met een afweging van de concentratie van andere lichte of ondersteunende horeca en terrassen in de 
nabije omgeving in relatie tot omwonenden."    
- de uitwerking hiervan Q4 2024 aan de raad voor te leggen   

1e reactie:   We gaan de motie uitvoeren.   
De tekst in 'de koers voor de binnenstad' wordt aangepast en de definitieve versie van de Koers wordt verstuurd aan de raad.   

Voortgang:   April 2025: 
Geen nieuwe ontwikkelingen. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren. 
 
Oktober 2024: De uitwerking van deze motie wordt meegenomen in de actualisatie van het horecabeleid. Dit proces start eind 2024. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer   
 23 

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240327.05   Nieuwe initiatieven   27 maart 2024   C. Daemen   
J. Brom   

Economie en Toerisme   
(Bereikbaarheid) 

Arno Koldenhof   CDA, D66   S. den Ouden     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het college op:    

1. Om zich middels een structurele aanpak in te zetten om nieuwe initiatieven naar onze binnenstad te halen.    
2. In nieuwe ruimtelijke plannen in het brede centrum, waar mogelijk, ruimte te geven aan winkel en horecaformules met een middelgroot vloeroppervlak.    
3. Zich in te spannen om andere functies dan horeca, retail en wonen mogelijk te maken in de binnenstad. Belevenissen zoals: een doolhof, escaperooms, een 
kunstcentrum, en beleefcultuur.   

1e reactie:   Deze motie gaan we uitvoeren.   
We nemen dit mee in het Plan van Aanpak leegstand dat in Q4 richting raad gaat.   

Voortgang:   April 2025: 
Geen nieuwe ontwikkelingen. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.  
   
Oktober 2024: Geen nieuwe ontwikkelingen. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer   
 24 

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240424.03   Onderzoek naar 
gevolgen en 
oplossingen 
parkeerschaarste 
bewonersparkeren   

24 april 2024   C. Daemen   Bereikbaarheid   Arno Koldenhof   CDA, SP, PvdA, 
Stadspartij Nijmegen   

W. Grutters     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Verzoekt het college om:    

1. Een onderzoek uit te voeren naar de impact van toenemende parkeerschaarste voor wijkbewoners.    
2. Dit onderzoek te richten op het identificeren van welke bewoners die worden getroffen door de parkeerschaarste. Dit onderzoek omvat het in kaart 
brengen van hun 24/7 mobiliteitsbehoeften en haalbaarheid van het kunnen vervangen van de auto in relatie tot economische situatie, inkomensniveau, 
fysieke en persoonlijke situatie (waaronder mantelzorgverplichtingen) en OV tijden.    
3. Aan dit onderzoek een aantal oplossingsrichtingen te koppelen in relatie tot de bevindingen uit het onderzoek van beslispunt 2 en daarin bijvoorbeeld 
differentiatie of maatwerk in het verlenen van parkeervergunningen of tarifering of toegang tot alternatieve parkeervoorzieningen voor wijkbewoners mee te 
nemen, zowel voor bestaande woningen als nieuwbouwcomplexen.    
4. Samen met deze specifieke groepen in gesprek te gaan over mogelijke maatwerkoplossingen voor de uitdagingen van parkeerschaarste en betaalbaarheid 
waarbij ook wordt erkend dat niet alle uitdagingen volledig kunnen worden opgelost. Indien nodig kunnen beleidsregels worden aangepast om tegemoet te 
komen aan de behoeften van deze groepen.    
5. De resultaten van dit onderzoek en de voorgestelde oplossingen aan de Raad te presenteren bij de reeds geplande aanpak vervoersongelijkheid uit het 
uitvoeringsprogramma Beter op Weg.   

1e reactie:   We voeren de motie uit.    
We voegen deze toe aan een reeds uitgezette onderzoeksopdracht naar vervoersongelijkheid. Daarbij zetten we in op uitzoeken wié parkeerschaarste 
ervaart, welke alternatieve mobiliteitsoplossingen er zijn en hoe deze voor hen beter in te zetten zijn. De resultaten hebben geen invloed op het 
parkeerbeleid in die zin dat we geen extra parkeerplaatsen aanleggen als gevolg van parkeerschaarste.   

Voortgang:   April 2025:  
Begin Q2 wordt de verkenning naar mobiliteitsongelijkheid gedeeld met de raad. In de bijbehorende raadsinformatiebrief geven we antwoord op de punten 
uit deze motie.  Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren. 
 
Oktober 2024: Momenteel wordt een breder onderzoek naar mobiliteitsongelijkheid in Nijmegen uitgevoerd. De conclusies daarvan worden dit najaar bekend en gedeeld. Het advies is om 
eerst de belangrijkste conclusies hiervan te bestuderen. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer  
25  

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240605.04   Onderzoek naar 
herkomst van 
geparkeerde 
voertuigen bij 
parkeerdruk   

5 juni 2024   C. Daemen   Bereikbaarheid   Arno Koldenhof   Stadspartij 
Nijmegen, PvdA   

W. Grutters     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Verzoekt het college om:    

1. Gedurende één jaar steekproefsgewijs herkomstonderzoek naar geparkeerde voertuigen uit te voeren, met vrijheid in locatie en timing met als doel inzicht 
te krijgen in parkeerdruk en herkomst van voertuigen om effectieve beleidsmaatregelen te kunnen nemen 2. De resultaten van dit onderzoek terug te koppelen 
aan de Raad, door deze mee te nemen in de totaalevaluatie van het parkeerbeleidspelregels 2024 evaluatie. En gaat over tot de orde van de dag,   

1e reactie:   Conform de spelregels gaan we jaarlijks de parkeerdruk in de grensgebieden langs de gereguleerde parkeerzones monitoren. Dit doen we met onze eigen 
scanauto's. We gaan onderzoeken of we de geregistreerde kentekens naar postcodeniveau kunnen herleiden of dat we hiervoor een externe partij moeten 
inschakelen.   

Voortgang:   April 2025:  
We zijn nog niet gestart met het onderzoek in de grensgebieden. In Q2 2025 vindt dit onderzoek plaats. Daarbij wordt het herleiden van de herkomst van 
geparkeerde auto's ook meegenomen.  Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren. 
   
Oktober 2024: De bedoeling is om in 2025 te gaan starten met het scannen in de grensgebieden van het betaald parkeren. Tegelijk met het parkeerdrukonderzoek willen we dan ook de 
herkomst herleiden. Resultaten hiervan zouden dan op zijn vroegst in Q2 2025 gedeeld kunnen worden. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer   
 26 

Onderwerp   
   
   

Datum 
politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste 
indiener   

College 
motie 
afvoeren   

250129.02   OV in Nijmegen niet in 
de knel   

29 januari 2025   C. Daemen   Bereikbaarheid   Arno Koldenhof   CDA, GroenLinks, SP, 
PvdA, Partij voor de 
Dieren   

B. Markovic     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het college op:    

1. Om de bestaande doorstromingsproblemen voor het openbaar vervoer in het kader van de nog op te stellen OV-visie goed in beeld te brengen en daarbij 
oplossingsrichtingen te benoemen ter verbetering van de doorstroming;    
2. De oplossingsrichtingen nader uit te werken in concrete maatregelen met daarbij behorende kostenoverzicht en tijdspad, als onderdeel van het nog op te 
stellen Uitvoeringsprogramma OV;    
3. Om in de OV-visie uit te werken hoe de gemeente meer regie gaat pakken in het monitoren en verbeteren van de doorstroming van het openbaar vervoer, en 
daarbij in overleg met de concessiehouder- en verlener te bepalen welke criteria we daarbij gaan hanteren.   

1e reactie:   We voeren deze motie uit.    
Dit doen we door het onderwerp ‘doorstroming van het ov’ mee te nemen bij het opstellen van de OV-visie. Het onderwerp doorstroming is één van de 
bouwstenen van de visie, waarbij we ingaan op de inhoudelijke opgave en hoe wij daar als wegbeheerder mee aan de slag gaan. In het daarna uit te werken 
uitvoeringsprogramma werken we dit nader uit in een aanpak met concrete maatregelen, acties, kostenoverzicht en tijdspad.   

Voortgang:   April 2025:  
De uitvoering van de motie is onderdeel van het beleidsproces voor de nieuwe ov-visie. Het college heeft 11 maart 2025 de startnotitie voor de ov-visie 
vastgesteld. Het onderwerp doorstroming is hierin benoemd als één van de ontwikkelprincipes. De verwachting is dat de ov-visie eind 2025 wordt aangeboden 
aan de raad.  Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren. 

  

 
  



Motienummer  
27   

Onderwerp   Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

20190227.02   Neem onze 
inwoners serieus en 
niet bij de neus   

27 februari 2019   N. Vergunst   Wonen en Stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   Gewoon Nijmegen,   
Stadspartij DNF, 
PvdA, 
VoorNijmegen.NU   

C. Brand     Ja 

   
Inhoud Motie:   Verzoekt het college:   

1. bij de inrichting van het gebied Lentse Plas en Oosterhoutse Plas een overleg met de diverse werkgroepen van de Klankbordgroep Landschapszone te 
initiëren over een feitelijk en concreet inrichtingsplan waarbij in elk geval wordt gesproken over verkeersveilige fiets- en looproutes, aanleg van parkeerkoffers 
en inclusie van groen en biodiversiteit.   
2. De Raad te zijner tijd te informeren over het definitieve inrichtingsplan en de wijze van afstemming met de Klankbordgroep.   

Voortgang:   April 2025:  
Het project Oosterhoutse Plas is definitief gegund aan marktpartij. Naast het realiseren van de 30 drijvende woningen gaan zij ook de groene buitenruimte 
realiseren. Dit doen zij op basis van het ontwerp Vlinderbos dat samen met de bewonersgroep Onze Plas is opgesteld. 
Het college zal het definitieve plan van de Oosterhoutse Plas ter informatie aan de raad toesturen. Met deze toezegging stellen we voor de motie af te voeren. 
   
Oktober 2024: In september 2024 heeft de voorlopige gunning plaatsgevonden op basis van de tender voor realisatie van 30 woningen Oosterhoutse Plas. Parallel aan de tender hebben we 
het overleg gevoerd met de bewonersgroep Onze Plas over de inrichting van de groengebieden aangrenzend aan de locatie voor drijvende woningen. Het plan dat met de bewoners is 
ontwikkeld heeft de naam 'Vlinderbos' gekregen. Inmiddels heeft de werkgroep Onze Plas bevestigd akkoord te zijn met het ontwerp van het Vlinderbos. Volgend op de planning van 
realisatie drijvende woningen kan het Vlinderbos worden aangelegd. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
April 2024: In februari 2024 is de tender voor de 30 woningen Oosterhoutse Plas in de markt gezet. Parallel voeren we het overleg met de bewonersgroep Onze Plas over de inrichting van de 
groengebieden aangrenzend aan de locatie voor drijvende woningen. Op het moment dat het ontwerp met de bewonersgroep kan worden afgerond zal de raad daarover geïnformeerd 
worden. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
Oktober 2023: Zomer 2023 zijn alle projecten weer opgepakt en maken we een nieuwe start. Documenten uit 2021 worden via een review geactualiseerd. Voor het project Drijvend wonen 
Oosterhoutse Plas hebben we de ervaringen vanuit Lentse Plas kunnen gebruiken om de vraag aan de markt beter te formuleren. Ook gaan we in gesprek met inwoners en diverse 
werkgroepen. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
Mei 2023: Als vervolg op de beantwoording van oktober 2022 is er geen vooruitgang is geboekt vanwege een capaciteitstekort. Inmiddels is er een projectleider toegewezen aan het project 
en wordt in april 2023 de beoogde tender opgestart. De tender is dus vertraagd.  Voor de Lentse Plas is de inrichting afgerond, de verwachting is dat in het voorjaar van 2023 alles wordt 
opgeleverd. De raad zal nu in Q3 2023 over de resultaten worden geïnformeerd. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
Oktober 2022: Het was de bedoeling dat we in het voorjaar 2022 voor de drijvende woningen Oosterhoutse Plas een tender in de markt zouden zetten. Het inrichtingsplan zou dan 
voorwaardelijk zijn maar we willen wel graag een oordeel van de toekomstige ontwikkelaar kennen op het omgevingsplan. De tender is dus vertraagd en wordt in het vierde kwartaal van 
2022 alsnog in de markt gezet. Daarna wordt de raad per brief geïnformeerd. Voor de Lentse Plas is de inrichting afgerond, de verwachting is dat in het voorjaar van 2023 alles wordt 
opgeleverd.    
Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.    
Mei 2022: Wij zullen de raad binnenkort middels een brief informeren. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
Oktober 2021: Het inrichtingsplan voor de Oosterhoutse Plas is nagenoeg gereed. Wij zullen de raad hierover per brief informeren.   
Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
Mei 2021: Zoals al in nov 2020 gemeld is de werkgroep voor de inrichting openbare ruimte bij de drijvende woningen Oosterhoutse plas  bezig om met de gemeente het schetsontwerp af te 
ronden. Dit ontwerp wordt meegenomen bij het nog nader op te stellen selectiedocument in het kader van de tender Oosterhoutse Plas. De gesprekken verlopen constructief en zijn dus 
voor deze fase bijna afgerond. Er blijft contact gehouden worden met deze groep in het vervolgproces. Voor de Lentse Plas is het ontwerp, afgestemd met de werkgroep, gereed. Dit plan 



wordt dan ook al binnenkort uitgevoerd. Na gereedkomen van het ontwerp Oosterhoutse Plas zal de raad in Q3 2021 geïnformeerd worden over beide plannen. Wij stellen voor om deze 
motie nog niet af te voeren.   
November 2020: De werkgroep voor de inrichting openbare ruimte bij de drijvende woningen Oosterhoutse plas is bezig om het schetsontwerp te maken. Dit ontwerp wordt meegenomen 
bij het nog nader op te stellen selectiedocument in het kader van de tender Oosterhoutse Plas. De gesprekken verlopen constructief en zijn voor deze fase bijna afgerond. Er blijft contact 
gehouden worden met deze groep in het vervolgproces. Voor de Lentse Plas is het ontwerp, afgestemd met de werkgroep, gereed. Dit plan zal dan ook uitgevoerd worden. Na gereedkomen 
van het ontwerp Oosterhoutse Plas zal de raad geïnformeerd worden over beide plannen. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren.   
Juni 2020: In samenspraak met de werkgroep is voor de Lentse Plas een definitief inrichtingsplan gemaakt. Er zijn twee bijeenkomsten geweest. Er is o.a. gesproken over de looproute, 
zoveel mogelijk beperken van autoverkeer en de inrichting van de parkeerkoffers met groen en dergelijke. Voor de Ooosterhoutse Plas wordt de werkgroep nu opgestart. De komende 
maanden zal hier een schetsontwerp worden gemaakt en worden uitgangspunten geformuleerd, die als basis dienen voor de uitwerking door een nog te selecteren ontwikkelende partij 
voor de woningen in de Oosterhoutse Plas. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
December 2019: Het overleg met werkgroepen bewoners is gestart. Er is nog geen definitief inrichtingsplan. Wij stellen voor deze motie nog niet af te voeren.   
Juni 2019: De wethouder heeft op 13 februari 2019 de volgende toezegging gedaan: voor wat betreft de contacten met bewoners zal gebruik gemaakt blijven worden van de klankbordgroep 
en/of werkgroepen. Inmiddels is de klankbordgroep Ontgrondingen bijgepraat over alle ontwikkelingen op en rond de plassen. Met vertegenwoordigers van bewoners zijn contacten gelegd 
om tot afspraken te komen tot het formeren van één of twee werkgroepen. Het is in dit kader wel goed te vermelden dat er vanuit de bewoners twee beroepzaken zijn ingediend bij de Raad 
van State.  Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren.   

  
  



Motienummer 
28   
   

Onderwerp   Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

220928.05   Snelheid maken in 
het aanpakken van 
hardrijders op spoor 
tot stier   

28-09-2022   C. Daemen   Bereikbaarheid   Arno Koldenhof   GewoonNijmegen.NU, 
PvdA, VVD   

S. Buursink- de 
Graaf   

  Ja 

   
Inhoud Motie:   Geeft het college opdracht om; 1. een verzoek in te dienen voor het plaatsen van ten minste 1 (al dan niet tijdelijke) flitspaal 2. in overleg met de bewoners te 

kijken of en welke tijdelijke snelheidsremmende maatregelen er voor met name de avonden en de nacht mogelijk zijn en deze zo snel mogelijk in te voeren 
in afwachting van de uitkomsten van het onderzoek 3. in gesprek te gaan met de regionale politie en een gemotiveerd verzoek in te dienen voor het 
intensiveren van de verkeerscontroles 4. de raad over 6 weken per brief te rapporteren over de voortgang op de punten 1,2 en 3.   

1e reactie:   Wij voeren de motie uit. Wij zullen in overleg treden met de regionale politie om: 1. Een gemotiveerd verzoek in te dienen voor het intensiveren van de 
verkeerscontroles door de politie. 2. Na te gaan of de regionale politie samen met ons als wegbeheerder bij het Parket Centrale Verwerking Openbare 
Ministerie een aanvraag wil indienen voor het plaatsen van één of meer flitspalen. Het Parket CVOM stelt een gezamenlijke aanvraag namelijk als 
voorwaarde. Verder zullen wij in overleg treden met belanghebbenden over de mogelijkheden tot het eventueel treffen van tijdelijke maatregelen die de 
snelheid van het verkeer remmen. Wij zullen uw raad per brief informeren over de uitkomsten van het gesprek met de politie en of wij mogelijkheden zien 
om vooruitlopend op de uitkomsten van het ingezette onderzoek naar de verkeersveiligheid en leefbaarheid de snelheid te kunnen remmen.   

Voortgang:   April 2025:  
Op 29 januari is de Raad door middel van een brief geïnformeerd over de voortgang. De Molenweg zal in combinatie met onderhoud aan het asfalt 
heringericht worden en in lijn met de Netwerkvisie ingericht worden als Stadsstraat (GOW30). Daarbij zal ook het kruispunt met de Wolfskuilseweg 
meegenomen worden (vanwege onderhoud aan de VRI). De herinrichting zal afgestemd worden met de de uitwerking van de Netwerkvisie. We stellen voor 
om de motie af te voeren. 
 
Oktober 2024: We ronden op dit moment het onderzoek naar aanleiding van het burgeriniatief af. We stemmen deze resultaten af met een afvaardiging van de bewoners en koppelen 
hierover Q4/Q1 2025 terug in de raad. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
April 2024: We zijn bezig met het afronden van het onderzoek uitgevoerd n.a.v. het burgerinitiatief. We verwachten de resultaten van de onderzoeken voor de zomer met de raad te delen. 
We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
Oktober 2023: Uit genoemd overleg met het OM is gebleken dat de route ook niet voldoet aan de voorwaarden die het OM stelt aan de plaatsing van flexibele flitspalen, aangezien zij 
daarvoor dezelfde beleidskaders en voorwaarden hanteert als voor normale, vaste flitspalen.   
Samen met de delegatie omwonenden wordt verder ingewerkt aan de invulling van het burgerinitiatief. Wij verwachten de raad in Q4 van dit jaar de resultaten te kunnen presenteren en 
de raad een concreet voorstel te doen om de route Molenweg – Tweede Oude Heselaan verkeersveiliger en leefbaarder te maken. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
Mei 2023: In overleg met de wijkagent is het lokale team verzocht om vooral aan het einde van de middagdienst en het begin van de nachtdienst extra aandacht te besteden aan het 
verkeersgedrag op de route Molenweg – Tweede Oude Heselaan. Zoals gebleken in de gesprekken met de indieners van het burgerinitiatief richten zij zich niet enkel op snelheid maar 
ook op andere vormen van asociaal weggedrag, wat verkeersonveilig is en hinderlijk blijkt voor de omwonenden. De indieners van het burgerinitiatief geven desgevraagd de voorkeur 
aan het uitvoeren van duurzame maatregelen als resultante van het onderzoek naar een veiligere weginrichting welke we nu in gezamenlijkheid uitvoeren, boven de inzet van tijdelijke 
maatregelen. De wijkagenten zijn overigens ook betrokken bij dit onderzoek. Een vaste flitspaal blijkt voor deze wegen niet te kunnen voldoen aan de voorwaarden die het OM stelt. 
Medio april 2023 vindt nog nader overleg plaats met het OM over de (on)mogelijkheden van een vanuit hun kant nieuw concept: een flexibele (qua locatie) flitspaal. Wij zullen uw raad 
daarna schriftelijk informeren. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.    

 



 
Motienummer 
29   
   

Onderwerp   
   
   

Datum 
politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste 
indiener   

College 
motie 
afvoeren   

240327.02   Vraag het 
eerst even 
aan de 
bezoeker van 
de 
binnenstad   

27 maart 
2024   

C. Daemen   
J. Brom   

Economie en 
Toerisme   
(Bereikbaarheid ) 

Arno Koldenhof   CDA, ODV, VVD,   
GewoonNijmegen.NU   

S Buursink - 
De Graaf   

  Nee 

                           

   
Inhoud 
Motie:   

Geeft het college opdracht om:    
I. Een onderzoeksvoorstel op te stellen dat tot doel heeft inzicht te verkrijgen in de bezoekdoelstelling, koopbehoefte en verblijfsduur van de huidige 
gebruikers van de bezoekersgarages (inclusief Wedren en Molenpoort).    
2. En daarnaast in beeld te brengen of en onder welke voorwaarden zij bereid zouden zijn geweest om voor dezelfde doeleinden en behoefte gebruik te 
maken van een transferium aan de rand van de stad;   

1e reactie:   We gaan deze motie uitvoeren.    
1. In de Stadscentrummonitor, die tweejaarlijks wordt uitgevoerd, kijken we naar bezoekdoelstelling, koopbehoefte, vervoermiddel en verblijfsduur 
van de bezoekers.  Dit geldt voor de binnenstad als geheel, niet specifiek voor de parkeergarages.   
2. In de Stadscentrummonitor kan een vraag over het mogelijk wenselijk gebruik van de transferia worden meegenomen.   

Voortgang:   April 2025: 
Geen nieuwe ontwikkelingen. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.  
 
Oktober 2024: In de volgende Stadscentrummonitor (SCM) worden extra onderzoeksvragen meegenomen die aansluiten op deze motie. Daarvoor worden nu de onderzoeksvragen 
opgesteld en meegegeven aan de onderzoekende partij. De meest recente SCM is dit jaar gepresenteerd. De volgende SCM zal derhalve in het voorjaar van 2026 gepresenteerd worden. 
Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer  
30 
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240228.06   Zet Lindenholt niet 
on hold   

28 februari 2024   C. Daemen   Bereikbaarheid   Arno Koldenhof   D66, GroenLinks, Partij 
voor de Dieren, PvdA, SP,   
GewoonNijmegen.NU   

C. Brand     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het college op:    

1. Om op korte termijn tegemoet te komen aan de oproep van de bewoners door:    
i. De plaatsing van snelheidsdisplays (smileyborden) om de snelheid te beperken.    
ii. Om te onderzoeken of, er met het oog op de Netwerkvisie, vrachtverkeer op de Ijpenbroekweg, kan worden geweerd.    
iii. Daarbij ook te overwegen een verkeersbesluit te nemen voor een omleiding voor vrachtverkeer voor de IJpenbroekweg. Indien hiervoor wordt gekozen de 
wegenbestanden zo spoedig mogelijk te updaten voor navigatiebestanden en vervolgens ook de bewegwijzering definitief aan te passen.    
2. De ingrepen van de snelheidsdisplays te bekostigen uit de programmabegroting bereikbaarheid dan wel mobiliteitstransitie.    
3. De gesprekken met de buurt en de genoemde ingrepen voor het eind van Q2 te starten.    
4. Alsmede de bevindingen en eventuele lessen tijdens dit proces mee te nemen in de uitwerking van de Netwerkvisie.   

1e reactie:   Wij gaan de motie uitvoeren.   
De genoemde Smileyborden zullen we op korte termijn plaatsen. Ook plaatsen we tellussen om de hoeveel (vracht)verkeer beter in beeld te krijgen. Deze 
maatregelen worden gedekt uit de programmabegroting bereikbaarheid. Op basis hiervan bekijken we welke maatregelen passend zijn. Hierover zullen we in 
gesprek gaan met de buurt. Wij informeren de raad gelijktijdig met de netwerkvisie over de resultaten en het vervolg.   

Voortgang:   April 2025:  
Naar aanleiding van de ontwikkelingen op de IJpenbroekweg  in 2026 (asfaltonderhoud, onderhoud van de VRI's en de realisatie van warmtenet 
Dukenburg) hebben we een verkenning gestart naar mogelijke verbeteringen op het gebied van verkeersveiligheid  / snelheid op de IJpenbroekweg. Deze 
verkenning zal naar verwachting in de zomer van 2025 afgerond zijn. De buurt is geïnformeerd over deze verkenning. Indien uit de verkenning blijkt dat 
maatregelen op het gebied van verkeersveiligheid / snelheid mogelijk zijn, dan zal een project opgestart worden en de buurt betrokken worden. Wij stellen 
voor om de motie nog niet af te voeren. 
 
Oktober 2024: Afgelopen mei zijn er voor een aantal weken smileyborden geplaatst. Deze borden hebben slechts tijdelijk effect. Overige onderzoeken worden op dit moment afgerond. 
Echter kunnen we al wel melden dat er binnen de netwerkvisie niet voor is gekozen om vrachtverkeer te weren van de IJpenbroekweg. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer 
31   
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240703.11   Zwieren zwaaien 
zonder zero-emissie 
zorgen   

3 juli 2024   C. Daemen   Bereikbaarheid   Arno Koldenhof   CDA, PvdA, SP   
Stadspartij Nijmegen   
GewoonNijmegen.NU   

R. Thomassen     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Verzoekt het college om:    

1. In het verkeersbesluit Zero Emissiezones Stadslogistiek een algemene ontheffing op te nemen voor kermisexploitanten tot 1 januari 2030.   
1e reactie:   Een algemene ontheffing voor alle kermisondernemers tot 2030 is niet uitvoerbaar aangezien bij elk evenement andere kermisondernemers met andere 

voertuigen de zero-emissiezone in rijden. Onze eerste inschatting is dat het aanvragen van een ontheffing via de gemeente meer tijd en geld kost, voor zowel 
de ondernemer als de gemeente, dan het aanvragen van een ontheffing voor bijzondere voertuigen of dag-ontheffingen via het centraal loket. Welke werkwijze 
het beste aansluit bij het doel van de motie wordt momenteel uitgewerkt.   

Voortgang:   April 2025:  
De gevraagde ontheffingsmogelijkheid is opgenomen in het gemeentelijke ontheffingenbeleid. De uitvoering moet nog uitgerold worden. Wij stellen voor om 
de motie nog niet af te voeren. 
   
PA 18 december 2024: De motie is weliswaar worden overgenomen maar de uitvoering nog uitgerold moet worden. Die wil ik eerst afwachten.   
Oktober 2024: Het is niet realistisch om een algemene ontheffing op te nemen voor kermisexploitanten. Dit omdat de vergunninghouders voor kermisvoertuigen per evenement verschillen. 
Met een algemene ontheffing zouden in theorie alle kermisexploitanten een ontheffing aan kunnen vragen, ook als zij niet in de binnenstad van Nijmegen hoeven te zijn. Daarnaast worden 
'kermisvoertuigen' bij de belastingdienst geregistreerd als voertuigen met een gedeeltelijke vrijstelling voor de motorrijtuigenbelasting. Dit kunnen ook voertuigen zijn die gebruikt worden 
voor andere doeleinden. Met een algemene ontheffing voor kermisvoertuigen zou het dus mogelijk zijn om met hetzelfde voertuig de binnenstad binnen te rijden, los van een evenement. 
Dit zou niet eerlijk zijn tegenover andere ondernemers.Om wel zo goed mogelijk aan te sluiten bij het doel van de motie heeft het college een ontheffing opgenomen die per evenement 
aangevraagd kan worden voor kermisvoertuigen ouder dan 13 jaar. Deze ontheffing geldt voor maximaal twee weken. Voor kermisvoertuigen die jonger zijn dan 13 jaar kan men gebruik 
maken van de landelijke ontheffing. Deze is geldig in alle zero-emissiezones voor stadslogistiek. Daarnaast is het ook mogelijk om een of meerdere dagontheffingen aan te vragen. Het is aan 
de ondernemer om te besluiten welke optie voor hen gunstiger is. Het college heeft de lokale ontheffing voor kermisvoertuigen opgenomen in het ontheffingenbeleid voor de zero-
emissiezones. Deze is op 10 september 2024 vastgesteld en zal op 23 september 2024 gepubliceerd worden als bijlage van het verkeersbesluit voor de invoering van de zero-emissiezones in 
Nijmegen. De motie is hiermee uitgevoerd daarom stellen wij voor om de motie af te voeren.   

 
  



Motienummer 
32   
   

Onderwerp   
   
   

Datum 
politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240911.01   Reparatie door 
communicatie   

11 september 
2024   

T. van Elferen   Bestuur en 
Organisatie   

Giesing, Hans   GroenLinks, PvdA,    
Partij voor de Dieren, 
Stadspartij Nijmegen   

A. Hussen     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Verzoekt het college   

1. In de communicatie rondom afvalbeheer en duurzaamheid van de gemeente expliciet de optie tot reparatie vaker onder de aandacht te brengen;   
2. Te onderzoeken of Nijmegen een reparatieplatform, inclusief reparatiekaart met alle lokale reparatiewinkels, op te zetten;   
a. Hierbij de mogelijkheid tot aansluiting bij Sharepair mee te nemen;   
b. In 2025 eenmalig een budget van €10.000 voor de opstartkosten van het platform, inclusief analyse van de behoeften van de stad en technische 
opzet van de website, en vervolgens €5.000 aan jaarlijkse kosten voor hosting en software te reserveren vanuit het Aanjaagbudget circulaire 
economie.   
c. Bij aansluiting of ontwikkeling het reparatieplatform actief te promoten onder de inwoners van Nijmegen via een gerichte communicatiecampagne;   
d. De raad te informeren over de voortgang en resultaten van het opzetten van het platform.   

1e reactie:   Wij gaan het oprichten van een reparatieplatform en aansluiting bij Sharepair onderzoeken. We zien voordeel in het zichtbaarder maken van locaties waar 
inwoners terecht kunnen voor reparaties (zowel repaircafé's als andere locaties zoals fietsenmakers) en we reserveren hiervoor (indien we kiezen voor gebruik 
van een platform) financiële middelen uit het werkbudget circulaire economie (van het programma Duurzaamheid).   
Een uitgebreide communicatiecampagne om inwoners breed op reparatie te wijzen kost veel geld, daarom is aansluiten bij lopende zaken op het gebied van 
afval en duurzaamheid aantrekkelijk. We willen ook kijken hoe we het platform in de toekomst stadsbreed onder de aandacht kunnen brengen. Op welke 
manier, is uiteraard mede afhankelijk van budget en hoe het reparatieplatform tot stand komt.   

Voortgang:    April 2025: 
 In de uitvoeringsagenda Circulaire Stad 2030 hebben we het volgende opgenomen over een platform over repaircafés:  

 We zien nut in het zichtbaarder maken van locaties waar inwoners terecht kunnen voor reparaties. We onderzoeken de mogelijkheid tot het 
oprichten van een reparatieplatform en aansluiting bij Europees initiatief ‘Sharepair’.  

Sharepair is bezig met onderzoek naar ondersteuning van repaircafés, met name met een deelplatform. Wij zijn betrokken bij het onderzoek en delen 
onze ervaringen uit Nijmegen. Sharepair ondersteunt ons bij de mogelijkheid een deelplatform in Nijmegen op te zetten. Wij hebben medio april een 
vervolgafspraak gepland om dit te bespreken.    
Naast de lijn die we met Sharepair volgen, zetten we in op contact met de Nijmeegse repaircafés. De behoefte van de repaircafés wordt in kaart 
gebracht en we peilen of er interesse is in een bijeenkomst met o.a. onderwijsinstellingen om informatie op te halen over hun behoeften.   
 Afhankelijk van de uitkomsten van het gesprek met Sharepair en de behoeftepeiling bij de repaircafés zelf, besluiten we of we inzetten op oprichting 
van een Nijmeegs deelplatform of niet. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren 
   



Motienummer  
33  
   

Onderwerp   
   
   

Datum 
politieke 
avond   

Portefeuillehouder   Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

241009.03   Geen lak aan de 
leken   

9 oktober 
2024   

H. Bruls   Bestuur en 
Organisatie   

S. Ruta   GewoonNijmegen.NU, 
PvdA   

P. Eigenhuijsen     Ja 

                           
   
Inhoud Motie:   1. Een raadsbijeenkomst te organiseren (door de griffie) met juridische experts om vragen van raadsleden te beantwoorden, de raad te informeren en 

voor te lichten over draagvlakmetingen in het huurrecht en de juridische haken en ogen.    
2. Dit te bekostigen uit het onderzoeksbudget van de raad.   

1e reactie:   De vraag is of deze motie opgenomen moet worden in het overzicht omdat het college geen partij is hierbij en ze dus ook niet voor hoeven te stellen de 
motie al dan niet af te voeren.   
De griffie organiseert een bijeenkomst voor de raad met een juridisch expert over de draagvlakmetingen in het huurrecht. Deze is gepland op 11 
december 2024   

Voortgang:    April 2025 
De bijeenkomst is geweest. 
Overigens hoeft het college niet te rapporteren op deze motie, want het is een motie waar het college niets mee hoefde.   Wij stellen voor om de motie 
af te voeren. 

 
  



Motienummer 
34  
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240619.01   Een aantrekkelijke en 
toekomstbestendige 
werkgever   

19 juni 2024   T. van Elferen   Bestuur en 
Organisatie   

Leonie Willemsen   PvdA, CDA, 
GroenLinks, 
Stadspartij 
Nijmegen, Partij 
voor de Dieren   

C. Brand     Ja 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het college op:    

1. Te onderzoeken welke stappen de gemeente kan zetten om het strategisch HR beleid van de gemeente Nijmegen te versterken door in te zetten op 
de volgende punten:    
a. Een actief stagebeleid. Waarbij in ieder geval rekening wordt gehouden met een stagenorm in samenwerking met mbo, hbo en wo instellingen met 
als doel het aantal stages per jaar te verhogen. Hierbij ook nadrukkelijk te kijken hoe stagiaires langduriger te binden aan onze organisatie.    
b. In te zetten op een diverse en inclusieve wervingsstrategie om nieuwe doelgroepen te bereiken. Hierbij te kijken naar innovatieve 
wervingsinstrumenten.    
c. Onboarding per beroepsgroep te uniformeren en professionaliseren om nieuw talent soepel te laten landen in de organisatie en hiermee ook beter 
te binden    
d. Een actief doorstroombeleid om (potentiële) talenten ruimte te geven om in de organisatie te groeien en te binden. Hierbij ook mee te nemen hoe 
uitzendkrachten beter toekomstbestendig kunnen worden benut.    
2. Dit actief mee te nemen in de uitwerking richting de Stadsbegroting 2025-2028.   

1e reactie:   De ambtelijke organisatie herkent de observaties van de Raad en heeft inmiddels het actualiseren van het strategisch HR-beleid hoog op de agenda 
geplaatst. In 2024 wordt gestart met het opstellen van een HR visie, waarin het moderniseren van het wervings- en selectiebeleid, het opstellen van 
een pre-, on- en offboardingsprogramma en het actualiseren van het stagebeleid een plek zal vinden.   
 In 2023 heeft de organisatie een nieuw werkgeversmerk geïntroduceerd. De corporate recruiter gaat de wervingsstrategie vormgeven, waarbij actieve 
benadering van scholieren en studenten (campus recruitment) een belangrijk onderdeel zal zijn. Het onbevooroordeeld werven en selecteren maakt 
ook onderdeel uit van de wervingsstrategie. Een projectgroep is inmiddels gestart met dit onderdeel van recruitment.    
Nijmegen heeft enkele jaren geleden Oversteek geïntroduceerd. Via Resultaatopdrachten kunnen medewerkers op een laagdrempelige wijze reageren 
op een opdracht, waardoor het mogelijk is om binnen de organisatie tijdelijk of vast door te stromen. Gezien de krappe arbeidsmarkt zijn alle 
kandidaten die ervaring hebben binnen onze organisatie potentieel interessant om mee te nemen in onze procedures. Daarom kunnen ook 
uitzendkrachten en stagiairs reageren op resultaatopdrachten en op die manier instromen/doorstromen binnen de organisatie.   
Oversteek is een manier om medewerkers voor langere periode aan de organisatie te binden. Via het verstevigen van het onboardingsprogramma 
(inclusief preboarding) willen we nieuwe medewerkers vanaf de start beter binden aan de organisatie en de stad.   
Het voorgaande zal worden opgenomen in de Stadsbegroting 2025-2028. De plannen zijn dusdanig prematuur, dat in financiële zin aan de Raad geen 
middelen worden gevraagd. Vooralsnog wordt uitgegaan van bekostiging vanuit staande budgetten.   



Voortgang:     April 2025: 
 In het najaar van 2024 is gestart met het opstellen van een HR visie. Hierin wordt door middel van doelstellingen en thema's richting gegeven aan het 
te ontwikkelen HR beleid. De HR visie wordt in het tweede kwartaal 2025 opgeleverd. In de HR visie wordt onder andere de focus gelegd op het belang 
van duurzame inzetbaarheid, diversiteit en inclusie, pre-, on- en offboarding en stagebeleid.  
Er is een projectgroep gestart voor het actualiseren van het stagebeleid.  De verwachting is dat dit eind 2025 is afgerond. Daarnaast wordt actief 
gewerkt met campusrecruitment, waardoor we de verbinding met de verschillende onderwijsinstellingen versterken. 
Pre- en onboarding, zit in laatste fase van besluitvorming. Na de zomer 2025 gaan nieuwe medewerkers via introductiedagen kennismaken met de 
organisatie, procedures en afspraken.   
In 2024 is een stage onderzoek afgerond naar de ervaren inclusie in de organisatie en er is een medewerkersonderzoek uitgevoerd. De input van deze 
onderzoeken wordt meegenomen bij het actualiseren van het diversiteitsbeleid. In 2025 is gestart met het project inclusief werven en selecteren.    
Tot slot is het werken met resultaatopdrachten op basis van Oversteek in 2024 en begin 2025 geëvalueerd. Deze evaluatie zit op dit moment in de 
afrondende fase. Wij stellen voor om de motie af te voeren. 
 
Oktober 2024: Zie 1ste reactie, geen nieuwe ontwikkelingen. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer 
35   
   

Onderwerp   Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

221102.19   Old City is too pretty 
for a Curver box   

2-11-2022   T. van Elferen   Cultuur en 
Cultuurerfgoed   

Arno Koldenhof   Stadspartij 
Nijmegen   

W. Grutters     Nee 

   
Inhoud Motie:   1. Bij het opstellen van de visualisatievisie ook het inpassen en weer zichtbaar maken van historisch materiaal uit het archeglogiedepot te betrekken. 2. Zich in 

te spannen om zo snel mogelijk visualisatievisie te ontwikkelen, in samenspraak met het culturele en cultuurhistorische veld van Nijmegen.   
1e reactie:   Voor de Waalsprong en voor Waalfront is er een visualisatievisie opgesteld. Voor het Romeinse erfgoed, met name voor de Werelderfgoedgebieden, wordt een 

Masterplan Limes opgesteld, waarin ook een visie over visualisaties wordt opgesteld. Verder is in het coalitieakkoord afgesproken dat er een visualisatievisie 
wordt opgesteld die relevant zal zijn bij toekomstige ontwikkelingen en de omgevingsvisie. Omdat archeologische vondsten een belangrijke bron voor 
visualisaties zijn worden zoveel mogelijk vondsten uit het gemeentelijk archeologisch depot betrokken bij de ontwikkeling van visualisaties.   

Voortgang:    April 2025: 
In Verleden Beleefd (2024-2034) is samen met het erfgoedveld het kader voor visualisaties vastgesteld. In het kader van Frappé Toujours zal de 
uitwering hiervan in een visualisatieplan door het college worden vastgesteld. Uiteraard nemen we het gebruik van het materiaal in het depot mee 
waar dat kan. Over de vaststelling van dit plan zullen we de raad informeren met een brief. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren. 
   
Oktober 2024: De visualisatievisie wordt nog opgesteld, daarbij nemen we deze motie inhoudelijk mee. Bij projecten vooruitlopend aan de visie zorgen we zo veel mogelijk voor het 
gebruiken van het aanwezige historische materiaal. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
April 2024: De motie wordt uitgevoerd in de in ontwikkeling zijnde visualisatievisie. De planning van deze visie is dat deze begin 2025 naar de raad gaat. In het Masterplan Romeins Verleden, 
dat samen met de provincie en de GMR is opgesteld (en waarover meer in een Raadsbrief in mei), staan 6 icoonlocaties opgenomen, waar het Romeinse verhaal een zichtbare verbeelding 
moet gaan krijgen. Concrete plannen hiervoor zijn in ontwikkeling voor het Kelfkensbos, Kops Plateau, Waalfront en Waalsprong Station. Het Romeins inspiratieboek is ontwikkeld in 2022 
dat de basis vormt voor de Romeinse visualisaties. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
Oktober 2023: We hebben begin dit jaar met belanghebbenden, erfgoedveld en geïnteresseerden tijdens drie inspiratiesessies input opgehaald voor het nieuwe erfgoed 
publieksbereikbeleid. Een van de sessies ging ook over de visualisatievisie. De opgehaalde input verwerken we in Verleden Beleefd het nieuwe publieksbereikbeleid. De visualisatievisie is 
daar een belangrijk onderdeel van. De planning is om Verleden Beleefd op 20 december ter besluitvorming aan de raad voor te leggen. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
Mei 2023: De motie is in uitvoering. Het opstellen van de visualisatievisie wordt meegenomen in het actualiseren van Verleden Verbeeld. In mei en juni worden daarvoor inspiratiesessies 
georganiseerd. Een van deze sessies zal aan de visualisatievisie worden gewijd. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  

https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=http%3A%2F%2Fwww.nijmegen.nl%2Fromeinsinspiratieboek&data=05%7C02%7Ct.van.der.ven%40nijmegen.nl%7Cdb5f714f409543ec729908dc436d5a30%7Ce0f12b69ac3e4ab19294efe7ab4695c5%7C0%7C0%7C638459384135465273%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=cCd8tKUbwX8P1U05DHUb4zo%2B%2BRQaXTXjSZLmjog5JGs%3D&reserved=0


 

Motienummer 
36   
   

Onderwerp   
   
   

Datum 
politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste 
indiener   

College 
motie 
afvoeren   

241113.11   Met de neus in de 
boeken zonder 
drempels de 
bibliotheek 
bezoeken   

13 november 
2024   

N. Vergunst   Cultuur en 
Cultuurerfgoed   

Erik Boelaars   Partij voor de Dieren   F. de Gram     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Te onderzoeken of en hoe er structureel drempels weggehaald kunnen worden, inclusief financiële, die voorkomen dat jongeren t/m 27 jaar gebruik 

maken van de bibliotheek.   
1e reactie:   De motie wordt als volgt uitgevoerd:   

We gaan de komende periode onderzoeken welke maatregelen ingezet kunnen worden voor jeugd tot 27 jaar, zodat ze gebruik (blijven) maken van de 
bibliotheek en gestimuleerd worden om te lezen, met als bovenliggend doel laaggeletterdheid, taalachterstand en kansenongelijkheid tegen te staan.    
Op de meeste PO-scholen en een deel van de VO-scholen in Nijmegen wordt vanuit de OBGZ de Bibliotheek op School ingezet. Daarnaast is het 
bibliotheekabonnement voor jeugd tot 18 jaar gratis, betalen jongeren tussen 18-21 jaar een gereduceerd tarief en is er een abonnement waarbij je alleen per 
geleend item betaalt maar wel gratis een werkplek kunt reserveren in één van de vestigingen.    
In samenwerking met de bibliotheek gaan we bekijken welke aanvullende inzet zinvol is voor jeugd van 0 tot 27 jaar om ze te stimuleren meer te lezen. We 
nemen in onze verkenning de voorbeelden van andere gemeenten mee, zoals onder andere het bibliotheekabonnement gratis maken voor iedereen tot 27 
jaar en het boetevrij lenen voor jeugdleden waardoor ouders met een laag inkomen geen drempel meer ervaren om kinderen gebruik te laten maken van de 
bibliotheek.   

Voortgang:    April 2025:  
We zijn bezig om te inventariseren om te kijken welke maatregelen zinvol zijn om jeugd en jongeren tot 27 jaar te stimuleren meer te lezen, 
aanvullend op het aanwezige aanbod vanuit bibliotheek en/of andere partijen en we stemmen hierover af met betrokken partijen waaronder de 
bibliotheek.  We zullen de raad hier in de tweede helft van dit jaar over informeren.  Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren. 

 
  



Motienummer 
37   
   
   

Onderwerp   Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

210303.01   Een museum voor 
gisteren, vandaag 
en de toekomst   

3 maart 2021   T. van Elferen   
N. Vergunst   

Cultuur en Cultureel 
erfgoed   

Erik Boelaars   GroenLinks, D66, 
Gewoon 
Nijmegen, Voor 
Nijmegen.NU   

M. Buck     Nee 

   
Inhoud Motie:   [Besturingselement]Roept het College op om:     

1. Te borgen dat in alle plannen van het museum het cultuurhistorisch erfgoed uit (het Rijk van) Nijmegen bewaard blijft en aantrekkelijk 
gepresenteerd wordt;    
2. In ieder geval lopende de huidige subsidieperiode en de daaropvolgende subsidieperiode geen extra subsidie ter beschikking te stellen aan Museum 
het Valkhof. Kortom: te verzekeren dat het museum mogelijke tegenvallers in de exploitatie in deze periode op zal vangen binnen de museale 
begroting/organisatie zelf;    
3. De Raad jaarlijks op de hoogte te brengen van de vorderingen in het realiseren van de ambities en eventuele bijstellingen daarvan in het 
businessplan.    
4. In het ontwerp van de verbouwing meer rekening te houden met de historische omgeving van het museum.   

1e reactie:   We voeren de motie uit.   
Ad 1: Te borgen dat in alle plannen van het museum het cultuurhistorisch erfgoed uit (het Rijk van) Nijmegen bewaard blijft en aantrekkelijk 
gepresenteerd wordt;   
We gaan ervoor zorgen dat het aantrekkelijk presenteren van erfgoed een van de hoofdtaken van het museum blijft. Dit is inmiddels opgenomen in de 
ambitie- en inrichtingsplannen van het museum.   
Ad 2: In ieder geval lopende de huidige subsidieperiode en de daaropvolgende subsidieperiode geen extra subsidie ter beschikking te stellen aan 
Museum het Valkhof. Kortom: te verzekeren dat het museum mogelijke tegenvallers in de exploitatie in deze periode op zal vangen binnen de museale 
begroting/organisatie zelf;   
We nemen dit punt gedeeltelijk over. Voor de periode tot en met 2024 blijft de subsidie op het huidige niveau. Als gevolg van corona zijn we bezig met 
overbrugging en herstel van de culturele sector en maken ook middelen vrij om de sector waar nodig financieel te ondersteunen. Dat geldt ook voor 
het museum. De nadere duiding van dit punt tijdens het raadsdebat, waarin is aangegeven dat er desgevraagd ruimte moet zijn om steun te vragen 
voor bijzondere tentoonstellingskansen, onderschrijven wij. Over de periode na 2025 willen wij ons niet op voorhand vastleggen. Dit laten wij aan 
nieuw college/gemeenteraad over.    
Ad 3: De Raad jaarlijks op de hoogte te brengen van de vorderingen in het realiseren van de ambities en eventuele bijstellingen daarvan in het 
businessplan.   
We gaan uw raad regelmatig informeren over de voortgang van de bouwplannen en het realiseren van de ambities van het museum.   
Ad 4: In het ontwerp van de verbouwing meer rekening te houden met de historische omgeving van het museum.   



De relatie met de historische omgeving wordt gelegd door de verbinding van museum met Valkhofkwartier waarbij het de ambitie is om de contouren 
van het Castellum zichtbaar te maken.   

Voortgang:     April 2025  
Ad 1. Op 17 december 2024 is de raad geïnformeerd over de voortgang van de verbouwing van het Valkhof Museum. De raad heeft een uitnodiging 
ontvangen voor een werkbezoek aan de verbouwingslocatie op 9 april, waarbij het Valkhof Museum ook de herinrichting (collectiepresentatie) is 
gepresenteerd.  
Ad2.Over de meerjarige subsidie voor de periode 2025-2028 is in het college van 15 oktober 2024 een besluit genomen. Het betreft een voortzetting van 
de voorgaande subsidie.  
Ad 3 Wij informeren de raad regelmatig. 
Ad 4 In het ontwerp voor het Kelfkensbos en de verbouwing van het museum wordt er rekening mee gehouden dat deze naadloos in elkaar overgaan 
zodat er meer verbinding tussen buiten en binnen is (door het realiseren van een ruimere entree die zonder kaartje toegankelijk is).  In het ontwerp van 
Kelfkensbos wordt nadrukkelijk rekening gehouden met de historische omgeving (de Romeinse tijd). Dit wordt zichtbaar en beleefbaar via een 
ensemble van drie kunstwerken, en daarbij een waterpartij die refereert aan de grachten van de Romeinse burcht. 
Wij stellen voor om de motie af te voeren. 
   
Oktober 2024:   
Ad 1 Wij willen de herinrichting van het verbouwde museum graag aan de raad presenteren. Daarvoor ontvangt de raad een uitnodiging.   
Ad 2 De meerjarige subsidie voor de periode 2025-2028 willen we 15 oktober verlenen. De hoogte van de subsidie is gelijk aan de voorgaande periode. De subsidie wordt jaarlijks 
geïndexeerd.   
Ad 3 Wij informeren de raad regelmatig   
Ad 4 Geen wijzigingen ten opzichte van april dit jaar.   
Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
   
April 2024:    
Ad 1 De vergunning is verleend en in april 2024 start de verbouwing. Voor de herinrichting heeft het museum een ontwerp gemaakt. Hierover informeren we de raad later dit jaar via een 
presentatie.   
Ad 2: Subsidie is niet verhoogd. Ook de subsidie voor de periode 2025-2028 wordt dit jaar verleend en is gelijk aan de huidige subsidie.   
Ad 3: Geen veranderingen   
Ad 4: De historische omgeving is onderdeel van de herinrichting van het plein aan de voorzijde van het museum. Via een drietal beelden wordt de Romeinse geschiedenis verbeeld. De 
presentatie hiervan was op 6 februari 2024 in de Lindenberg. Het ontwerp is goed ontvangen en kan rekenen op enthousiasme.   
We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
Oktober 2023: Op 3 oktober hebben we de raad over het definitief ontwerp van het gebouw geïnformeerd. De herinrichting en presentatie van de collectie wordt uitgevoerd door het 
museum zelf. Hierover informeren we de raad op een later moment. De subsidie voor het museum loopt tot en met eind 2024. De historische omgeving van het Valkhof Museum wordt ook 
meegenomen bij de herinrichting van het Kelfkensbos. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
Mei 2023: Start van de verbouwing staat gepland voor oktober 2023. Voor de zomer komen wij met een raadsinformatiebrief over de stand van zaken. We stellen voor om de motie nog niet 
af te voeren.   
Oktober 2022: In oktober 2022 zijn de raad, geïnteresseerden en omwonenden uitgenodigd voor een informatieavond over de het Kelfkensbos en de verbouwing van het museum. Tijdens 
deze avond zijn het voorlopig ontwerp van het museum en het schetsontwerp van het Kelfkensbos getoond. In het ontwerp van beide plannen wordt rekening gehouden met de historische 
omgeving van het museum. Ook geeft het museum informatie over de nieuwe collectiepresentatie. Over de subsidie van het museum 2022,2023 en 2024 wordt in december 2022 een besluit 
genomen. Uitgangspunt is het subsidieniveau van 2021. Het businessplan is niet veranderd of aangepast. We stellen voor de motie nog niet af te voeren.    



Mei 2022: Inmiddels is er een architect gecontracteerd die aan de slag is met een voorlopig ontwerp. Voor de zomer verwachten we de eerste tekeningen breed te kunnen delen. De subsidie 
aan het museum wordt voor 2022 bevoorschot op het niveau van 2021. De subsidieaanvraag 2022 tot en met 2023 wordt beoordeeld door de adviescommissie Groei. Op basis van dit advies 
verlenen wij de subsidie voor de komende 3 jaren. We verwachten dit besluit voor de zomer te kunnen nemen. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
Oktober 2021: Er zijn geen veranderingen ten opzichte van de vorige melding. Voor het eind van het jaar hopen we te komen met schetsontwerpen. We stellen voor de motie nog niet af te 
voeren.    
Mei 2021: Er zijn geen veranderingen ten opzichte van de vorige melding. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer 
38  
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240619.03   Fair Pay vraagt om 
een eerlijk verhaal   

19 juni 2024   N. Vergunst   Cultuur en 
Cultuurerfgoed   

Erik Boelaars   D66, GroenLinks, 
Partij voor de 
Dieren, Stadspartij 
Nijmegen   

Q. Lokker     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Verzoekt het college    

- Te onderzoeken wat de invoering van bovenstaande kostenstijgingen betekent voor de Nijmeegse cultuursector    
- In aanloop naar de begroting uit te werken hoe we om kunnen gaan met de gevolgen van deze kostenstijgingen door ze bijvoorbeeld op te vangen in 
de cultuursubsidie budgetten.   

1e reactie:   Motie gaan we uitvoeren en onderzoeken wat dit voor Nijmegen betekent. Dat lukt niet voor de bespreking van de begroting 2025.    
Globaal is er het volgende te melden: Het effect van BTW verhoging in cultuur van 9% naar 21% per 2026 is landelijk voor de verschillende disciplines in 
beeld gebracht. De verwachting is dat dit leidt tot daling van de inkomsten van 3.3% voor musea tot 5.5% voor podia en festivals. Wat het betekent 
voor Nijmegen is nog onduidelijk.    
Fair Pay: we hebben de budgetten voor de subsidieregelingen opgehoogd vanuit de coalitieakkoord middelen om tegemoet te komen aan de 
kostenstijging door Fair Pay. We hebben een globaal beeld van de Fair Pay, maar gaan onderzoeken of we daar een meer gedetailleerd overzicht van 
kunnen laten maken. Voor 2025 is er € 1.5 miljoen meer subsidie aangevraagd dan er beschikbaar is binnen het programma Cultuur. Naast Fair Pay 
hebben culturele instellingen namelijk ook te maken met een sterke kostenstijgingen van personeel en energie.       

Voortgang:    April 2025:  
We zullen in Q2 onze raad informeren over de effecten van Fair Pay en welke maatregelen de gemeente neemt om die op te vangen. Wij stellen voor om 
de motie nog niet af te voeren.   
   
Oktober 2024: Zie 1ste reactie, geen  nieuwe ontwikkelingen. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

  



Motienummer 
39 
  

Onderwerp  
  
  

Datum 
politieke 
avond  

Portefeuille  
houder  

Programma  Concernmanager  Fractie(s)  Eerste 
indiener  

College 
motie 
afvoeren  

250129.05  Jong geleerd, goed 
gefeest  

29 januari 
2025  

C. Daemen  
N. Vergunst  

Cultuur en Cultureel 
erfgoed  

Erik Boelaars  CDA, D66, 
GroenLinks, Partij 
voor de Dieren,  
PvdA, Stadspartij 
Nijmegen  

D. van Luik   Nee 

                  

  
Inhoud Motie:  Verzoekt het college om:   

1. In gesprek te gaan met Cultuurhuis de Lindenberg en Doornroosje, met als doel om een opdracht te formuleren voor deze organisaties over het faciliteren 
van feesten voor en door jongeren tot 18 jaar en in deze gesprekken in ieder geval de volgende zaken mee te nemen:   
a. De actieve betrokkenheid van jongeren bij het organiseren van de feesten;   
b. Het ontwikkelen van een programmering van jongerenfeesten met een gebiedsgerichte aanpak in bepaalde stadsdelen, rekening houdend met laag 
bestaand aanbod (bijv. Dukenburg/Lindenholt) en hoge hoeveelheid jongeren (bijv. Nijmegen Noord);   
2. Dergelijke gesprekken over het faciliteren van feesten voor en door jongeren tot 18 jaar ook te voeren met andere, derde partijen zoals de Waalhalla of 
horecaondernemers ter stimulering en verbinding met dezelfde aandachtspunten;   
3. Een door het College nader te specificeren deel van het Aanjaagfonds Nachtcultuur expliciet te reserveren voor het organiseren van jongerenfeesten;   
4. Het in te richten gemeentelijk aanspreekpunt voor nachtcultuur in hun bruggenbouwersfunctie ook in te zetten om jongeren tot 18 jaar te ondersteunen 
in hun zoektocht naar passende financiering/subsidiëring;  

1e reactie:  We voeren deze motie uit.   
We gaan in gesprek met verschillende mogelijke locaties voor jongerenfeesten, zowel gesubsidieerde als niet gesubsidieerde plekken, om te bezien in 
hoeverre zij met actieve betrokkenheid van jongeren een feest kunnen organiseren en wat daarvoor nodig is.  
Van belang hierbij is dat jongeren zelf aan zet zijn en zelf kunnen bepalen waar de feesten gehouden worden en hoe de programmering er uitziet en dat het 
geen ‘door de gemeente ingevuld feest’ wordt.   
We ondersteunen (financieel) vanuit de gemeente een tweetal jongerenfeesten.   
We vragen de Cultuur Academy (een organisatie voor de professionalisering van de cultuursector) om ondersteuning te bieden aan de nachtcultuursector 
o.a. bij het aanvragen van subsidies.  

Voortgang:   April 2025: 
Zie eerste reactie van maart 2025, wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

  



Motienummer 
40  
  

Onderwerp  
  
  

Datum 
politieke 
avond  

Portefeuille  
houder  

Programma  Concernmanager  Fractie(s)  Eerste 
indiener  

College 
motie 
afvoeren  

250129.06  Makers in de nacht  29 januari 
2025  

N. Vergunst  Cultuur en Cultureel 
erfgoed  

Erik Boelaars  CDA, D66, 
GroenLinks, Partij 
voor de Dieren,  
PvdA, Stadspartij 
Nijmegen  

S. den Ouden   Nee 

                  

  
Inhoud Motie:  1. Ten minste één nieuwe broedplaats specifiek in te richten en te realiseren met ruimte geschikt voor nachtcultuur, waarbij zowel experimentele als 

commerciële initiatieven een plek krijgen, en hierbij:   
a. Zowel te kijken naar permanente als tijdelijke locaties.   
b. Onder andere leegstaande panden en gemeentelijk bezit te betrekken.   
c. De nadruk te leggen op een grotere locatie (meer dan 500 mensen). d. In ieder geval te kijken naar locaties buiten het stadscentrum, zoals in Dukenburg, 
Lindenholt, de Nyma, Winkelsteeg en het havengebied.   
2. De raad en de nachtcultuursector hierover uiterlijk Q4 2025 te informeren.  

1e reactie:  We voeren deze motie uit.  
Met dien verstande dat we momenteel één pand in portefeuille hebben waar we hiertoe potentie zien. Dit pand komt naar verwachting vanaf april 2026 
beschikbaar. We benaderen creatieve makers betrokken bij nachtcultuur om mee te werken aan de planvorming. We bieden ondersteuning om plannen zo 
concreet mogelijk te maken.  
Verder spannen we ons in om elders in de stad nieuwe plekken te vinden waar brede mogelijkheden zijn, of waar nachtcultuur via de geldende procedures 
mogelijk gemaakt kan worden. We verwachten echter niet dat we vanuit de eigen huidige vastgoedportefeuille op korte termijn andere locaties beschikbaar 
kunnen stellen. Wel werken we waar mogelijk mee aan initiatieven uit het veld.  

Voortgang:  April 2025: 
Zie eerste reactie van maart 2025, wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.  
 

  



Motienummer 
41  
  

Onderwerp  
  
  

Datum 
politieke 
avond  

Portefeuille  
houder  

Programma  Concernmanager  Fractie(s)  Eerste 
indiener  

College 
motie 
afvoeren  

250129.07  Nieuwe 
broedplaatsen 
vragen om regie  

29 januari 
2025  

N. Vergunst  Cultuur en Cultureel 
erfgoed  

Erik Boelaars  PvdA  M. Kraft   Nee 

                  

  
Inhoud Motie:  Roept het college op:   

1. Om bij de invulling van de verbindende rol of makelaarsfunctie te zorgen voor voldoende mandaat en ingangen binnen de gemeentelijke organisatie, 
zodat deze rol effectief kan worden uitgevoerd, met korte lijnen naar het relevante beleid.   
2. Om als gemeente meer regie om initiatiefnemers, (maatschappelijk) vastgoed, en andere betrokkenen samen te laten werken bij het initiëren van nieuwe 
broedplaatsen, ruimte voor nachtcultuur of andere domein-overstijgende cultuurinitiatieven.   
3. Om over de voortgang terug te koppelen naar de raad in Q2 2025.  

1e reactie:  We voeren deze motie uit.  
Waarbij we aansluiten op de bestaande structuren zoals het ondernemerspunt en het omgevingsloket.  

Voortgang:   April 2025: 
Zie eerste reactie van maart 2025, wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

  



Motienummer 
42  
  

Onderwerp  
  
  

Datum 
politieke 
avond  

Portefeuille  
houder  

Programma  Concernmanager  Fractie(s)  Eerste 
indiener  

College 
motie 
afvoeren  

250129.08  Voldoende plaats 
om te broeden  

29 januari 
2025  

N. Vergunst  Cultuur en Cultureel 
erfgoed  

Erik Boelaars  PvdA, GroenLinks, 
Stadspartij 
Nijmegen,   

C. de Beer   Nee 

                  

  
Inhoud Motie:  Roept het college op om:   

1 Inzicht te verschaffen:   
• Een gedetailleerd overzicht op te stellen van de huidige broedplaatsen in Nijmegen, inclusief informatie over de grootte, functies (zoals werkruimte, 
expositieruimte, evenementenlocatie), kosten per m? en eventuele subsidies of gemeentelijke ondersteuning.   
2. Ambitie te verhogen:   
• Onderzoek te doen naar referentienormen voor broedplaatsen in een groeiende stad als Nijmegen, deze normen vaststellen en op basis daarvan bepalen 
hoeveel m aan broedplaatsen nodig is.   
• Te onderzoeken hoe bestaande broedplaatsen beter ondersteund kunnen worden, bijvoorbeeld via extra ruimte in nieuwe ontwikkelingsgebieden of 
tijdelijke en flexibele oplossingen.   
3. Structurele financiering te verkennen:   
• Een onderzoek uit te voeren naar gewenste methoden voor (financiële) ondersteuning van broedplaats initiatieven. In dit onderzoek in ieder geval mee te 
nemen: het oprichten van een revolverend stadsmakersfonds, gericht op het ondersteunen van broedplaatsen en autonome kunstenaars, waarbij het fonds 
zichzelf op de lange termijn financiert door middel van terugbetalingen. • Te onderzoeken of deze gewenste methoden voor financiële ondersteuning van 
broedplaats initiatieven ruimte kunnen bieden voor zowel subsidies als leningen voor huisvesting, met nadruk op betaalbaarheid en duurzaamheid.   
4. De raad in Q3 2025 te informeren over de opzet, uitvoering en voortgang van bovenstaande punten, zodat dit kan dienen als basis voor toekomstig 
beleid.  

1e reactie:  We voeren deze motie uit.   
Omdat de strekking van de punten 1 en 2 raakt aan de oproep in de motie “Benut de bestaande ruimtelijke structuur maximaal voor een Nabije 
stad” die bij de behandeling van de brief Actualisatie Omgevingsvisie op 29/01/2025 is aangenomen, stellen we voor deze onderzoeken te 
combineren. We verwijzen daarom naar de reactie gegeven bij die motie.  
Punt 3 en 4 voeren we als volgt uit:  
We introduceren eerst een subsidieregeling, zodat we de gealloceerde budgetten ook daadwerkelijk vanaf dit jaar voor dit doel in kunnen gaan 
zetten. Een revolverend fonds of andere methoden vinden wij het onderzoeken waard, maar daar willen we in 2025 nog niet de focus op leggen. Dit 
zien wij als een doorontwikkeling, waarvoor we ook eerst ervaring met de uitvoering opgedaan willen hebben. We verwachten dit niet eerder dan 
vanaf eind 2026 op te gaan pakken.  

Voortgang:   April 2025: 
Zie eerste reactie van maart 2025, wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.  

 
  



Motienummer 
43   
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240327.03   De binnenstad van 
Nijmegen, rots in de 
branding   

27 maart 2024   C. Daemen   
J. Brom   

Economie en 
Toerisme   
Openbare Ruimte   

Arno Koldenhof   CDA, GroenLinks,   
Partij voor de 
Dieren   

F. De Gram     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Verzoekt het college:    

1. Het concept van de binnenstad als rots-ecosysteem te omarmen en dit te integreren in het beleid en de planning van de stad;    
2. Concrete maatregelen te nemen ter bevordering van dit rots-ecosysteem   

1e reactie:   1. We brengen de consequenties voor Stadsbeheer in beeld en omarmen, daar waar mogelijk, het concept van de binnenstad als rots ecosysteem en 
integreren dit in het beleid en de planning van de stad.    
2. Binnen ruimtelijke ontwikkelingen en renovaties in de binnenstad worden kansen in beeld gebracht om het rots ecosysteem te bevorderen en benut 
- daar waar mogelijk.      
(voorbeeld: denk bijvoorbeeld bij restauraties van (oude) muren, waarbij diepe voegen van kalkmortel wordt toegepast ter bevordering van 
muur/rotsvegetatie). Aanvullend kan er ook worden gedacht aan het beheer van de binnenstad, waarbij er op sommige plekken minder intensief 
wordt beheerd t.b.v. van stoep- en muurplanten.   

Voortgang:     April 2025: 
 In lijn met de gebiedsvisie ‘Koers voor de binnenstad’ is in ruimtelijke projecten in de binnenstad het toevoegen van groen (voor o.a. biodiversiteit) een 
centrale doelstelling. In de onlangs gepresenteerde schetsontwerpen voor de Burchtstraat, Grote Markt, Augustijnenstraat en (bus)Plein 1944 en het 
ontwerp voor Kelfkensbos komt dit nadrukkelijk terug. Wat nog verder moet worden onderzocht, zijn de mogelijkheden om in nieuwe ruimtelijke 
projecten en via het beheer van de openbare ruimte het concept van de binnenstad als rots-ecosysteem te omarmen. Wij stellen daarom voor om de 
motie nog niet af te voeren.   
  
Oktober 2024: Geen nieuwe ontwikkelingen. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer 
44   
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240327.04   De verticale stad   27 maart 2024   C. Daemen   
J. Brom   
N. Vergunst   

Economie en 
Toerisme   

Arno Koldenhof   CDA, D66   S. den Ouden     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het college op:    

1. Zich in te spannen om openbare ruimte en economische functies mogelijk te maken op andere niveaus dan alleen het maaiveld. Bijvoorbeeld in 
kelders en op daken.    
2. Dit nadrukkelijk mee te nemen als uitgangspunt bij nieuwe (her) gebiedsontwikkelingen.    
3. Bij ontwikkelingen in de binnenstad uit te gaan van zoveel mogelijk meervoudig ruimtegebruik in complexen    
4. Juist bij de ontwikkeling van de locatie Casino/Lindenberg aandacht te hebben voor verticaal ruimtegebruik, functiemenging en een hoge stedelijke 
dichtheid.   

1e reactie:   In toekomstige ontwikkelingen spannen we ons in voor uitvoering van deze motie. Bij de herontwikkeling voormalige V&D en Molenpoort gebeurt dit al. In de 
nieuwe Omgevingsvisie komen we ook terug op binnenstedelijk bouwen en meervoudig ruimtegebruik. Voor de functies horeca en commerciële 
dienstverlening gelden in de binnenstad wel beperkende regels, waardoor ze niet op iedere plek mogelijk zijn. Beleidsoverwegingen daarbij zijn voorkomen 
van overlast (voorbeeld: horeca en wonen in één pand) en een goede spreiding van functies door de binnenstad (commerciële dienstverlening niet op A1-
locaties).   

Voortgang:    April 2025:  
In februari 2025 is de raad geïnformeerd over de economische aanpak van o.a. de binnenstad door middel van het plan van aanpak leegstand. Hierin is 
nadrukkelijk ook aandacht voor het gebruik van andere niveaus en het meervoudig ruimtegebruik in panden. We nemen dit dus verder mee in 
gebiedsontwikkelingen.  
Op het moment dat een integrale planvorming voor de locatie Casino/Lindenberg aan de orde is, zullen we onderzoeken hoe verticaal ruimtegebruik, 
functiemenging en een hoge stedelijke dichtheid hierin meegenomen kunnen worden. We stellen dan ook voor om de motie nog niet af te voeren.  
 
Oktober 2024: Geen nieuwe ontwikkelingen. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer 
45   
   

Onderwerp   
   
   

Datum 
politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste 
indiener   

College 
motie 
afvoeren   

241218.16   Is de os het waard   18 december 
2024   

J. Brom   Economie en 
Toerisme   

Arno Koldenhof   Partij voor de Dieren   F. de Gram     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het college op:    

1. Vanaf komend seizoen geen evenementen meer toe te staan in het Natura2000 gebied, met uitzondering van de Waalcrossing en Sunsetmarch met 
dien ten verstande dat deze zich houden aan de grenzen van strand t.b.v. de landing en het pad t.b.v. het publiek; 2. Bij de herziening en omvorming 
naar het omgevingsplan een invulling te geven aan het gebied dat onder Natura2000 bescherming valt die recht doet aan deze 
natuurbeschermingsstatus en in ieder geval evenementen en horeca in het gebied niet toestaat en deze wijzigingen zo snel mogelijk door te voeren in 
de relevante documenten zoals het omgevingsplan;    
3. Over deze nieuwe invulling te rapporteren aan de raad;   

1e reactie:   We gaan de aangenomen motie uitvoeren.    
Voor dictum 1 passen we het beleid aan. Aan dictum 2 geven we invulling op het moment dat de omvorming naar het omgevingsplan is voorzien.   

Voortgang:     April 2025:  
1. Het aantal toegestane geluidspunten in de Ossenwaard is naar beneden bijgesteld in de recent hernieuwde beleidsregels Geluid bij 

evenementen in de openlucht. 
2.  Het locatiegebonden evenementenbeleid wordt in het najaar zo aangepast dat enkel de Sunset March en de Waalcrossing in de Ossenwaard 

plaats kunnen vinden. Ook dit evenementenseizoen wordt enkel aan deze twee evenementen vergund.  
3. Geen nieuwe ontwikkelingen 

Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren. 

 
  



Motienummer 
46   
   

Onderwerp   
   
   

Datum 
politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste 
indiener   

College 
motie 
afvoeren   

241113.06   Investerings-balans 
op koers   

13 november 
2024   

T. van Elferen   Financiën   Tom Merkx   GroenLinks, PvdA, 
Stadspartij Nijmegen   

W. Grutters     Ja 

                           
   
Inhoud Motie:   Uiterlijk aan het einde van het eerste kwartaal van 2025 aan de raad een uitgewerkte aanpassing van de jaarlijkse investeringen voor te leggen, 

conform de doelstelling van 90 miljoen euro per jaar.   
1e reactie:   Het college heeft toegezegd de motie uit te voeren en zal de uitgewerkte aanpassing van de investeringsplanning zoals deze nu is opgenomen in de 

Stadsbegroting 2025 aan het eind van het eerste kwartaal van 2025 verstrekken.   
Voortgang:    April 2025: 

Op 18 maart 2025 heeft het college de raadsbrief over dit onderwerp aan de raad verstuurd. Hiermee kan deze motie als uitgevoerd worden 
beschouwd. Wij stellen voor om de motie af te voeren. 

 
  



Motienummer 
47   
   

Onderwerp   
   
   

Datum 
politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste 
indiener   

College 
motie 
afvoeren   

241113.07   Het Meegroei-
principe   

13 november 
2024   

T. van Elferen   Financiën   Tom Merkx   Stadspartij Nijmegen   W. Grutters     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   1. Te onderzoeken welke gemeentelijke producten en diensten, bijvoorbeeld afvalzakken, het sociale busabonnement en verkeerd gestalde fietsen, in 

aanmerking kunnen komen voor een jaarlijkse automatische indexatie, waarbij de indexering voor minimaregelingen in evenwicht blijft met de 
inkomensindexatie voor betrokken doelgroepen, en hierover voor het Koersdocument 2026 aan de raad te rapporteren.   

1e reactie:   We gaan deze punten onderzoeken en komen er bij het koersdocument op terug.   
Voortgang:    April 2025: 

Dit onderwerp is in onderzoek. Zoals aangegeven komen we hier voor het zomerreces, bij het koersdocument, op terug. Wij stellen voor om de motie nog 
niet af te voeren. 

 
  



Motienummer 
48   
   

Onderwerp   
   
   

Datum 
politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste 
indiener   

College 
motie 
afvoeren   

241113.08   Het maximale 
evenwicht   

13 november 
2024   

T. van Elferen   Financiën   Tom Merkx   Stadspartij Nijmegen   W. Grutters     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   1. Te onderzoeken wat de mogelijkheden en gevolgen zouden zijn van het herinvoeren van een vaste afvalstoffenheffing of een nieuwe vorm waarbij 

ook de vervuiler betaalt centraal blijft staan en daarbij de financiële effecten voor de gemeente Nijmegen en haar inwoners inzichtelijk te maken;    
3. Hierbij specifieke aandacht te besteden aan de lastenverdeling tussen woningeigenaren en huurders bij een eventuele herinvoering van de 
afvalstoffenheffing, met als optie een geleidelijke invoering van enkele jaren om de financiële impact voor huurders stapsgewijs op te bouwen.   

1e reactie:   Wij zullen uitvoering geven aan de motie mede in relatie tot de ontwikkeling van het nieuwe afvalbeleidsplan.   
Voortgang:   April 2025:   

De inzet is nog steeds de motie te ontwikkelen in relatie tot de ontwikkeling van het nieuwe grondstoffen beleidsplan (voorheen ‘afvalbeleidsplan’ 
geheten). De mogelijke besluitvorming door de raad in april 2025 over het houden van een inwonersberaad met ‘afval’ als thema, kan ertoe leiden dat 
de behandeling van dit beleidsplan tot eind 2025 / begin 2026 wordt aangehouden. In dat geval zullen wij apart uitvoering geven aan de motie 
hetgeen wij dan beogen voor Q3 2025. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren. 

 
  



Motienummer 
49   
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240131.04   Puntjes voor de 
evaluatie   

31 januari 2024   G. Visser   Onderwijs   Erik Boelaars   CDA, GroenLinks,   
GewoonNijmegen.NU   
Partij voor de Dieren   
PvdA, SP   

M. Maas     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het college op:    

1. Een evaluatieplan op te stellen en tijdens de evaluatie vast te houden aan de volgende uitgangspunten:    
a. Een meerjarig evaluatietraject waarbij de eerdergenoemde interventies binnen de bepaalde thema's stapsgewijs geëvalueerd worden.    
b. In de verschillende onderliggende thema-evaluaties een uitgewerkte beleidstheorie te formuleren, over hoe de interventie bij gaat dragen aan 
kansengelijkheid onderwijs en welke context ervoor nodig is om dat tot uiting te brengen.    
c. Er van tevoren geïndexeerd wordt welke indicatoren uit het raadsvoorstel en informatiebronnen uit het veld daarvoor gebruikt gaan worden.    
d. Er een plan wordt opgesteld hoe de verschillende stakeholders (b.v. uitvoerende instanties, scholen, kinderen, ouders, etc.) betrokken worden bij 
de evaluatie.    
e. De raad na afronding van een 'thema-evaluatie' te informeren middels evaluatierapport en informerende ronde.    
2. Het evaluatieplan in combinatie met de gemaakte planning uiterlijk in Q2 te delen met de raad middels een raadsinformatiebrief.   

1e reactie:   We voeren de motie uit.   
We begrijpen de behoefte van uw raad aan een stevige(re) effectmeting dan nu op basis van de losse interventies beschreven staat. Waar er mogelijkheden 
en manieren zijn om hier kwaliteitsslagen in te maken binnen de reikwijdte van het uitvoeringsplan, omarmen wij deze. Wat ons betreft biedt de bijeenkomst 
‘Effectmeting voor Gelijkwaardige Kansen’ van 13 maart a.s. de mogelijkheid om daar, met de inhoudelijke experts van de RU en HAN, en met 
vertegenwoordigers vanuit de raad verder aan te bouwen. Mede op basis van de in de moties genoemde methodieken onderzoeken we welke aanvullingen 
en (set aan) resultaten we kunnen toevoegen om de effectiviteit van de inzet op gelijkwaardige kansen in het onderwijs te meten. Daarna stellen we volgens 
de oproep aan ons college een meerjarig evaluatietraject op dat we in combinatie met de gemaakte planning uiterlijk in Q2 met de raad delen middels een 
raadsinformatiebrief. De verdere voortgang van de motie wordt, zoals gebruikelijk ook via de halfjaarlijkse rapportage van openstaande moties, middels een 
raadsvoorstel aangeboden aan de raad.   

Voortgang:    April 2025: 
De evaluatie staat gepland voor Q3 2025. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren. 
 
PA: 18 december 2024: Deze motie kan nog niet afgevoerd worden omdat we nog niet hebben gezien hoe de evaluatie plaats gaat vinden. Dat wil ik eerst afwachten.   
Oktober 2024: Naar aanleiding van de bijeenkomst van 13 maart ’24 met raadsleden en inhoudelijk experts is vastgesteld dat we de evaluatie niet opbouwen rondom specifieke thema’s, 
maar dat we de samenhang tussen een interventie en de gewenste uitkomsten beschrijven, met hieraan gekoppeld de werkzame mechanismen en de te verwachten outcome.    
Op 18 juni hebben we de raad het uitgewerkte evaluatieplan behorende bij het uitvoeringsplan gelijkwaardige kansen in het onderwijs aangeboden. Deze door de raad aangenomen. 
Hierin is opgenomen dat we de voortgang betreffende deze evaluatie terug laten komen in de voortgangsrapportage die we jaarlijks in Q3 naar de raad sturen. Hiermee beschouwen we 
deze motie als afgerond en stellen wij voor om deze af te voeren.   



April 2024: We hebben de bijeenkomst met de inhoudelijke experts en de raad gehouden op 13 maart. Op basis daarvan wordt bekeken of er nog aanpassingen nodig zijn en stellen we het 
evaluatieplan op. Dit wordt in Q2-2024 in een raadsinformatiebrief aangeboden aan de raad. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

  



 
Motienummer 
50   
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste 
indiener   

College 
motie 
afvoeren   

241009.06   Laat Driemaster niet 
botvieren   

9 oktober 2024   G. Visser   Onderwijs   Erik Boelaars   SP, PvdA   M. Maas    Ja 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het college op:    

1. Met het schoolbestuur van de Driemaster en de Stichting St. Josephscholen zo snel als mogelijk in gesprek te gaan om erop aan te dringen de 
sluiting uit te stellen voor tenminste 1 jaar zodat op basis van voorliggende cijfers, uitkomsten en gesprekken er een transparanter besluit kan worden 
genomen.    
2. Ouders, bewoners van Bottendaal en stichting St. Josephscholen te ondersteunen bij het voeren van constructieve gesprekken na het gesprek als 
beschreven bij dictum 1.    
3. De uitkomsten van de bij bovenstaande dictum 1 en 2 genoemde gesprekken terug te koppelen aan de raad eind 04 2024.   

1e reactie:   Het college gaat deze motie uitvoeren. Op 15 oktober 2024 werd een raadsbrief over dit onderwerp aan de raad verzonden.   
Voortgang:   April 2025: 

Op 26 november 2024 is er een tweede raadsbrief over dit onderwerp aan de raad verzonden. Er volgt in mei 2025 nog een laatste raadsbief over dit 
onderwerp. Wij stellen voor om de motie alvast af te voeren.   

 

  



Motienummer 
51  
   

Onderwerp   
   
   

Datum 
politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

241218.15   (On)-betaalbaarheid 
in de energie 
transitie   

18 december 
2024   

T. van Elferen   Openbare 
Ruimte   

Arno Koldenhof   CDA, ODV, PvdA,   
GewoonNijmegen.NU   
Partij voor de Dieren, SP, 
VVD, Stadspartij Nijmegen   

P. Eigenhuijsen     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het college op om:    

In de warmtevisie en in alle de communicatie m.b.t. deze warmtevisie aan te sluiten bij de definitie 'betaalbaarheid' van het Rijk, na het uitkomen daarvan, en 
deze vanaf dan als uitgangspunt te gebruiken.   

1e reactie:   Wij voeren deze motie uit door, na gereedkomen van de definitie "betaalbaarheid", onze communicatie over de warmtevisie te up-daten. Het is nog niet 
bekend wanneer het rijk met een definitie voor betaalbaarheid komt.   

Voortgang:    April 2025:  
Op dit moment is de definitie nog niet bekend.  Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer 
52   
   

Onderwerp   
   
   

Datum 
politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

241009.01   Bouwen aan vertrouwen   9 oktober 2024   T. van Elferen   Openbare 
ruimte   

Arno Koldenhof   GewoonNijmegen.NU, 
GroenLinks, PvdA, 
Stadspartij Nijmegen   

C. De Beer     Ja 

                           
   
Inhoud Motie:   1. In gesprek te gaan met de betrokken woningcorporaties met als doel dat de corporaties concreet communiceren aan de bewoners met betrekking tot het 

vastrecht, energiekosten en andere lasten verbonden aan de inloop oplossing van het warmtenet en deze te garanderen;    
2. Er bij de betrokken partijen op aan te dringen dat zij blijven communiceren dat de risico's van eventuele meerkosten niet verhaald worden op de bewoners 
en zij geen financiële onzekerheden ervaren;    
3. Te rapporteren aan de raad over de resultaten van deze gesprekken en afspraken, en indien nodig aanvullende maatregelen te nemen om de financiële 
belangen van de bewoners te beschermen.   

1e reactie:   Wij zijn in gesprek met de woningcorporaties Talis en Woonwaarts over hun communicatie aan bewoners over vastrecht, energiekosten, andere lasten en 
zekerheden over de warmtenet inloop oplossing. Wij rapporteren aan de raad over de resultaten van deze gesprekken.   

Voortgang:    April 2025: 
Het gesprek met de woningcorporaties heeft hierover plaatsgevonden. Woonwaarts en Talis hebben gezamenlijk een garantiebrief opgesteld en deze 
aan hun huurders verstuurd. Een brief aan de raad waarin gerapporteerd wordt over deze resultaten is op 25 maart ’25 verstuurd. Wij stellen voor om 
de motie af te voeren.  

 
  



Motienummer 
53   
   

Onderwerp   
   
   

Datum 
politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

241113.09   De afvalbalans   13 november 
2024   

J. Broeren   Openbare ruimte   Nicole Sonneveldt   Stadspartij Nijmegen   
Partij voor de Dieren   

W. Grutters     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   1. In het afvalbeleid dat in 2025 aan de raad ook voorstellen te presenteren over een bijpassende en randvoorwaardelijke kenteringsaanpak afvalhotspots. 

Deze aanpak is gericht op het verminderen van afval hotspots door structurele samenwerking met en tussen bewoners en stakeholders, gerichte signalering en 
handhaving, betere opvolging van meldingen en daarbinnen bijzondere aandacht voor veelmelders, het aanmoedigen en omarmen van betrokkenheid van 
bewoners(organisaties) bij een schonere leefomgeving, waar zowel preventie als handhaving onderdeel van uitmaken.   
2. In het afvalbeleid ook voorstellen te doen voor een meer doelgroepgerichte, wijkgerichte en oplossingsgerichte aanpak die enerzijds het juist aanbieden van 
afval stimuleert en anderzijds afvalhotspots helpt te verminderen en daarbij de volgende voorstellen mee in overweging te nemen:    
a. Concrete hulpmaatregelen voor ouderen of mensen die slecht ter been zijn, zoals het aanbieden van containers nabij huis, steekkarretjes of een afhaal- of 
hulpservice.    
b. Buurtgerichte periodieke grofvuilophaalmomenten bijvoorbeeld nabij hoogbouw    
c. Het ter beschikking stellen van vuilniszakken aan de laagste inkomens    
d. Het aanbieden van informatie over ons afvalbeleid aan nieuwkomers    
3. In het afvalbeleid ook voorstellen aan de raad te doen voor meetbare en concrete succesindicatoren, periodieke evaluaties en de raad in ieder geval na 1 
jaar de kenteringsaanpak wil kunnen evalueren.   

1e reactie:   Wij geven uitvoering aan de motie en werken de aangedragen voorstellen en suggesties verder uit. Een deel hiervan zal direct een plek krijgen in het nieuwe 
afvalbeleidsplan. Daarnaast verkennen we of reinigingsbeleid helpend kan zijn en we hier een startnotitie voor willen maken. Waar het afvalbeleidsplan zich 
primair richt om het hergebruik van de huishoudelijke grondstofstromen te vergroten, zou reinigingsbeleid als doel hebben om een integrale en coherente 
aanpak te ontwikkelen van de hotspots en aanverwante overlastsituaties.   

Voortgang:     April 2025: 
 Om te komen tot een coherente en integrale aanpak van hotspots en aanverwante overlastsituaties onderzoeken we samen met Dar welke 
instrumenten daartoe geschikt zijn. Tevens voeren we een verkenning uit bij andere gemeenten de ervaringen met soortgelijke problematiek op te 
halen. Afhankelijk van de uitkomsten zullen wij moeten bepalen of we voldoende instrumenten en middelen hebben dan wel of het noodzakelijk is een 
apart reinigingsbeleid te ontwikkelen. 
De voorstellen en suggesties in verband met een betere afvalscheiding worden in het nieuwe grondstoffenbeleidsplan meegenomen. Behandeling van 
het nieuwe grondstoffenbeleidsplan in de raad is vooralsnog aangehouden.  Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren. 

 

  



Motienummer 
54   
   

Onderwerp   
   
   

Datum 
politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste 
indiener   

College 
motie 
afvoeren   

240911.02   
 

Toekomst voor 
Repair Cafés   

11 september 
2024   

T. van Elferen   Openbare 
Ruimte 

Arno Koldenhof   GroenLinks, PvdA, SP, 
Partij voor de Dieren, 
Stadspartij Nijmegen   

A. Hussen     Nee 

                           

   
Inhoud 
Motie:   

Verzoekt het college   
1. In samenwerking met de repair cafés inventariseren welke financiële behoeften er bestaan, zoals bijvoorbeeld de startsubsidie, en daarnaast 
onderzoeken welke andere ondersteuningsbehoeften gewenst zijn, en hen hierin actief ondersteunen;   
2. 8ij het faciliteren van (nieuwe) repair cafés speciale aandacht te besteden aan wijken waar de ondersteuning het meest nodig is;   
3. Een dialoog te starten tussen de repair cafés en onderwijsinstellingen, zoals het ROC en de technische VMBO om mogelijkheden voor samenwerking te 
verkennen.   

1e reactie:   In de eerste helft van 2025 willen we een bijeenkomst organiseren met repaircafé's en onderwijsinstellingen. Tijdens deze bijeenkomst kunnen we de 
behoeften van alle partijen inventariseren, onder andere op het gebied van financiën of opslagruimte. Op basis van deze informatie kunnen wij kijken op 
welke manier ondersteuning gewenst en/of mogelijk is. We zullen hierbij specifiek rekening houden met de mate waarin kansarme inwoners in die wijk 
wonen. In het verleden zijn startsubsidies uit wijkbudgetten verleend. Er is momenteel geen budget voor structurele subsidie   

Voortgang:   April 2025: 
In de uitvoeringsagenda Circulaire Stad is repareren opgenomen in ons actieprogramma. We zetten hierbij in op de reparatie-economie door de volgende 
acties op te pakken: 
In 2025 organiseren we een bijeenkomst met de repaircafé's in Nijmegen om de behoeften van alle partijen te inventariseren. We betrekken hierbij ook 
onderwijsinstellingen om kennis over reparatie te vergroten en het netwerk uit te breiden. Op basis van deze informatie besluiten wij op welke manier 
financiële danwel andere ondersteuning gewenst en mogelijk is; 
Momenteel is er contact met meerdere repaircafés. De behoefte van de repaircafés wordt in kaart gebracht en we peilen of er interesse is in een bijeenkomst 
met o.a. onderwijsinstellingen.  Na het vaststellen van de Uitvoeringsagenda Circulaire Stad weten we hoeveel budget we hiervoor beschikbaar kunnen 
stellen. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

  



 

Motienummer 
55   
   

Onderwerp   
   
   

Datum 
politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste 
indiener   

College 
motie 
afvoeren   

240911.03   
 

Repareren loont   11 september 
2024   

T. van 
Elferen   

Openbare Ruimte A. Koldenhof   GroenLinks, PvdA, 
Partij voor de Dieren,   
Stadspartij Nijmegen   

A. Hussen     Nee 

                           

   
Inhoud 
Motie:   

Verzoekt het college    
1. Te onderzoeken welke mogelijkheden er zijn om met behulp van financiële prikkels het repareren van kapotte spullen bij lokale reparatiewinkels te 
bevorderen;    
a. Hierbij bijvoorbeeld te kijken naar de opzet van een pilotproject voor reparatievouchers in Nijmegen;    
2. In te zetten op een breed scala van reparaties, waaronder elektronica en huishoudelijke apparaten;    
3. De uitwerking hiervan op te nemen in de agenda circulaire economie.   

1e reactie:   Wij werken op dit moment aan de uitwerking van de agenda circulaire economie. We onderzoeken of en zo ja in hoeverre de motie hierin kan worden 
opgenomen. Hierin kijken wij onder andere naar de uitvoerbaarheid en effectiviteit van deze motie. Voor financiële prikkels, zoals reparatievouchers, is 
budget nodig. Hier is nu geen dekking voor. Mocht uit het onderzoek blijken dat extra budget nodig is, komt het college hierop terug bij de raad.    

Voortgang:   April 2025: 
In de uitvoeringsagenda Circulaire Stad is repareren opgenomen in ons actieprogramma. We zetten hierbij in op de reparatie-economie door de volgende 
acties op te pakken: 
In 2025 organiseren we een bijeenkomst met de repaircafé's in Nijmegen om de behoeften van alle partijen te inventariseren. We betrekken hierbij ook 
onderwijsinstellingen om kennis over reparatie te vergroten en het netwerk uit te breiden. Op basis van deze informatie besluiten wij op welke manier 
financiële danwel andere ondersteuning gewenst en mogelijk is; 
Momenteel is er contact met meerdere repair-cafés. De behoefte van de repair-cafés wordt in kaart gebracht en we peilen of er interesse is in een 
bijeenkomst met o.a. onderwijsinstellingen.  Na het vaststellen van de Uitvoeringsagenda Circulaire Stad weten we hoeveel budget we hiervoor beschikbaar 
kunnen stellen. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren. 

 

  



 

Motienummer 
56  
  

Onderwerp  
  
  

Datum 
politieke 
avond  

Portefeuillehouder  Programma
  

Concernmanager  Fractie(s)  Eerste 
indiener  

College 
motie 
afvoeren  

240911.08  De nieuwe norm 
- niet stoken bij 
code rood en 
oranje  

11 september 
2024  

T. van Elferen  Openbare 
Ruimte 

Arno Koldenhof  GroenLinks, 
PvdA,  
Stadspartij 
Nijmegen  

A. Hussen   Ja 

                  
  

Inhoud 
Motie:  

1. In de gemeentelijke communicatie als uitgangspunt 'expliciet houtstook afraden' te hanteren in plaats van 'verantwoord stoken', om zo een 
duidelijke norm te stellen. Hierbij dient in de communicatie duidelijk te worden gemaakt dat hout stoken tijdens code oranje en code rood 
nadrukkelijk wordt afgeraden;   
2. In de communicatie duidelijk te maken waarom houtstook tijdens deze weersomstandigheden extra schadelijk is voor de gezondheid en 
leefbaarheid van anderen, waarbij ook wordt benadrukt dat 80% van de Nijmegenaren bereid is te stoppen als hun buren overlast ervaren.   

1e reactie:  De motie zal worden uitgevoerd. De afgelopen jaren is in de communicatiecampagne over houtstook ingezet op bewust maken van de noodzaak van 
verantwoord stoken. Nu blijkt dat 80% van de Nijmegenaren zich bewust zijn van het belang van verantwoord stoken (stadspanel 2023), is het een 
logisch vervolg om de focus te verleggen naar het ontmoedigen van houtstook bij code rood en oranje. Het college benadrukt wel dat een te 
directieve manier van het aanspreken van mensen snel weerstand op kan roepen.  

Voortgang:  April 2025: 
In de communicatiecampagne van milieucentraal over houtstook wordt houtstook ten alle tijden afgeraden. Daarbij wordt benadrukt dat tijdens code 
oranje en rood van de stookwijzer het nog nadrukkelijker afgeraden wordt om hout te stoken.  In de campagne wordt ook de negatieve invloed van 
houtstook op de gezondheid, leefbaarheid in de wijk en luchtkwaliteit uitgedragen. De campagne was zichtbaar in de Abri's en op social media. Aanvullend 
zijn er brieven verstuurd in de omgeving waar meldingen zijn gedaan van houtstookoverlast. Wij stellen voor om de motie af te voeren.  

 
  



 

Motienummer 
57   
   

Onderwerp   
   
   

Datum 
politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste 
indiener   

College 
motie 
afvoeren   

241218.14   Eén bron is geen 
bron   

18 december 
2024   

T. van Elferen   Openbare Ruimte   Arno Koldenhof   CDA, SP,  PvdA, 
GroenLinks, Partij voor 
de Dieren, 
GewoonNijmegen.NU   

M. Mijling     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Verzoekt het college:    

1 . Een zo breed mogelijk overzicht van alternatieve warmtebronnen voor zowel individueel als collectief te presenteren aan de Raad door middel van het 
organiseren van technische toelichtingen van experts op het gebied van deze technieken. Deze toelichtingen uiterlijk voor het zomerreces georganiseerd te 
hebben.    
2. Het doorlopend onderzoeken van de beschikbaarheid en haalbaarheid van alternatieve duurzame warmtebronnen, zoals aquathermie en geothermie maar 
ook andere alternatieve warmtebronnen, voor het Nijmeegse warmtenet;    
3. Om in dit onderzoek de technische, financiële, duurzame impact (CO2 uitstoot) en milieutechnische aspecten van deze warmtebronnen te betrekken;    
4. Om de resultaten van de voortgang in het onderzoek naar alternatieve bronnen regelmatig terug te koppelen aan de raad en ten minste een eerste 
rapportage voor eind Q3 2025 te delen met de raad, met daarbij steeds een reflectie vanuit het college waarom er voor een bron wel of niet wordt gekozen.   

1e reactie:   Wij voeren deze motie uit door:   
1. In afstemming met de griffie meerdere technische toelichtingen op de benoemde onderwerpen te plannen.   
2, 3 en 4. De bronnenstrategie op te pakken door de beschikbaarheid en haalbaarheid van alternatieve warmtebronnen te onderzoeken. Hierbij worden keuzes 
en de technische, financiële, duurzame impact (CO2 uitstoot) en milieutechnische aspecten betrokken. De resultaten worden met regelmaat teruggekoppeld 
aan de raad (eerste rapportage uiterlijk eind Q3 2025).   

Voortgang:    April 2025: 
De bronnenstrategie wordt in Q2 2025 ter informatie naar de raad gestuurd. Daarnaast zijn en worden in 2025 drie technische toelichtingen over de 
bronnenstrategie georganiseerd. Op 26 februari heeft de eerste toelichting plaatsgevonden bij de ARN. De tweede toelichting over de verschillende 
warmtenetten vindt plaats op 9 april. De derde toelichting vindt plaats in juni, over de mogelijkheden van verschillende bronnen in Nijmegen.  Wij 
stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

  
  



Motienummer 
58   
   

Onderwerp   Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

221102.23   Energie besparen in 
de openbare ruimte, 
mogelijkheden 
genoeg   

2-11-2022   J.P. Broeren   Openbare ruimte   Nicole Sonneveldt   Partij voor de Dieren   E. Lauret     Ja 

   
Inhoud Motie:   Te onderzoeken hoe de hoeveelheid (energie benodigd voor) verlichting in de openbare ruimte duurzaam omlaag kan worden gebracht. De resultaten te 

verwerken in een plan en dit ruimschoots voor het Koersdocument aan de raad voor te leggen, bijvoorbeeld aan het einde van het eerste kwartaal 2023   
   
Beslispunt 1 en 3 aanvaard, beslispunt 2 verworpen   

1e reactie:   Wij gaan onderzoeken wat het kost om het resterende deel van het areaal openbare verlichting (2/3) versneld te voorzien van ledlampen, verwerken dit in een 
vervangingsschema en presenteren dit aan de Raad uiterlijk eind eerste kwartaal.   

Voortgang:    April 2025: 
Een gedeelte van het verledden van de openbare verlichting (voor een bedrag van 750.000) is in 2024 uitgevoerd. De juridische complicatie is opgelost. 
In 2025 wordt een éénmalige opdracht gegeven van 750.000 voor het verledden van de openbare verlichting.  Voor het restant van het beschikbaar 
gestelde budget á 2.250.000 wordt een meervoudige onderhandse aanbesteding gestart.  De uitvoering van deze aanbesteding is voorzien in 2026 – 
2027.  
In 2027 wordt een aanbesteding gehouden voor het onderhoud, beheer en nieuwe projecten voor openbare verlichting. Het nieuwe contract gaat 
begin 2028 in. Om deze aanbesteding vorm te geven worden wensen, zoals het slim schakelen van verlichting meegenomen in de marktconsultatie die 
voorafgaand aan de aanbesteding wordt gehouden. Wij stellen voor om de motie af te voeren. 
   
Oktober 2024: Er is opdracht gegeven voor het verledden van de openbare verlichting. Er spelen momenteel echter juridische complicaties. Wij stellen voor om de motie nog niet af te 
voeren.   
April 2024: Voor de uitvoering van deze motie is geen financiële ruimte in de begroting (niet het onderzoek doen naar, maar de kosten voor het omlaag brengen van het energieverbruik). Wij 
zullen hiervoor aanvullende financiering aanvragen in het Koersdocument. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
Oktober 2023: Het onderzoek is uitgevoerd. Om de uitkomsten uit dit onderzoek te kunnen financieren is een claim opgenomen in de begroting, waar de gemeenteraad begin november 
2023 over beslist. Over de voortgang van de motie kan pas daarna meer gemeld worden. Over de claim wordt geadviseerd om deze niet over te nemen. Dit betekent dat er bij overname 
hiervan geen financiën zijn voor de uitvoering van deze motie.  We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
Mei 2023: Voor het aanschaffen van een slim schakelsysteem voor de openbare verlichting is extra budget nodig. We komen hierop terug in het koersdocument. We stellen voor om de motie 
nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer 
59   
   

Onderwerp   
   
   

Datum 
politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste 
indiener   

College 
motie 
afvoeren   

241113.12   Fladderiep en zwarte 
populier, plant ze 
hier   

13 november 
2024   

C. Daemen   Openbare ruimte   Arno Koldenhof   Partij voor de Dieren   F. de Gram     Ja 

                           
   
Inhoud Motie:   1. Exemplaren van bedreigde boomsoorten zoals de fladderiep en de zwarte populier binnen de gemeente in kaart te brengen en te beschermen tegen kap, 

ongeacht hun leeftijd of stamomtrek;    
2. Bij de aanplant van bomen niet alleen te kiezen voor inheemse bomen, maar juist ook voor inheemse bomen die zeldzaam of bedreigd zijn, zoals de 
fladderiep en de zwarte populier, waar dat (voor die soorten) mogelijk is,   

1e reactie:   1. Beschermen van de beide soorten tot 30 cm doorsnede zal in de praktijk lastig zijn ivm het herkennen van de soort. Vooral bij particulieren. Bomen tot 30 cm 
zijn niet vergunningsplichtig. Boven de 30 cm zijn de bomen al kapvergunningsplichtig. We kunnen de vergunning weigeren op grond van de natuurwaarde van 
de houtopstand (APV artikel 4:11) maar hiervoor moeten we in de beleidsregels opnemen dat we ook bedreigde boomsoorten zoals de fladderiep en de zwarte 
populier als weigeringsgrond zien. We zullen een aanpassing in de beleidsregels voorstellen in het eerste kwartaal van 2025. Kappen blijft een nee, tenzij er een 
maatschappelijk belang aan hangt.      
2. We stellen een overzicht samen voor de gevraagde soorten. We planten al inheemse bedreigde soorten aan, ook de fladderiep en de zwarte populier.  Voor 
de aangegeven soorten geldt dat de bedreigde soorten gevoelig zijn voor klimaatverandering en het dus mogelijk niet overleven. Het aanplanten van de 
soorten valt onder het reguliere beheerbudget en het Bomenplan.   

Voortgang:     April 2025: 
1. In totaal zijn er 42 fladderiepen in Nijmegen, 8 exemplaren zijn rond de 50 jaar oud, de overige 34 bomen variëren in leeftijd tussen de 0 en 25 

jaar. Nijmegen heeft 65 zwarte populieren, 31 exemplaren hebben een leeftijd van 50 jaar, de overige 34 bomen hebben een leeftijd van 2 jaar.  
- Bij een kapaanvraag passen we de waarderingstabel bomen toe. Binnen deze waarderingstabel hebben we de categorie ‘bijzondere boom’ 

uitgebreid, hier vallen nu ook de bedreigde boomsoorten onder als de fladderiep en de zwarte populier. Op deze manier worden genoemde 
soorten extra gewaardeerd, ze krijgen dezelfde status als monumentale bomen, waardoor ze extra beschermd zijn. Om de bescherming in te 
voeren, is op 18 maart besloten de beleidsregels houtopstanden te wijzigen.  

- We stellen voor het beschermen van de beide soorten ongeacht de doorsnede niet toe te passen. Bomen tot 30 cm zijn in het huidige stelsel 
niet vergunningsplichtig . Een uitzondering maken voor deze twee soorten zal leiden tot veel verwarring bij het aanvragen van een 
omgevingsvergunning – activiteit kappen. Daarnaast is in het veld herkennen van de soort niet haalbaar. We stellen voor dit ook niet te 
veranderen om het kapvergunningensysteem consistent toe te passen. Boven de 30 cm zijn de bomen al vergunningsplichtig.   

2. In Nederland zijn verschillende inheemse boomsoorten bedreigd door factoren zoals ziektes, klimaatverandering, bodemuitputting, en verlies 
aan biodiversiteit. Te noemen is de iep, es, zomereik, veldesdoorn, ratelpopulier, gewone hazelaar. Bescherming van deze inheemse 
boomsoorten is belangrijk en daar zetten we ons nu ook al specifiek voor in. Opnieuw aanplanten van deze bedreigde soorten doen we binnen 
Nijmegen ook, we hebben dan aandacht voor de genetische diversiteit van de bomen die worden geplant. We gebruiken resistente of lokale 
variëteiten om de kans op succes te vergroten.   

We stellen voor om de motie af te voeren.   



Motienummer 
60   
   

Onderwerp   Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

210331.02   Geef balans een 
kans!   

31 maart 2021   C. Daemen   Openbare ruimte   Arno Koldenhof   Partij voor de 
Dieren   

E. Lauret     Ja 

   
Inhoud Motie:   Verzoekt het College:    

1. Te onderzoeken welk instrument een goed instrument is om de voordelen en maatschappelijke waarden van groen, water, biodiversiteit en 
ecosysteemdiensten in Nijmegen te berekenen;    

2. Zo'n instrument te betrekken bij de volgende herziening van de omgevingsvisie (gepland 2022). En gaat over tot de orde van de dag   
1e reactie:   We voeren de motie uit.   

The Economics of Ecosystems and Biodiversity (TEEB) is één van de tools die gebruikt kunnen worden om de waarde van de omgevingsfactoren te berekenen. 
Wij vinden het een interessant instrument en willen graag bekijken of dit toepasbaar is binnen planprocessen om tot een goede ruimtelijke afweging te 
komen. Maar ook of andere tools wellicht beter geschikt zijn voor het gestelde doel. Om te kunnen beoordeling of TEEB inzetbaar is, nemen we dit, zoals in de 
motie gevraagd wordt, mee bij de herziening van de Omgevingsvisie volgend jaar.   

Voortgang:     April 2025: 
Samen met I&A en Basis- en Geo informatie is in januari 2025 gekeken naar de mogelijkheid om een pilot op te starten met de Groene Baten Planner 
(GBP). Op deze manier kunnen we in de praktijk daadwerkelijk het instrument gaan gebruiken. Met het uitwerken van de pilot lopen we tegen een 
aantal zaken aan.  
Het is technisch nog niet haalbaar, we hebben een aantal applicaties niet in huis 
We hebben de expertise niet in huis 
I&A heeft geen tijd voor deze pilot, door implementatie van andere belangrijke implementaties die plaatsvinden.  
Voor nu denken we betere procesafspraken te kunnen maken, zoals we aan het ontwikkelen zijn in de opgave ‘Keuzes maken in de Openbare Ruimte’. 
Daaruit volgt een nieuw afwegingskader en procesafspraken die zorgen voor een goed gedragen ontwerp. Dit alles overwegende stellen wij voor om 
de motie af te voeren. 
 
   
Oktober 2024: We hebben door een extern bureau op een rij laten zetten welke waarderingsmethoden nu toegepast worden en wat daar de ervaringen mee zijn. Op dit moment bestaat er 
geen alomvattend instrument om de maatschappelijke waarde van alle ecosysteemdiensten én van de biodiversiteit te meten op gemeenteniveau. We zien het meeste mogelijkheden in 
het toepassen van de Groene Baten Planner (GBP). Dit is de beoogde opvolger van TEEB. Deze tool kan op dit moment 2 waarden berekenen: klimaatadaptatie (waterberging en 
hittestress) en gezondheid.   
Onderzocht moet worden of Nijmegen de hoge gedetailleerde kaarten en data in haar bezit heeft om te kunnen werken met de GBP. Als blijkt dat dit een werkbaar instrument is (toetsing 
door o.a. ontwikkelaars, stedebouwkundigen en landschaparchitecten), dan kunnen we bij de uitwerking van de gebiedsuitwerkingen van de omgevingsvisie in enkele ruimtelijke 
ontwikkeltrajecten dit instrument gaan toepassen. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.    
April 2024: Het instrument TEEB was altijd vrij generiek, waarbij er onvoldoende onderscheid werd gemaakt bij dezelfde groenelementen. Zo kreeg bijvoorbeeld een boom altijd dezelfde 
waarde, ongeacht leeftijd, formaat, standplaats en dergelijke. Daardoor zegt een uitkomst vrij weinig. We gaan ons daarom opnieuw verdiepen in hoe TEEB er nú uitziet. We gaan ook 
inventariseren wat de ervaringen bij andere gemeenten zijn. De resultaten van deze inventarisatie zullen we delen met uw raad. Op basis daarvan kan door u worden besloten of de baten 
de (aanzienlijke) investering waard zijn. Als wordt besloten om dit uit te voeren, kan het over 2 jaar in de volgende actualisatie van de Omgevingsvisie worden meegenomen. We stellen 
voor om de motie nog niet af te voeren.   
Oktober 2023: Er zijn geen nieuwe ontwikkelingen. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   



Mei 2023: Er zijn geen nieuwe ontwikkelingen te melden. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
PA 22 december: Het college geeft aan dat ze op dit moment geen mogelijkheden zien om het instrument TEEB in te zetten, zolang er geen specifiek gebied is dat zich daarvoor leent. Elk 
gebied in Nijmegen/ heel Nijmegen leent zich daarvoor. Dat het proces van de actualisatie van de Omgevingsvisie vertraagd is en er nu eerst een Nota van uitgangspunten wordt opgesteld 
hoe dat proces van actualisatie moet gaan verlopen, is ook geen reden om de motie af te voeren. Het college wilde eerder nog onderzoeken of 'de tool' (waarbij het niet duidelijk was welke 
tool werd bedoeld) te gebruiken was om de waarde van de toekomstige Hoofdgroenstructuur te berekenen. Toen was niet duidelijk welke tool bedoeld werd,   
maar van dat onderzoek hebben wij nog geen resultaten gezien. De motie richtte zich bovendien niet alleen op waarden van de Hoofdgroenstructuur, maar op voordelen en 
maatschappelijke waarden van groen, water, biodiversiteit en ecosysteemdiensten. Een instrument om de voordelen en maatschappelijke waarden van groen, water, biodiversiteit en 
ecosysteemdiensten in Nijmegen te berekenen is nog niet controleerbaar betrokken bij de volgende herziening van de Omgevingsvisie, zoals de motie vroeg.   
Oktober 2022: We zien op dit moment geen mogelijkheden om het instrument TEEB in te zetten, zolang er geen specifiek gebied is dat zich daarvoor leent. Daarnaast is het proces van de 
actualisatie van de Omgevingsvisie vertraagd en wordt nu eerst een Nota van uitgangspunten opgesteld hoe dat proces van actualisatie moet gaan verlopen. Wij stellen voor om de motie 
af te voeren.   
PA 13/07: De indiener is van mening dat deze motie nog niet kan worden afgevoerd. Het college wil blijkbaar nog onderzoeken of de tool is te gebruiken om de waarde van de toekomstige 
Hoofdgroenstructuur te berekenen. Daarbij is niet duidelijk welke tool bedoeld wordt en het onderzoek waarom gevraagd werd heeft blijkbaar nog niet plaatsgevonden. De motie richtte 
zich bovendien niet alleen op waarden van de Hoofdgroenstructuur, maar op voordelen en maatschappelijke waarden van groen, water, biodiversiteit en ecosysteemdiensten. Het is 
onduidelijk waarom bijvoorbeeld TEEB niet kan worden ingezet. Daarnaast is zo’n instrument nog niet controleerbaar betrokken bij de volgende herziening van de Omgevingsvisie, zoals 
de motie vroeg.   
Mei 2022: Het blijft moeilijk om een tool te gebruiken voor de genoemde doelen. We willen gaan onderzoeken of de tool is te gebruiken om de waarde van de toekomstige 
Hoofdgroenstructuur te berekenen. Deze is nu alleen nog globaal begrensd en pas later dit jaar komt een definitieve begrenzing, die vastgesteld gaat worden bij de actualisatie van de 
Omgevingsvisie. Wij stellen voor om de motie af te voeren.   
Oktober 2021: We onderzoeken de mogelijkheden. Vooralsnog lijken er echter geen generieke bruikbare tools  beschikbaar. Een dergelijke tool zou specifiek ontwikkeld moeten worden 
voor Nijmegen, waarbij rekening wordt gehouden met de ecosysteemdiensten die bepaald zijn bij de vaststelling van het Bomenplan en de nog vast te stellen uitwerkingen op het gebied 
van biodiversiteit en klimaatadaptatie. Bij de actualisatie van de Omgevingsvisie die rond de zomer 2022 naar de raad gaat, zullen we de mogelijkheden afwegen. Wij stellen voor om de 
motie nog niet af te voeren.   

  
  



Motienummer 
61   
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240424.04   Geluid en schone 
lucht met ambitie   

24 april 2024   N. Vergunst   
T. van Elferen   

Openbare Ruimte   Arno Koldenhof   CDA, SP   D. van Luik     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Verzoekt het College om:    

1. De ambities waar de gemeente zich aan gecommitteerd heeft in het Schone Luchtakkoord te opnemen in de actualisatie van de Omgevingsvisie;    
3. Hierbij de visie vast te leggen op welke wijze de gemeente naar die ambities wil toewerken, zodat hier de normen in het Omgevingsplan op gericht kunnen 
worden;    
4. Hierbij in ieder geval op te nemen dat modelmatige aannames periodiek getoetst worden door middel van metingen;   

1e reactie:   We voeren de motie uit:   
1. In 1.2.2. Gezond Milieu van de contourennotitie geven we aan: “We werken aan het Uitvoeringsprogramma 'Op weg naar een gezonde luchtkwaliteit' 2020-
2030’ en nemen actief deel aan het landelijke Schone Lucht Akkoord (SLA). Met de aanpak van de binnenlandse bronnen streven we naar een 
gezondheidswinst van minimaal 50 procent in 2030 ten opzichte van 2016. Een andere afspraak uit het Schone Lucht Akkoord is dat we met partijen toewerken 
naar de WHO-advieswaarden in 2030. De advieswaarden uit 2005 zijn daarbij uitgangspunt.”   
In de Omgevingsvisie komt te staan dat we de omgevingswaarden voor luchtkwaliteit zoals deze zijn vastgelegd in het Besluit Kwaliteit Leefomgeving (Bkl) 
zullen (en moeten) halen. Deze omgevingswaarden worden binnenkort aangescherpt. Hierover heeft de Europese raad overeenstemming bereikt met het 
Europees parlement. Deze aanscherping zal per 2030 ingaan en zorgt ervoor dat de omgevingswaarden voor bijvoorbeeld fijn stof overeenkomen met de WHO 
advieswaarde van 2005. Voor bijvoorbeeld stikstofdioxide wordt deze zelfs nog scherper. Op deze manier wordt de Omgevingsvisie in lijn gebracht met de 
doelstelling van het SLA en de WHO-advieswaarden uit 2005.   
3. In onze voortgangsrapportage luchtkwaliteit 2024, die (op basis van een recente raadsbrief) voor Q1 toegezegd is op basis van de motie ‘de WHO-normen 
zijn er niet voor niks’ van 1 november 2023, wordt ingegaan op de maatregelen uit ons uitvoeringsprogramma luchtkwaliteit 2020-2030. Daarin wordt naast 
een stand van zaken per maatregel, nader ingegaan op de vooruitzichten van de luchtkwaliteit in Nijmegen en worden scenario’s geschetst voor verdere 
aanscherpingsmogelijkheden van de maatregelen om te gaan voldoen aan de nieuwe EU-grenswaarden (en eventueel voldoen aan de nieuwe WHO-
advieswaarden).    
De beschreven ontwikkelingen op EU-niveau; een vereiste nadere analyse door RIVM en bestuurlijke afstemming geven aanleiding om deze rapportage te 
verschuiven. Hierdoor is de voorgangsrapportage luchtkwaliteit 2024 verschoven naar Q3 van 2024. Op deze manier werken we toe naar het verwezenlijken 
van onze ambities.    
4. We baseren ons juist vooral op metingen, daar hebben we zelfs een zeer uitgebreid meetnet voor tot onze beschikking. In de Jaarrapportage Luchtkwaliteit 
2022 wordt daar ook uitgebreid op ingegaan. Later dit jaar komt daar weer een update van. Daar waar we verder vooruit moeten kijken baseren we ons op 
modellen. Hierin zitten inderdaad aannames. We gebruiken deze dan ook niet als absolute waarheid maar juist om in te schatten of de genomen en 
voorgenomen maatregelen voldoende effect zullen bereiken of dat er nog extra inspanningen nodig zijn.    
Jaarlijks moeten we aantonen dat we voldoen aan de wettelijke grenswaarden voor luchtkwaliteit. Dit wordt berekend in het Centraal Instrument Monitoring 
Luchtkwaliteit (CIMLK). We gaan vanaf dit jaar onze 44 meetpunten voor NO2 opnemen in het CIMLK. Op deze manier kunnen we onze berekende waarden 
vergelijken met de gemeten waarden.   



Daarnaast geldt dat bij toetsing van ruimtelijke plannen een gemeente zelfs verplicht is de landelijke vastgestelde rekenmodellen te gebruiken. Gebruik van 
metingen wordt bij toetsing van ruimtelijke plannen juridisch niet toegestaan. Bij toetsing moet bijvoorbeeld ook in toekomstige jaren gerekend worden, dat 
kan niet met metingen.   
   

Voortgang:    April 2025: 
1. De ambities van het Schone Lucht Akkoord zijn overgenomen in de ontwerp-omgevingsvisie.  
3. In de jaarrapportage luchtkwaliteit 2024 hebben we aangegeven hoe het staat met de maatregelen van het uitvoeringsprogramma luchtkwaliteit en 
aangegeven dat we het uitvoeringsprogramma zullen actualiseren. Het vastleggen van regels in het omgevingsplan gaan we in 2025 aan de slag.  
4. Met ons structurele meetnet meten we de luchtkwaliteit in Nijmegen. De resultaten hiervan gebruiken we om de modellen te toetsen.  
We stellen voor de motie nog niet af te voeren omdat punt 3 nog niet gerealiseerd is.  
    
  Oktober 2024: Op dit moment loopt de actualisatie van de omgevingsvisie. Hierin verwerken we de strekking van de motie. En betrekken hierbij verschillende beleidsambities. Wij stellen 
voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer 
62  
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240131.03   Gelukkig aan het 
waterstof   

31 januari 2024   N.P. Vergunst   
T. van Elferen   

Openbare Ruimte   Arno Koldenhof   SP   H. van Hooft     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het college op:    

1. Bij het Rijk te bepleiten dat er zo snel mogelijk een waterstofaansluiting wordt gerealiseerd in Nijmegen;   
1e reactie:   We voeren de motie uit.   

Deze uitvoering vergt een lange adem. Voorgesteld wordt met de uitvoering aansluiting te zoeken met de tweejaarlijkse rapportages die zijn opgelegd aan de 
Beheerorganisatie. Deze Beheerorganisatie waarvan Engie aan het hoofd staat, is verantwoordelijk is voor het beheer, naleving van de regelgeving uit het 
bestemmingsplan en het aanleveren van de rapportages. In de rapportages zal verslag worden gedaan van de voortgang van de aansluiting op waterstof. 
Door vanuit het college contact te houden met de Beheerorganisatie kan over de aansluiting van de energiecentrale op waterstof strategisch contact met het 
Rijk gelegd worden, door vooruit te lopen op de rapportage dan wel vanuit de rapportage te reageren richting het Rijk.   

Voortgang:     April 2025: 
In de LES hebben wij de waterstofstrategie voor Nijmegen beschreven in relatie tot rijks-, provinciaal en regionaal beleid inclusief de gewenste 
aftakking van de landelijke waterstofbackbone naar Nijmegen ten behoeve van de hybride waterstofcentrale op Industriepark Waal Energie. Deze 
aftakking is dankzij de inbreng van gemeente Nijmegen als verkenning opgenomen in de provinciale Meerjarenplan Infrastructuur Energie en Klimaat 
(pMIEK). Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren. 
   
Oktober 2024: Wij zijn in contact en leveren onze inbreng op diverse niveaus (rijk, provincie, GMR) om de kansen op een aftakking van de landelijke waterstofbackbone naar Nijmegen te 
vergroten. Een belangrijk momentum in dit verband betreft de consultatieronde over de concept-provinciale energievisie in okt/nov 2024. Wij stellen voor om de motie nog niet af te 
voeren.   
April 2024: Bij aanbieding van de Raadsinformatiebrief Waterstof (20-12-2023) heeft het college aangegeven dat de strategie om waterstof te bevorderen  onderdeel zal worden van de 
Locale Energie Strategie (LES) die momenteel opgesteld wordt. Hiermee zal ook uitvoering aan de motie “Gelukkig aan het waterstof” gegeven worden.  In het LES zal beschreven worden 
hoe de voortgang van de energietransitie, inclusief de voortgang van de aanleg van het waterstofnetwerk bevorderd en gemonitord zal worden.Raadsbrief waterstof in Nijmegen: 
https://nijmegen.bestuurlijkeinformatie.nl/Agenda/Index/2e654ecf-9664-4b3c-89dd-908ae0540340#ff4bca87-7b61-421c-808b-ab0d287fa14e      
De 1e reactie geeft aan hoe de uitvoering van de motie deels gekoppeld kan worden aan de Beheerorganisatie. Voor het voeren van een lobbystrategie is echter de gemeente zelf aan zet 
om contacten te leggen met het Rijk, gemeenten, uitvoeringsorganisaties en andere stakeholders. Dit wordt opgepakt in het bredere kader van de energietransitie. We stellen voor om de 
motie nog niet af te voeren.   

 
  

https://nijmegen.bestuurlijkeinformatie.nl/Agenda/Index/2e654ecf-9664-4b3c-89dd-908ae0540340#ff4bca87-7b61-421c-808b-ab0d287fa14e


Motienummer 
63  
   

Onderwerp   Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

210428.01   Groene energie ten 
koste van groen is niet 
groen   

28 april 2021   T. van Elferen   Openbare Ruimte   Arno Koldenhof   GroenLinks, PvdA, 
Partij voor de 
Dieren   

M. van Doorn     Nee 

   
Inhoud Motie:   Verzoekt het college:    

1. In aanloop naar de RES 2.0 in de RES-regio Arnhem Nijmegen erop in te zetten de aanwezige natuurgebieden (blijvend) te ontzien bij de aan te wijzen 
locaties voor windturbines;    
2. In aanloop naar de RES 2.0 in de RES-regio Arnhem Nijmegen erop in te zetten om zonnevelden dusdanig te plaatsen dat ze niet de natuur verstoren of 
verdringen en dat expliciet wordt ingezet op het versterken van natuur(waarden) en biodiversiteit;    
3. Met de relevante energieleveranciers en andere organisaties en overheden binnen de RES-regio Arnhem-Nijmegen in gesprek te gaan, om te werken aan een 
plan om de gevaren en risico's voor vogels, vleermuizen en insecten door windturbines te beperken en daarbij alle inzichten en innovaties in ogenschouw te 
nemen;    
4. De gemeenteraad te informeren over de vorderingen, de resultaten en eventuele implementatievoornemens.   

1e reactie:   We voeren de motie uit.   
Inhoudelijk:   
Het is in het Regionale Energiestrategie (RES) bod nadrukkelijk het uitgangspunt de belangen van natuur mee te nemen. Bij het benoemen van de zoeklocaties 
zijn natuurgebieden vermeden; in het vervolgproces richten we ons via de integrale aanpak nadrukkelijk op koppelkansen, onder meer voor natuur en 
landschap.   
Uit het RES 1.0:   
Er liggen interessante kansen en uitdagingen om het natuur- en ecologienetwerk te versterken binnen onze RES-regio. Er kunnen binnen de RES-opgave 
accenten worden gelegd in het robuuster maken van het bestaande natuurnetwerk, door extra areaal toe te voegen of te werken aan de vermindering van de 
ongewenste stikstofuitstoot in deze gebieden. Ook klimaat-adaptieve maatregelen zoals tegengaan van verdamping door omvorming van naaldbossen en een 
robuuster waterbeheer voor de aanpak van verdroging in landbouw- en natuurgebieden is gewenst.   
•             Het robuuster maken en versterken/vergroten van het areaal natuurgebieden.   
•             Extra bosaanplant als compensatie voor de stikstofuitstoot waardoor stedelijke ontwikkelingsopgave kunnen plaatsvinden.   
•             Investeren in nieuwe ecologische corridors om robuustere natuurnetwerken te ontwikkelen.   
•             Transformeren naaldbossen naar loofbossen waardoor verdamping wordt tegengegaan.   
•             Meer ruimte voor waterretentie en peilverhoging in agrarische- en natuurgebieden als waterbuffer voor de lente en zomer.   
•             Aanpak verdroging en maatregelen ter voorkoming van een te lage grondwaterstand in agrarische- en natuurgebieden.   
•             Bij planvorming voor verstedelijkingsopgave integraal aandacht besteden aan behoud en ontwikkeling natuurwaarden.   
•             Versterking biodiversiteit door natuurvriendelijke agrarische productiemethoden, beheersmaatregelen en herstructurering intensieve veehouderij.   
Deze uitgangspunten zullen in het RES 2.0 verder uitgewerkt worden in samenspraak met alle stakeholders. Hiermee wordt  invulling gegeven aan de eerste 
drie punten van de motie.    
Procedureel:   



De werkorganisatie RES verzamelt alle reacties van de Raden op de RES 1.0 in een oplegnotitie. Deze oplegnotitie met daarin alle reacties zal uiterlijk 1 juli a.s. 
samen met het definitieve bod RES 1.0 worden ingediend bij het NPRES en PBL.   
Het RES traject kent een doorlooptijd tot 2030. De RES wordt in een cyclus van minimaal 2 jaar geüpdatet. De RES 2.0 is een nadere uitwerking en mogelijke 
herziening van de RES 1.0. Over de RES 2.0 vindt, net als bij de RES 1.0, weer besluitvorming plaats.    
De afspraken in de RES 1.0 en de reacties van de Raden vormen de basis voor het proces naar de RES 2.0. De RES 2.0 moet uiterlijk 1 maart 2023 worden 
ingediend bij het Rijk.   
De Raad zal gedurende het opstellen van RES 2.0  op de hoogte gehouden worden van de ontwikkelingen, hierin zullen ook de natuurbelangen meegenomen 
worden, waarmee invulling aan het vierde punt gegeven wordt.   

Voortgang:    April 2025: 
De tussentijdse actualisatie van de RES1.0 heeft inmiddels plaats gevonden: op 29 januari 2025 gaf de gemeenteraad wensen en bedenkingen aan; op 
25 februari 2025 heeft het college de actualisatie onder de noemer ‘RES2024’ vastgesteld. Aansluitend zijn nu de voorbereidingen gestart om dit jaar te 
komen tot de RES2.0. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.  
   
Oktober 2024: Na de vaststelling van de RES1.0 is in 2022/2023 een planMER opgesteld - met daarin aandacht voor de effecten op natuurwaarden - als input voor de opvolging van de 
RES1.0. De huidige planning voor de RES is dat een actualisatie van de RES1.0 medio november 2024 wordt vastgesteld door het college van B&W. Vervolgens krijgt de raad de gelegenheid 
om wensen en bedenkingen in te dienen in december/januari. Een volledige herrijking tot een RES2.0 is voorzien in 2025. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
April 2024: De landelijke Commissie m.e.r. bracht november 2023 een toetsingsadvies uit op de planMER voor de RES. De commissie noemde als aandachtspunt voor uitwerking van de 
RES1.0 binnen gemeenten cq herijking tot de RES2.0 dat de informatie over natuur en landschap in de planMER volgens de Commissie nog van onvoldoende kwaliteit was.   
De RES2.0, waarin de adviezen van de Commissie m.e.r. over de gevolgen van grootschalige duurzame opwek voor de natuur, worden verwerkt, is momenteel in voorbereiding. De planning 
is dat deze eind 2e kwartaal van 2024 aangeboden kan worden aan de gemeenten voor vaststelling. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
Oktober 2023: Op dit moment ligt de planMER bij de Commissie m.e.r. ter beoordeling. Het gaat om een verplichte kwaliteitstoets, waarbij de commissie mogelijk vraagt om het rapport – 
middels een addendum -  op punten aan te vullen. Vervolgstap is dat de consequenties van de planMER per gemeente met een maatwerkproces in beeld worden gebracht en doorgevoerd in 
de RES 2.0. Specifiek voor Nijmegen geldt dat de projecten die in RES 1.0 waren opgenomen binnen onze gemeentegrenzen, grotendeels zijn gerealiseerd: de wind- en zonneparken ten 
noorden van de Grift bij de A15 en op het ENGIE-terrein en het zonnepark langs de A73. In juli is de  planMER over RES 1.0 aangeboden aan de gemeenteraad. Het planMER geeft de milieu- en 
natuureffecten objectief weer. Het is aan de bestuurders van colleges en gemeenteraden van andere gemeenten, om af te wegen wat zij met de uitkomsten van dit onderzoek gaan doen in 
de besluiten die zij nemen. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
Mei 2023: Op 21 december 2022 heeft uw raad zienswijzen ingediend op de notitie reikwijdte en detailniveau (NRD) voor de planMER RES. In deze zienswijze roept u onder meer op om in de 
planMER mee te nemen hoe de natuur kan worden ontzien én versterkt. De planMER wordt naar verwachting in Q2 2023 opgeleverd en dient als input voor de RES 2.0. De RES 2.0 wordt 
vastgesteld door de gemeenteraden, provinciale staten en de algemeen besturen van de waterschappen. De uitgangspunten uit de RES 1.0, zoals hierboven beschreven, worden hierin 
meegenomen. Specifiek voor de bescherming van de wespendief heeft de provincie een strategie vastgesteld: In een zone van 1-8 km rondom de Veluwe mogen maar één of twee 
windparken komen met een stilstandsvoorziening. Door in te zetten op natuurherstel en innovatieve oplossingen zoals cameradetectie bij windturbines, kunnen er in de 1-8 km zone 
mogelijk in de toekomst wel meer windparken komen. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
Oktober 2022: De notitie reikwijdte en detailniveau (NRD) van de plan-MER voor de RES 2.0 gaat in oktober naar de gemeenteraden. De gemeenteraden hebben tot december de tijd om 
zienswijzen in te dienen. Uitgangspunt van het plan-MER is om de milieu-effecten van verschillende scenario’s inzichtelijk te maken. De discussie hoe deze milieu-effecten meewegen in de 
RES is onderwerp van gesprek in de besluitvorming richting de RES 2.0.    
We stellen voor de motie niet af te voeren.    
Mei 2022: De colleges van alle gemeenten in de RES Arnhem Nijmegen hebben besloten om een gezamenlijke plan-MER uit te voeren voor de RES. Met een regionale plan-MER zorgen we 
voor inzicht in de milieueffecten (inclusief natuur en landschap) van duurzame energieopwekking en maken we expliciete afweging van de milieueffecten mogelijk bij de verdere uitwerking 
van de RES 1.0. De onderzoeksvragen worden uitgewerkt in een notitie reikwijdte en detailniveau, die aan de gemeenteraden wordt voorgelegd. Wij stellen voor om de motie nog niet af te 
voeren.   
Oktober 2021: De 16 gemeenten in de regio Arnhem-Nijmegen hebben het bod RES 1.0 vastgesteld en aangeboden aan NPRES en PBL. De uitwerking van de afspraken in het bod RES1.0 
wordt nu opgestart evenals de voorbereiding van een nieuw bod RES2.0 dat in 2023 moet worden opgeleverd. We informeren de raad gedurende het opstellen van RES 2.0. Op dit moment is 
dit nog niet aan de orde. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   



 
  

        

 Motienummer 
64   
   

Onderwerp   
   
   

Datum 
politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste 
indiener   

College 
motie 
afvoeren   

241218.13   Haagse regels, 
Nijmeegse 
oplossingen   

18 december 
2024   

T. van Elferen   Openbare Ruimte   Arno Koldenhof   GewoonNijmegen.NU   
Stadspartij Nijmegen, 
D66, GroenLinks   

C. de Beer     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Verzoekt het college:    

1. Naast de voortgangsbrief over het Warmtenet Dukenburg, vóór het zomerreces 2025 een aanvullende brief aan de raad te sturen waarin wordt gereflecteerd 
op:    
• De gevolgen van de WGIW en de mogelijke gevolgen van de WCW;    
• De definitie van betaalbaarheid zoals vastgesteld door EZK en BZK;    
• De eventuele financiering vanuit het Rijk voor de aanleg van betaalbare warmtenetten;    
• De invloed van deze ontwikkelingen op de warmtevisie en het beleid van de gemeente Nijmegen;   

1e reactie:   Wij voeren de motie uit door een informatiebrief in Q2 2025 (voor het zomerreces) aan de raad te sturen.   
Voortgang:     April 2025: 

Conform de 1e reactie is in Q2 2025 een raadsinformatiebrief gepland ter uitvoering van deze motie. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren. 
  
  



Motienummer 
65  
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste 
indiener   

College 
motie 
afvoeren   

241113.13   Haak aan feest mee   13 november 
2024   

C. Daemen   Openbare ruimte   Arno Koldenhof   Partij voor de Dieren   F. de Gram     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   1. Partner te worden van het Nationale Boomspiegelfeest;   

2. Indien extra middelen en diensten gewenst zijn, deze te dekken uit het Bulkkrediet woonmilieuverbetering;    
3. Meer aantrekkelijke informatie op de website over het aankleden van boomspiegels te verstrekken, bijvoorbeeld door te verwijzen naar andere websites; 4. 
Indien verwezen wordt, alleen te verwijzen naar websites waar biologische, inheemse beplanting wordt gepromoot,   

1e reactie:   Partner worden is mogelijk. Veel boomspiegelinitiatieven worden al door de Bastei uitgevoerd. Meedoen aan een Nationaal Boomspiegelfeest zou een extra 
opdracht zijn, onderzocht moet worden of de Bastei hier het komende jaren capaciteit voor beschikbaar heeft. De website passen we aan. Het ingeschatte 
benodigde budget is binnen de begroting beschikbaar.   

Voortgang:     April 2025: 
1. We zijn als gemeente partner geworden van het Nationale Boomspiegelfeest.  
2. Vooralsnog krijgen we erg slecht contact met de Guerilla gardners over het vervolg en de extra middelen die nodig zijn.  
3. De website is aangepast en voorzien van de nodige extra informatie en links naar biologische regionale kwekers. 

Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
 
  



Motienummer 
66  
   

Onderwerp   
   
   

Datum 
politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste 
indiener   

College 
motie 
afvoeren   

241113.14   Help de egel   13 november 
2024   

C. Daemen   
J. Broeren   

Openbare ruimte   Erik Boelaars   Partij voor de Dieren   F. de Gram     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   1. Inwoners op de gemeentewebsite voorlichting te geven over hoe ze egels kunnen helpen;    

2. In overleg te gaan met de Zoogdiervereniging om te zien of en hoe Nijmegen nog meer kan bijdragen aan de bescherming van egels in Nijmegen en hierover 
te rapporteren aan de raad uiterlijk in Q1 2025,    

1e reactie:   Op het moment werken we al aan een actieplan voor de Egel, waarin de samenwerking wordt gezocht met o.a. de Zoogdiervereniging. Daarnaast hebben we 
de egel als doelsoort opgenomen in de toolbox nib, en stimuleren we dus gericht maatregelen t.b.v. het leefgebied van de egel. Qua communicatie kunnen we 
een blok toevoegen aan Groen inrichten - Gemeente Nijmegen, gericht op natuurvriendelijk tuinieren, waar matregelen t.b.v. de egel onderdeel uitmaken van 
het geheel, maar de focus dus niet ligt op enkel de egel. Daarbij dient de koppeling te worden gemaakt met wat de Bastei communiceert, aangezien zij als 
groene partner al veel hierover communiceren.   

Voortgang:    April 2025: 
Er is een (student)onderzoek uitgevoerd naar potentieel geschikt leefgebied voor de egel in Nijmegen, met specifieke focus op de openbare ruimte van de 
wijken Altrade en Hengstdal. We gaan dit model verifiëren en vervolgens verder uitzetten voor de rest van de openbare ruimte van Nijmegen. Zodoende krijgen 
we goed inzicht in waar we actief (vergroening)projecten in gang kunnen gaan zetten ter bevordering van het leefgebied van de egel (en overige soorten die 
meeprofiteren). Aanvullend stellen we een lijst met inrichtingseisen en maatregelen op voor communicatie richting inwoners en richting beheer en 
herinrichtingsprojecten van de openbare ruimte om de basiskwaliteit natuur m.b.t. het egellandschap te borgen. Er heeft een oriëntatiegesprek 
plaatsgevonden met meerdere mensen van de Zoogdiervereniging (ZV) om te bespreken wat we in Nijmegen kunnen doen om de egel te beschermen. Uit het 
gesprek kwam naar voren dat het in eerste instantie van belang is om inzicht te krijgen in de huidige staat van instandhouding. We blijven dan ook in gesprek 
met de ZV om iets van een meetnet voor egels op te stellen. Aanvullend leeft de gedachte om nog dit jaar een wildcameraproject te starten waarmee we inzicht 
krijgen in de verspreiding van egels (en andere grondgebonden zoogdieren). Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer 
67   
   

Onderwerp   Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

201216.04   Natuurlijk! Ook goed 
natuuronderzoek 
gaat volgens de 
regels   

16 december 2020   C. Daemen   Openbare ruimte   Nicole Sonneveldt   Partij voor de 
Dieren   

E. Lauret     Ja 

   
Inhoud Motie:   Verzoekt het College:    

1. Voortaan bij projecten in en buiten Nijmegen te voldoen aan nationale en internationale natuurwetgeving;    
2. Voortaan alleen goede natuuronderzoeksbureaus in te schakelen die fatsoenlijke quick scans en natuurtoetsen uitvoeren;    
3. Voortaan voorafgaand aan projecten waarin er iets gebeurt met natuur omwonenden, natuurorganisaties en wetenschappers met kennis van zaken goed te 
betrekken bij de plannen,  En gaat over tot de orde van de dag   

1e reactie:   We voeren de motie uit.   
1. 1. We voeren bij alle ruimtelijke projecten, waar de Wet Natuurbescherming van toepassing is, natuuronderzoek uit volgens de geldende regels en 

houden ons daarbij aan alle (inter)nationale regelgeving. Bijvoorbeeld bij de bouw van de Stadsbrug is compensatie gedaan voor aantasting van het 
Natura 2000 gebied.   

2. 2. Natuuronderzoek gaat in twee stappen: een Quick scan, wat een bureaustudie is. Als er beschermde soorten zitten, die negatief beïnvloed worden 
door een project, volgt ook een Nader Onderzoek van een jaar. Omdat dit dus een tijdrovende procedure kan zijn, is voor de Waalsprongontwikkeling 
een Soortenmanagementplan Nijmegen-Noord opgesteld en heeft de provincie daardoor een gebiedsontheffing gegeven voor een aantal 
diersoorten. De verplichte monitoring heeft dit jaar al plaatsgevonden. Bij eventuele renovaties van gemeentelijke panden wordt er door ons altijd 
onderzoek gedaan naar vleermuizen en andere gebouw-bewonende soorten. Wij schakelen hiervoor een gerenommeerd Ecologisch bureau in 
(Waardenburg), die ook andere monitoring voor ons verzorgt en nu het Biodiversiteitplan voor ons opstelt. Bij de vergunning verlening voor de MTB-
route is de aanvraag en dus ook het zoeken van een ecologisch bureau gedaan door de stichting MTB Routenetwerk Rijk van Nijmegen. Wij hebben 
daarin geen rol gehad. Een volgende keer zullen we daar beter op toezien.   

3. 3. Bij Nijmeegse uitvoeringsprojecten is het standaard om omwonenden te betrekken bij de plannen. Indien het gaat om een project in een 
natuurgebied  worden eventueel natuurorganisaties en wetenschappers met kennis van zaken betrokken. Bijvoorbeeld bij het beheerplan voor Park 
Staddijk is dat een uitvoerig proces geweest, waarin het IVN een grote rol speelde. De Natuurparelkaart is zelfs alleen door de wetenschappers en het 
IVN opgesteld. Voor de aanleg van gehele MTB route is ook een uitgebreid communicatieproces geweest vanuit de gemeente Berg en Dal en de 
stichting MTB Routenetwerk Rijk van Nijmegen. Helaas hebben de bewoners van de omgeving Kwakkenberg daar te weinig van gemerkt. In het 
vervolg zullen zij wel worden betrokken.   

Voortgang:    April 2025:  
Wij hebben de raad hierover uitvoerig geïnformeerd tijdens een technische toelichting, gehouden op woensdagmiddag 30 oktober. Wij stellen voor 
om de motie af te voeren. 
   
PA 18 december 2024: Deze motie willen wij nog niet afvoeren. Wij zijn blij dat de raad op korte termijn zal worden geïnformeerd over de nieuwe situatie die met het ingaan van de 
Omgevingswet is ontstaan en het proces en de stappen die in dat kader voor de onderzoeken gezet worden. Afgelopen jaar werden nog regelmatig bedreigde en/of beschermde soorten 
over het hoofd gezien   
of werden er niet afdoende maatregelen genomen om negatieve effecten op soorten te voorkomen, dan wel werden geen mitigerende dan wel compenserende maatregelen getroffen. Dit   



jaar bijvoorbeeld nog de Rode lijstsoort Konijn bij plannen in de Winkelsteeg. Wij willen eerst zien dat dit in de praktijk ook echt goed gaat. Wij zien verder ook nog niet dat voorafgaand aan   
projecten waarin er iets gebeurt met natuur omwonenden, natuurorganisaties en wetenschappers met kennis van zaken goed worden betrokken bij voorgenomen plannen. Kan voortaan 
per project gerapporteerd worden hoe aan beslispunt 3 is voldaan? Dan kunnen we dat punt in ieder geval afvinken (als dat conform motie plaatsvindt). Als het volgend jaar allemaal goed 
gaat, zullen wij het afvoeren van deze motie overwegen.   
Oktober 2024: Aanvullend op de bestaande werkwijze die we hanteren bij de (inter)nationaal beschermde soorten is er vanuit de zorgplicht een algemene verplichting om zorg te dragen 
voor in het wild levende planten en dieren met specifiek aandacht voor bedreigde soorten (= genoemd in bijlage IX of in de rode lijsten). Dit doen we door bedreigde soorten in kaart te 
brengen en mee te nemen in quickscans. Dat was voor 1 januari 2024 juridisch ook niet noodzakelijk. Alle quickscans die nu uitgezet worden zullen voldoen aan de nu geldende wet- en 
regelgeving (Omgevingswet). De raad zal op korte termijn geïnformeerd worden over de nieuwe situatie die met het ingaan van de Omgevingswet is ontstaan en het proces en de stappen 
die in dat kader voor de onderzoeken gezet worden. Wij stellen voor om de motie alvast af te voeren.    
Pa 3 juli 2024: Wij hebben tot op heden nog te weinig bewijs gezien van natuuronderzoeken die conform_wet- en regelgeving verliepen.   
Zo werden diverse diersoorten zoals de Rode Lijstsoort Patrijs regelmatig over het hoofd gezien, of werden ze wel geconstateerd, maar werden ze niet meegenomen in het natuuronderzoek 
of werd de noodzaak van beschermende, mitigerende of compenserende maatregelen niet benoemd (laat staan uitgevoerd). We hebben nog onvoldoende gezien dat bij o.a. 
bestemmingsplannen aan de wetgeving en de specifieke zorgplicht voor o.a. Rode Lijstsoorten wordt voldaan. Voldoen aan wetgeving is hier meer dan het in kaart brengen van bedreigde 
soorten en het meenemen van bedreigde soorten in quick scans. Ze moeten ook worden meegenomen in de op quick scans volgende natuuronderzoeken. Niet alleen moet daarbij voor een 
activiteit worden vastgesteld welke van nature in Nederland levende vogels (conform Vogelrichtlijn), welke van nature in Nederland in het wild levende dieren of planten van soorten, 
genoemd in de bijlagen II, IV en V bij de Habitatrichtlijn en welke dieren of planten van soorten, genoemd in bijlage IX of in de rode lijsten, op de locatie of in de directe nabijheid van de 
locatie aanwezig zijn. Ook moet worden vastgesteld of er voor die soorten een belangrijk leefgebied of natuurlijke habitat is op de locatie of in de nabijheid van die locatie waar de activiteit 
wordt verricht.   
Verder moet worden vastgesteld of op voorhand op grond van objectieve gegevens nadelige gevolgen kunnen worden uitgesloten voor dieren van die soorten, hun nesten, hun 
foerageerplaatsen, hun voortplantingsplaatsen, hun rustplaatsen en hun eieren, of voor planten van die soorten.   
Als die gevolgen niet kunnen worden uitgesloten moet worden nagegaan welke gevolgen de activiteit kan hebben voor dieren van die soorten, hun nesten, hun foerageerplaatsen, hun 
voortplantingsplaatsen, hun rustplaatsen en hun eieren, of voor planten van die soorten. Alle passende preventieve maatregelen moeten worden getroffen om die nadelige gevolgen te 
voorkomen. Tijdens en na het verrichten van de activiteit moet worden nagegaan of de getroffen maatregelen de beoogde effecten hebben. Het verrichten van de activiteit moet worden 
gestaakt als de nadelige gevolgen toch niet worden voorkomen, of, als staken van de activiteit redelijkerwijs niet meer mogelijk is, moeten passende herstelmaatregelen worden getroffen.   
April 2024: Aanvullend op de bestaande werkwijze die we hanteren bij de (inter)nationaal beschermde soorten is er vanuit de zorgplicht een algemene verplichting om zorg te dragen voor in 
het wild levende planten en dieren met specifiek aandacht voor bedreigde soorten (=genoemd in bijlage IX of in de rode lijsten). Dit doen we door bedreigde soorten in kaart te brengen en 
mee te nemen in quickscans. We stellen voor om de motie af te voeren.   
PA 20 december 2023: Deze kan nog niet worden afgevoerd. We zijn blij dat steeds vaker inwoners en natuurorganisaties worden betrokken en dat sommige soorten structureler worden 
gemonitord, maar dat gebeurt nog niet overal/altijd. Vooral gaat er nog steeds veel mis bij natuuronderzoeken in Nijmegen: regelmatig worden beschermde soorten over het hoofd gezien 
en zijn onderzoeken dus onvolledig. Soms bijna stelselmatig, zoals bij de Patrijs. Zelfs na melding dat ergens een beschermde soort zit, volgt meestal geen of soms met moeite aanvullend 
natuuronderzoek. Laat staan dat er voldoende en juiste compenserende maatregelen worden genomen, als leefgebieden van deze soorten worden aangetast. Daardoor wordt dus 
nationale en internationale natuurwet- en regelgeving overtreden. Pas als dit goed gaat, kan deze motie worden afgevoerd. De motie vroeg niet om meer monitoring (advies is met de 
provincie in gesprek te gaan over de monitoring van Rode Lijstsoorten), wel om te voldoen aan natuurwetgeving. Dat bij elke ruimtelijke ontwikkeling het standaardproces wordt doorlopen 
van Quickscans en Nader Onderzoek geeft blijkbaar geen garantie dat wordt voldaan aan natuurwetgeving. De quickscans moeten gewoon goed zijn en alle in het gebied voorkomende 
beschermde soorten benoemen (dat is echt niet moeilijk met de gegevens uit de Nationale Databank Flora en Fauna en de databank van waarneming.nl) en vervolgens moeten de 
beschermde soorten, die daar voorkomen en mogelijk nadeel ondervinden van de planontwikkeling, beschermd worden en moeten voldoende mitigerende en compenserende maatregelen 
worden genomen.   
Oktober 2023: De biodiversiteitsagenda zal binnenkort naar het college gaan om vastgesteld te worden. Dit beleidsstuk is een abstracte versie van het eerder vastgestelde rapport 
“Biodiversiteit in Nijmegen”. In de Biodiversiteitsagenda staan doelen en uitgangspunten waarvan we willen dat die opgenomen worden (na integrale afweging met andere doelen) in de 
nieuwe Omgevingsvisie. Ook bevat de Biodiversiteitsagenda een abstracte verbeelding van de gewenste Hoofdgroenstructuur om op te nemen in de Omgevingsvisie. De 
biodiversiteitsagenda zal niet het probleem kunnen oplossen van te weinig monitoring. We hebben als gemeente noch het budget om alle beschermde soorten te monitoren, noch hebben 
de adviesbureaus daar personeel voor. Daarom voeren we elk jaar een gerichte monitoring uit, zoals dit jaar voor de 2e keer een vleermuismonitoring. Bij elke ruimtelijke ontwikkeling wordt 
het standaard proces doorlopen van Quickscan en Nader Onderzoek. Daarmee hopen we zo goed als mogelijk is de biodiversiteit te beschermen en te versterken. We stellen voor om de 
motie af te voeren.   
PA 12 juli: Deze kan nog niet worden afgevoerd. We zijn blij dat steeds vaker inwoners en natuurorganisaties worden betrokken en dat sommige soorten structureler worden gemonitord, 
maar dat kan nog veel beter. Er gaat nog steeds veel mis bij natuuronderzoeken in Nijmegen: regelmatig worden beschermde soorten over het hoofd gezien en zijn onderzoeken dus 



onvolledig. Soms bijna stelselmatig, zoals bij de patrijs. Zelfs na melding dat ergens een beschermde soort zit, volgt soms geen of soms met moeite aanvullend natuuronderzoek. Dat is niet 
volgens de regels. Wij willen daarnaast de biodiversiteitsagenda afwachten in de hoop dat daarin maatregelen worden genoemd om zulke 'missers' te voorkomen.   
Mei 2023: Het rapport Biodiversiteit in Nijmegen is eind 2022 naar het college en naar de raad gegaan, waar het ter kennisgeving is aangenomen. In dit plan zat als bijlage het 
Natuurparelrapport. Inmiddels is een plan van aanpak opgesteld voor het vervolg en werken we aan de biodiversiteitsagenda, die bestaat uit een visiedeel, een verbeelding (kaart) en een 
globaal uitvoeringsprogramma. We verwachten de biodiversiteitsagenda voor de zomer van  2023 vast te stellen. Doel van deze Biodiversiteitsagenda is dat het een bouwsteen wordt voor 
de actualisatie van de Omgevingsvisie. Daarnaast monitoren we al een aantal zaken: de vleermuismonitoring van 2022 zal herhaald worden. Dat geldt ook geldt voor de insectenmonitoring. 
En er is een start gemaakt met een monitoring met burgers in hun tuinen. Uiteindelijke doel is om burgers meer te betrekken in de monitoring van hun wijk (citizen science) of van de stad 
(vleermuizen) of van poelen (met IVN samen). Wij stellen voor om de motie af te voeren.   
Oktober 2022: Het externe rapport over Biodiversiteit in Nijmegen wordt op dit moment afgerond. We verwachten dit rapport dit najaar aan de raad voor te leggen. Met de raad willen we 
bespreken hoe we het behoud en de versterking van de biodiversiteit het beste kunnen vormgeven en borgen. In de eerste helft van volgend jaar zal mede op basis van de input van de raad 
een Biodiversiteitsagenda worden opgesteld. Tevens wordt dan het proces geschetst hoe deze Biodiversiteitsagenda meegenomen zal worden bij de actualisatie van de Omgevingsvisie. In 
deze Biodiversiteitsagenda zullen we ook nader ingaan op de onderzoeken en monitoring voor biodiversiteitsbehoud. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
Mei 2022: Het Biodiversiteitsplan is nog niet afgerond. We verwachting het rond de zomer van 2022 gereed te hebben voor besluitvorming.    
De gedragscode Soortenbescherming gemeente is inmiddels vastgesteld en er wordt nu gewerkt aan het implementeren in de interne en externe organisaties. De afgelopen jaren en ook dit 
jaar wordt monitoring uitgevoerd door deskundige bureaus om onze kennis over diersoorten in de stad te vergroten, wat ook weer ten nutte komt van de procesvoering omtrent 
bouwontwikkelingen en ons groenbeheer. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
Oktober 2021: Het Biodiversiteitsplan wordt binnen enkele maanden afgerond en uitgewerkt in een uitvoeringsagenda. Dit zal een bouwsteen zijn voor de actualisatie van de 
Omgevingsvisie. Binnenkort komt ook de Gedragscode Soortenbescherming gemeenten ter bespreking bij het college. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
Mei 2021: Op dit moment wordt een Biodiversiteitsplan opgesteld door Bureau Waardenburg. Een groot deel van het plan gaat over biodiversiteit beschermen en versterken. De 
Natuurparelkaart wordt in dit plan opgenomen en er wordt een nieuwe Hoofdgroenstructuurkaart vastgesteld. Deze Hoofdgroenstructuur zal een gradatie krijgen van natuurgebieden die 
absoluut beschermd moeten worden tot nog aan te leggen groenstructuur (zoekgebieden voor ecologische verbindingen, die ook over private grond kunnen gaan). In het 
Biodiversiteitsplan komt ook de wet- en regelgeving aan bod, inclusief de nieuwe gedragscode van Stadswerk voor groenbeheer. Daarmee geeft dit Biodiversiteitsplan ook de basis voor ons 
(ecologisch) groenbeheer. Hoe dit juridisch vastgelegd moet worden zal verder worden uitgewerkt in het Uitvoeringsprogramma. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer 
68   
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

231220.01   Ondersteun inwoners 
bij de participatie in 
het warmtebedrijf   

20 december 
2023   

T. van Elferen   Openbare Ruimte   Arno Koldenhof   CDA, D66, 
GroenLinks, 
Stadspartij 
Nijmegen   

L. Bouwmans     Ja 

                           
   
Inhoud Motie:   Verzoekt het college    

1. Om samen met inwoners van Dukenburg te onderzoeken of er animo is om een energiecoöperatie op te richten en deze inwoners daarbij actief te 
ondersteunen;    
2. Indien deze wens er niet is, te onderzoeken hoe inwoners van Dukenburg (zijnde eindgebruikers van het warmtenet) financieel kunnen meeprofiteren van 
het toekomstige warmtebedrijf.   

1e reactie:   We voeren de motie uit.    
Samen met de bewonerswerkgroep onderzoeken we de mogelijkheden en animo voor een energiecoöperatie, wat we oppakken binnen de uitvoering van het 
participatieplan.   

Voortgang:    April 2025:  
Het onderzoek naar de bereidheid van inwoners om deel te nemen in het toekomstig warmtebedrijf blijft de komende periode nog in uitvoering. In het 
bedrijfsplan, welke in de maak is voor de oprichting van het Publiek Integraal Warmtebedrijf, staat deze lege stoel aan tafel gereserveerd voor 
bewonersdeelname (à 10%, conform raadsbesluit december 2023). Dit staat ook in de raadsinformatiebrief (kenmerk D241028176) welke op 10 
december 2024 is verstuurd.  Wij stellen voor om de motie af te voeren. 
   
Oktober 2024: Motie is in uitvoering. In de raadsbrief Voortgang warmtenet Dukenburg van 24 juni 2024 is de raad op de hoogte gebracht van de verkenning op welke manier bewoners 
willen deelnemen aan het publiek Integraal warmtebedrijf. Via gesprekken in de wijk, de Dukenburger en sociale media gaan we breder in Dukenburg mensen bereiken over 'deelname door 
bewoners in een toekomstig warmtebedrijf' en hun wensen en ideeen op halen. We verwachten in november de uitkomsten aan te bieden. Wij stellen voor om de motie nog niet af te 
voeren.   
April 2024: We werken de mogelijkheden voor een energie-coöperatie uit. Dit doen we door te kijken welke mogelijkheden er landelijk zijn, welke organisaties er ingezet kunnen worden en 
wat de wensen van bewoners zijn. Wij verwachten in mei deze verkenning gereed te hebben. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer 
69   
   

Onderwerp   Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

230201.05   Ontwerpen voor 
iedereen als leidend 
principe   

1 februari 2023   J.P. Broeren   Openbare Ruimte/   
Bereikbaarheid   

Arno Koldenhof   CDA, ODV, PvdA, 
GroenLinks, Partij voor de 
Dieren, Stadspartij 
Nijmegen, 
GewoonNijmegen.NU   

A. Ranshuijsen     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   1. Bovengenoemde uitspraak van de raad te hanteren als leidend principe bij alle vanaf nu door of in opdracht van de gemeente nieuw te ontwerpen openbare 

gebouwen, bouwwerken en inrichtingstrajecten voor publiek gebruik.    
2. Wanneer het college (zwaarwegende) redenen heeft om (deels) af te willen of moeten wijken van ontwerpen voor iedereen, de gemeenteraad daarover 
actief, tijdig en onderbouwd, al dan niet voorzien van scenario's, te informeren.    
3. Deze uitspraak van de raad als leidend principe te hanteren in de aangekondigde startnotitie (03 2023).    
4. De aangekondigde startnotitie openbare ruimte te verbreden met een integrale toegankelijkheidvisie, samenhangend met de inclusieagenda, voor alles wat 
we als gemeente aanbesteden, (her)inrichten, ontwikkelen en bouwen in de openbare ruimte en voor publiek gebruik.    
5. Voor de aangekondigde startnotitie de normen en criteria uit het huidige handboek toegankelijkheid openbare ruimten te vergelijken met andere voor 
Nederland geschikte bestaande normeringen zoals ITS, NEN, CROW en het Bouwbesluit.    
6. In de startnotitie een duidelijke onderbouwde keuze te maken waarbij de ambitie is om te kiezen voor de norm die de beste mate van toegankelijkheid 
biedt.   

1e reactie:   We gaan hiermee aan de slag en komen hierop terug door middel van een raadsbrief als de plannen concreter zijn. Dit zal uiterlijk in het derde kwartaal van 
2023 zijn met een startnotitie, waarvoor deze motie een goede input biedt.   
   

Voortgang:    April 2025:  
Momenteel zijn we bezig met de actualisatie van het handboek Nijmegen toegankelijk. Deze actualisatie zal eind van dit jaar ter besluitvorming aan het college 
worden voorgelegd. De raad zal hierover geïnformeerd worden middels een brief. In de actualisatie wordt verder invulling gegeven aan deze motie. 
Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren. 
   
Oktober 2024:   
1. We geven aan dit punt van de motie invulling door de vervolgstappen die we zetten voor toegankelijkheid. Deze stappen zijn aangekondigd in het vervolg toegankelijkheid wat in mei ter 
informatie naar de raad is gestuurd. Een belangrijke stap hiervoor is de actualisatie van het handboek Nijmegen toegankelijk. Met deze actualisatie zijn we bezig.    
Ervarinsdeskundigheid wordt daarnaast steeds vaker en tijdiger betrokken bij projecten en plannen. Dit past goed in de lijn van het VN-verdrag (niets over ons, zonder ons). In bijvoorbeeld 
het stationsdistrict wordt hieraan gewerkt door de pilot toegankelijkheid. Bij deze pilot wordt samengewerkt met het ZRCN aan een zo toegankelijk mogelijk stationsdistrict.    
2. Het Handboek Nijmegen Toegankelijk wordt geactualiseerd. Een doel hiervan is onder andere te ondervangen dat het uitgangspunt van universeel ontwerp - en toegankelijkheid in zijn 
algemeenheid - in alle plannen een gemotiveerd onderdeel moet zijn van de besluitvorming. Het zal nader moeten worden uitgewerkt tot op welk niveau deze motivatie moet worden 
gedaan; ambtelijk, bestuurlijk of politiek. Gezien de beschikbare ambtelijke capaciteit en veelsoortigheid van ruimtelijke plannen, is het denkbaar dat niet alle plannen die noodgedwongen 
(deels) afwijken van het handboek politiek gemotiveerd kunnen worden. Het handboek kan hier richtlijnen/beleidsregels voor opleggen.    
3. Dit is gebeurd. Daarnaast zullen we erop inzetten dit te blijven doen. Dit doen we door in de projecten en processen van de gemeente inclusie en toegankelijkheid beter te (leren) borgen. 
Zoals aangekondigd in het vervolg van toegankelijkheid dat in mei door het college is ingestemd is dit een stap waar we aan werken.    



4. In de vervolgstappen die nog verder uitgewerkt worden kan gelezen worden dat we dit gaan doen. Dit vraagt onder andere bewustwording in de organisatie, waar we mee aan de slag 
gaan.    
5. De verschillende normen zijn vergeleken. Daaruit komt dat het huidige handboek toegankelijkheid goed voldoet voor de openbare ruimte, maar dat we een aantal richtlijnen zullen 
moeten aanscherpen of toevoegen. Hier zijn we mee bezig samen met ervaringsdeskundigen.    
6. We blijven bij ons huidige handboek en zullen deze actualiseren aan de hand van de aanbevelingen uit het onderzoek.    
Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
April 2024: De uitkomsten van het onderzoek gaan binnenkort naar de raad. We zullen dan ook aangeven hoe we verder gaan. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
PA 20 december 2023: Het onderzoek waarom is gevraagd is nog niet afgerond, daarom houden we motie actief   
Oktober 2023: Wordt onderzocht in het onderzoek dat is aangekondigd in de startnotitie toegankelijkheid. Deze is 6 september in de raad besproken. De motie kan alvast afgevoerd worden 
en informatie wordt in een later stadium met de raad gedeeld. We stellen voor om de motie alvast af te voeren.   
Mei 2023: Besloten is om deze complexe vraag voor ons te laten onderzoeken en hierop te laten adviseren door een externe partij. We hebben de vragen van de moties 23201.4 en 23201.5  
voor een integraal onderzoek geformuleerd in de uitvraag voor meerdere uitgenodigde adviesbureaus om hiervoor een offerte te maken. Aan de hand van de offertes willen we de opdracht 
gunnen aan één van de aanbieders. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer 
70  
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240619.08   Speel-, sport - en 
ontmoetingsruimte 
voor kinderen en 
jongeren   

19 juni 2024   J.P. Broeren   Openbare Ruimte   Nicole Sonneveldt   CDA, D66   E. Verschuren     Ja 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het college op:    

1. Te bekijken of we op korte termijn kunnen wijkspeeltuinen met een meer open karakter (zonder hoge hekken en beperkte openingstijden) kunnen 
realiseren.    
2. Te bekijken of we bij het volgende boomplantseizoen nadrukkelijk locaties in (wijk)speeltuinen die nog niet aan de schaduwnorm voldoen prioriteit kunnen 
geven bij het planten van nieuwe bomen.   

1e reactie:   Er wordt onderzocht welke speelplekken nu niet voldoen aan de schaduwdoelstelling. Hiervoor moet een schaduwanalyse worden opgezet. Om te kunnen 
bepalen waar ruimte is voor het toevoegen van extra bomen in de (wijk)speeltuinen wordt komend half jaar voor gebruikt. De plannen moeten intern worden 
getoetst, overlegd met bewoners en eventuele andere onderzoeken (zoals archeologie en ooo) worden uitgezet.  We kiezen ervoor de communicatie en 
bijbehorende onderzoeken mee te laten lopen met de uitvoering van het Bomenplan. We planten de bomen in de eerstvolgende ronde mee.    

Voortgang:     April 2025:  
1. We hebben de raad op 10 december 2024 middels een brief uitgebreid geïnformeerd over de uitvoering van deze motie punt 1.  

         2. Alle speeltuinen met een schaduwprobleem te voorzien van nieuwe bomen is een erg omvangrijk project. We hebben daarom gekozen om te 
starten met de aanplant in de prioritaire hittegebieden vanuit klimaatadaptatiestrategie. Vanuit het Bomenplan worden in het najaar 2025 120 bomen 
aangeplant in de nabijheid van speeltuinen die geen of onvoldoende schaduw hebben. Daarnaast nemen we deze vraag mee in de lopende opdracht van 
het Bomenplan, voor de stadsdelen Dukenburg en Lindenholt. In deze stadsdelen worden ook bomen bij speeltuinen aangeplant die dat nodig hebben. 
Ook voor 2026 zorgen we ervoor dat we de speeltuinen aanpakken. Dit is het laatste jaar waar we vanuit het Bomenplan kunnen aanplanten.  
De motie kan afgevoerd worden, omdat de voortgang in de stadsrekening gerapporteerd wordt, waarin deze activiteit is opgenomen. 
    
Oktober 2024: Zie 1ste reactie, geen nieuwe ontwikkelingen. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer 
71   
   

Onderwerp   Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

221102.08   Stop het kapitaliseren 
van 
klimaatverandering – 
Reclames fossiel en 
bio-industrie vrij   

2-11-2022   J.P. Broeren   Openbare Ruimte   Arno Koldenhof   CDA, GroenLinks, 
Partij voor de Dieren, 
PvdA, SP   

Q. Lokker     Nee 

   
Inhoud Motie:   Verzoekt het college    

1. Bij contractverlengingen en toekomstige nieuwe contracten voor reclame in de openbare ruimte als voorwaarde te stellen dat er geen reclame voor fossiele 
producten en diensten en producten uit de bio- industrie worden getoond waaronder in ieder geval behoren: vliegreizen, cruiseschipvakanties, fossiele 
brandstoffen, voertuigen met fossiele brandstofmotoren, vleesproducten en producten uit de intensieve vee-industrie;   
2. Zo snel mogelijk met alle reclame exploitanten die met de gemeente Nijmegen een lopende overeenkomst hebben, alsook met de aanvragers van 
vergunning-plichtige buitenreclame (reclame aan gebouwen) het gesprek aan te gaan en op basis van vrijwilligheid afspraken te maken over het spoedig 
terugdringen van reclame voor fossiele producten en producten uit de bio-industrie in de openbare ruimte, zo nodig met een actualisering van de bestaande 
overeenkomsten;    
3. Zo nodig te onderzoeken en bij de Raad in beeld te brengen wat het financieel betekent om de reclame exploitanten te stimuleren tot het actualiseren van 
voornoemde lopende contracten in voorgaande zin.   

1e reactie:   In januari 2021 zijn al artikel 39 vragen gesteld vanuit de fracties GroenLinks en Partij van de Dieren over het verbieden van fossiele reclames op de 
gemeentelijke reclamevoorzieningen. In onze antwoordbrief van 9 februari 2021 hebben wij toen aangegeven dat we onvoldoende juridische ruimtezien om 
hier gevolg aan te kunnen geven. De overwegingen hiervoor waren dat:    
o Nijmegen de Nederlandse Reclame Code volgt over wat wel en niet aan reclame geuit mag worden; Deze code is door de reclamebranche vanuit 
zelfregulering ontwikkeld, juist om wettelijke regelgeving te voorkomen;   
o Er geen wetgeving is die zegt dat reclames over fossiele brandstoffen of anderszins verboden zijn, terwijl dat wel degelijk het geval is voor het verbod 
op tabaksreclame;   
o We als gemeente twee posities/rollen vervullen; namelijk enerzijds als private partij die commerciële contracten aangaat met reclamebureaus en 
anderzijds als overheid met een publiek belang. We begeven ons in een juridisch spanningsveld als we vanuit een positie als private partij invulling willen gaan 
geven aan een politieke wens die we vanuit onze positie als gemeentelijke overheid niet kunnen realiseren door het ontbreken van hogere wet- en regelgeving. 
Dit zien wij als een onwenselijk traject.     
Deze overwegingen staan naar onze mening nog steeds onverkort overeind. Dat gezegd hebbende realiseren we ons ook dat er ondertussen meer gemeenten 
zijn die de reclames over fossiele brandstoffen weren. Om die reden willen we de ruimte en tijd nemen om in kaart te brengen welke overwegingen in deze 
gemeenten hebben gespeeld en welke juridische argumenten nog steeds dan wel niet meer valide zijn. Over de uitkomsten hiervan zullen wij terugkomen bij 
de raad en (in geval we van mening zijn dat de juridische ruimte aanwezig is om deze reclames te weren) aangeven wat de financiële consequenties zijn als we 
uitvoering zouden geven de motie.   

Voortgang:    April 2025: 
De reclame exploitanten hebben positief gereageerd om op basis van vrijwilligheid in verband met de lopende contracten te voldoen aan de wensen van de 
raad om bepaalde reclames niet meer te voeren. Vooralsnog heeft dit geen financiële consequenties. Voor de abri's is per 1-1-25 een nieuw contract afgesloten. 



De nieuwe leverancier heeft een aantal voorbeelden die in een grijs gebied vallen. Meerdere reclame exploitanten hebben aangegeven hierover met gemeente 
Nijmegen (en het liefst uit te gaan van landelijke kaders) in gesprek te willen. Dit zal op korte termijn plaatsvinden.   Wij stellen voor om de motie nog niet af te 
voeren. 
   
Oktober 2024:   
1.        De gemeente gaat voorwaarden stellen aan de reclame uitingen die op reclamedragers in de openbare ruimte in beheer van de gemeente getoond worden. Deze voorwaarden worden 
onderdeel van nieuw af te sluiten overeenkomsten met exploitanten van reclamedragers. De volgende reclame mag niet worden gevoerd in deze overeenkomst:   
• Fossiele producten en diensten en producten uit de bio-industrie   
• Vliegreizen   
• Cruiseschipvakanties   
• Fossiele brandstoffen   
• Voertuigen met fossiele brandstofmotoren   
• Vleesproducten   
• En producten uit de intensieve vee-industrie   
2. Aan exploitanten van lopende overeenkomsten van reclamedragers in de openbare ruimte hebben we de vraag gesteld of zij op basis van vrijwilligheid kunnen stoppen met het tonen van 
reclame voor fossiele producten en producten uit de bio-industrie. Aanpassing aan de bestaande contracten is juridisch niet mogelijk. Echter de exploitanten hebben allemaal toegezegd de 
onderdelen bij punt 1 op te volgen. Wanneer de gemeente geen eigenaar is van reclamedragers kunnen geen voorwaarden gesteld worden aan het type reclame uitingen. Dat is onder 
andere het geval bij reclame op particulier terrein (bijvoorbeeld lichtbakken, doosletters, neonreclame, naamborden, uithangborden, andere gevelreclames en reclamezuilen).    
3. Er zijn geen financiële gevolgen nu de exploitanten meegaan in het verzoek van de gemeente om de opsomming bij 1 op te volgen.    
Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
April 2024: De raad mag regels stellen over “de huishouding” van de gemeente. Hierbij wordt de raad begrenst door hogere regelgeving. Gemeentelijke regelgeving mag niet in strijd zijn met 
hogere regelgeving of zaken regelen die de hogere wetgever exclusief aan zichzelf wil houden. Daarnaast mag het alleen gaan om zaken die binnen de gemeente spelen.   
Op dit moment regelt de landelijke wetgever de verboden op het maken van reclame, denk daarbij bijvoorbeeld aan reclame voor gokken en tabak. Dit is een indicatie dat het regelen van 
het verbod op het maken van reclame voor een bepaald onderwerp, als een taak van de landelijke wetgever wordt gezien. Daarnaast hanteren we, als gemeente, voor de vraag of een 
reclame-uiting acceptabel is, de Nederlandse Reclame Code. Deze code is gezamenlijk opgesteld door de marktpartijen waarbij de Reclame Code Commissie bij klachten oordeelt of een 
reclame aan de Code voldoet.    
Bij het verlengen van bestaande contracten worden de voorwaarden die in het oorspronkelijke contract staan een op een verlengd.  De diverse reclamecontracten lopen de komende 3 jaar 
af en worden dan opnieuw in de markt gezet.    
   

1. Bij nieuwe aanbestedingen/afsluiten van contracten tav de buitenreclames in de stad worden contractuele voorwaarden gesteld waarin de wensen van de raad worden verwerkt. 
Denk hierbij aan vliegreizen, cruiseschip vakanties, etc.   

2. Alle huidige reclame exploitanten worden vóór het zomerreces gevraagd om te stoppen met reclames voor fossiele producten en bio-industrie in de openbare ruimte.    
3. Afhankelijk van de reacties van de reclame exploitanten brengen wij in beeld wat de financiële consequenties zijn.    

   
Een van de reclamecontracten loopt per 31 december 2024 af. In de nieuwe overeenkomst die per 1 januari 2025 ingaat worden de wensen van de raad meegenomen.  We stellen voor om de 
motie nog niet af te voeren.   
Oktober 2023: Wij verwachten uiterlijk november duidelijkheid te hebben over de mogelijkheden op een verbod op fossiele brandstoffen en de overwegingen die daarbij in andere 
gemeenten zijn gehanteerd. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
Mei 2023: Momenteel is een projectteam bezig met Citydressing, dit omvat ook de herbeoordeling van alle contracten voor buitenreclame. Onderdeel hiervan is het onderzoek naar 
mogelijkheden voor een verbod op fossiele brandstoffen op gemeentelijke reclamevoorzieningen. De juridische en financiële consequenties van dit verbod worden momenteel in kaart 
gebracht. Echter, omdat het project nog in uitvoering is, kan er nog geen uitsluitsel worden gegeven over hoe Nijmegen juridisch kan omgaan met een eventueel verbod op fossiele 
brandstoffen. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

  
  



Motienummer 
72   
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240619.06   Van rommel naar 
parel - de koers naar 
een schoon 
Nijmegen   

19 juni 2024   J.P. Broeren   Openbare Ruimte   Arno Koldenhof   GroenLinks, 
Stadspartij 
Nijmegen   

W. Grutters     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Verzoekt het college om:    

1. In de Stadsbegroting 2025-2029 ruimte te maken voor de inzet van stadsconciërges, die een actieve rol spelen in het signaleren en aanpakken van afval en 
verloederingsproblemen door rommel laten ophalen en met vervuilers in gesprek te gaan zonder direct te beboeten en een signaalfunctie vervullen om 
handhaving efficiënter in te zetten    
2. De mogelijkheden te onderzoeken om stadconciërges te betrekken vanuit het programma maatwerkbanen.    
3. De procedure voor het melden van kapotte of volle containers bij DAR te vereenvoudigen, zodat bewoners dit sneller en gemakkelijker kunnen doen.    
4. Een campagne op te zetten gericht op het aanspreken van bewoners op verloedering en asociaal gedrag en hen bewust maakt van hun 
verantwoordelijkheid voor een schone stad.   

1e reactie:   Insteek is om in het najaar te starten met de inzet van maatwerkbanen in het centrum. Hiervoor gaan we eerst het takenpakket bepalen aan de hand waarvan 
we een functieprofiel kunnen opstellen. Met het functieprofiel kunnen we onderzoeken of er mensen zijn waarbij dit profiel op het lijf geschreven is. We willen 
de inzet van een (of meerdere) stadsconcierge(s) in ieder geval een jaar proberen. Bij voldoende resultaten kunnen we deze werkwijze definitief 
implementeren. Daarnaast gaan we in samenwerking met de afdeling communicatie en Dar een campagne(strategie) opzetten gericht op het aanspreken van 
bewoners (en ondernemers en gebruikers) op verloedering en asociaal gedrag en hen bewust maakt van hun verantwoordelijkheid voor een schone stad. De 
inzet van gedragsbeïnvloeding is geen garantie op een schonere stad, maar kan wel helpen in het beheersbaar houden van de verloedering. We gebruiken de 
inzet van gedragsbeïnvloeding al regelmatig, maar dit is vaak lokaal- en probleemgebonden. Nu is de insteek om dit breed aan te vliegen. Na de zomer gaan 
we dit verder uitwerken, zodat we richting het einde van het jaar of begin volgend jaar de campagne kunnen uitrollen. Intussen kijken we samen met Dar in 
hoeverre de procedure voor het melden van kapotte of volle containers is te vereenvoudigen. Dit kan deze zomer al onderzocht worden, zodat we na de zomer 
indien mogelijk een eenvoudigere procedure hebben. Dat weten we ook wat ervoor nodig is om dit evt. te implementeren.   

Voortgang:    April 2025: 
Er zijn maatwerkbanen onderzocht, de meldingenprocedure is onder de loep genomen en vandaar zijn we later van start kunnen gaan met de stadsconciërges.  
 1. We nemen de inzet van de stadsconciërge en financiering van deze motie mee in de begroting van 2026- 2029 omdat: 
2 Samen met het Werkbedrijf is geconcludeerd dat zij geen invulling kunnen leveren vanuit maatwerkbanen. De competenties, benodigde persoonlijke 
begeleiding en de daardoor beperkte pool met mogelijke kandidaten sluiten niet aan bij de benodigde competenties voor de stadsconciërge op het vlak van 
zelfstandig en proactief werken, signaleren en communiceren.  
3 Dar heeft hiertoe onderzoek gedaan naar de bruikbaarheid, vindbaarheid en gebruiksgemak van de meld-mogelijkheden en de website. Er is een overzicht 
gemaakt van verbeteringen op de korte en lange termijn. Dit uitwerking daarvan is een aandachtspunt in de dienstverlening en wordt nader uitgewerkt. 
4 Eind vorig jaar was er urgentie om een aanpak te maken op het probleem van de ‘Illegale zak’ (foutief en illegaal aanbieden van afval op straat). Daarnaast is 
er voor 2025 geen budgetruimte voor de uitvoering van de actiepunten in deze motie. Mede hierdoor is er nog geen campagne uitgewerkt op verloedering en 



asociaal gedrag. We onderzoeken wel hoe we dit mee kunnen nemen in het vervolg van de aanpak van de illegale zak omdat gedragsbeïnvloeding daarin ook 
een belangrijke component is. De financiering willen we bij de dilemma’s onder de aandacht brengen zoals aangegeven onder 1. 
Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren. 
    
Oktober 2024: Zie 1ste reactie, geen nieuwe ontwikkelingen. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

  
  



Motienummer 
73  
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

231220.02   Verken warmte in 
publieke handen   

20 december 
2023   

T. van Elferen   Openbare Ruimte   Arno van Koldenhof   GroenLinks, PvdA, 
Partij voor de Dieren   

D. Beumer     Ja 

                           
   
Inhoud Motie:   Verzoekt het college    

1. Alvorens een marktconsultatie en aanbesteding in te zetten voor de 39% taak van warmteleverancier, eerst de optie voor een (semi) publieke partij in deze 
rol te verkennen;    
2. Indien er belangstelling is van een (semi) publieke partij voor deze rol, een businesscase te ontwikkelen voor de realisatie van een volledig publiek 
warmtenet; 3. Verslag van de verkenning terug te koppelen aan de raad.   

1e reactie:   Wij voeren deze motie uit door een nadere uitwerking te doen van mogelijke (semi) publieke partijen uit te voeren en met al deze partijen in gesprek te gaan. 
De uitkomsten uit deze verkenning verwachten wij terug te kunnen koppelen aan de raad begin maart 2024.   

Voortgang:    April 2025: 
De gemeenteraad wordt met het raadsvoorstel contouren publiek integraal warmtebedrijf gevraagd in te stemmen een volledig publiek warmtebedrijf, met 
een aandeel van de gemeente Nijmegen van bij voorkeur 25,5%. De businesscase komt aan de orde bij de besluitvorming over de oprichting van het publiek 
integraal warmtebedrijf en het go/no-go besluit voor het warmtenet Dukenburg in juni/juli 2025. De motie zal dan volledig zijn uitgevoerd. Wij stellen voor om 
de motie alvast af te voeren. 
 
PA 18 december 2024: De motie kan nog niet worden afgevoerd. Beslis punt 2 vraagt om een uitwerking van een businesscase.   
2. Indien er belangstelling is van een (semi) publieke partij voor deze rol, een businesscase te ontwikkelen voor de realisatie van een volledig publiek warmte net.   
De businesscase wordt nog uitgewerkt en wordt nog ter tafel gelegd bij de gemeenteraad. Hierna is de motie dus pas uitgevoerd en af te voeren.   
Oktober 2024: In de raadsbrief Voortgang warmtenet Dukenburg van 24 juni 2024 is de raad op de hoogte gebracht van de uitkomsten van de verkenning naar de mogelijke publieke 
invulling van het 39% leveranciersdeel. De business case komt sowieso terug in aanloop naar de oprichting van het Publiek Integraal Warmtebedrijf. Wij stellen voor om de motie af te 
voeren.   
April 2024: Momenteel loopt een interviewronde met alle mogelijke publieke partijen. Het laatste gesprek staat medio april gepland. Op basis van de uitkomsten wordt vastgesteld of 
volledig publieke routes mogelijk zijn en welk samenwerkingsmodel het meest effectief is. Eind april is het verslag ‘verkenning publieke route’ gereed. We stellen voor om de motie nog niet 
af te voeren.   

 
  



Motienummer 
74  
   

Onderwerp   
   
   

Datum 
politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste 
indiener   

College 
motie 
afvoeren   

250129.11   Voorkom een 
klimaatwaterbed houd 
rekening met scope 3 
uitstoot   

29 januari 2025   T. van Elferen   Openbare Ruimte   Arno Koldenhof   Partij voor de Dieren,   
GroenLinks   

F. De Gram     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het college op:    

Onderstaande te onderzoeken:    
2. Hoe scope 3-emissies in het vervolg beter inzichtelijk gemaakt kunnen worden, en welke beleidsmaatregelen of samenwerkingsverbanden hierop gericht 
kunnen worden.    
4. Hoe we samen kunnen werken met andere gemeenten en regio's om kennis en instrumenten te delen die gericht zijn op het in kaart brengen en reduceren 
van scope 3-uitstoot.    
5. Hierover aan de raad te rapporteren in Q4 2025   

1e reactie:   We voeren deze motie uit.    
Door met behulp van een extern bureau in kaart te brengen wat de scope 3 CO2-emissies zijn die Nijmegen veroorzaakt en welke impact gemeentelijk en 
regionaal beleid kan hebben om de scope 3-emissies te verminderen. Hierbij betrekken we de lokale circulaire agenda die in voorbereiding is.   

Voortgang:    April 2025: 
Conform de motie rapporteren wij uiterlijk in Q4 2025 aan de raad in reactie op punt 2, 4 en 5 van de motie.  Wij stellen voor om de motie nog niet af te 
voeren. 

 
  



Motienummer 
75   
   

Onderwerp   Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

230803.02   Warmte netjes 
circulair   

8 maart 2023   T. van Elferen    Openbare Ruimte   Arno Koldenhof   ODV, Partij voor de 
Dieren, PvdA, 
Stadspartij Nijmegen 
GewoonNijmegen.NU, 
VVD   

M. van Doorn     Ja 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het college op:    

1. Om aan de hand van het NPCE en een inventarisatie te maken van kansen en bedreigingen voor de energietransitie in Nijmegen, waar het de collectieve 
warmtevoorziening en de positie van de ARN als (enige) warmtebron op de (middellange) termijn betreft en deze voorafgaand aan of gelijktijdig met het 
volgende raadsvoorstel conform de routekaart (medio 2023) aan de raad te zenden;    
2. Om niet alleen de warmtevisie, maar ook de duurzame bronnenstrategie te evalueren en te actualiseren, hierbij de (ambities van) het NPCE te betrekken en 
wat dit betekent voor de collectieve warmtevoorziening in Nijmegen, waaronder het warmtenet voor Dukenburg, de uitbreiding van het warmtenet in 
Nijmegen en de betrokken partijen (ARN, publiek integraal warmtebedrijf Dukenburg, Remondis, etc.);   

1e reactie:   1. De voorgestelde inventarisatie van de kansen en bedreigingen van de verschillende aardgasvrije alternatieve bronnen (hierbij het NPCE te betrekken) 
wordt opgepakt bij de geplande actualisatie van Warmtevisie inclusief de actualisatie van de duurzame bronnenstrategie. Deze staat gepland om 
uitgevoerd te worden in 2023 en begin 2024 gereed te zijn (zie punt 2). Bij het besluit over de rolneming van de gemeente bij een publiek integraal 
warmtebedrijf Dukenburg medio 2023, wordt vooruitlopend op de actualisatie van de warmtevisie & duurzame bronnenstrategie invulling gegeven 
aan de kansen en bedreigingen van de inzet van de ARN als bron voor het project Dukenburg. Dit wordt gedaan met een aan het raadsvoorstel toe te 
voegen notitie over de toekomstbestendigheid van warmtelevering vanaf ARN.    

2. De warmtevisie en de duurzame bronnenstrategie om te komen tot een aardgasvrije stad in 2045 wordt geactualiseerd. Een proces dat samen met 
stakeholders wordt doorlopen in 2023 en begin 2024 gereed zal zijn. Het NPCE wordt bij deze actualisatie betrokken.  Een inventarisatie van kansen 
en bedreigingen voor de energietransitie van de verschillende bronnen waaronder de ARN maakt ook onderdeel uit van de actualisatie. De 
geactualiseerde warmtevisie en duurzame bronnenstrategie kan begin 2024 aan de raad verzonden worden.   

Voortgang:    April 2025: 
De warmtevisie is vastgesteld. Tijdens de vaststelling is een motie aangenomen om de bronnen voor het warmtenet verder uit te werken (motie één 
bron is geen bron). Met het opstellen van een bronnenstrategie geven we invulling aan deze motie. Voorstel is deze motie af te voeren onder verwijzing 
naar de motie één bron is geen bron. 
   
Oktober 2024: In de geactualiseerde warmtevisie is opgenomen hoe we omgaan met de ARN als bron en de toekomstbestendigheid daarvan. Daarin is aangegeven dat met het NPCE de 
verwachting is dat afvalstromen af zullen nemen maar dat er altijd een reststroom overblijft. Voorlopig blijft warmte uit afvalverbranding een door het ministerie van EZK gesubsidieerde 
vorm van duurzame afvalverbranding. Zolang we met restwarmte van de ARN een goedkopere bron hebben dan alternatieven blijven we dit dus benutten. Ondertussen werken we al aan 
alternatieven, waarbij aquathermie en geothermie het meest voor de hand liggen. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
April 2024: 1: Het adviesrapport  is verstuurd aan de raad. 2. De geactualiseerde warmtevisie is medio 2024 gereed en kan daarna aan de raad verzonden worden. We stellen voor om de 
motie nog niet af te voeren.   
Oktober 2023:    



1. De voorgestelde inventarisatie van de kansen en bedreigingen van de verschillende aardgasvrije alternatieve bronnen (hierbij het NPCE te betrekken) wordt opgepakt bij de 
actualisatie van Warmtevisie (inclusief de duurzame bronnenstrategie). Deze actualisatie wordt uitgevoerd tussen oktober 2023 en maart 2024 gereed te zijn (zie punt 2). 
Vooruitlopend op de actualisatie van de warmtevisie & duurzame bronnenstrategie is al invulling gegeven aan de kansen en bedreigingen van de inzet van de ARN als bron voor 
het project Dukenburg met de raadsbrief van 6 juni 2023 over toekomstbestendigheid warmtelevering ARN, D230524362 en toegevoegd adviesrapport ‘Toekomstbestendigheid 
levering warmte door ARN’.   

   
2.  De warmtevisie en de duurzame bronnenstrategie om te komen tot een aardgasvrije stad in 2045 wordt geactualiseerd. Hiervoor is via een aanbestedingsprocedure een partij 
geselecteerd om de actualisatie uit te voeren middels een proces dat samen met stakeholders wordt doorlopen tussen oktober 2023 en maart 2024. Het NPCE wordt bij deze actualisatie 
betrokken. Het verwerken van de strategie voor de inzet van warmtebronnen (waaronder de ARN) maakt ook onderdeel uit van de actualisatie. De geactualiseerde warmtevisie kan medio 
2024 aan de raad verzonden worden.   
We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
Mei 2023: Zie onze eerste reactie. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

  
  



Motienummer 
76   
   

Onderwerp   
   
   

Datum 
politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste 
indiener   

College 
motie 
afvoeren   

250129.10   Warmtenet een koud 
kunstje   

29 januari 2025   T. van Elferen   Openbare Ruimte   Arno Koldenhof   Partij voor de Dieren, 
CDA, SP   

M. Maas     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het college op:    

1. De aanpak voor het te doorlopen proces bij nieuw te ontwikkelen warmtenetten binnen de gemeente met de woningcorperaties te evalueren met in 
achtneming van de geleerde lessen in Dukenburg, Hengstdal en Bottendaal.    
2. Er op toe te zien dat in de communicatie- en participatiestrategie van de woningcorperaties de volgende inhoudelijke randvoorwaarden worden 
gehanteerd: • de communicatie- en participatiestrategieën gericht op draagvlak en transparantie    
• de inhoudelijke randvoorwaarden zoals aangegeven door de juridisch expert te hanteren:    
1. Informeren van huurders (bijeenkomsten e.d.)    
2. schriftelijk voorstel (vorm - inhoud)    
3. verwerking reacties (controle)    
4. schriftelijke kennisgeving (vorm - inhoud)    
5. regeling in huurcontract over renovatie(voorstel)    
• rekening houdend met de diversiteit van talen en taalniveau, aanwezig onder de belanghebbenden.    
3. Deze randvoorwaarden ook te verwerken in de toegezegde gemeentelijke participatie- en communicatiestrategie.    
4. De woningcorperaties te vragen hun aanpak voor de volgende draagvlakmetingen aan de raad per brief voor te leggen.   

1e reactie:   We voeren deze motie uit.    
Door met de woningcorporaties in gesprek te gaan over de wijze waarop we de participatie bij nieuwe warmtenetten vorm geven. Hierbij betrekken we lessen 
uit de warmteprojecten tot nu toe. Bij BES Hengstdal gaat het om lessen uit de evaluatie en bij Bottendaal trekken we lessen op basis van de rapportage over 
het wijkwarmteplan. We bespreken met de woningcorporaties welke lessen we uit het participatieproces in Zwanenveld en Lankforst-Noord meenemen naar 
de uitrol van het warmtenet in de rest van Dukenburg. Over de conclusies uit het overleg met de woningcorporaties voor de verdere ontwikkeling van de 
warmtenetten informeren wij de raad met een raadsinformatiebrief.   

Voortgang:    April 2025: 
De raad is op 25 maart per raadsinformatiebrief geïnformeerd in reactie op de motie. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren, punt 3 moet 
nog uitgewerkt worden.  

 
  



Motienummer 
77   
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

230927.04   Welke stapels zijn te 
hoog   

27 september 
2023   

T. van Elferen   Openbare Ruimte    Arno Koldenhof   Partij voor de Dieren, 
SP   

E. Lauret     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   1. In het ToxDown project expliciet ook onderzoek te laten doen naar de risico's door en gevolgen van stapeling/ combinatie van alle uitstoot en vervulling 

(gevaarlijke, giftige, kankerverwekkende en muterende, kortom gezondheids- en milieuverslechterende stoffen) voor inwoners van Nijmegen en het milieu;    
2. Waar dat wettelijk nogelijk is aan de conclusies van dit onderzoek gevolgen en/of maatregelen voor de belangrijkste bronnen te verbinden; zodanig dat 
blijkt dat de gezondheid en veiligheid van inwoners en een schoon milieu daadwerkelijk voorop staan.   

1e reactie:   We voeren deze motie uit.    
De gemeente Nijmegen werkt aan een veilige en gezonde leefomgeving voor haar inwoners. Luchtkwaliteit is daarbij een belangrijk thema, want goede 
luchtkwaliteit heeft een positieve invloed op de gezondheid van de Nijmegenaren. Één van onze vele acties is de deelname aan het ToxDown-project van RIVM. 
Doel van het ToxDown-project is om de “gecombineerde blootstelling aan chemicaliën en impact op mens en milieu inzichtelijk te maken”. Daarmee is deel 1 
van de motie geborgd binnen het ToxDown-project. We hebben het RIVM inmiddels geïnformeerd over de motie. Met de nieuwe inzichten die het ToxDown-
project oplevert bekijken we of er extra maatregelen nodig zijn om de gezondheid van onze inwoners te beschermen. Wanneer dit het geval is zullen we die 
maatregelen treffen voor zover dat (wettelijk) mogelijk en haalbaar is. Ook zullen we bevorderen dat deze inzichten worden vertaald naar landelijke wet- en 
regelgeving.   

Voortgang:    April 2025: 
Het ToxDown project heeft een looptijd van 4 jaar. De eerste resultaten worden niet eerder dan in 2025 of 2026 verwacht. De raad is geïnformeerd dat 
we de motie zullen uitvoeren. We zullen de raad na afloop van het project informeren over de uitkomsten en mogelijke vervolgacties.  Wij stellen voor 
om de motie nog niet af te voeren. 
   
PA 18 december 2024: Ons antwoord blijft hetzelfde: we willen deze motie pas afvoeren als het Toxdown project is afgerond en er maatregelen zijn verbonden aan de conclusies zoals 
verwoord in dictum 2 van de motie. Controle kan nu eenmaal niet vooraf.   
Oktober 2024: Het ToxDown project heeft een looptijd van 4 jaar. De eerste resultaten worden niet eerder dan in 2025 of 2026 verwacht. De raad is geïnformeerd dat we de motie zullen 
uitvoeren. Wij stellen voor om de motie af te voeren.   
PA 3 juli 2024: De plannen van het college zijn heel goed, maar we kunnen uiteraard pas na afloop van het ToxDown project controleren:    
1) of het onderzoek voldoet aan het beslispunt in de motie en    
2) of er aan de conclusies van dit onderzoek gevolgen en maatregelen voor de belangrijkste   
vervuilingsbronnen worden verbonden.   
April 2024: Het ToxDown project heeft een looptijd van 4 jaar. De eerste resultaten worden niet eerder dan in 2025 of 2026 verwacht. De raad is geïnformeerd dat we de motie zullen 
uitvoeren. We stellen voor om de motie af te voeren.   

  
  



Motienummer 
78   
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

231101.08   WHO-normen zijn er 
niet voor niets   

1 november 2023   J.P. Broeren   
T. van Elferen   

Openbare Ruimte   Arno Koldenhof   Partij voor de Dieren   F. de Gram     Ja 

                           
   
Inhoud Motie:   Verzoekt het college:    

1. WHO-normen leidend te laten zijn in het huidige en toekomstige luchtkwaliteitsbeleid;    
2. Te onderzoeken welke extra maatregelen, aanvullend op het Schone Lucht Akkoord, in Nijmegen nodig zijn om aan de nieuwe WHO-normen te voldoen;    
3. Aan de raad in Q1 2024 verslag uit te brengen van de onderzoeksresultaten,   

1e reactie:   Punt 2 en 3 zijn aangenomen en willen we op de volgende manier uitvoeren:    
1. Een eerste stap hierin is om Q1 2024 te bepalen hoever we met het huidige beleid komen om de doelstellingen van het SLA en ons 

uitvoeringsprogramma te halen in het toetsjaar 2030. Het eerste onderbouwende product hiervoor is de zgn. jaarrapportage (stand van zaken) 
luchtkwaliteit Nijmegen, die eind 2023 klaar zal zijn.   

2. Aan de hand van de jaarrapportage en ook de voortgang van het overleg binnen het SLA over verdergaande beleidsopties zullen wij u in Q1 2024 en 
verder op gepaste tijden verslag uitbrengen.   

Voortgang:    April 2025:  
De jaarrapportage luchtkwaliteit 2024 is op 29 oktober 2024 naar de raad is gestuurd. Hierin wordt ook uitgelegd dat we in 2030 op sommige plekken in 
Nijmegen overschrijdingen verwachten op de EU-richtlijnen. De WHO-advieswaarden zijn het streven onder het Schone Lucht Akkoord, maar het is niet 
haalbaar dezen als Nijmegen zelf te realiseren. Hiervoor is nauwe samenwerking met andere gemeenten, de provincie en het Rijk nodig om te zorgen 
dat we gezamenlijk de uitstoot omlaag krijgen. Wij stellen voor om de motie af te voeren. 
   
PA 18 december 2024: De motie over de WHO normen willen we nog even laten staan totdat de voortgangsrapportage die in het vooruitzicht is gesteld uit het college komt.   
Oktober 2024: De voortgangsrapportage van het uitvoeringsprogramma luchtkwaliteit zal ingaan op wat de nieuwe EU-grenswaarden zullen betekenen voor Nijmegen. Deze is vertraagd, 
maar wordt Q4 2024 verwacht. De WHO-advieswaarden zijn het streven onder het Schone Lucht Akkoord, maar het is niet haalbaar dezen als Nijmegen zelf te realiseren. Wij stellen voor om 
de motie af te voeren.   
PA 3 juli 2024: in de motie wordt gevraagd naar de WHO normen en die liggen in 2021 al een stuk lager dan de doelen van de EU voor 2030{!). Dus graag niet afvoeren en alsnog onderzoeken 
hoe we dichter bij de WHO normen kunnen komen.    
April 2024: Door recentelijk nieuw vastgestelde EU-grenswaarden luchtkwaliteit, de vereiste analyse van het RIVM op deze nieuwe grenswaarde en bestuurlijke afstemming, de 
voortgangsrapportage 2024 uitgesteld tot Q3. We hebben de raad op 2 april 2024 echter geïnformeerd (per brief) over deze normen en beschouwen de motie daarmee als afgedaan. We 
stellen voor om de motie af te voeren.    

 
  



Motienummer 
79   
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

231101.07   De Voetbal Of 
Legpuzzel (DVOL)   

1 november 
2023   

J.P. Broeren   Sport   Debby Persoon   CDA, 
GewoonNijmegen.NU, 
ODV, VVD   

M. Bakker     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   1. Een onderzoek te starten naar de ruimtelijke en financiële haalbaarheid van het realiseren van extra speelcapaciteit voor DVOL;    

2. Hierbij in overleg met DVOL verschillende scenario’s te bekijken, waarbij ook wordt gekeken naar de mogelijkheid van een tijdelijk veld en/of 
kunstgrasveld dat na 10 jaar weer kan worden verwijderd;    
3. Dit onderzoek te financieren uit het programma sport, taakveld sportaccommodaties en de raad uiterlijk in Q1 van 2024 over de resultaten te 
informeren.   

1e reactie:   We voeren de motie uit.   
1. We erkennen de druk in Nijmegen Noord op sportpark Vossenpels. Ten tijde van het opstellen van het ambitiedocument is daarom ook al 

onderzocht of verdere uitbreiding met een vijfde veld mogelijk was. Toen is geconcludeerd dat dat niet mogelijk is. Zie hiervoor ook de 
stukken bij de agenda van de raad van 26 mei 2020, agendapunt 22.4.8.   
Los van dat eerder al besloten is om hier woningbouw te realiseren, is en blijft onze conclusie dat een extra veld op deze locatie geen optie is. 
Het gaat ten koste van woningen, de exploitatie en de leefkwaliteit ter plaatse van de bestaande woningen.   
Het onderzoek zal zich daarom focussen op de mogelijkheden waarbij we het gebruik van het sportpark kunnen intensiveren. Kortom, binnen 
de huidige grenzen van sportpark Vossenpels.   

2. We zullen oproep één in overleg met DVOL laten plaatsvinden. Eerder hebben wij geconstateerd dat de druk in Nijmegen Noord hoog is en dat 
we naar aanleiding van actuele/toekomstige tekorten ook kijken naar de mogelijkheden om hierop te anticiperen. Dit geldt onder andere voor 
stadsdeel Nijmegen Noord (vv OSC & DVOL).   

3. We voeren dit onderzoek uit en informeren de raad uiterlijk in Q1 van 2024 over de resultaten c.q. mogelijkheden. Dit betekent ook dat we 
inzichtelijk maken wat de evt. mogelijkheden aan kosten met zich meebrengen. Voorstel is om dit vervolgens in aanloop stadsbegroting 2025-
2028 mee te nemen in de gemeentebrede afweging.   
Op deze wijze kunnen we de integrale benadering van middelen (maken van financiële) keuzes ook borgen.   

Voortgang:   April 2025:  
Op 1 november 2023 is de motie ‘de voetbal of legpuzzel’ aangenomen, waarna onderzoek is gedaan naar de ruimtelijke en financiële haalbaarheid 
van het realiseren van extra speelcapaciteit voor DVOL binnen de bestaande grenzen van sportpark Vossenpels. Op 26 maart 2024 is de gemeenteraad 
geïnformeerd over de uitvoering van de motie. Op 13 november 2024 is de stadsbegroting 2025-2028 vastgesteld. Hierin zijn, naar aanleiding van de 
motie ‘de voetbal of legpuzzel’, middelen gereserveerd om de speelcapaciteit (binnen de bestaande grenzen van sportpark Vossenpels) te vergroten. 
Aan de gemeenteraad is toegezegd om vervolgens met DVOL in gesprek te blijven met als doel om te komen tot de meest doelmatige besteding van de 
middelen. Conclusie in overleg met de vereniging is dat we, gelet op de motie (vergroten speelcapaciteit), de hoek naast het laatst aangelegde 



kunstgrasveld omvormen tot een vlakke trainingshoek (zonder verlichting). Daarnaast gaan we over tot realisatie van verlichting op het hoofdveld 
(natuurgras) om de intensiteit van het gebruik te kunnen verhogen. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren. 
   
PA 18 december 2024: In het begrotingsdebat is nog een toezegging gedaan over de gesprekken met DVOL. DVOL geeft aan dat de gesprekken niet geleid hebben tot definitieve 
bevredigende afspraken conform de motie. We willen graag een definitieve afspraak afwachten voordat de motie afgevoerd kan worden.   
Oktober 2024: Naar aanleiding van de politieke avond op 3 juli zijn technische vragen gesteld. Deze zijn inmiddels, op 4 juli jl., beantwoord. Er zijn tegelijkertijd constructieve afspraken met 
DVOL gemaakt (en vastgelegd) over het vervolgtraject- en proces rondom de ruimtelijke- en financiële haalbaarheid van het realiseren van extra speelcapaciteit voor DVOL. Conform motie 
is de raad reeds geïnformeerd over de uitkomsten van het onderzoek en zijn de beoogde middelen opgenomen in de stadsbegroting 2025-2028 die door de gemeenteraad besproken gaat 
worden. Wij stellen voor om de motie af te voeren.   
PA 3 juli 2024: Niet afvoeren, want DVOL heeft een andere lezing dan het college. We willen de motie en uitvoering daarvan nog goed tegen het licht houden en kom nog met specifieke 
vragen n.a.v. de terugkoppeling/uitvoering van deze motie door het college.   
April 2024: In een bestuurlijk overleg met DVOL, in navolging op de motie ‘de voetbal of legpuzzel’ die is aangenomen, zijn een aantal afspraken gemaakt gelet op de uitvoering van de motie. 
We brengen enerzijds de kosten van de vervanging van het (laatste) natuurgrasveld naar kunstgrasveld in beeld. Daarnaast brengen we aan de hand van een ruimtelijke (en financiële) 
exercitie de mogelijkheden en effecten in beeld met betrekking tot de aanleg van extra capaciteit binnen de bestaande grenzen van het sportpark Vossenpels. De resultaten hiervan zijn 
inmiddels, op hoofdlijnen, besproken met het bestuur van DVOL. De resultaten van dit onderzoek zijn in Q1 (26 maart 2024) teruggekoppeld aan de raad. We stellen voor om de motie af te 
voeren.   

 
  



Motienummer 
80   
   

Onderwerp   Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

190626.01   Een tevreden 
cannabisroker, is 
geen onruststoker   

26 juni 2019   H. Bruls   Veiligheid   Hans Giesing   SP, GroenLinks, 
Stadspartij DNF, 
PvdA   

M. Smit     Nee 

   
Inhoud Motie:   •      Om bij definitieve deelname aan het experiment de raad te informeren en met raad hierover in gesprek te gaan   

•      De raad in te lichten bij verdere informatie over de uitwerking van het experiment en de eerder genoemde zorgen, zodat zij zich hier tijdig over uit 
kan spreken   
•      In de beraadslaging over openbare orde en veiligheid en de ontwikkeling van het Vlaams Kwartier ook de effecten van het experiment "gesloten 
coffeeshopketen" mee te nemen   
•      In gesprek te blijven met alle betrokken partijen, daarmee zeker ook de coffeeshophouders   
•      Een "noodrem" in te bouwen waarbij deelname aan het experiment gestopt kan worden wanneer de proef teveel risico's brengt voor onze stad   

1e reactie:   De verzoeken in de motie sluiten in materiële zin aan bij hetgeen dat de burgemeester tijdens het opiniërend overleg op 12 juni 2019 aan de raad heeft 
kenbaar gemaakt – in casus: dat hij de raad op de relevante momenten geïnformeerd houdt en dat hij in contact blijft met de coffeeshophouders. Ten 
aanzien van de ‘noodrem’ heeft de burgemeester tijdens dat overleg  aangegeven dat er voorzien is in een ministeriële noodrem, maar dat laat 
onverlet dat de burgemeester verantwoordelijk blijft voor de openbare orde en daarnaar zal handelen.   

Voortgang:    April 2025:  
De startdatum van de experimenteerfase is gepland op 7 april 2025. Voor die startdatum wordt de raad per brief geinformeerd over de ervaringen in de 
overgangsfase en de start van de experimenteerfase. We stellen voor de motie nog niet af te voeren.    
 
Oktober 2024: Bij brief van 21 mei 2024 is de raad geïnformeerd over de start van de overgangsfase op 17 juni 2024. De raad is hierbij geïnformeerd over de stand van zaken van het 
experiment, het juridisch kader en de preventie – en handhavingsaanpak. Op 19 augustus is de raad per e-mail op de hoogte gebracht van de uitstel van de experimenteerfase. Deze was 
gepland op 16 september, maar is tot nader order uitgesteld. Zodra de startdatum van de experimenteerfase bekend is, zal de raad hierover worden geïnformeerd. Wij stellen voor om de 
motie nog niet af te voeren.    
April 2024: Eind maart 2024 is de Raad per mail geïnformeerd over de startdatum (overgangs- en experimenteerfase) van het experiment gesloten coffeeshopketen. De overgangsfase zal op 
17 juni 2024 van start gaan, Daarbij is aangeven dat voor aanvang van de overgangsfase de Raad uitgebreid zal worden geïnformeerd over wat de start van het experiment in Nijmegen 
betekent. Volgens planning is dit 21 mei 2024.   
Oktober 2023: De overgangsfase, met een totale duur van 6 weken, start niet eerder dan het einde van het eerste kwartaal van 2024, hebben de Ministers van VWS en JenV laten weten. De 
daadwerkelijke start van de overgangsfase wordt uiterlijk drie maanden voorafgaand aan de start meegedeeld. Als deze datum bekend is, komen wij hierop terug. We stellen voor om de 
motie nog niet af te voeren.   
PA 12 juli 2023: Indiener geeft aan dat de motie nog niet afgevoerd kan worden. Er zijn voorwaarden voor de proef gesteld en zolang die nog niet is begonnen, zijn deze relevant.   
Mei 2023: Ons college heeft de raad hierover verder geïnformeerd per brief op 11 april 2023. Wij stellen voor om de motie af te voeren.   
Oktober 2022: Achter de schermen zijn landelijk de nodige stappen gezet om met het experiment van start te kunnen gaan. Desondanks bestaat de verwachting dat de start van de 
overgangsfase van de proef per het tweede kwartaal 2023 waarschijnlijk niet haalbaar is. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.    
Mei 2022: De start van de proef met legaal gekweekte wiet is door het kabinet uitgesteld tot het tweede kwartaal 2023. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
Oktober 2021: In de raadsbrief d.d. 17 mei 2021, toegezonden op 14 juni 2021, hebben wij de raad geïnformeerd over de voortgang. De selectie van de telers is momenteel in de afrondende 
fase. Een aantal telers is al aangewezen door de minister en zal starten met de voorbereiding op  de feitelijke teelt. Gelet echter op het feit dat enkele telers eerst nog een locatie moeten 



bouwen, zal nog enige tijd gemoeid zijn met deze voorbereiding. In deze tussentijd wordt in afstemming met andere experimentgemeenten en het rijk vormgegeven aan 
handhavingsprotocollen en –arrangementen en de aanpassing aan de lokale regelgeving voorbereid. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.    
Mei 2021: Zowel landelijk als lokaal wordt er gewerkt aan de voorbereidingen voor het experiment gesloten coffeeshopketen. Op dit moment liggen de voorbereidingen vooral op het terrein 
van selectie van de telers door de Minister. Na aanwijzing van de telers zal een voorlopig startmoment worden bepaald. We verwachten vóór het zomerreces via een raadbrief verdere 
informatie over de voortgang te kunnen geven. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
November 2020: Onlangs is de raad geïnformeerd over de stand van zaken, waaronder de inwerkingtreding van de Wet per 1 juli 2020. Momenteel wordt er zowel landelijk als lokaal gewerkt 
aan de voorbereidingen. Daarbij wordt rekening gehouden met de mogelijkheid dat de overgangsfase met daaropvolgend de experimentfase op zijn vroegst zal starten in oktober 2021.   
Juni 2020: De aanloop naar de voorbereidingsfase van het experiment Gesloten coffeeshopketen heeft landelijk vertraging opgelopen in verband met de advisering door de Raad van State. 
We verwachten in juni de raad over de voortgang te kunnen informeren. Wij stellen voor om de motie niet af te voeren.   
PA Januari 2020: Indiener is van mening dat deze motie nog niet kan worden afgevoerd; De aanloop naar het wietexperiment is nog steeds aan de gang en ook over de voorwaarden is nog 
geen duidelijkheid. Deze is dus nog steeds relevant.   
December 2019: Alle punten in de motie zijn door de burgemeester toegezegd. Verder blijft de burgemeester actief informeren op de momenten dat daar aanleiding voor is. We stellen voor 
om de motie af te voeren.   

 
  



Motienummer 
81   
   

Onderwerp   Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

220713.04   Analyse Functies 
Joris Ivensplein   

13 juli 2022   H. Bruls   Veiligheid   Hans Giesing   D66, Stadspartij 
Nijmegen   

M. van Hoof     Ja 

   
Inhoud Motie:   Roept het College op om:   

1 . Een analyse uit te laten voeren naar het effect van de clustering van de vele functies in het gebied op de genoemde overlast. Dit als onderdeel van 
de reeds voorgestelde aanpak 'Aanpak overlast Joris lvensplein'.   

1e reactie:   We voeren de motie uit. Dit gebeurt in twee stappen. Bij de eerste, bredere stap bekijken we het gebied met oog op de (middel)lange termijn rondom 
het Waalfront, stationsgebied Westerkwartier en de Hezelpoortgarage. Het plein is namelijk een toegangspoort tot de Binnenstad voor een gebied 
waar steeds meer mensen komen te wonen. Het zal dus drukker worden en de (infra)structuur moet daarop worden aangepast. Er wordt daarom 
onder andere gekeken naar de ruimtelijke dimensie en naar de diverse sociale en economische functies in het gebied. Dit project bevindt zich nog in 
een verkennende fase. Dit najaar zal de quickscan gereed zijn. Daarbij zal ook het proces om tot herinrichting van de omgeving Joris Ivensplein te 
komen beschreven worden. Vervolgens gebruiken we de quickscan om de relatie met overlast in het gebied te onderzoeken.   

Voortgang:   April 2025:  
De probleemanalyse functies Joris Ivensplein is uitgevoerd en beantwoord middels een raadsbrief die is vastgesteld op 29 januari 2025. Hiermee is 
aan de motie voldaan. We stellen voor om de motie af te voeren. 
 
Oktober 2024: Er is een concept quick scan gemaakt van de functies op het Joris Ivensplein en omgeving. Deze scan wordt op dit moment besproken met betrokken partijen. Verwachting 
is dat de definitieve versie van de quick scan in november 2024 met de raad gedeeld kan worden. Het opstellen van het programma van eisen voor de herinrichting loopt nog. Wij stellen 
voor om de motie nog niet af te voeren.    
April 2024: Het opstellen van het programma van eisen voor de herinrichting loopt. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
Oktober 2023: Er wordt gewerkt aan de quick scan en een programma van eisen voor de herinrichting van het plein. Hierbij worden stakeholders betrokken en de analyse van functies 
opgenomen. De herinrichting is afhankelijk van een aantal samenhangende besluiten over onder andere de mobiliteitsstromen op het plein. Hierover moet eerst een besluit genomen 
worden, voordat de herinrichting kan worden uitgevoerd. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
Mei 2023: Zie 1e reactie. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
Oktober 2022: Zie 1e reactie. We stellen voor de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer 
82  
   

Onderwerp   
   
   

Datum 
politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste 
indiener   

College 
motie 
afvoeren   

240911.04   Bij een progressieve 
stad hoort een 
realistisch 
coffeeshopbeleid   

11 september 
2024   

H. Bruls   Veiligheid   Hans Giesing   D66, GroenLinks, SP, 
Partij voor de Dieren,  
PvdA   

T. van Gent     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Roep het college op: l. Om niet te wachten tot afloop van het landelijke wietexperiment, maar nu al aan de slag te gaan met het uitwerken van 

verschillende scenario's voor een realistisch coffeeshopbeleid; 2. Bij deze scenario's in ieder geval de volgende punten mee te nemen: a. Het verbod op 
vestiging buiten het centrum los te laten; b. De omgevingseis dat coffeeshops ten minste 300 meter van elkaar vandaan moeten liggen af te schaffen; c. 
Te stoppen met het uitsterfbeleid en 12 coffeeshops toe te staan in Nijmegen. 3. De uitgewerkte scenario's uiterlijk 03 2025 toe te sturen aan de 
gemeenteraad en hiervoor een informatieve bijeenkomst te organiseren.   

1e reactie:   De motie wordt uitgevoerd.    
Rond het derde kwartaal van 2025 verwachten wij met scenario’s te kunnen komen. Met die kanttekening dat wanneer de startdatum van het 
Experiment gesloten coffeeshopketen later valt ook de uitwerking van de scenario’s mogelijk ook wat zal opschuiven.   

Voortgang:    April 2025:  
Zie eerste reactie. Wij stellen voor de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer 
83   
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240703.01   De Nijmeegse 
tippelzone blijft 
open   

3 juli 2024   H. Bruls   Veiligheid   Hans Giesing   GewoonNijmegen.NU, 
PvdA,   
GroenLinks, SP,   
Partij voor de Dieren   
Stadspartij Nijmegen   
   

Q. Lokker     Ja 

                           
   
Inhoud Motie:   Verzoekt het college:    

1. De tippelzone open te houden onder de huidige omstandigheden, daarin rekening houdend met de gevolgen van de uitspraak van de rechtbank in 
de zaak die door de twee sekswerkers was aangespannen.    
2. Alvorens tot beleidsmatige veranderingen met betrekking tot de tippelzone te besluiten of deze te gaan uitvoeren eerst het gesprek aan te gaan met 
de raad en deze om een uitspraak te vragen.    
3. De raad actief te informeren over ontwikkelingen en/of veranderingen in de uitvoering van het beleid rondom de tippelzone, de gevolgen van de 
uitspraak van de rechtbank en alle andere zaken die voor de raad van belang kunnen zijn.   

1e reactie:   De motie wordt uitgevoerd.   
   

Voortgang:   April 2025:  
Er zijn geen openbare orde problemen en het aantal sekswerkers op de zone is beheersbaar binnen het gestelde criterium van 20. Daarom is er 
vooralsnog geen reden het beleid aan te passen. We stellen voor om de motie af te voeren.  
 
Oktober 2024:   
1. Tippelzone is open.   
2./3. Begin oktober is een brief aan de raad verstuurd waarin stand van zaken wordt weergegeven en welke veranderingen het College voorstelt. Aan de hand van deze brief inclusief het 
voorstel kan het college de discussie over de toekomst met de raad voeren. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

  



Motienummer 
84  
  

Onderwerp  
  
  

Datum 
politieke 
avond  

Portefeuille  
houder  

Programma  Concernmanager  Fractie(s)  Eerste 
indiener  

College 
motie 
afvoeren  

250129.03  Vensters open voor 
de nacht  

29 januari 
2025  

H. Bruls  Veiligheid  Hans Giesing  Stadspartij 
Nijmegen, VVD  

C. de Beer   Nee 

                  

  
Inhoud Motie:  Roept het college op:  

1. Een pilot te starten waarbij in een geselecteerd gebied(en) of locatie het loslaten van venstertijden worden toegepast, met nadruk op het bieden van meer 
ruimte aan ondernemers om hun activiteiten flexibel in te richten;  
2. In samenspraak met ondernemers, bewoners, KHN Nijmegen en belanghebbenden een plan voor deze pilot op te stellen;  
3. Gedurende de pilot data te verzamelen over de effecten op veiligheid, overlast, economische activiteit en ondernemersperspectieven;  
4. Bij het opstellen van de pilot proactief te monitoren op veiligheid, overlast en maatschappelijke effecten, met als doel deze aspecten mee te nemen in de 
evaluatie en verdere beleidsvorming.  
5. De raad binnen [tijdsperiode, bijvoorbeeld 1 jaar] te informeren over de resultaten van de pilot en met aanbevelingen te komen voor eventueel structureel 
beleid.  

1e reactie:  Wij gaan onderzoeken of deze motie uitvoerbaar is.  
We gaan onderzoeken of er voldoende draagvlak is bij ondernemers, buurtbewoners, poppodia en politie voor het opzetten van bedoelde pilot voor het 
verruimen van de venstertijden. Ook gaan we na wat de relatie tussen omgeving/andere uitgaansgebieden en Nijmegen in deze is. Hierover zal de raad naar 
verwachting in Q2 worden geïnformeerd. Dit is de eerste stap om na te gaan of de motie uitvoerbaar is.  

Voortgang:  April 2025:  
Zie eerste reactie. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer 
85   
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240424.10   Altijd een gezonde 
optie   

24 april 2024   C. Daemen   Welzijn, 
Wijkontwikkeling en 
Zorg   

Erik Boelaars   D66, GroenLinks   E. Verschuren     Nee 

                          
   
Inhoud Motie:   Roept het college op:    

1. Zorg te dragen voor een voedselomgeving in Nijmegen waarin een gezonde keuze een volwaardig alternatief is en voldoende beschikbaar is zodat mensen 
zelf een keuze kunnen maken, en dit uitgangspunt actief uit te dragen in de stad (bij bijvoorbeeld bij GGIB, scholen, kinderdagverblijf en verenigingsleven 
voor kinderen);    
2. Alle publieke plekken waar kinderen komen die de gemeente in beheer heeft (zoals - maar niet uitsluitend - wijkcentra, speeltuinen, en schaatsbaan) 
uiterlijk in 2026 de volgende voorwaarden te stellen:    
a. een voedselaanbod te hebben gerealiseerd van ten minste de zilveren kantine;    
b. zichtbaar gratis water ter beschikking te stellen;    
c. geen kindermarketing voor voeding toe te staan; en    
d. de plek rookvrij in te richten.    
3. Alle publieke plekken waar kinderen komen waar de gemeente een subsidierelatie mee heeft (zoals - maar niet uitsluitend - sportkantines, zwembaden, en 
culturele instellingen) uiterlijk in 2025 in een nieuwe subsidieverlening de voorwaarden zoals beschreven onder dictum 2. op te nemen.   

1e reactie:   We voeren de motie uit.   
1. Via ons lokale preventieakkoord Wij zijn Groen, Gezond en in Beweging stimuleren we organisaties in de stad zich in te zetten voor een gezonder Nijmegen. 
Ook de Gezondheidsmakelaars School en Jeugd van GGD Gelderland Zuid zetten zich hier dagelijks voor in, onder andere richting scholen en 
kinderdagverblijven. Het aanbieden van gezondere voedingskeuzes is daar een belangrijk onderdeel van. De komende maanden verkennen we samen met 
de regisseur hoe we de bestaande inzet kunnen versterken om tot meer resultaten te komen.   
2. Deze motie sluit aan bij de uitvoer van de motie “ook een gezonde snack voor kinderen aanbieden” (maart 2023). We werken graag in stappen toe naar een 
duurzaam verbeterd horeca-aanbod. Voor de panden die we zelf exploiteren (dagelijks beheer met eigen horecapersoneel) is 2026 haalbaar. Naast 
bovengenoemde panden heeft de gemeente nog drie kinderboerderijen in eigen exploitatie. Daar is geen horeca-aanbod aanwezig.    
De mogelijkheden voor een gezonder assortiment worden op dit moment onderzocht. We voorzien een effect op onze inkoopkosten, omdat gezondere 
voeding duurder is in de inkoop en we het niet als haalbaar zien dit door te vertalen naar de verkoopprijzen. Met dure gezonde producten wordt gezond(er) 
eten alsnog niet gestimuleerd en bovendien heeft een hogere (verkoop)prijs effect op de toegankelijkheid en laagdrempeligheid van onze accommodaties. 
We kennen nu namelijk maatschappelijke prijzen voor het horeca-aanbod, zodat zoveel mogelijk inwoners kunnen ontmoeten en participeren in onze 
accommodaties.   
3. We verkennen om welke publieke plekken het gaat en in hoeverre het mogelijk is om via de subsidieverlening voorwaarden te stellen aan de 
voedselomgeving aldaar. Via onze relaties en via het netwerk van Wij zijn Groen, Gezond en in Beweging stimuleren we organisaties doorlopend om zich in te 
zetten voor een gezondere voedselomgeving.   

Voortgang:    April 2025: 



1 Via ons lokale preventieakkoord Wij zijn Groen, Gezond en in Beweging stimuleren we organisaties in de stad zich in te zetten voor een gezonder 
Nijmegen. Ook de Gezondheidsbevorderaars School en Jeugd van GGD Gelderland Zuid zetten zich hier dagelijks voor in, onder andere richting 
scholen en kinderdagverblijven. Dankzij extra middelen uit het Gezond en Actief Leven Akkoord (GALA) is er geëxperimenteerd met groentehapjes op 
verschillende plekken waar kinderen komen.  
2. Zie ook de reactie bij de motie “ook een gezonde snack voor kinderen aanbieden”. 
Wijkcentra: in het najaar hebben wij meerdere gezonde producten, zoals een appel, yoghurt en gezonde(re) repen toegevoegd aan het aanbod van 
de wijkcentra. Dit hebben wij gedaan bij wijkcentra waar er voldoende producten afgenomen worden, om zo derving te voorkomen. We blijven ons 
assortiment continue aanpassen naar meer gezondere opties, waaronder een gezonde soep. 
Sport: tijdens het event van Sport Community Nijmegen is gezonde voeding onder de aandacht gebracht. Daarnaast maken de 
verenigingsondersteuners het onderwerp gezonde kantine bespreekbaar op de vereniging. Bij onze eigen activiteiten is waterdrinken de norm, 
tijdens grotere evenementen zoals de Nimma Sportzomer bieden we ook gezonde voeding aan. Bij de sportsubsidies Sportsubsidies - Gemeente 
Nijmegen wordt nu bij onderdeel ‘stimuleren gezonde leefstijl’ gewezen op de mogelijkheid voor gratis advies vanuit JOGG-Teamfit. 
Speeltuinen: dit seizoen zijn er bij speeltuinen Brakkefort en Leemkuil nog meer gezondere keuzes toegevoegd in verschillende categorieën. De 
gemeente sluit zich met deze speeltuinen aan bij de ambitie van Gezond Uit, zie Dagattractie — JOGG-Teamfit. Ook is er gratis water beschikbaar. 
3. Er wordt vanuit de afdeling MO (Bureau Sociale Basis) gewerkt aan een breed subsidiehuis, om beter te kunnen sturen op voorwaarden met 
uitgangspunten vanuit allerlei beleidsdomeinen. De punten uit dictum 2 worden daarin meegenomen. 
We stellen voor om de motie nog niet af te voeren. 
 
Oktober 2024:   

1. Via ons lokale preventieakkoord Wij zijn Groen, Gezond en in Beweging stimuleren we organisaties in de stad zich in te zetten voor een gezonder Nijmegen. Ook de 
Gezondheidsmakelaars School en Jeugd van GGD Gelderland Zuid zetten zich hier dagelijks voor in, onder andere richting scholen en kinderdagverblijven. Dankzij extra 
middelen uit het Gezond en Actief Leven Akkoord (GALA) is er geëxperimenteerd met groentehapjes bij de Nimma Sportzomer en voedingseducatie op BSO's (Gezonde 
Smikkelweken). De enthousiaste reacties hierop vragen om bredere implementatie in de stad. Daarvoor wordt een plan van aanpak uitgewerkt.   

2. Zie ook de reactie bij de motie “ook een gezonde snack voor kinderen aanbieden”.   
Wijkcentra en recreatie: in het voorjaar hebben we onze groothandel opnieuw aanbesteed en in de zomer gewerkt aan een soepele invoering hiervan. We weten nu de mogelijkheden in 
het assortiment zijn en gaan dit komende weken toevoegen aan het assortiment. Daarbij zullen we monitoren hoe de afname is en derving zoveel mogelijk voorkomen. In alle wijkcentra 
staat een kan met gratis kraanwater, er wordt veel water afgenomen. In speeltuinen de Leemkuil en Brakkefort hebben we tappunten met (gratis) water. Ook in het Triavium is gratis 
kraanwater beschikbaar. De gemeentelijk beheerde locaties zijn rookvrij en kennen geen kindermarketing voor voeding.   
Sportverenigingen: op 11 oktober wordt vanuit Sportcommunnity Nijmegen de bijeenkomst ‘De kracht van verbinden’ georganiseerd. Een van de thema’s is ‘gezonde leefstijl’, een 
onderwerp dat leeft in de sportcommunity. Als gemeente Nijmegen (partner van SCN) nemen we hier actief aan deel en halen we input op. In de pauze worden er ‘speedy bites’ (simpele 
gezonde snacks) geserveerd, om het werkveld te inspireren.   

3. We verkennen om welke publieke plekken het gaat en in hoeverre het mogelijk is om via de subsidieverlening voorwaarden te stellen aan de voedselomgeving aldaar.   
We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

   
   
  
  

https://eur06.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.nijmegen.nl%2Fdiensten%2Fsubsidies%2Fsportsubsidies%2F&data=05%7C02%7Cb.steenvoort%40nijmegen.nl%7C8e7361ce54c84823bddc08dd66e9eab7%7C50a8fda284a94063b1b2db6af68e04ae%7C0%7C0%7C638779877042098203%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJFbXB0eU1hcGkiOnRydWUsIlYiOiIwLjAuMDAwMCIsIlAiOiJXaW4zMiIsIkFOIjoiTWFpbCIsIldUIjoyfQ%3D%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=I7beaGz2tXG2t3XzNpMv%2Fow35Qcv9O2N4ho%2Fgkis8lw%3D&reserved=0
https://eur06.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.nijmegen.nl%2Fdiensten%2Fsubsidies%2Fsportsubsidies%2F&data=05%7C02%7Cb.steenvoort%40nijmegen.nl%7C8e7361ce54c84823bddc08dd66e9eab7%7C50a8fda284a94063b1b2db6af68e04ae%7C0%7C0%7C638779877042098203%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJFbXB0eU1hcGkiOnRydWUsIlYiOiIwLjAuMDAwMCIsIlAiOiJXaW4zMiIsIkFOIjoiTWFpbCIsIldUIjoyfQ%3D%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=I7beaGz2tXG2t3XzNpMv%2Fow35Qcv9O2N4ho%2Fgkis8lw%3D&reserved=0
https://jogg-teamfit.nl/vrije-tijd


Motienummer 
86   
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240703.15   De juiste erkenning 
voor long en post-
covidpatiënten   

3 juli 2024   G. Visser   Welzijn, 
Wijkontwikkeling en 
Zorg   

Erik Boelaars   GroenLinks, PvdA,    
Partij voor de Dieren,   
Stadspartij Nijmegen   

S. van der Goes     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het college op    

1. Ervoor te zorgen dat informatie over de gevolgen van long/post covid breed bekend is, zodat er meer aandacht en begrip komt voor inwoners die hiermee 
kampen;    
2. Daarbij ervoor te zorgen dat de Wmo-consulenten en sociale partners in de stad beschikken over de juiste informatie en mogelijkheden beschikken om 
mensen die aan long/post covid lijden te kunnen ondersteunen. Denk hierbij ook aan leerplichtambtenaren en de buurtteams.   

Voortgang:   April 2025: 
De resultaten van het in oktober benoemde onderzoek bij verwijzers zal voor het zomerreces met de raad gedeeld worden via een informatiebrief. Wij 
stellen voor om de motie nog niet af te voeren. 
   
Oktober 2024: De GGD Gelderland Zuid heeft m.b.t. Coronavirus op dit moment een taak tot het bevorderen van de collectieve gezondheid door middel het verstrekken van vaccinaties. De 
informatievoorziening vanuit de GGD is hierop gericht. Met betrekking tot long/post Covid is er geen rol en taak, omdat het individuele zorg betreft. De GGD verwijst voor informatie over 
long/post Covid naar de site van RIVM. Vanuit de gemeente is en zal het onderwerp long covid waar nodig specifiek onder de aandacht worden gebracht als signalen hier aanleiding toe 
geven. Voorts is het goed te noemen dat De Nijmeegse ziekenhuizen Radboudumc en CWZ, NEO Huisartsenzorg en fysiotherapeuten van CFN werken gezamenlijk aan de zorg van deze 
groep patiënten en voorzien hun van informatie. Momenteel onderzoeken we bij onze verwijzers (Buurtteams, Wmo consulenten e.d) of ze voldoende op de hoogte zijn en waar hun 
informatiebehoefte ligt om te kunnen bepalen hoe hen te ondersteunen. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer 
87   
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240327.09   De Nijmeegse 
Straathulpcoach   

27 maart 2024   G. Visser   Welzijn, 
Wijkontwikkeling en 
Zorg   

Erik Boelaars   CDA, D66, GroenLinks,   
GewoonNijmegen.NU,    
Partij voor de Dieren,  
PvdA   
   

S. van der Goes     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Verzoekt het college    

1. In samenwerking/overleg met maatschappelijke organisaties een functieprofiel van een Nijmeegse straathulpcoach samen te stellen en deze ter 
besluitvorming terug te leggen aan de raad;    
2. Ervoor te zorgen dat deze persoon bij een organisatie in het veld of in een zelfstandige stichting wordt ondergebracht voor een pilot-periode van twee 
jaar en de raad tussentijds te informeren over op welke wijze deze persoon wordt ondergebracht.    
3. Dit te bekostigen vanuit de uitkering gemeentefonds Nationaal Actieplan Dak- en Thuisloosheid, vanuit het regio- of transitiebudget IZA en/of vanuit de 
Specifieke uitkering versterking cliëntondersteuning en de raad te informeren wanneer dit niet toereikend blijkt.   

1e reactie:   We gaan de motie uitvoeren.   
De in de motie genoemde verzoeken verwerkt het college in een plan van aanpak straathulpcoach, dat zal worden voorgelegd. Het college zal nog apart 
ingaan op de door de raad genoemde dekkingsmogelijkheden van het voorstel.   

Voortgang:    April 2025: 
In een duo functie zijn per 1 mei twee straatcoaches aangesteld. Een RIB om de raad hierover te informeren is in voorbereiding en wordt zo snel mogelijk 
naar de raad gestuurd.  Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.     
 
Oktober 2024: Voor de realisatie van dit plan is een projectleider aangesteld die in overleg met de indieners een voorstel voor het college voorbereidt. Wij stellen voor om de motie nog 
niet af te voeren.   

 
  



Motienummer 
88  
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240327.10   De Raad van Strate   27 maart 2024   G. Visser   Welzijn, 
Wijkontwikkeling en 
Zorg   

Erik Boelaars   CDA, D66, PvdA, 
GroenLinks, SP,   
GewoonNijmegen.NU   

M. Maas     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Spreekt uit dat:    

1. De raad één keer per jaar een informerende ronde wenst te organiseren tussen de raad en de te benoemen straathulpcoach, waarin opgedane 
bevindingen/ervaringen kunnen worden gedeeld en vragen worden gesteld.    
2. De straathulpcoach wordt verzocht voorafgaand aan deze informerende ronde zijn/haar/diens opgedane bevindingen/ervaringen met mensen op straat en 
met de betreffende instanties/organisaties schriftelijk toe te sturen aan de raad en het college. Waarbij er expliciet ruimte is voor analyse en advisering over de 
problematiek vanuit de expertise van de straathulpcoach.   

1e reactie:   We gaan de motie uitvoeren.   
De in de motie genoemde wensen van de raad neemt het college op in een plan van aanpak over de straathulpcoach, dat het college aan u voorlegt.   

Voortgang:    April 2025: 
In een duo functie zijn per 1 mei twee straatcoaches aangesteld. Een RIB om de raad hierover te informeren is in voorbereiding en wordt zo snel mogelijk naar 
de raad gestuurd. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren. 
   
Oktober 2024: Voor de realisatie van dit plan is een projectleider aangesteld die in overleg met de indieners een voorstel voor het college voorbereidt. Wij stellen voor om de motie nog niet 
af te voeren.   

 
  



Motienummer 
89   
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240911.05   Doorbreek het taboe 
met een luisterend 
oor   

11 september 
2024   

C. Daemen, G. 
Visser   

Welzijn, 
Wijkontwikkeling en 
Zorg   

Erik Boelaars   D66   L. Janssen     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Te onderzoeken hoe in Nijmegen jongeren op een laagdrempelige en informele steun kunnen bieden aan elkaar waarbij dit kostenneutraal geïmplementeerd 

wordt, eventueel in de bestaande programma's.    
1e reactie:   Wij gaan aan de slag met de uitvoering van de motie. In het Regioprogramma Jeugd wordt nagedacht over het opnemen van een suïcidepreventieplan binnen 

opgave 2: ‘versterken mentale veerkracht’. Mogelijkheden hiervoor worden in Q4 2024 en Q1 2025 verder onderzocht.  Daarnaast zijn binnen Nijmegen al 
verschillende acties uitgezet die bijdragen aan de preventie van Suïcide zoals de STORM aanpak, Standbeeld Stille Strijd en campagne ‘ Kind Van’. We gaan 
verder onderzoeken hoe we suïcidepreventie binnen het gezondheidsbeleid binnen Nijmegen kunnen borgen, en kunnen bij dit onderzoek relevante 
stakeholders betrekken.     

Voortgang:    April 2025:  
Er worden momenteel oriënterende gesprekken gevoerd met onze partners en organisaties zoals Join Us en Brain Boost, om te onderzoeken welke 
mogelijkheden er bestaan om peersupport in onze gemeente te versterken. Daarnaast worden er vanuit het regioprogramma Jeugd bijeenkomsten 
georganiseerd in het kader van het GEM gedachtegoed waarin wordt onderzocht, met onze partners en inwoners, hoe we peersupport en collectief werken 
beter kunnen borgen. Daarnaast blijven we investeren in lopende interventies zoals de STORM aanpak. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren. 

 
  



Motienummer 
90   
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste 
indiener   

College motie 
afvoeren   

241113.02   Een back-up voor het 
systeemplafond   

13 november 
2024   

G. Visser   Welzijn, 
Wijkontwikkeling en 
Zorg   

E. Boelaars   GroenLinks, PvdA, 
Stadspartij Nijmegen    

C. Brand     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   1. In het implementatieplan op te nemen welke randvoorwaarden leidend zijn bij de realisatie van de bestedingsruimtes en helder te definiëren wanneer wel of 

niet aan deze randvoorwaarden wordt voldaan, met speciale aandacht voor: a. Toegankelijkheid tot de buurtteams voor alle inwoners die hulp nodig hebben. 
b. Indicatoren van de gezondheid en het welzijn van jongeren, zoals het aantal meldingen bij Veilig Thuis, vroegtijdig schoolverlaters en doorverwijzingen naar 
bureau halt. c. Het realiseren van de ambities uit het contourendocument implementatieplan taakstellende bestedingsruimtes voor ambulante jeugdhulp en 
ambulante Wmo-begeleiding'.    
2. In het implementatieplan tevens concrete maatregelen te formuleren om de rechtspositie van cliënten te versterken en te waarborgen dat cliënten niet 
"tussen wal en schip vallen". Hierbij valt te denken aan: a. Actieve promotie en toegankelijkheid van onafhankelijke cliëntondersteuning. b. Structurele 
monitoring van de toegang tot zorg en rapportage aan de raad indien knelpunten optreden    
3. Uiterlijk half september een brief naar de raad te sturen. In die brief wordt, aan de hand van de randvoorwaarden in het implementatieplan, uitgelegd wat 
de effecten zijn van het invoeren van de bestedingsruimten en de voortgang van de maatregelen uit het implementatieplan. De bedoeling is dat deze brief 
tegelijk met de begroting voor 2026-2029 besproken kan worden.   

1e reactie:   In het implementatieplan zal beschreven worden welke criteria het college hanteert bij de afweging of het opleggen van een bestedingsruimte aan een 
aanbieder aan de orde is en de randvoorwaarden die daarbij worden gehanteerd. Ook zal het college indicatoren benoemen die zullen worden gemonitord om 
ongewenste of onbedoelde gevolgen en effecten te kunnen monitoren. Bij de duiding ervan dient echter voorzichtigheid te worden betracht, aangezien er in 
het sociaal domein meerdere factoren van invloed kunnen zijn (ook buiten de bestedingsruimtes). De rechtspositie van cliënten is in Nijmegen sterk en het 
college zal in het plan beschrijven welke maatregelen worden genomen om de rechtspositie van cliënten sterk te houden.   

Voortgang:    April 2025: 
Aan het plan wordt op dit moment gewerkt. Over de voortgang daarvan is de raad geïnformeerd via een brief d.d. 18 maart 2025, onderwerp: 
‘Voortgang Uitvoeringsagenda Duurzame Jeugdhulp en Wmo-begeleiding'. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.  

 
  



Motienummer 
91   
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240703.06   Een leven lang thuis   3 juli 2024    G. Visser   
N. Vergunst   

Welzijn, 
Wijkontwikkeling en 
Zorg   
Wonen en Stedelijke 
ontwikkeling   
   

Arno Koldenhof   GroenLinks, PvdA, 
SP   

S. Geers     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het college op:    

1. De mogelijkheid te onderzoeken voor de introductie van Leven Lang Thuisflats in Nijmegen en hierover uiterlijk Q1 2025 te rapporteren aan de raad.   
1e reactie:   De motie gaan we uitvoeren.    

Dit wordt meegenomen in de uitvoeringsagenda van de woonzorgvisie. In het eerste kwartaal van 2025 zullen we specifiek over dit onderwerp rapporteren aan 
de raad.   

Voortgang:   April 2025: 
We zetten in op het stimuleren van diverse woonzorgconcepten. Er kunnen echter meerdere concepten goed aansluiten bij de behoeften in verschillende 
Nijmeegse wijken. De gemeente zet in op de ontwikkeling van woonzorg concepten waar wordt gekeken naar de omvang, omgeving (voorzieningen en sociaal) 
en organisatie van sociale samenhang. Kern van ‘Lang Leven Thuisflats’ is om bestaand vastgoed met kleine aanpassingen geschikt(er) te maken om ouderen 
met veel plezier in hun eigen woning en omgeving te laten wonen. Denk aan liften toevoegen, drempels verwijderen, badkamers aanpassen en deuren 
verbreden. Onderdeel van het concept is om per flat een partnership tussen een woningcorporatie, een zorgpartij en een welzijnsorganisatie te sluiten.  
In Q2 van 2025 organiseren we, samen met de in Nijmegen actieve corporaties, gesprekken met zorg-en welzijnspartijen over samenwerking waarbij we o.a. dit 
concept bespreken. Uitkomst van deze gesprekken leidt mede tot meerjarige prestatieafspraken, die we in Q4 van 2025 aan u voorleggen.  Wij stellen voor om 
de motie nog niet af te voeren.  
 
Oktober 2024: Zie 1ste reactie, geen nieuwe ontwikkelingen. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer 
92  
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240619.02   Een zorgplan voor 
Nijmegen   

19 juni 2024   G. Visser   Welzijn, 
Wijkontwikkeling en 
Zorg   

Erik Boelaars   D66, GroenLinks, 
PvdA, Stadspartij 
Nijmegen   

     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Verzoekt het college    

1. In de begroting een plan voor te leggen waarin duidelijk wordt gemaakt met welke maatregelen en ingrepen de genoemde taakstellingen worden behaald. 
Daarin helder aan te geven wat de gevolgen zijn voor de zorg en ondersteuning die Nijmegenaren via de verschillende domeinen ontvangen;    
2. Hierin de volgende voorwaarden, principes en kaders in mee te nemen:    
- In te zetten op innovatieve oplossingen, zoals bijvoorbeeld de Was- en Strijkservice bij Wmo huishoudelijk hulp. Met als inzet het besparen van kosten en uren 
van medewerkers, waarbij de ondersteuning op hetzelfde niveau blijft, niet als drempelverhoging.   
- Collectieve begeleiding wanneer mogelijk in plaats van individueel,    
- In te zetten op de juiste verwijzing bij het eerste contact, naar de juiste ondersteuning op het juiste moment bij zowel buurtteams, specialistische zorg als 
huisartsen.    
- Inzetten op een inkomensafhankelijke eigen bijdrage in de Wmo, zodra dit mogelijk is per 1 januari 2026.    
3. In dit plan ook mee te nemen dat er wordt ingezet op een impuls voor de sociale basis door:   
a. Het investeren en bijdragen aan een stevige brede sociale basis, zowel in voorzieningen als in wijk/buurt-netwerken van bewoners, op te nemen in dit plan. 
Zeker wanneer dit voorliggend is aan Wmo/Jeugdzorg, en hierin ook zaken als o.a. onderwijs, dagbesteding, opvang en welzijnswerk mee te nemen en hoe de 
gemeente (in)formele buurt/wijk-netwerken kan faciliteren en ondersteunen.    
b. Hierbij ook actief samen op te trekken met (gesubsidieerde) organisaties die actief zijn in de sociale basis, omdat juist zij op een laagdrempelige manier 
zorgen dat inwoners indicatie-vrij kunnen blijven meedoen aan de samenleving.   

1e reactie:   In uw motie roept u op om een implementatieplan/hervormingsplan voor te leggen, gelijktijdig met de behandeling van de begroting door de raad. Hoewel we 
het eens zijn met de door u genoemde voorwaarden, principes en kaders en ook uw behoefte aan een implementatieplan terecht vinden is het niet realistisch 
om te veronderstellen dat wij in deze tijdspanne een plan op kunnen stellen dat gaat voldoen aan uw en onze wensen. We zetten kort uiteen waarom het meer 
tijd gaat kosten.   
Op dit moment lopen de aanbestedingen voor een groot deel van de Wmo en jeugdhulpovereenkomsten met zorgpartijen. De uitkomsten van deze 
aanbestedingen worden verwacht Q4 2024. Deze uitkomsten zijn zeer relevant voor een goed implementatieplan, maar ze kunnen pas op zijn vroegst in het 
laatste kwartaal 2024 worden meegenomen in dit plan.    
We hebben het voornemen voor bestedingsruimte bij (specialistische) zorginstellingen en de implicaties hiervan voor de sociale basis nog helemaal niet 
kunnen bespreken met relevante partners in de stad. De input van deze partners is cruciaal voor het opstellen van een implementatieplan, zoals u zelf ook 
stelt in punt 3b van uw motie.    
Tenslotte willen we uw aandacht vestigen op het onderzoek dat bureau AEF voor ons heeft gedaan: de interventieprognose jeugd Nijmegen 2024. De conclusie 
is veel te uitgebreid om in één zin samen te vatten, maar in een poging daartoe: Nijmegen heeft heel veel bezuinigingsdoelstellingen die landelijk 
overeengekomen zijn in de hervormingsagenda jeugd reeds behaald en ziet zichzelf nog steeds geconfronteerd met omvangrijke tekorten. Ook voorspellen ze 
dat de tekorten jeugd in ’25 en ’26 verder zullen toenemen ondanks invoering van effectieve interventies zoals overeengekomen in de hervormingagenda. 



Invoering van bestedingsruimte zal niet pijnloos zal zijn en het vereist een zorgvuldig implementatietraject. We hebben hierbij begrip voor uw behoefte aan 
een plan voorafgaand aan uw besluit over de begroting, maar dit kunnen we dus niet waarmaken in het zorgvuldige proces dat we willen lopen.   
Met andere woorden: we zijn het eens met de strekking van uw motie, maar niet met uw planning om gelijktijdig met de begrotingsbehandeling dit plan af te 
hebben. We voorzien dat we niet eerder dan zomer 2025 een voldoende gedetailleerd plan kunnen opleveren en zijn bereid om tussentijds met de raad in 
gesprek te gaan over de voortgang en over recente en relevante inzichten.    

Voortgang:    April 2025: 
Aan het plan wordt op dit moment gewerkt. Over de voortgang daarvan is de raad geïnformeerd via een brief d.d. 18 maart 2025, onderwerp: ‘Voortgang 
Uitvoeringsagenda Duurzame Jeugdhulp en Wmo-begeleiding'. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

Oktober 2024: Op 17 september is een raadsbrief naar de gemeenteraad als reactie op deze motie verzonden. We stellen voor de motie nog niet af te voeren.   
 
  



Motienummer 
93   
   

Onderwerp   
   
   

Datum 
politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste 
indiener   

College 
motie 
afvoeren   

240228.04   Geef zuurstof bij 
ademnood   

28 februari 
2024   

G. Visser   Welzijn, 
Wijkontwikkeling en 
Zorg   

Erik Boelaars   CDA, D66, ODV, 
GewoonNijmegen.NUGroenLinks, 
Partij voor de Dieren   

C. Brand     Ja 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het college op:    

1. Om per direct alles in het werk te stellen en daartoe capaciteit vrij te maken om de Rekenkamer te voorzien van alle informatie die zij nodig heeft voor het 
nazorgonderzoek naar de toegang van de WMO.    
2. Actief in te zetten op het verbeteren van het interne samenspel van de betrokken actoren bij Reken kameronderzoeken, door zo spoedig mogelijk een eerste 
bijeenkomst te beleggen tussen deze betrokkenen. En gaat over tot de orde van de dag.   

1e reactie:   We voeren de motie uit.   
Om  het eerste dictum te kunnen realiseren is het van belang om te weten of, wanneer en op welke wijze de Rekenkamer het genoemde onderzoek voort gaat 
zetten. Zodra de Rekenkamer daarover een besluit genomen heeft, zullen we het gesprek met de Rekenkamer aangaan en de benodigde capaciteit 
organiseren.   
Vervolgens zullen we het contact met de Rekenkamer intensief onderhouden om ervoor te zorgen dat wederzijdse verwachtingen niet uit elkaar gaan lopen.   
Ten aanzien van het tweede dictum, zullen we op het moment dat de Rekenkamer besluit wanneer het onderzoek opnieuw wordt gestart, direct een eerste 
bijeenkomst beleggen tussen alle betrokkenen.   

Voortgang:    April 2025: 
Voor wat betreft de uitvoering van het nazorgonderzoek naar de toegang tot de Wmo hebben de secretaris van de rekenkamer en de ambtelijk 
contactpersoon iedere maand coördinerend overleg waarin met een terug- en voorblik wordt gekeken naar de samenwerking en de uitvoering van 
benodigde acties. Vanuit dit overleg wordt pro-actief gekeken naar het betrekken van meer actoren indien dit nodig wordt geacht. Dit conform de 
vastgestelde werkwijze omtrent de samenwerking tussen gemeentelijke organisatie en rekenkamer.  
Notitie werkwijze Rekenkamer (2024) is ter informatie gedeeld met het GMT, de raad, de fracties en het college.  
Wij stellen voor om deze motie af te voeren.      

PA 18 december2024: Aan dictum 2 is nog onvoldoende uitvoering gegeven.   
Oktober 2024: Na bekendmaking dat de rekenkamer het onderzoek ging hervatten is zo spoedig mogelijk een startbijeenkomst belegd tussen vertegenwoordigers van de rekenkamer en de 
ambtelijk opdrachtgever om de inhoud van de uitvraag, de procesmatige mijlpalen en communicatieafspraken gezamenlijk vast te stellen. Vervolgens is een ambtelijk contactpersoon 
aangesteld en is de benodigde menskracht vrijgemaakt ten behoeve het ophalen van de gevraagde informatie. Er is in het proces voortdurend ingezet het behouden van korte 
communicatielijnen en gemaakte afspraken zijn steeds vastgelegd om misverstanden te voorkomen. De fase van het aanleveren van documenten door de organisatie is in juli in overleg met 
de rekenkamer afgerond. De rekenkamer bestudeert momenteel de aangeleverde documenten en doet medio oktober verslag van de bevindingen en het advies voor de vervolgfase. Wij 
stellen voor om de motie alvast af te voeren.   

  
  



Motienummer 
94   
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240327.12   Geweld tegen 
vrouwen stopt met de 
start van een 
genderspecifieke 
aanpak   

27 maart 2024   G. Visser   
H. Bruls   

Welzijn, 
Wijkontwikkeling en 
Zorg   
Veiligheid   

Erik Boelaars   CDA, D66, PvdA, 
GroenLinks, 
GewoonNijmegen.NU,   
Partij voor de Dieren   

M. Smit     Ja 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het college op:    

1. In overleg te treden met relevante samenwerkingspartners om een integrale benadering tegen gendergerelateerd geweld op te stellen, met nadruk op het 
herkennen en delen van waarschuwingssignalen. De eerder genoemde rapporten van de Rijksoverheid en Movisie kunnen hierin startpunt zijn;    
2. Hierbij ook oog te hebben voor laagdrempeligheid en overzichtelijkheid van hulporganisaties waar vrouwen terecht kunnen;    
3. Bij de ontwikkeling van de nieuwe Regioaanpak Huiselijk Geweld en Kindermishandeling Gelderland Zuid een proactieve benadering van gendergerelateerd 
geweld onder de aandacht te brengen, inclusief psychisch geweld en intieme terreur;    
4. Onderzoeken of de reizende expositie FEMICIDE door Open mind ook in Nijmegen vertoond kan worden om meer publiek bewustzijn te creëren over dit 
onderwerp;    
5. In de veiligheidsbrief van 2025 een terugkoppeling te geven over de aanpak van gendergerelateerd geweld in Nijmegen.   

1e reactie:   We gaan de motie deels uitvoeren.   
Op dit moment wordt er via verschillende gremia samengewerkt als het gaat om huiselijk geweld. Om de netwerkaanpak seksueel geweld te versterken 
hebben wij de GGD gefaciliteerd voor aanstelling van een Coördinator Netwerkaanpak Seksueel Geweld.  We zullen deze gremia benutten om te kijken op 
welke wijze we een genderspecifieke aanpak kunnen versterken. We betrekken daarbij de door u genoemde gewenste aandachtspunten. U ontvangt via de 
veiligheidsbrief van 2025 een terugkoppeling van onze opbrengsten. De raad zal op hoofdlijnen worden meegenomen in de brief.    

Voortgang:    April 2025:  
Wij hebben via de Veiligheidsbrief d.d. maart 2025 de raad geïnformeerd over de wijze waarop er in ons beleid huiselijk geweld aandacht wordt gegenereerd 
voor de aanpak van gendergerelateerd geweld. Wij stellen voor om de motie af te voeren. 
 
  Oktober 2024: zoals  in de vorige rapportage aangegeven ontvangt u  via de veiligheidsbrief van 2025 nadere informatie over de   wijze waarop er in ons beleid huiselijk geweld aandacht 
wordt gegenereerd voor gendergerelateerd geweld.  We betrekken daarbij de  door u aangedragen aandachtspunten. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

  
  



Motienummer 
95   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240703.14   Huisje, Boompje, 
Beestje   

3 juli 2024   J. Broeren   Welzijn, 
Wijkontwikkeling en 
Zorg   

Erik Boelaars   CDA, PvdA,   
Partij voor de 
Dieren   

D. van Luik     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het College op om:    

1. Onderzoek te doen naar de mogelijke ontwikkeling van één tot twee locaties waarbij de zorg voor dieren bij elkaar komt en combinatie van verschillende 
functies centraal staat. In het onderzoek wordt onder andere gekeken naar ruimte voor:    
a. nieuwe huisvesting van de DAN, dan wel een renovatie op de huidige locatie,    
b. een dierenartsenpraktijk met bereikbaarheid in de avonden, nachten en weekenden,    
c. de bestaande functies van de DAN, zoals de dierenambulance (inclusief centrale), de opvang voor kleine gezelschapsdieren anders dan honden en katten, 
stagelocatie, participatieplek, maar ook andere gewenste functies;    
d. andere dierenwelzijnsorganisaties in de stad,    
e. een aparte wildopvang in een rustig gebied, op afstand van mensen, bedrijvigheid en activiteiten zoals benoemd in dictum 1 a t/m d.    
2. Te onderzoeken of één van de grondposities die nu eigendom zijn van de gemeente, een rol kan spelen bij de toekomstige ontwikkeling van een locatie, 
zoals beschreven in dictum 1a en/of 1e.    
3. Te onderzoeken of de gemeente kan voorzien in een kostenneutrale kredietovereenkomst met de Dierenambulance, zodat de gemeente niet de kosten 
draagt voor huisvesting van de DAN, maar de gemeente de DAN wel ondersteunt bij deze toekomstige stap.    
4. Te onderzoeken of, in plaats van de subsidie, een dienstverleningscontract met de DAN, waarbij een structureel bedrag voor de vaste lasten wordt 
gegarandeerd, of een combinatie van een vergoeding voor de vaste lasten en voor de variabele lasten (met een bandbreedte), een gewenster scenario biedt 
dan de huidige vergoedingen per rit.    
5. De resultaten uit het onderzoek terug te koppelen aan de raad voor het zomerreces van 2025.   

Voortgang:    April 2025: 
We blijven met de DAN meedenken over de opties voor nieuwe huisvesting. De DAN is momenteel nog bezig met het gevraagde onderzoek om concreet 
te krijgen wat er nodig en mogelijk is. Zodra dat duidelijk is kunnen we concretere hulp bieden in de vervolgstappen. In de tussentijd houden we in de 
gaten of er grondposities/bestaande bebouwing beschikbaar is binnen de gemeente om de DAN op termijn onder te kunnen brengen. Om de DAN 
tegemoet te komen in de kosten hebben we een tussentijdse tariefaanpassing doorgevoerd. 
De huidige inkoopovereenkomst loopt tot medio 2026. Later dit jaar starten we een nieuwe aanbestedingsprocedure en daarin zullen we alternatieve 
manieren van vergoeden meenemen. We stellen voor de motie nog niet af te voeren.   
   
Oktober 2024: We zijn doorlopend in gesprek en denken mee met de DAN over de uitdagingen op het gebied van huisvesting. Primair is de DAN aan zet om met een concreet plan te komen.   
Vanwege beperkte capaciteit én een wijziging in de directie van de DAN wordt op zijn vroegst in 2025 een begin gemaakt met het gevraagde onderzoek. Er wordt nog gekeken of dit 
onderzoek onderdeel kan zijn van de nieuwe uitvoeringsagenda.    
Eind oktober 2024 vindt er een bestuurlijk overleg met de DAN plaats, onder meer over de toekomst en de huisvesting.  Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

   



 Motienummer 
96   
   

Onderwerp   Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

221102.12   In Nijmegen denken 
we niet zo zwart-wit   
  

2-11-2022   C. Daemen   Welzijn, 
Wijkontwikkeling en 
Zorg   

Erik Boelaars   CDA, D66, 
GroenLinks, PvdA, 
SP, Stadspartij 
Nijmegen, VVD   

L. Bouwmans     Nee 

   
Inhoud Motie:   Roept het college op om: De mogelijkheid te onderzoeken tot het aanleggen van zichtbare regenbooguitingen in de openbare ruimte, zoals 

regenboogzebrapaden, -muurschilderingen, -kunstwerken of een monument in alle 9 stadsdelen. De kosten hiervan te dekken uit het programma openbare 
ruimte en/of het antidiscriminatiebudget.   

1e reactie:   We voeren de motie uit.    
Momenteel loopt er een traject om een regenboogkunstwerk in Nijmegen te realiseren. In dit traject wordt samengewerkt met een afvaardiging uit het 
regenboognetwerk. Zodra dit traject is afgerond, wordt samen met het regenboognetwerk en inwoners uit de verschillende stadsdelen onderzocht welke 
mogelijkheden er zijn voor regenbooguitingen in de stadsdelen en het draagvlak dat hiervoor bestaat.    

Voortgang:    April 2025: 
Er wordt nu toegespitst op de locatie Mariënburg, in samenspraak met de opgaven vergroening en zichtbaar maken cultuurhistorie. Het 
ontwerpproces is gestart. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren. 
 
Oktober 2024: Op dit moment wordt er gezocht naar een nieuwe locatie voor het Regenboogkunstwerk. De zoeklocatie is rondom de Marikenstraat, Mariënburg en het Koningsplein. Het is 
echter nog niet zeker of deze ruimte beschikbaar en geschikt is voor een Regenboogkunstwerk. Als de exacte locatie is gevonden, wordt bekeken welk ontwerp het beste past (zie 
hieronder). Na de realisatie van dit kunstwerk wordt samen met het regenboognetwerk en inwoners uit de verschillende stadsdelen onderzocht welke mogelijkheden er zijn voor 
regenbooguitingen in de stadsdelen en het draagvlak dat hiervoor bestaat. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
April 2024: Er wordt, samen met een afvaardiging uit de lhbtiq+ gemeenschap, gewerkt aan de realisatie van een kunstwerk dat uitdraagt dat Nijmegen een lhbtiq+ vriendelijke stad is. Uit 
de beoordeling van de schetsontwerpen kwam naar voren dat de oorspronkelijk gewenste locatie zowel ruimtelijke, als financiële uitdagingen met zich mee brengt. Daarom is er, in overleg 
met de afvaardiging uit de lhbtiq+ gemeenschap, gekozen om een nieuwe opdracht uit te zetten voor een alternatieve locatie. Uit de schetsontwerpen en beoordeling moet blijken welk 
ontwerp op welke locatie het meest geschikt is. Dit ontwerp wordt dan het uitgangspunt voor de realisatie van een ‘regenboogkunstwerk’. Na de realisatie van dit kunstwerk wordt samen 
met het regenboognetwerk en inwoners uit de verschillende stadsdelen onderzocht welke mogelijkheden er zijn voor regenbooguitingen in de stadsdelen en het draagvlak dat hiervoor 
bestaat. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
Oktober 2023: We werken samen met de klankbordgroep uit de lhbtiq+ gemeenschap aan de realisatie van een kunstwerk dat uitdraagt dat Nijmegen een lhbtiq+ vriendelijke stad is. 
Inmiddels zijn de schetsontwerpen gepresenteerd en wordt een keuze gemaakt voor een ontwerp dat verder uitgewerkt wordt. Dit is de volgende stap in de realisatie van een 
‘regenboogkunstwerk’. Na de realisatie van dit kunstwerk wordt samen met het regenboognetwerk en inwoners uit de verschillende stadsdelen onderzocht welke mogelijkheden er zijn 
voor regenbooguitingen in de stadsdelen en het draagvlag dat hiervoor bestaat. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.    
Mei 2023: Momenteel werken we in nauw overleg met betrokkenen uit de lhbti+ gemeenschap aan een opdracht voor een kunstwerk dat uitdraagt dat Nijmegen een lhbti+ vriendelijke stad 
is. We verwachten dat in mei 2023 vier schetsontwerpen worden gepresenteerd. Naar aanleiding van deze presentaties wordt het traject richting realisatie van een ‘regenboogkunstwerk’ 
verder voortgezet. Na realisatie van het ‘regenboogkunstwerk’ wordt samen met het regenboognetwerk en inwoners uit de verschillende stadsdelen onderzocht welke mogelijkheden er zijn 
voor regenbooguitingen in de stadsdelen en het draagvlak dat hiervoor bestaat. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer 
97   
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

231101.06   Je ziet niet alles aan 
de buitenkant   

1 november 2023   C. Daemen   
G. Visser   

Welzijn, 
Wijkontwikkeling en 
Zorg   

Erik Boelaars   CDA, GroenLinks, 
Stadspartij 
Nijmegen   

W. Grutters     Ja 

                           
   
Inhoud Motie:   Verzoekt het college om:    

1. Het nog niet ingezette bedrag van 39.000 euro uit het extra budget voor ouderen (€ 300.000 coalitieakkoord) in te zetten voor de preventie en aanpak van 
ouderenmishandeling en aandacht voor de slachtoffers van ouderenmishandeling binnen onze gemeente. 2. Maatregelen gericht op preventie en aanpak 
nader uit te werken en in 2024 voor te leggen aan de raad en daarbij te denken aan:    
a. Het promoten van aandachtfunctionarissen bij organisaties;    
b. Samenwerking met relevante, maatschappelijke organisaties en deskundigen om te komen tot een gecoördineerde inspanning in de strijd tegen 
ouderenmishandeling    
c. Het kweken van bewustzijn onder onze inwoners om oog te hebben voor ouderenmishandeling en de mogelijkheden om ouderenmishandeling te melden. 3. 
Jaarlijks aan de gemeenteraad de voortgang en de resultaten van de inzet van alle middelen in de strijd tegen ouderenmishandeling te rapporteren.   

1e reactie:   We voeren de motie uit.   
We gaan de volgende stappen nemen om tot een concreet plan te komen:   

 Samenwerking met onze ketenpartners die betrokken zijn op het thema ouderenmishandeling. Het eerste inventarisatie gesprek staat inmiddels 
gepland met Veilig Thuis.   

 Professionals in Nijmegen scholen op dit onderwerp. Om zo de bewustwording te vergroten, expertise te krijgen op het onderwerp en 
handelingsverlegenheid tegen te gaan. Hierbij denken we vooral aan de professionals waarbij de  meldcode HGKM niet van toepassing is.   

 Prioritering maken waar er de behoefte ligt.   
Voortgang:    April 2025: 

Uw raad is op 28 januari 2025 geïnformeerd over de voortgang van de motie middels de raadsinformatiebrief ‘Beantwoording: Motie je ziet niet alles 
aan de buitenkant’ (E24.004033). Wij stellen voor om de motie hiermee af te voeren. 
 
Oktober 2024: Er zijn – met inzet van de incidentele middelen - de afgelopen periode diverse activiteiten verricht in samenspraak met betrokken partijen. Veilig Thuis organiseerde 
voorlichtingsbijeenkomsten voor professionals.  De Seniorenraad is geïnformeerd over diverse aspecten rondom ouderenmishandeling. Via een theatervoorstelling heeft de Rabobank 
klanten en niet klanten geïnformeerd over aspecten rondom financiële uitbuiting. Er is een behoefteonderzoek verricht, de doelgroep is bepaald en er is in oktober een symposium gepland 
voor professionals en vrijwilligers die achter de voordeur komen. U wordt nader geïnformeerd over  het plan met maatregelen betreffende preventie en aanpak  in de komende periode. We 
informeren u vervolgens jaarlijks over de voortgang en resultaten. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
April 2024: We zijn momenteel bezig met het bepalen van de doelgroep en het identificeren van behoeften in de uitvoering.    
Concrete acties omvatten:    
1.           Onderzoek naar de behoeften van zorgaanbieders om hierop aan te sluiten.   
2.           Bepalen van de exacte doelgroep, waaronder Wmo-consulenten, vrijwilligers, huishoudelijke hulpen en begeleiders dagbesteding.   
3.           Plannen van een bijeenkomst in het najaar van 2024, mogelijk met gastsprekers, workshops en bijscholing.   
We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.    



Motienummer 
98  
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste 
indiener   

College 
motie 
afvoeren   

241113.05   Mantelzorg-
complement   

13 november 
2024   

C. Daemen   Welzijn, 
Wijkontwikkeling en 
Zorg   

Erik Boelaars   CDA, Stadspartij 
Nijmegen   

W. Grutters     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   1. In de ontwikkelagenda mantelzorg een goede analyse te maken van de wijze waarop de gemeentelijke ondersteuning deze forse groei in vraag naar 

mantelzorg tot 2040 kan blijven faciliteren en dit in 2025 aan de raad terug te koppelen.    
2. Samen met de ontwikkelagenda mantelzorg ook het verruimen van de mantelzorg-parkeervergunning te verkennen, door bijvoorbeeld het aantal 
aanvragers per adres en/of het aantal parkeeruren te verruimen, en een nieuwe laagdrempelige manier uit te werken waarop mantelzorgers een 
mantelzorgparkeervergunning kunnen aanvragen en dit in 2025 aan de raad terug te koppelen.   

1e reactie:   Het college steunt de motie en erkent dat mantelzorg in Nijmegen een steeds belangrijkere rol speelt. De verwachting is dat de druk op mantelzorgers zal 
toenemen, waardoor mantelzorg een essentieel en waardevol onderdeel van de zorg blijft. Het huidige ondersteuningsaanbod in de gemeente Nijmegen is 
geëvalueerd, met als doel een toekomstbestendig mantelzorgbeleid te ontwikkelen. In de ontwikkelagenda wordt een plan opgesteld om mantelzorgers op 
een duurzame manier te ondersteunen. Hierbij hebben we ook aandacht voor de verwachte groei in de vraag naar mantelzorg, en hoe de gemeentelijke 
ondersteuning hierop kan aansluiten. Ook zullen we de mogelijkheden onderzoeken om de mantelzorgparkeervergunning uit te breiden en zullen we het 
proces voor het aanvragen van de mantelzorgparkeervergunning herzien. De raad wordt in 2025 geïnformeerd over de ontwikkelagenda mantelzorg en de 
mogelijkheden omtrent de mantelzorgparkeervergunning.   

Voortgang:    April 2025:  
1. De uitvoeringsagenda mantelzorg is momenteel in ontwikkeling en wordt naar verwachting uiterlijk in Q3 2025 opgeleverd. 
2. Er wordt gezocht naar een nieuwe basis voor de mantelzorgparkeervergunning. Door het verdwijnen van het mantelzorgcompliment ontbreekt een 
belangrijke voorwaarde voor de aanvraag. Zodra er een passende en praktische oplossing is gevonden, wordt gekeken naar het verruimen van en 
laagdrempelig houden van deze parkeervergunning. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.  

 
  



Motienummer 
99  
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240424.11   Met een concreet 
doel   

24 april 2024   C. Daemen   Welzijn, 
Wijkontwikkeling en 
Zorg   

Erik boelaars   GroenLinks, D66   E. Verschuren     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het college op:    

1. De 'operationele doelstellingen' verder te concretiseren en daarbij:    
a. Waar mogelijk doelstellingen te voorzien van een meetbare indicator;    
b. Onderscheid te maken tussen doelstellingen die je op kortere termijn (2026 en 2030) en op langere termijn (2035 en 2040) kunt halen;    
2. Het plan van aanpak te vertalen naar een concrete planning en daarbij per fase aan te geven welke doelstellingen prioriteit krijgen. 3. Om de gemeenteraad 
uiterlijk in januari 2025 te informeren over de uitwerking van bovenstaande punten.    
4. Minimaal elke 2 jaar aan de gemeenteraad over de voortgang te rapporteren.   

1e reactie:   We voeren de motie uit.   
De regisseur voor de Nijmeegse Aanpak Gezonde Jeugd en Jongeren is per april 2024 gestart. De focus van de kerngroep is nu een gezonde(re) 
voedselomgeving en het verbeteren van de zorg en ondersteuning voor kinderen en gezinnen waar overgewicht en obesitas speelt. Waar mogelijk voorzien we 
de doelstellingen van een meetbare indicator en concrete planning. Hierbij maken we onderscheid in 2024 en 2025 en de periode daarna. Uiterlijk in januari 
2025 wordt de gemeenteraad geïnformeerd over deze uitwerking. Daarbij is het goed om te beseffen dat de extra middelen vanuit het Gezond en Actief Leven 
Akkoord (GALA) die we hiervoor inzetten onzeker zijn na 2025.   

Voortgang:   April 2025:  
 Er is een doelenboom gemaakt met een uitwerking van de doelstellingen op kortere termijn (2025, 2026 - 2030) en op langere termijn (2030 - 2040). Deze 
doelenboom is met de raad gedeeld als bijlage van een raadsinformatiebrief van 21 januari 2025. In de doelenboom is aangegeven welke activiteit wanneer 
wordt uitgevoerd. In de raadsinformatiebrief van januari 2025 is aangegeven dat de raad eind 2025 weer geïnformeerd wordt over de voortgang. Wij stellen 
voor om de motie nog niet af te voeren. 
 
Oktober 2024: Met de kerngroep van Jong, Gezond en in Beweging (met daarin vertegenwoordigers van de gemeente, Sportbedrijf, GGD, Bindkracht 10 en JOGG) werken we aan het 
concretiseren van de doelstellingen uit het plan. Uiterlijk in januari 2025 wordt de gemeenteraad hierover geïnformeerd. Daarbij is het goed om te beseffen dat de extra middelen vanuit het 
Gezond en Actief Leven Akkoord (GALA) die we hiervoor inzetten onzeker zijn na 2025. We stellen voor de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer 
100   
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240327.11   Met raad op straat   27 maart 2024   G. Visser   Welzijn, 
Wijkontwikkeling en 
Zorg   

Erik Boelaars   CDA, D66, PvdA, 
GroenLinks, Partij voor de 
Dieren, 
GewoonNijmegen.NU   

S. van der Goes     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het college op    

1. Om te verkennen hoe Leeuwaarden en Amersfoort tot evaluatie van de straatadvocaat gekomen zijn en deze verkenning mee te nemen in de Nijmeegse 
evaluatie;    
2. Vervolgens jaarlijks, na instelling van de straathulpcoach, een evaluatie uit te voeren naar de straathulpcoach in Nijmegen en daarbij de volgende 
kwalitatieve en kwantitatieve indicatoren mee te nemen:    
a. Heeft de straathulpcoach aansluiting gevonden met individuen die de gemeente in het verleden niet heeft kunnen bereiken?;    
b. Heeft de straathulpcoach contact met verschillende groepen, organisaties en instanties?;    
c. In hoeverre is het contact met de straathulpcoach met deze groepen, organisaties en instanties laagdrempelig verlopen?;    
d. In wat voor mate hebben deze groepen, organisaties en instanties medewerking verleend aan de straathulpcoach?;    
e. Hoeveel verwijzingen naar passende zorg, MO, etc. zijn er gedaan?;    
f. Heeft de straathulpcoach uithuiszettingen weten te voorkomen en/of ondersteuning weten te bieden bij aanvragen van briefadres, uitkeringen, et cetera?    
3. Om de resultaten van deze evaluatie te communiceren met de raad middels brief, waarbij de eerste evaluatie na één jaar na aanstelling van de 
straathulpcoach voldoende tijdig afgerond is om in de eerstvolgende begroting te behandelen.   

1e reactie:   We gaan de motie uitvoeren.   
Het college zal eerst onderzoeken welke ervaringen in andere steden zijn opgedaan, zoals de motie ook vraagt. Het vormgeven van de evaluatie maakt deel uit 
van een plan van aanpak straathulpcoach, wat het college zal voorleggen.   

Voortgang:    April 2025:    
In een duo functie zijn per 1 mei twee straatcoaches aangesteld. Een RIB om de raad hierover te informeren is in voorbereiding en wordt zo snel mogelijk naar 
de raad gestuurd. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren. 
 
Oktober 2024: Voor de realisatie van dit plan is een projectleider aangesteld die in overleg met de indieners een voorstel voor het college voorbereidt. Wij stellen voor om de motie nog niet 
af te voeren.   

   
   
   
   
  
  



Motienummer 
101   
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240703.13   Nijmegen op weg naar 
dierproefvrij   

3 juli 2024   J. Broeren   Welzijn, 
Wijkontwikkeling en 
Zorg   

Erik Boelaars   GroenLinks,   
Partij voor de Dieren   

B. Salemans     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Verzoekt het college:    

Met stakeholders, zoals RadboudUMC en Novio Tech Campus BV, in gesprek te gaan over hoe in samenspraak beleid kan worden gevormd om de gemeente 
Nijmegen volledig proefdiervrij te maken;   

Voortgang:    April 2025:  
Het college beraadt zich nog over de wijze waarop het beste uitvoering aan deze motie kan worden gegeven. Wij stellen voor om de motie nog niet af te 
voeren.   
   
Oktober 2024: Het college beraadt zich nog over de wijze waarop het beste uitvoering aan deze motie kan worden gegeven. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer 
102   
   

Onderwerp   Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste 
indiener   

College 
motie 
afvoeren   

230803.05   Ook een gezonde 
snack voor kinderen 
aanbieden   

8 maart 2023   C. Daemen   Welzijn, 
Wijkontwikkeling en 
Zorg   

Erik Boelaars   D66, SP. 
GewoonNijmegen.NU   

M. Synhaeve     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het College van Burgemeester en wethouders op:    

1. In gesprek te gaan met de (uitbaters van) gemeentelijke binnen- en buitensportaccommodaties, speeltuinen en buurtcentra om ook gezondere keuzes aan 
te bieden, waarbij ingezet wordt op het niveau van een zilveren kantine volgens de richtlijn Gezonde kantines van het Voedingscentrum.    
2. Te verkennen in hoeverre het mogelijk is om in de vergunningverlening en/of subsidieverlening aan sportaccommodaties, speeltuinen en buurtcentra te 
verplichten dat als er horeca is, dat deze ingericht is volgens de kaders van een zilveren kantine en hierover de gemeenteraad te informeren.    
3. Te verkennen in hoeverre het mogelijk is om in de toekomst in de vergunningverlening van evenementen voor kinderen te verplichten dat als er horeca is, 
dat deze ingericht is volgens de kaders van een zilveren kantine en hierover de gemeenteraad te informeren.   

1e reactie:   Uitvoeren.   
1. We gaan graag in gesprek met meer gemeentelijke binnen- en buitensportaccommodaties, speeltuinen en buurtcentra hierover.   
2 en 3. Er worden tot op heden geen eisen gesteld over een gezondere voedselomgeving bij vergunning- of subsidieverlening aan sportaccommodaties, 
speeltuinen en buurtcentra of bij evenementen voor kinderen. Deze mogelijkheden zullen we verkennen.    

Voortgang:    April 2025: 
1 Wijkcentra: in het najaar hebben wij meerdere gezonde producten, zoals een appel, yoghurt en gezonde(re) repen toegevoegd aan het aanbod van 
de wijkcentra. Dit hebben wij gedaan bij wijkcentra waar er voldoende producten afgenomen worden, om zo derving te voorkomen. We blijven ons 
assortiment continue aanpassen naar meer gezondere opties, waaronder een gezonde soep. 
Sport: tijdens het event van Sport Community Nijmegen is gezonde voeding onder de aandacht gebracht. Daarnaast maken de 
verenigingsondersteuners het onderwerp gezonde kantine bespreekbaar op de vereniging. Bij onze eigen activiteiten is waterdrinken de norm, tijdens 
grotere evenementen zoals de Nimma Sportzomer bieden we ook gezonde voeding aan. Bij de sportsubsidies Sportsubsidies - Gemeente 
Nijmegen wordt nu bij onderdeel ‘stimuleren gezonde leefstijl’ gewezen op de mogelijkheid voor gratis advies vanuit JOGG-Teamfit. Ook is er gratis 
water beschikbaar. 
Evenementen: sinds het najaar staan er op de pagina Tips voor nog betere evenementen - Gemeente Nijmegen (onderdeel van de evenementen-
pagina van www.nijmegen.nl) tips voor o.a. gezonde voeding. Er wordt ook naar deze pagina doorverwezen op de pagina voor sportsubsidies, 
onderdeel ‘regionaal, nationaal of internationaal evenement’. 
2 + 3. Geen wijzigingen ten opzichte van eerdere updates. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren. 
   
Oktober 2024: Wijkcentra: in het voorjaar hebben we onze groothandel opnieuw aanbesteed en in de zomer gewerkt aan een soepele invoering hiervan. We weten nu de mogelijkheden in 
het assortiment zijn en gaan dit komende weken toevoegen aan het assortiment. Daarbij zullen we monitoren hoe de afname is en derving zoveel mogelijk voorkomen. Sportverenigingen: 
op 11 oktober wordt vanuit Sportcommunnity Nijmegen de bijeenkomst ‘De kracht van verbinden’ georganiseerd. Een van de thema’s is ‘gezonde leefstijl’, een onderwerp dat leeft in de 
sportcommunity. Als gemeente Nijmegen - partner van SCN - nemen we hier actief aan deel en halen we input op. In de pauze worden er ‘speedy bites’ (simpele gezonde snacks) geserveerd, 
om het werkveld te inspireren.   

https://eur06.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.nijmegen.nl%2Fdiensten%2Fsubsidies%2Fsportsubsidies%2F&data=05%7C02%7Cb.steenvoort%40nijmegen.nl%7C8e7361ce54c84823bddc08dd66e9eab7%7C50a8fda284a94063b1b2db6af68e04ae%7C0%7C0%7C638779877042029794%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJFbXB0eU1hcGkiOnRydWUsIlYiOiIwLjAuMDAwMCIsIlAiOiJXaW4zMiIsIkFOIjoiTWFpbCIsIldUIjoyfQ%3D%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=hj7clpxPd4%2BrTG8xYJXUbY1gNZE3ecxvEVm0j%2BVZx4A%3D&reserved=0
https://eur06.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.nijmegen.nl%2Fdiensten%2Fsubsidies%2Fsportsubsidies%2F&data=05%7C02%7Cb.steenvoort%40nijmegen.nl%7C8e7361ce54c84823bddc08dd66e9eab7%7C50a8fda284a94063b1b2db6af68e04ae%7C0%7C0%7C638779877042029794%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJFbXB0eU1hcGkiOnRydWUsIlYiOiIwLjAuMDAwMCIsIlAiOiJXaW4zMiIsIkFOIjoiTWFpbCIsIldUIjoyfQ%3D%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=hj7clpxPd4%2BrTG8xYJXUbY1gNZE3ecxvEVm0j%2BVZx4A%3D&reserved=0
https://eur06.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.nijmegen.nl%2Fdiensten%2Fevenementen%2Fevenement-melden-of-vergunning-aanvragen%2Ftips-voor-nog-betere-evenementen%2F&data=05%7C02%7Cb.steenvoort%40nijmegen.nl%7C8e7361ce54c84823bddc08dd66e9eab7%7C50a8fda284a94063b1b2db6af68e04ae%7C0%7C0%7C638779877042051256%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJFbXB0eU1hcGkiOnRydWUsIlYiOiIwLjAuMDAwMCIsIlAiOiJXaW4zMiIsIkFOIjoiTWFpbCIsIldUIjoyfQ%3D%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=EOA69KuKjXJrxa%2FHephsBglA1ggAYDRgQHNoDvio73E%3D&reserved=0
https://eur06.safelinks.protection.outlook.com/?url=http%3A%2F%2Fwww.nijmegen.nl%2F&data=05%7C02%7Cb.steenvoort%40nijmegen.nl%7C8e7361ce54c84823bddc08dd66e9eab7%7C50a8fda284a94063b1b2db6af68e04ae%7C0%7C0%7C638779877042065851%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJFbXB0eU1hcGkiOnRydWUsIlYiOiIwLjAuMDAwMCIsIlAiOiJXaW4zMiIsIkFOIjoiTWFpbCIsIldUIjoyfQ%3D%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=q67%2BbO6pUD0b%2BaItCVUGeZtsmFECPFSeEPOdD%2BcYN84%3D&reserved=0


Evenementen: er wordt nu gewerkt aan richtlijnen die meegegeven worden bij evenementen. Daar staan naast informatie over gezonde keuzes ook tips over hoe evenementen (meer) 
duurzaam, toegankelijk en inclusief gemaakt kunnen worden.   
Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
April 2024: De motie wordt uitgevoerd. De invloed die we als gemeente hebben is per locatie verschillend. De wijkcentra, beheerde speeltuinen en het Triavium exploiteren we zelf. Hier 
bepalen we zelf het assortiment en werken we in stappen aan een gezonder aanbod. Bij sportkantines en evenementen zijn de sport- en beweegaanbieders en de organisatoren 
verantwoordelijk en is onze invloed beperkt.   
1 en 2. Wij werken aan een gezonder horeca assortiment in de door de gemeente beheerde wijkcentra. Op alle locaties is het huidige aanbod en zijn verbetermogelijkheden 
geïnventariseerd. Via een steekproef vragen we inwoners en huurders naar hun wensen. Ook zijn karaffen geïntroduceerd met gratis kraanwater in de wijkcentra voor een gezondere 
uitstraling. We verwachten vanaf het volgende seizoen (start augustus 2024) een nieuw assortiment te hebben met meer gezondere keuzes.    
De kantines bij binnen- en buitensportaccommodaties zijn in beheer van sportverenigingen. Zij zijn verantwoordelijk voor het aanbod. De gemeente en JOGG-Teamfit agenderen, 
stimuleren en adviseren. Via sportcommunitynijmegen.nl is in februari 2024 een vragenlijst uitgezet om de gewenste ondersteuning (advies, overgangsbudget etc.) bij verenigingen uit te 
vragen. Daarbij hebben we de (landelijk aangestelde) JOGG-Teamfit-coach geïntroduceerd, die verenigingen kunnen benaderen voor hulp en advies. Ook plaatsen we artikelen over 
gezonde voeding op de SportCommunity, om het onderwerp onder de aandacht te houden.   
. Juridisch gezien kunnen we aan evenementenorganisatoren geen regels over (gezonde) voeding opleggen. Uitzondering daarop is de verstrekking van alcohol, via artikel 35 Alcoholwet. 
Daarnaast zijn organisatoren vaak ook afhankelijk van het voedselaanbod van de locatie die zij gebruiken. We verkennen of we met betrekking tot dit onderwerp richtlijnen mee kunnen 
geven aan organisatoren ter voorbereiding van hun evenement.We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
Oktober 2023: Binnen recreatie zijn we verder gegaan met het uitbreiden van het gezonde assortiment; verse gezonde broodjes, uitbreiden van onze dranken met biologisch en zonder 
suiker toegevoegde frisdranken en gezondere biologische ijsjes. De reacties op de broodjes en het ijs zijn zeer positief. Deze zijn het speeltuinseizoen ook goed afgenomen. De afname van 
de frisdranken verloopt moeizaam. De calorierijke dranken met veel suiker blijven veel aftrek nemen. We verwachten dit aankomend half jaar samen met expertise van JOGG-Teamfit neer 
te zetten. Daarbij zullen we bezoekers ook vragen naar hun wensen, om aan te sluiten bij hun behoeften. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
Mei 2023: 1. We zijn in de gemeentelijk geëxploiteerde wijkcentra en speeltuinen reeds gestart met het aanpassen van het assortiment, waarbij er meer gezond eten in plaats van ongezond 
eten wordt aangeboden. De stedelijke speeltuinen lopen hierin voorop. In de binnen- en buitensportaccommodaties gaan we hierover met de exploitanten in gesprek.   
2 en 3. Er worden tot op heden geen eisen gesteld over een gezondere voedselomgeving bij vergunning- of subsidieverlening aan sportaccommodaties, speeltuinen en buurtcentra of bij 
evenementen voor kinderen. Deze mogelijkheden zullen we verkennen.   
We nemen de uitkomsten mee in het traject om te komen tot een routekaart gezond gewicht, die we in het derde kwartaal van 2023 opleveren. Wij stellen voor om de motie nog niet af te 
voeren.   

  
  

https://www.sportcommunitynijmegen.nl/


Motienummer 
103   
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240424.09   Op een ongelijk 
fundament kan 
gezondheid alleen 
scheef gebouwd 
worden   

24 april 2024   C. Daemen   Welzijn, 
Wijkontwikkeling en 
Zorg   

Erik Boelaars   GroenLinks, PvdA, 
Partij voor de Dieren, 
SP   

S. van der Goes     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het college op    

1. De aanpak van ongelijkheid tussen kinderen en jongeren een steviger onderdeel te maken, door de aan te stellen regisseur de expliciete opdracht te geven 
om in diens werkzaamheden de bredere bestaande infrastructuur vanuit het sociale domein mee te nemen, door bijvoorbeeld de koppeling met preventie en 
gezondheid te leggen bij gesprekken die worden gevoerd door de financieel expert in de wijk of de buurtteams;    
2. In de eerste voortgangsmonitor terug te koppelen aan de raad hoe de regisseur dit heeft gedaan en welke aanbevelingen deze persoon heeft om de 
integraliteit te verstevigen, teneinde de gezondheidsverschillen zo stevig als mogelijk te verkleinen;    
3. Deze aanbevelingen te verwerken in de relevante beleidsagenda's en uitvoeringsprogramma's van programma Welzijn, Wijkontwikkeling en Zorg.   

1e reactie:   We voeren de motie uit.   
1. De regisseur voor de Nijmeegse Aanpak Gezonde Jeugd en Jongeren is per april 2024 gestart. De focus van de kerngroep is nu een gezonde(re) 
voedselomgeving en het verbeteren van de zorg en ondersteuning voor kinderen en gezinnen waar overgewicht en obesitas speelt. We zijn ons bewust van de 
relatie tussen geldzorgen en gezondheid. Met betrekking tot het verbeteren van de zorg en ondersteuning voor gezinnen is het contact met buurtteams gelegd 
en naar tevredenheid. We verkennen hoe we de samenwerking kunnen verbreden. De samenwerking met de financieel experts in de wijk is ook onderdeel van 
de verkenning.    
2. We koppelen de aanbevelingen terug aan de raad.    
3. De aanbevelingen nemen we minimaal mee in de actualisatie van de Gezondheids- en Armoedeagenda.   

Voortgang:    April 2025: 
1. Vanuit de aanpak Kind naar Gezonder Gewicht (KnGG) zijn in september 2024 twee centrale zorgverleners (jeugdverpleegkundigen) gestart 

met gezinnen in Nijmegen-West. Tijdens het eerste contact is de financiële situatie van het gezin altijd een onderwerp dat besproken wordt. Zij 
constateren dat er bij een deel van de gezinnen al hulpverlening is op dat vlak. Van de 17 trajecten die de centrale zorgverleners sinds 
september zijn gestart is er in twee gevallen actief doorverwezen vanwege zorgen om de financiële situatie én behoefte aan begeleiding. De 
centrale zorgverleners kennen het netwerk voldoende om deze gezinnen naar de juiste plek te begeleiden. Op donderdag 3 april wordt er 
weer een netwerkbijeenkomst georganiseerd om de samenwerking in Nijmegen-West verder te versterken. De financieel experts in de wijk en 
de buurtteams zijn als belangrijke netwerkpartners uiteraard uitgenodigd. De ervaringen uit de pilot KnGG nemen we mee naar andere 
stadsdelen en aanpakken. 

2. In algemene zin adviseert de GGD de gemeente continu om gezondheidsverschillen effectiever te verkleinen, op basis van de 
gezondheidsmonitors en ervaringen in de stad. De persoon die als regisseur is aangesteld is helaas uitgevallen. De inzet van de rest van het 



team School en Jeugd, bijvoorbeeld voor het verstevigen van de integraliteit op stadsdeelniveau, staat ook onder druk nu er bezuinigingen 
zijn aangekondigd.  
De ervaringen uit de pilot KnGG nemen we mee naar andere stadsdelen en aanpakken. Het is nu nog te vroeg om op basis van het aantal 
casussen conclusies te trekken. 

3. De ‘Visie op Gezondheid 2040 Nijmegen, op weg naar een gezonde samenleving voor iedereen’ wordt binnenkort aangeboden aan de 
gemeenteraad. De agenda ‘financiële bestaanszekerheid’ volgt later dit jaar. Er wordt nauw samengewerkt tussen deze teams. En met andere 
teams die werken aan beleid en uitvoering dat impact heeft op het aanpakken van ongelijkheid, zoals ook bij Jeugd, Onderwijsachterstanden, 
Voeding en Voedsel en Welzijn. 

We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.  
 
Oktober 2024:   

1. Afgelopen januari stelde het college de Nijmeegse Aanpak Gezonde Jeugd en Jongeren (NAGJJ) vast. Deze aanpak heeft onlangs een nieuwe, passendere naam gekregen: Jong 
Gezond en in Beweging. Doel van deze meerjaren aanpak is om onder regie van de GGD samen met inwoners en partners te werken aan een gezonde jeugd. Daartoe is per april 
2024 een regisseur aangesteld. Zij is daarnaast projectleider voor de landelijke aanpak Kind naar Gezonder Gewicht. In Nijmegen West wordt deze aanpak uitgeprobeerd. 
Daarvoor zijn een projectleider en twee centrale zorgverleners (zomer 2024) aangesteld. Het doel van deze aanpak is om de zorg en ondersteuning van kinderen en gezinnen waar 
overgewicht en obesitas speelt te verbeteren. Onderdeel van deze brede aanpak is dat er via een brede anamnese ook wordt gevraagd naar geldzorgen. De samenwerking met 
buurtteams en de financieel experts in de wijk is hierbij cruciaal. Het versterken van deze samenwerking is onderdeel van de pilot.   

2. De eerste contacten zijn gelegd en de bereidheid tot samenwerken is groot. In de volgende voortgangsmonitor koppelen we de aanbevelingen van de regisseur terug.   
3. De aanbevelingen nemen we minimaal mee in de actualisatie van de Gezondheids- en Armoedeagenda.   

We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
 
  

https://nijmegen.bestuurlijkeinformatie.nl/Agenda/Document/cd84a45b-6868-453d-b610-7824afa97cf3?documentId=402c7f37-e407-4b7b-98d1-f93996769b0b&agendaItemId=b5b0ba6c-2531-4321-a70e-446a59d88bfb
https://www.ggibnijmegen.nl/nieuws/nieuw-jong-gezond-en-in-beweging
https://www.ggibnijmegen.nl/nieuws/nieuw-jong-gezond-en-in-beweging


Motienummer 
104   
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240619.07   Samen sterk voor een 
seniorvriendelijk 
Nijmegen   

19 juni 2024   C. Daemen   
G. Visser   

Welzijn, 
Wijkontwikkeling en 
Zorg   

Erik Boelaars   D66, GroenLinks, 
Stadspartij 
Nijmegen   

W. Grutters     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Verzoekt het college om:    

1. Een actieprogramma seniorvriendelijk Nijmegen te ontwikkelen dat de huidige aandachtspunten en opgaven gericht op ouderen binnen welzijn, zorg, 
huisvesting, mobiliteit, openbare ruimte, inclusie en inkomen samenbrengt.    
2. In dit actieprogramma de huidige en gewenste samenhang tussen deze aandachtspunten en opgaven te beschrijven en kansen te beschrijven om deze 
samenhang te vergroten.    
3. Dit 'actieprogramma seniorvriendelijk Nijmegen' het startpunt te laten zijn voor het ontwikkelen van integraal ouderenbeleid.    
4. Ouderen en organisaties die voor ouderen opkomen, waaronder in ieder geval de Seniorenraad, te betrekken bij de ontwikkeling van dit actieprogramma en 
het uiteindelijke integrale ouderenbeleid. 5. Bij de opstelling van de Stadsbegroting 2025-2028 aandacht te besteden aan de financiële en personele middelen 
die nodig zijn voor het opstellen van dit actieprogramma en het opvolgen van eerste optimalisaties.   

1e reactie:   Het college gaat een integraal actieprogramma opstellen voor 65plussers.   
Wij delen de mening van de gemeenteraad dat wij ons als gemeente moeten voorbereiden op de groeiende groep 65plusser om ervoor zorgen dat kwetsbare 
senioren zowel nu als in de toekomst toegang hebben tot passende ondersteuning.    
Op dit moment bereiden we ons voor op de groeiende groep 65plussers, echter merken we dat er meer nodig is. Er worden een aantal knelpunten ervaren, die 
onvoldoende aandacht krijgen binnen het huidige beleid. Op basis van deze knelpunten stellen we een integraal actieprogramma op om dit aan te pakken. Dit 
doen we samen met de doelgroep.    
Het opstellen van het integraal actieprogramma senioren past binnen de huidige financiële kaders. Voor het uitvoeren van het integraal actieprogramma zijn 
extra middelen nodig.    
Het college heeft besloten geen integrale nota seniorenbeleid te ontwikkelen.   
Het ontwikkelen van integraal seniorenbeleid over alle beleidsterreinen heen is niet eenvoudig te realiseren en vergt veel tijd. We focussen ons daarom niet op 
het ontwikkelen van beleid, maar gaan direct integraal aan de slag. We willen de kracht van senioren benutten en kwetsbare senioren zo goed mogelijk 
ondersteunen.   

Voortgang:     April 2025:  
1. De uitvoeringsagenda mantelzorg is momenteel in ontwikkeling en wordt naar verwachting uiterlijk in Q3 2025 opgeleverd. 
2. Er wordt gezocht naar een nieuwe basis voor de mantelzorgparkeervergunning. Door het verdwijnen van het mantelzorgcompliment ontbreekt een 
belangrijke voorwaarde voor de aanvraag. Zodra er een passende en praktische oplossing is gevonden, wordt gekeken naar het verruimen van en 
laagdrempelig houden van deze parkeervergunning. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

Oktober 2024: De verwachting is dat in Q1 2025 het integraal actieprogramma senioren gereed is. Het college heeft geen ruimte gevonden voor extra budget voor de uitvoering van het 
actieprogramma.  Dit betekent dat de acties binnen de bestaande budgetten uitgevoerd gaan worden.  Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.    



  Motienummer 
105   
   

Onderwerp   Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

221102.04   Samen voor Nijmegen 
met 
ervaringsdeskundigen 
– van woord tot daad   

2-11-2022   C. Daemen   Welzijn, 
Wijkontwikkeling en 
Zorg   

Erik Boelaars   CDA, GroenLinks, 
PvdA, SP, Stadspartij 
Nijmegen   

C. Brand     Ja 

   
Inhoud Motie:   Roept het college op: 1. Om zo spoedig mogelijk te starten met het actief betrekken van ervaringsdeskundigen bij het maken, aanpassen en uitvoeren van 

beleid aangaande armoedeproblematiek en schuldhulpverlenging. 2. Parallel hieraan een plan te bedenken waarin ervaringsdeskundigen structureel worden 
meegenomen bij het maken van beleid in onze gemeente op alle belangrijke dossiers. Bij dit plan nader te specificeren wat er exact verstaan wordt onder 
ervaringsdeskundigheid. Hierover in Q1 203 te rapporteren aan de raad. 3. Bij dit plan ook expliciet te onderzoeken of ervaringsdeskundigen in dienst kunnen 
worden genomen door de gemeente zodat ze samen met professionals en ambtenaren kunnen werken aan beleid en initiatieven.   

1e reactie:   We voeren de motie uit.   
Om beter aan te kunnen sluiten bij onze inwoners en hun leefwereld centraal te stellen, is ervaringsdeskundige inzet waardevol en gewenst. Binnen het 
armoede- en schuldhulpverleningsbeleid doen we dit al en blijven we dit voortzetten. Zo worden ervaringsdeskundigen bij Bindkracht10 ingezet voor 
inkomensondersteuning en schuldenproblematiek en maken we gebruik van ervaringskennis bij het opzetten van campagnes over geldzorgen en het 
doorbreken van taboes bij jongeren over schulden. Ook wordt de cliëntenraad PW betrokken bij nieuwe beleidsontwikkelingen en pakken we signalen op 
vanuit organisaties in de wijken over inwoners die in schulden of armoede leven.    
Binnen zowel het nieuwe beleidsplan Schuldhulpverlening als binnen de lopende Armoedeagenda onderzoeken we het intensiveren van de inzet op 
ervaringskennis en ervaringsdeskundigheid om zo mensen beter te bereiken en meer mensen een regeling met perspectief op een schuldenvrije toekomst te 
bieden.    
Op diverse plekken in de gemeente maken we al gebruik van ervaringskennis en ervaringsdeskundigheid, zoals bij beleid voor de openbare ruimte, de 
ontwikkeling van het stationsgebied, de regenboogagenda en het actieprogramma inclusie voor mensen met een beperking. We willen deze inzet versterken 
en verbreden om de inbreng van (ervaringsdeskundige) inwoners zo goed mogelijk mee te nemen in ons beleid en om ons beleid te kunnen toetsen.    
Voor het sociaal domein wordt in het eerste kwartaal van 2023 een (regionale) handreiking ervaringsdeskundigheid opgeleverd met daarin uitgangspunten 
hoe om te gaan met ervaringskennis en ervaringsdeskundigheid en daarbij een voorstel voor hoe we de inzet van ervaringskennis en ervaringsdeskundigheid 
verder willen versterken, te beginnen in het sociaal domein. We vinden het van belang om ervaringsdeskundige inzet af te stemmen op het algehele beleid 
voor inwonerparticipatie.   
We gaan bekijken op welke wijze ervaringsdeskundigheid het best ingezet kan worden binnen onze eigen organisatie, waarbij we beginnen bij het sociaal 
domein. Op basis van deze implementatie en onze ervaringen gaan we bepalen hoe we deze inzet kunnen uitbreiden naar andere onderdelen binnen de 
gemeente.   

Voortgang:   April 2025: 
Op 15 oktober 2024 is een informatiebrief aan de raad gestuurd. Het lukt steeds vaker om ervaringsdeskundigheid te betrekken en in te zetten, zowel 
bij het maken van beleid als in de uitvoering. Dit geldt zowel voor het sociale domein, waarop we ons met de handreiking uit 2023 als eerste hebben 
gericht, als bij overige domeinen. Dit is een positieve ontwikkeling en we doen steeds meer ervaring op. Daarnaast is ervaringsdeskundigheid 
opgenomen in de startnotitie Inclusie, die in maart aan de raad is aangeboden. De notitie is van toepassing op alle domeinen waarop de gemeente 



actief is: als beleidsmaker, dienstverlener en werkgever.  Hiermee wordt de inzet van ervaringsdeskundigheid vastgelegd in gemeentebreed beleid. 
Wij stellen dan ook voor om de motie af te voeren. 

Oktober 2024: We werken verder aan de doorontwikkeling en de versterking van de inzet van ervaringsdeskundigheid in het sociaal domein en andere plekken binnen de gemeente. In 
oktober volgt een informatiebrief om de raad op de hoogte te brengen van de voortgang op dit thema.  Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
April 2024: Aan de hand van het de handreiking ‘ervaringsdeskundigheid en ervaringskennis in het sociaal domein’ werken we aan de doorontwikkeling van ervaringsdeskundigheid op 
verschillende terreinen binnen het sociaal domein. We zijn bezig met een informatiebrief aan de raad om de stand van zaken op de verschillende onderdelen toe te lichten We zullen de 
raad hier voor de zomer over informeren.  
Daarnaast werken we verder aan een inclusief en divers personeelsbeleid, waarbij aandacht is voor ervaringsdeskundigheid zoals opgenomen in het coalitieakkoord. We bezig met de 
evaluatie van ons huidige diversiteitsbeleid en uitvoeringsplan diversiteit en inclusie om deze in 2025 te kunnen actualiseren. De raad zal worden meegenomen in deze ontwikkeling. We 
stellen voor om de motie nog niet af te voeren.  
Oktober 2023: We zijn op diverse terreinen in het sociaal domein aan de slag met ervaringsdeskundige inzet. Daarbij zijn we aan het onderzoeken hoe ervaringskennis en 
ervaringsdeskundigheid verder ingezet kan worden in ons beleid en uitvoering ervan. We zullen de stand van zaken hiervan in Q4 2023 toelichten in een brief aan de raad. We stellen voor 
om de motie nog niet af te voeren.  
Mei 2023: Dictum 1 en 2: Op 11 april is de handreiking ervaringskennis en ervaringsdeskundigheid in het sociaal domein vastgesteld door het college, met daarin uitgangspunten voor 
ervaringsdeskundige inzet in het sociaal domein. De handreiking is tevens naar de raad gestuurd met een raadsinformatiebrief met daarin beschreven hoe we ervaringskennis en 
ervaringsdeskundigheid in (gaan) zetten in ons armoede- en schuldhulpverleningsbeleid.   
Dictum 3: We gaan de komende periode verder onderzoeken hoe we ervaringsdeskundige inzet in onze eigen organisatie willen positioneren. Hier komen we in de loop van 2023 op terug.  
Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.  

 
  



Motienummer 
106   
   

Onderwerp   
   
   

Datum 
politieke 
avond   

Portefeuillehouder   Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste 
indiener   

College 
motie 
afvoeren   

240911.07   Suïcidepreventie doe 
je samen   

11 september 
2024   

C. Daemen   
G. Visser   

Welzijn, 
Wijkontwikkeling en 
Zorg   

Erik Boelaars   CDA, D66, ODV, 
GroenLinks, SP, 
GewoonNijmegen.NU,   
Stadspartij Nijmegen   

M. Mijling     Ja 

                           
   
Inhoud Motie:   1. Te bezien hoe vooruitlopend op de formele inwerkingtreding van de Wet integrale suïcidepreventie mogelijkheden kunnen worden benut om maatregelen 

op het gebied van suïcidepreventie al op te nemen in het lokale gezondheidsbeleid;   
2. Waar mogelijk ook maatschappelijke organisaties, gemeenschapshuizen, gebedshuizen betrekken bij het traject;    
3. De Raad hier uiterlijk in het derde kwartaal van 2025 over te informeren;   

1e reactie:   De motie gaan we uitvoeren. Binnen het hoofdstuk mentale gezondheid van de gezondheidsagenda wordt ruimte gemaakt om beleidsinterventies die 
bijdragen aan de preventie van suïcide op te nemen. Daarnaast wordt, vooruitlopend op de inwerkingtreding van de Wet Integrale suïcidepreventie, met 
relevante partners zoals GGD en Pro Persona Connect in kaart gebracht of onderzoek naar uitbreiding van maatregelen ter preventie van suïcide kan worden 
opgenomen in de opdracht voor 2025. En hierbij specifiek aandacht te hebben voor bijzondere doelgroepen zoals jongeren en jongvolwassenen met een niet 
westerse achtergrond. Hierbij zal aansluiting worden gezocht op de 7 doelen van de landelijke agenda suïcidepreventie.   

Voortgang:   April 2025: 
Bestaande interventies, gericht op de preventie van suïcide zijn opgenomen in de uitvoeringsagenda van de gezondheidsagenda. De verantwoording 
van deze uitvoeringsagenda is onderdeel van de jaarrekening, en wordt ieder jaar aan de raad voorgelegd. Wij stellen voor om de motie af te voeren.   

 
  



Motienummer 
107   
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240619.10   Toegankelijke PrEP-
zorg   

19 juni 2024   C. Daemen   Welzijn, 
Wijkontwikkeling en 
Zorg   

Erik Boelaars   D66, GroenLinks   M. Synhaeve     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het college op:    

1. Een tijdelijke extra inzet van bijvoorbeeld 0,5 FTE voor twee jaar waarbij; huisartsen in Nijmegen actief door de GGD worden getraind en geactiveerd voor het 
verlenen PrEP-zorg, de huidige wachtlijsten bij de GGD verder worden weggewerkt (extra intakes}, en structurele werkafspraken worden gemaakt tussen GGD 
en huisartsen over de Prep-zorg (wie doet wat}. Alles met doel om met deze tijdelijke inspanning de Prep-zorg structureel toegankelijk te maken voor de 
doelgroep.   

1e reactie:   De motie kan deels worden uitgevoerd. Huidige wachtlijst bij de GGD kan verder worden weggewerkt. Hiervoor is voor nu geen tijdelijke extra inzet nodig. Dit 
kan de GGD uitvoeren omdat er vanuit het Rijk meer geld vrijkomt voor PrEp-zorg. Wat noodzakelijk is voor het structureel toegankelijk maken van PrEP-zorg is 
een goede samenwerking tussen GGD en de huisartsen. Dat betekent dat PrEP-ebruikers bij de GGD ook naar de huisartsen kunnen worden doorverwezen. 
Huisartsen moeten hiervoor beter toegerust worden. Onderzocht moet worden welke werkafspraken hiervoor nodig zijn zodat GGD en huisartsen proactief 
informeren en toeleiden naar adequate PrEP-zorg. Als gemeente kunnen we hier actief het gesprek over aangaan met de GGD en de huisartsen.   

Voortgang:    April 2025:  
Voor de verdere uitvoering van de motie is dekking nodig.  
Er is een gesprek geweest met NEO/Huisartsen, De GGD en gemeente op initiatief van de gemeente. In dit gesprek gaven huisartsen aan dat PrEP-zorg 
geen onderdeel is van de basiszorg van huisartsen. Seksuele gezondheid wordt door hen beschouwd als onderdeel van positieve gezondheid. Het 
belang van laagdrempelig beschikbare PrEP-zorg wordt benadrukt, ongeacht de discussie of de zorg door huisarts of de GGD uitgevoerd dient te 
worden. Maar willen we dat meer huisartsen PrEP-zorg gaan bieden, dan zal dit eerst landelijk op moeten worden opgepakt. Het bieden van PrEP-zorg 
is dan nu ook erg afhankelijk van de good-will van huisartsen. Er zijn maar een paar huisartspraktijken in de regio die PrEP-zorg bieden. Vanuit de 
huisartsen is behoefte aan een verkenning alvorens over te gaan op het bieden van PrEP-zorg. Ze willen dat daarbij inzichtelijk wordt gemaakt:  

- Hoeveel en welke huisartspraktijken PrEP-zorg bieden; 
- Hoe ze dat hebben ingericht; 
- Ook zijn ze benieuwd of er regio's zijn in NL die verder zijn hierin; 
- Welke werkafspraken zijn nodig; wanneer kan een patiënt naar de GGD en wanneer naar een huisarts en hoe zorgen we ervoor dat patiënten 

die al in zorg zijn bij huisartsen, toch ook weer naar de GGD gaan. Hier zijn nadere afspraken/werkwijze voor nodig.  
Om deze verkenning uit te kunnen voeren is een vergoeding nodig. Met een verkenning kunnen we toewerken naar meer inzicht in hoe PrEP-zorg in de 
regio is georganiseerd én dus welke huisartsenpraktijken PrEP-zorg bieden en hoe ze dat doen. En kunnen er ook werkafspraken worden gemaakt 
tussen betrokken huisartsen en de GGD. Deze verdere verkenning moet eerst gedaan worden, voordat we tijdelijk extra (0,5)fte kunnen inzetten. Voor 



het structureel toegankelijk maken van PrEP-zorg is uiteindelijk vooral ook een duurzame aanpak en langjarige financiële inzet nodig vanuit het Rijk. 
Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

Oktober 2024: In november hebben we een breed gesprek hierover met de GGD en Huisartsen/NEO. Er wordt dan vooral gekeken in hoeverre het haalbaar is voor de betrokken huisartsen en 
de GGD om tot structurele werkafspraken te komen. We kijken ook hoe er (via NEO) meer huisartsen hierop kunnen aanhaken.  Zoals eerder aangegeven, zijn er maar beperkte huisartsen in 
Nijmegen die PrEP-zorg verlenen. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.    

 
  



Motienummer 
108   
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240327.08   Trouwen tegen je wil, 
niet in ons Nijmegen   

27 maart 2024   G. Visser   
H. Bruls   
   

Welzijn, 
Wijkontwikkeling en 
Zorg   
Veiligheid   

Erik Boelaars   D66, GroenLinks,   
GewoonNijmegen.NU   

M. Smit     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het college op om:    

- Handvatten te ontwikkelen voor het signaleren van mogelijke gedwongen huwelijken bij de verschijningsplicht of bij het niet nakomen ervan;    
- Overleg met Veilig Thuis plaats te laten vinden om de rolverdeling bij dit thema te bespreken en te onderzoeken hoe de samenwerking met de gemeente 
geïntensiveerd kan worden voor een snellere signalering;    
- Te zorgen voor een integrale interne afstemming binnen de gemeente Nijmegen over het thema gedwongen huwelijken;    
- Binnen zes maanden de gemeenteraad hierover te informeren.   

1e reactie:   We gaan de motie uitvoeren en informeren de raad ieder half jaar over dit thema   
Gemeente Nijmegen is al actief op dit thema. Zo ondersteunen we middels subsidie Veilig Thuis om de signalering, expertise en meldingsbereidheid op dit 
thema te vergroten.     
Scholen en overige professionals kunnen advies vragen en/of melden bij Veilig Thuis en/of het Landelijk Knooppunt Huwelijk en Achterlating als er een 
vermoeden is van huwelijksdwang en of achterlating. Movisie heeft een specifieke meldcode ontwikkeld voor eergerelateerd geweld waar huwelijksdwang 
en/of achterlating ook onder valt.   

Voortgang:   April 2025:   
Er heeft inmiddels een gesprek plaatsgevonden tussen Veilig Thuis en Raadsleden. Alle vragen zijn in dit gesprek naar tevredenheid beantwoord. De 
uitkomsten van het gesprek met Veilig Thuis en Movisie volgen nog. Wij stellen voor om de motie nog niet te voeren.   
   
Oktober 2024: Zoals eerder aangegeven is Nijmegen al actief op dit thema. Veilig Thuis wordt ondersteund middels subsidie om de signalering, expertise en meldingsbereidheid op dit 
thema te vergroten.  Wij zijn op dit moment in gesprek met Veilig Thuis en Movisie   over de ontwikkeling van een instrument dat  professionals nog wat meer laagdrempelig de mogelijkheid 
biedt  kennis en vaardigheden te ontwikkelen  om eergerelateerd geweld – waaronder gedwongen huwelijken -  sneller te  signaleren.  We informeren u t.z.t. over de uitkomsten hiervan. Wij 
stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer 
109   
   

Onderwerp   
   
   

Datum 
politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste 
indiener   

College 
motie 
afvoeren   

241218.01   Verandering moet je 
monitoren   

18 december 
2024   

G. Visser   Welzijn, 
Wijkontwikkeling en 
Zorg   

Erik Boelaars   CDA, GroenLinks, PvdA, 
 SP,   
Stadspartij Nijmegen   

S. van der Goes     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het college op    

1. Een evaluatie uit te voeren van de toegevoegde begrippen en artikelen in de verordening, met aandacht voor: a. Hoe zorgorganisaties na de 
verordeningswijziging de ruimte ervaren om maatwerkvoorzieningen af te geven; b. Hoe en of inwoners een verandering van de toegang tot en toekenning van 
maatwerkvoorzieningen na de verordeningswijziging hebben ervaren.    
2. De resultaten ter voorbereiding van de technische toelichting in 2025 aan de Raad te presenteren.   

1e reactie:   De voeren de motie uit.   
In het herzieningsproces in 2025 zullen professionals worden meegenomen. Hierbij is aandacht voor ervaringen rondom het huidige beleid en wordt input 
gevraagd voor de herziening. We gaan daarnaast onderzoeken of- en hoe we het cliëntperspectief op de wijzigingen van 2025 kunnen ophalen. We informeren 
de Raad over de resultaten bij een technische toelichting op de Verordening 2026.   

Voortgang:    April 2025: 
Deze motie is nog niet uitgevoerd. Verwacht wordt dat dit in Q2 2026 wordt uitgevoerd. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer 
110   
   

Onderwerp   
   
   

Datum 
politieke 
avond   

Portefeuillehouder   Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240911.06   Verbeteren digitale 
sociale kaart   

11 september 
2024   

C. Daemen   
G. Visser   

Welzijn, 
Wijkontwikkeling en 
Zorg   

Erik Boelaars   D66, GroenLinks,   
Stadspartij 
Nijmegen, Partij 
voor de Dieren   

L. Janssen     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Ervoor te zorgen dat de digitale informatie zoals bijvoorbeeld op wegwijzer024.nl beter toegankelijk wordt door een goede aansluiting op de belevingswereld 

van jongeren en de vindbaarheid van de informatie te verhogen waarbij er mogelijk samenwerking gezocht gaat worden met bredere platforms en landelijke 
initiatieven en dit te realiseren binnen de programmabegroting.   

1e reactie:   Het college gaat deze motie uitvoeren. Er zijn signalen dat Wegwijzer024 niet het juiste middel is, jongeren hebben andere behoeften/wensen qua 
informatievoorziening. Signalen komen vanuit zowel jongeren (via jongerenraad) als jongvolwassenen (via studentambtenaar) dat informatie voor deze 
doelgroep beter vindbaar moet zijn. We verkennen wat hierbij een passend middel/platform is. We hebben hierbij al goede voorbeelden opgehaald in het land. 
Het betreft informatievoorziening voor diverse thema's; mentaal welzijn maar ook financiën, gezondheid etc.   

Voortgang:     April 2025: 
   Wij zitten nog in een verkennende fase. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.  

 
  



Motienummer 
111   
   

Onderwerp   
   
   

Datum 
politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste 
indiener   

College 
motie 
afvoeren   

241218.02   Zorg dat je het snapt   18 december 
2024   

G. Visser   Welzijn, 
Wijkontwikkeling en 
Zorg   

Erik Boelaars   D66, CDA   L. Janssen     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het college op:    

• Om de verordening maatschappelijke ondersteuning en jeugdhulp in toegankelijke taal, afgestemd op de doelgroep, via meerdere kanalen te verspreiden.   
1e reactie:   We voeren de motie uit.   

Inwoners kunnen bij vragen over de Verordening altijd bij de cliëntondersteuners en toegangspoorten (Buurtteams) terecht. Het college erkent dat de 
Verordening direct toegankelijk en leesbaar voor inwoners moet zijn. In het herzieningsproces van de verordening 2026 wordt daarom de leesbaarheid en 
toegankelijkheid vergroot, waarbij onder andere gekeken zal worden naar een leesbare lay-out, een passend taalniveau en manieren om complexe inhoud 
toegankelijker te maken.   

Voortgang:    April 2025: 
In het herzieningsproces van de verordening 2026 wordt eerst de leesbaarheid van de verordening zelf vergroot. Vervolgens (Q4 2025) worden de 
communicatiemiddelen vernieuwd om uitvoering te geven aan de motie. Hierbij worden ook verwijzers betrokken, omdat zij reeds communicatiemiddelen 
gebruiken om inwoners te informeren over rechten en plichten. Dit zal in Q4 2025 zijn afgerond. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer 
112   
   

Onderwerp   Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

221221.06  G Wie maakt het voor 
Nijmegen 
Arbeidsmarktbeleid is 
meer dan re-
integratie   

21 december 
2022   

J. Brom   Werk en Inkomen   Erik Boelaars / Bas 
Linders   

VVD   S. de Graaf     Ja 

                           
   
Inhoud Motie:   Geeft het college opdracht om    

Bij de ontwikkeling van het nieuwe arbeidsmarktbeleid samen met de ondernemers en het onderwijs extra aandacht te besteden aan het opleiden, 
aantrekken en behouden praktische werkgelegenheid en aan een aanpak voor de verdwijnende ambachten   

1e reactie:   Wij voeren de motie uit. De oproep in de motie is reeds onderdeel van het beleid en krijgt wederom aandacht in het nieuwe regionale 
arbeidsmarktbeleid. Dit nieuwe regionaal arbeidsmarktbeleid wordt vóór het zomerreces ’23 (juni/juli) ter vaststelling voorgelegd aan de raden in de 
regio Rijk van Nijmegen.   

Voortgang:    April 2025:  
Een ambacht impliceert dat iets met de hand gemaakt wordt. De opvatting van het college is dat een ambacht veel breder is dan enkel het 
vervaardigen van producten met de hand. Het gaat om de productie van materiële goederen of waren, en we zien dit als onderdeel van de 
maakindustrie. Wij hebben dit dus als een en hetzelfde plan gezien en gaan ervan uit dat met het plan voor de maakindustrie de motie is uitgevoerd. 
Daarnaast verwijzen wij naar het werkonderzoek voor de binnenstad waarin het stimuleren van ambachten in de binnenstad is opgenomen. Dit onderzoek 
wordt dit voorjaar openbaar als bijlage bij de Economische Visie 2.0. Een van de aanbevelingen van dit onderzoek is om andere functies dan retail 
(waaronder ambacht) mogelijk te maken in de binnenstad. Wij stellen voor om de motie af te voeren. 
 
   
PA 18 december 2024: Deze motie kan nog niet afgevoerd worden. Indiener vindt het onderdeel maakindustrie prima maar rondom behoud ambachten is het onvoldoende duidelijk wat 
daar de vorderingen zijn. Misschien dat de raad daarover geïnformeerd kan worden bij de volgende voortgang.   
Oktober 2024: Zoals aangegeven trekken we hier samen in op met Economie. Voor bedrijven is de arbeidsmarkt een doorslaggevende factor. In de Economische Visie, die momenteel 
geactualiseerd wordt, is de actielijn Human Capital opgenomen, met projecten gericht op het aantrekken en vasthouden van talent. Daarnaast is afgelopen jaar een onderzoek uitgevoerd 
naar de werklocaties in de stad. Dit naar aanleiding van een toezegging van de wethouder Economie waarbij de fracties van de VVD en PvdA vroegen een concreet plan gericht op een sterke 
maakindustrie met werk voor praktisch geschoolden (concept-motie Cluster wel pap van). Daarvoor was al de motie “Wie maakt het in Nijmegen” aangenomen, waarbij gevraagd werd om 
een nieuw arbeidsmarktbeleid met aandacht voor praktisch opgeleiden en ambacht. De resultaten en aanbevelingen uit het werklocatieonderzoek   worden verwerkt in de actualisatie van 
de economische visie. Met het financieel ondersteunen van VIA-T geven we concreet extra aandacht aan het opleiden, aantrekken en behouden van praktische werkgelegenheid in de bouw 
sector. Met het ondersteunen van Impactondernemers wordt ook gewerkt aan verdwijnende ambachten.   
Wat betreft het om- of bijscholen richting deze praktische werkgelegenheid vragen wij van WerkBedrijf dat zij meer inzetten op praktijkleren, opleidingen, werk- en taalstages, 
ontwikkelbanen etc., omdat veel werkzoekenden behoefte hebben aan een praktische manier van leren en werkgevers staan te springen om praktisch geschoolde werknemers. Met de HAN 
maar ook met name het ROC worden er trajecten uitgevoerd om LLO verder uit te rollen. Wij stellen voor om de motie af te voeren.   
PA 3 juli 2024: Het aanstellen van een kwartiermaker en samenwerking met economie is nog geen concrete uitwerking. We wachten graag de vervolgstap af alvorens deze motie als voldaan 
te beschouwen.   



April 2024: De inhoud van deze motie is verwerkt in het nieuwe en in januari 2024 door de raad vastgestelde beleidskader Arbeidsmarkt- en re-integratie 2024-2027, waarin het intensiveren 
van de begeleiding en opleiding van kandidaten centraal staat. Zo stellen wij in de ontwerp-DVO voor om lokaal een deel van ons budget te besteden aan een kwartiermaker bij het 
Economisch Collectief Nijmegen, om gezamenlijk met deze bedrijven passende werkgelegenheid en opleidingstrajecten te ontwikkelen voor kandidaten van gemeenten/WerkBedrijf. Ook 
de samenwerking met Economie is hierop gericht (human-capital paragraaf in de Economische Visie 2.0). We stellen voor om de motie af te voeren.   
Oktober 2023: Wegens vertraging is het niet gelukt om het nieuwe regionale arbeidsmarktbeleidsplan voor het zomerreces aan te bieden. Dit wordt in het laatste kwartaal van 2023. We 
stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
Mei 2023: We verwerken dit aandachtspunt in het regionaal arbeidsmarktbeleid en werken hierin samen met Economie.    
Beleidskader Arbeidsmarkt zal als gevolg van wijziging verdeelsystematiek in het Gemeentefonds en daarmee de financiering van WerkBedrijf door gemeenten pas in de tweede helft van 
2023 worden aangeboden aan de raden in de regio. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer 
113   
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240131.10   Werken moet geen 
stress opleveren   

31 januari 2024   J. Brom   Werk en Inkomen   Erik Boelaars   GroenLinks, PvdA, 
SP   

A. Terzi     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Verzoekt het college    

- Te onderzoeken hoe het risico op financiële onzekerheid van bijstandsgerechtigden die (parttime) willen werken kan worden weggenomen, hierbij 
o.a. te kijken naar mogelijkheden om middels een uitstroompremie inwoners te ondersteunen; zoals bijvoorbeeld inwoners die op wachtlijsten staan 
voor zorg, ook te kunnen plaatsen bij sociaal ondernemers.    
- Hierin ook te verkennen welke mogelijkheden er zijn om de samenwerking tussen sociale ondernemers en andere partners in de stad te versterken, 
bijvoorbeeld met zorgverleners.    
- Uit het bestaande budget voor het programma Werk in te zetten om sociaal ondernemers op een structurele manier financieel te ondersteunen. 
Zodat de sociaal ondernemer voor de begeleiding van kwetsbare inwoners een gepaste vergoeding ontvangt.   

1e reactie:   We voeren de motie uit.    
De nieuwe Participatiewet biedt veel mogelijkheden om onzekerheden weg te nemen bij mensen die vanuit de bijstand gaan werken. We willen de raad in 
maart ’24 informeren over de nieuwe P-wet, en datgene wat we nu al doen bij IZ&L op dit gebied.   
We peilen of er regionaal bestuurlijk draagvlak is voor invoering van de uitstroompremie. Indien er geen draagvlak is, zullen we onderzoeken of een lokale 
invoering mogelijk is en wat daar voor nodig is.   

Voortgang:   April 2025:  
Financiële onzekerheid: de raad is inmiddels geïnformeerd middels een brief over het wetsvoorstel Participatiewet in balans. We wachten op een 
datum van inwerkingtreding, waarna we de raad verder zullen informeren over welke wijzigingen er worden doorgevoerd, ook om onzekerheid bij 
inwoners die gaan werken vanuit de bijstand te verminderen. We zullen de raad dan ook informeren over het tijdspad van inwerkingtreding.    
Uitstroompremie: zie ook de update van april 2024. In februari ’24 is de uitstroompremie daarom geagendeerd in het regionaal 
Portefeuillehoudersoverleg Werk en Inkomen. Hier bleek geen bestuurlijk draagvlak te zijn voor een dergelijke premie. Men is van mening dat een 
dergelijke incidentele premie geen structureel soelaas biedt op het vlak van inkomensondersteuning. De regio zet in op duurzame uitstroom en 
daarmee op een duurzaam inkomensperspectief.   
Ondersteuning sociaal ondernemers: Zoals wij bij de update in april hieronder al schreven zijn wij met WerkBedrijf in gesprek gegaan om te kijken hoe 
we de dienstverlening aan sociaal ondernemers kunnen verbeteren. In de jaarstukken van de MGR (Begroting 2025-2028 en bijstelling 2024, bijlage 15) 
is het project ‘Ondersteuning sociaal ondernemers’ beschreven. WerkBedrijf ontwikkelt een drietal sporen, in gezamenlijkheid met sociale 
ondernemers om de financiële continuïteit te verhogen:    
1) Social Return on Investment: het bouwen van een collectief van aangesloten sociaal ondernemers. Het vergroten van het bereik van samenwerking 
in de regio en een vereenvoudiging van de samenwerking met SROI loket.    
2) Op Weg naar Werk: Samenwerking met (zorg)aanbieders Op Weg naar Werk.   
3) Kandidaten van WerkBedrijf: Uniformiteit rondom afspraken voor begeleiding, plaatsing, duur, vergoedingen.   



Om bovenstaande sporen uit te werken en dit te realiseren heeft WerkBedrijf middels een budgetoverheveling van het positieve resultaat in 2023 
eenmalige ontwikkelmiddelen ter beschikking gekregen om de nieuw ontstane methodiek, inzet voorzieningen en SROI-inzet vervolgens structureel 
in te kunnen bedden in de reguliere uitvoering van WerkBedrijf. De eenmalige ontwikkelmiddelen (€ 750.000) worden gespreid over de komende jaren 
ingezet, zodat gewerkt kan worden aan een structurelere en stevigere basis. Bij sociaal ondernemers moeten dit leiden tot een robuuste 
bedrijfsvoering door opbrengstverhoging en kostenverlaging. WerkBedrijf rapporteert over dit project tijdens geijkte rapportagemomenten. We 
stellen voor de motie nog niet af te voeren. Zie ook de beantwoording van motie 240131.07: Meedoen is ook een vorm van zorg.   
 
Oktober 2024: Financiële onzekerheid: de raad is inmiddels geïnformeerd, middels een brief, over het wetsvoorstel Participatiewet in balans. We wachten op een datum van 
inwerkingtreding, waarna we de raad verder zullen informeren over welke wijzigingen er worden doorgevoerd, ook om onzekerheid bij inwoners die gaan werken vanuit de bijstand te 
verminderen. We zullen de raad dan ook informeren over het tijdspad van inwerkingtreding.    
Uitstroompremie: zie ook de update van april 2024. In februari ’24 is de uitstroompremie daarom geagendeerd in het regionaal Portefeuillehoudersoverleg Werk en Inkomen. Hier bleek 
geen bestuurlijk draagvlak te zijn voor een dergelijke premie. Men is van mening dat een dergelijke incidentele premie geen structureel soelaas biedt op het vlak van 
inkomensondersteuning. De regio zet in op duurzame uitstroom en daarmee op een duurzaam inkomensperspectief.   
Ondersteuning sociaal ondernemers: Zoals wij bij de update in april hieronder al schreven zijn wij met WerkBedrijf in gesprek gegaan om te kijken hoe we de dienstverlening aan sociaal 
ondernemers kunnen verbeteren. In de jaarstukken van de MGR (Begroting 2025 – 2028 en bijstelling 2024, bijlage 15) is het project ‘Ondersteuning sociaal ondernemers’ beschreven. 
WerkBedrijf ontwikkelt een 3-tal sporen, in gezamenlijkheid met sociale ondernemers om de financiële continuïteit te verhogen:    
1) Social Return on Investment: het bouwen van een collectief van aangesloten sociaal ondernemers. Het vergroten van het bereik van samenwerking in de regio en een vereenvoudiging 
van de samenwerking met SROI loket.    
2) Op Weg naar Werk: Samenwerking met (zorg)aanbieders Op Weg naar Werk.   
3) Kandidaten van WerkBedrijf: Uniformiteit rondom afspraken voor begeleiding, plaatsing, duur, vergoedingen.   
Om bovenstaande sporen uit te werken en dit te realiseren heeft WerkBedrijf middels een budgetoverheveling van het positieve resultaat in 2023 eenmalige ontwikkelmiddelen ter 
beschikking gekregen om de nieuw ontstane methodiek, inzet voorzieningen en SROI-inzet vervolgens structureel in te kunnen bedden in de reguliere uitvoering van WerkBedrijf. De 
eenmalige ontwikkelmiddelen (€ 750.000) worden gespreid over de komende jaren ingezet, zodat gewerkt kan worden aan een structurelere en stevigere basis. Bij sociaal ondernemers 
moeten dit leiden tot ‘een robuuste’ bedrijfsvoering door opbrengstverhoging en kostenverlaging. WerkBedrijf rapporteert over dit project tijdens geijkte rapportagemomenten. We stellen 
voor de motie nog niet af te voeren. Zie ook de beantwoording van motie 240131.07: Meedoen is ook een vorm van zorg.   
April 2024:    
Financiële onzekerheid: zie de 1e reactie hierboven.    
Op dit moment zijn  we samen met de uitvoering de wijzigingen in de nieuwe participatiewet en de impact die daaruit volgt zorgvuldig in kaart aan het brengen. Deze informatie willen we 
meenemen in de raadsbrief. De brief aan de raad volgt in Q2.    
Uitstroompremie: een dergelijke premie zou onderdeel moeten uitmaken van het regionaal re-integratiebeleid en moet dan als een voorziening worden opgenomen in de regionale re-
integratieverordening Particpatiewet. In februari ’24 is de uitstroompremie daarom geagendeerd in het regionaal Portefeuillehoudersoverleg Werk en Inkomen. Hier bleek geen bestuurlijk 
draagvlak te zijn voor een dergelijke premie. Men is van mening dat een dergelijke incidentele premie geen structureel soelaas biedt op het vlak van inkomensondersteuning. De regio zet 
in op duurzame uitstroom en daarmee op een duurzaam inkomensperspectief.   
Ondersteuning sociaal ondernemers: voor sociaal ondernemers is een plan opgesteld om hen beter te ondersteunen en hen ook onderling beter samen te laten werken. Dit wordt duidelijk 
wanneer we de jaarstukken van de MGR/WerkBedrijf aanbieden aan de raad, komend voorjaar. We stellen dan voor extra middelen beschikbaar te stellen vanuit budget WerkBedrijf. Ook 
wordt vanuit de Economische agenda subsidie beschikbaar gesteld voor zgn. impact-ondernemers.   
We stellen voor de motie nog niet af te voeren.   

 

  



Motienummer 
114  
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240619.13   Vergoed 
dierenkosten voor 
mensen in financiële 
nood   

19 juni 2024   J. Brom   Werk en Inkomen   Erik Boelaars   CDA, GroenLinks, 
Partij voor de 
Dieren   

F. de Gram     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Verzoekt het College:    

1. Aan mensen, die als gevolg van energiearmoede en stijgende prijzen acute problemen hebben met het betalen van dierenartskosten, de 
mogelijkheid te bieden aanspraak te maken op financiële ondersteuning, bijvoorbeeld middels schenkingen en/of leningen of ondersteuning uit de 
bijzondere bijstand en daar voorwaarden voor op schrift te stellen;    
2. Te onderzoeken of en hoe structureel financiële ondersteuning kan worden opgezet voor noodzakelijke dierenartskosten voor dieren van mensen 
die in armoede zijn gekomen en onverhoopt die kosten niet kunnen betalen;    
3. Als dieren met spoed naar de dierenarts moeten, mild te zijn met de eis, dat financiële bijstand van tevoren moet worden aangevraagd;    
4. Eigenaren actief te informeren over welzijnsnormen en -regels en de (financiële) verantwoordelijkheden die het houden van huisdieren met zich mee 
brengt;   

1e reactie:   Punten 1 tot en met 3: We onderzoeken de mogelijkheden voor financiële ondersteuning aan Nijmegenaren met een laag inkomen voor noodzakelijke 
dierenartskosten. Er is geen financiële dekking voor vergoeding vanuit de bijzondere bijstand. We zien wel mogelijkheden voor de inzet van fondsen. In 
het nieuwe beleidskader armoede nemen we de uitwerking van deze motie mee. Hierin kijken we ook hoe dit zich verhoudt tot de wens van de 
gemeenteraad om de regelingen te vereenvoudigen en in te zetten op maatwerk (motie van armoedebeleid naar maatwerk in bestaanszekerheid, 
motie beter ambtshalve uitgekeerd dan ten hele gedwaald, motie tijd voor een Nijmeegse stadspas).   
Punt 4: Pro-actief benaderen en informeren over dierenwelzijnsnormen en –regels van eigenaren is praktisch onuitvoerbaar. Momenteel is er een 
nieuwe uitvoeringsagenda Dieren in voorbereiding. In dat proces wordt er ook nagedacht over informatie en educatie.   

Voortgang:    April 2025:  
We werken nu aan de uitvoering van de motie. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren. 
   
Oktober 2024: Zie 1ste reactie, geen nieuwe ontwikkelingen. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 

  



Motienummer 
115   
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste 
indiener   

College 
motie 
afvoeren   

230927.03   Van armoedebeleid 
naar maatwerk in 
bestaanszekerheid   

27 september 
2023   

J. Brom   Werk en Inkomen   Erik Boelaars   CDA, D66, ODV, 
GroenLinks, 
GewoonNijmegen.NU   
Partij voor de Dieren   
   

D. van Luik     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het College op om:    

1. Voorstellen aan de gemeenteraad te presenteren voor mogelijke scenario's voor de inrichting van een vereenvoudigd beleid voor 
inkomensondersteuning dat meer ruimte biedt voor de menselijke maat (bijvoorbeeld door het inrichten van een maatwerkvoorziening, door een 
gecombineerd inkomensondersteuningsbeleid van maatwerk en generiek beleid of door een doorbraakaanpak in het armoedebeleid);    
a. Hierbij de uitkomsten van de nog uit te voeren evaluatie van de Nijmeegse armoedeagenda en het nog uit te voeren onderzoek van het Nibud te 
betrekken;    
b. Bij de voorstellen een weging van de uitvoerbaarheid mee te geven, met name voor wat betreft de ambtelijke organisatie;    
c. Hierbij inhoudsdeskundigen te betrekken, bij voorkeur bij iedere stap in het proces, zoals:    
• Ervaringsdeskundigen;    
• Professionals die werkzaam zijn voor de doelgroep, bijvoorbeeld een Financieel Expert in de Wijk of een ambulant begeleider bij de RIBW;    
• Een inwoner die financiële ondersteuning ontvangt;    
• Iemand die werkt en daardoor in de huidige situatie nét geen gebruik mag maken van de regelingen, betrokken gaan worden;    
2. De gemeenteraad mee te nemen als klankbord bij de uitwerking van deze voorstellen;    
3. Deze voorstellen ter bespreking voor te leggen aan de Raad voordat de startnotitie voor het nieuwe beleidsplan voor de armoedeagenda aan de 
Raad wordt voorgelegd;   

1e reactie:   We voeren deze motie uit:   
1. Dit is in lijn met huidige ontwikkelingen en de aanloop naar de nieuwe Armoede Agenda. Wij werken de scenario’s uit en nemen deze op in de 
startnotitie voor de nieuwe Armoede Agenda.   
2. Zoals is besproken in de besluitronde zal de gemeenteraad worden betrokken bij de uitvoering van de motie middels een technische toelichting. 
De precieze vorm zal worden afgestemd met de griffie.   
3. De indieners vragen de voorstellen op te leveren vóórdat de startnotitie voor het nieuwe beleidsplan aan de gemeenteraad wordt voorgelegd. 
Zoals is besproken in de besluitronde zal de startnotitie de scenario’s zoals verzocht in deze motie bevatten. Dit is efficiënter.   

Voortgang:    April 2025:  
Op dit moment wordt gewerkt aan het nieuwe beleidskader. Gezien de reactie van de indieners op de politieke avond van 18 december stellen we 
voor de motie nog niet af te voeren. 
   



PA 18 december 2024: Naar aanleiding van de bespreking van de startnotitie Financiële bestaanszekerheid lijkt het de indieners niet opportuun de motie af te voeren en dat om wel twee 
argumenten:   
1. Procedureel - er is nog geen beleidsnota aan de Raad voorgelegd, waar definitief bepaald   
wordt in hoeverre de motie voldoende in het beleid verwerkt is;   
2. Inhoudelijk - uit de gespreksronde bleek dat niet alle fracties inhoudelijk vinden dat de   
punten uit de motie voldoende zijn verwerkt in de startnotitie, waardoor wachten op verwerking   
van de punten van de Raad in de daadwerkelijke beleidsnota wenselijk lijkt.   
Om deze argumenten lijkt het ons als indieners handig om te wachten tot de beleidsnota als   
zodanig wordt voorgelegd aan de Raad en inhoudelijk de punten uit deze motie voldoende nader   
in het stuk terecht zijn gekomen.   
Oktober 2024: De startnotitie voor het nieuwe beleidskader op 24 september 2024 vastgesteld door het college. Wij stellen voor om de motie af te voeren.   
April 2024:    

1. We werken op dit moment aan de Startnotitie voor het nieuwe beleidskader.   
2. De technische toelichting staat gepland op 10 april 2024 voor de fractiespecialisten werk en inkomen.    
3. De motie wordt uitgewerkt in de startnotitie voor het nieuwe beleidskader.    

We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
 

  



Motienummer 
116   
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste 
indiener   

College 
motie 
afvoeren   

241113.01   Samen 
schuldenvrij   

13 november 
2024   

J. Brom   Werk en Inkomen   Erik Boelaars   CDA, PvdA, SP, 
GroenLinks, Stadspartij 
Nijmegen, Partij voor de 
Dieren   

C. Brand     Ja 

                           
   
Inhoud Motie:   1. De mogelijkheden voor een pilot schuldenkwijtschelding in Nijmegen te onderzoeken, gebaseerd op de bestaande initiatieven in Arnhem en 

Rotterdam.    
2. Hierbij een gebiedsgerichte aanpak waar de grootste problematiek zit.    
3. Daarbij ook te zoeken naar cofinanciering van particuliere stichtingen, externe financiering en samenwerkingen met maatschappelijke organisaties 
dan wel onderwijsinstellingen in de regio.    
4. Uiterlijk in Q1 2025 met een voorstel voor implementatie te komen naar de raad.   

1e reactie:   Het college gaat het onderzoek uitvoeren. Hieronder staat per punt uitgelegd hoe de motie uitgevoerd gaat worden. Het college verwacht dat de uitvoering 
van de motie ongeveer 20 uur kost (de uitvoering van het onderzoek).     
1. We onderzoeken deze mogelijkheden door in gesprek te gaan met de gemeente Arnhem en Rotterdam. Het uitgangspunt in dit onderzoek is dat deze vorm 
van schuldenkwijtschelding aanvullend is op dat wat we al doen. Denk aan het kwijtschelden van schulden via het JongerenPerspectiefFonds en de nieuwe 
mogelijkheden voor 0-voorstellen binnen de Wet gemeentelijke schuldhulpverlening.     
2. We kiezen voor een gebiedsgerichte aanpak, maar kiezen ook voor gebieden/wijken waar we vanuit financiële bestaanszekerheid al actief zijn.    
 3. We nemen dit mee in het onderzoek.     
4. Resultaten van het onderzoek delen we aan de gemeenteraad via een raadsinformatiebrief. Of er sprake is van implementatie is afhankelijk van de 
daadwerkelijke resultaten van het onderzoek en of dit een college- of raadsbevoegdheid is.   

Voortgang:    April 2025:  
Op 8 april heeft het college een raadsinformatiebrief met de resultaten van het onderzoek en de eventuele vervolgstappen verstuurd aan de raad. Wij 
stellen voor om de motie af te voeren. 
   

 

  



Motienummer 
117   
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

230607.11   Retour afzender   7 juni 2023   J. Brom   Werk en Inkomen   Erik Boelaars / Bas 
Linders   

CDA, D66, 
GewoonNijmegen. 
NU, GroenLinks, 
Stadspartij Nijmegen   

T. van Gent     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   1. Om zich aan te sluiten bij het initiatief retour afzender en deze stickers ook via de bekende kanalen als de Stips, wijkcentra en het Werkbedrijf te 

verspreiden;    
2. Met Stichting Leer Zelf Online in gesprek te gaan om te kijken of er nog meer initiatieven of projecten zijn die voor de gemeente Nijmegen 
interessant kunnen zijn om bij aan te sluiten, en de raad hierover te informeren.   

1e reactie:   Wij voeren de motie uit. We zijn een collegevoorstel aan het voorbereiden en gaan ondertussen aan de slag met de uitvoering [aankoop stickers e.d.].   
Voortgang:    April 2025:  

De stickers zijn sinds medio november verkrijgbaar bij de Stips en het WerkBedrijf Rijk van Nijmegen. De pilot is ook aangekondigd in de Brug 
Nijmegen en de nieuwsbrief van de gemeente Nijmegen. Tot op heden heeft de gemeente drie brieven ontvangen met een Steffie Sticker. We zien 
geen toegevoegde waarde aan een samenwerking met Stichting Leer Zelf Online. Deze partij is een websitebouwer die helpt bij nieuwe projecten. We 
stellen voor om de motie nog niet af te voeren. 
   
Oktober 2024: We werken op dit moment aan de uitvoering van deze motie. We willen de stickers inzetten in de vorm van een pilot van 1 jaar om het effect en toegevoegde waarde te 
bepalen. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
April 2024: We onderzoeken momenteel hoe, of en waar deze retour-afzender stickers een plek kunnen krijgen in de gemeentebrede dienstverlening, daarvoor worden afspraken gemaakt 
met de opgave “Betrouwbare en Moderne Dienstverlening”.  We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.    
Oktober 2023: De retour-afzender stickers zijn nog niet verspreid bij de benoemde instanties. Door alleen deze kanalen te gebruiken, kijken we niet naar alle doelgroepen en de eigen 
communicatie. Ook willen we inwoners juist vasthouden bij deze instanties. Het alleen gebruiken van de stickers kan ertoe leiden dat inwoners juist minder in contact komen te staan met 
de hulpverlening. Het toepassen van de stickers is een breder project en vraagt dus ook een gemeentebrede aanpak. De implementatie van deze aanpak zoeken we op dit moment uit. We 
stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 

  



Motienummer 
118  
   

Onderwerp   Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

221221.05   Maak echt werk van 
Omscholing   

21 december 
2022   

J. Brom   Werk en 
Inkomen   

Erik Boelaars / Bas 
Linders   

CDA, 
GewoonNijmegen.NU   
GroenLinks, PvdA   

A. Terzi     Ja 

                           
   
Inhoud Motie:   Verzoekt het college om    

• Omscholing met behoud van uitkering, met 3 jaar vrijstelling, de standaard voorkeur te geven. Dit te richten op Nijmegenaren in de Participatiewet 
die ouder zijn dan 30 jaar, geen relevante startkwalificatie hebben voor een baan in de sectoren ICT, Bouw en Techniek, en de wens hebben om zich 
hierin om te scholen    
• De opleidingskosten voor deze trajecten (a 4000 Euro per traject) te dekken door het ontschotten van lokale, regionale en landelijke budgetten voor 
om- en bijscholingstrajecten   

1e reactie:   Wij voeren de motie uit. Beleid over scholing wordt verwerkt in het nieuwe regionaal arbeidsmarktbeleid, dat vóór het zomerreces ’23 (juni/juli) wordt 
vastgesteld door de raden in de regio Rijk van Nijmegen.   

Voortgang:    April 2025 
Scholing is onderdeel van het regionale arbeidsmarktbeleid en van de regionale re-integratieverordening. We maken in regionaal verband afspraken en 
beleid over de instrumenten die de gemeenten inzetten via WerkBedrijf, waaronder scholing. Dat hebben we o.a. gedaan in het in januari 2024 door de 
gemeenteraden in Rijk van Nijmegen vastgestelde beleidskader Arbeidsmarkt- en re-integratie 2024-2027 ‘Klaar voor nieuwe kansen!’. We hebben daarin 
de koers van de dienstverlening geïntensiveerd naar mensontwikkeling, meer investeren in kandidaten dus. Scholing hoort daar vanzelfsprekend bij, 
wanneer een kandidaat dat zelf wil, leerbaar is en de scholing perspectief biedt. De individuele afweging/maatwerk is hierbij van belang.  
Een belangrijk beleidsuitgangspunt is immers dat de uitstroom naar werk duurzaam moet zijn. Het gaat in het nieuwe beleid nadrukkelijk niet meer om de 
snelle weg naar werk. Bij duurzaam aan het werk blijven speelt o.a. scholing zeker een belangrijke rol, maar scholing standaard inzetten is niet altijd 
passend en past niet bij het beleidsuitgangspunt dat we werken op basis van maatwerk. Er zijn ook andere opties die gericht zijn op de ontwikkeling van 
kandidaten, zoals werkervaringsplaatsen, ontwikkelbanen, trainingen/workshops, etc. 
 
Het college is van mening dat we – door middel van het nieuwe beleid met de nadruk op mensontwikkeling – de inzet van scholing als een van de 
mogelijke instrumenten voldoende aandacht geven. Gemeenten bepalen welke instrumenten ingezet kunnen worden (het 'wat’); WerkBedrijf bepaalt 
het ‘hoe’. Bovendien werken we regionaal in de re-integratieaanpak en kunnen we over scholing geen echt lokale afspraken maken. Wij stellen voor 
om de motie af te voeren. 
   
PA 18 december 2024: In de motie staat duidelijk dat omscholing de voorkeur moet krijgen met behoud van uitkering. Mits de cliënt dit wenst. Ook dat we de kosten gaan dekken. Dat ziet de 
indiener er nu niet in terug komen.   
Oktober 2024: Om- en bijscholing maakt onderdeel uit van het vaste pakket aan instrumenten die het WerkBedrijf tot haar beschikking heeft om mensen aan het werk te helpen, óók voor de 
genoemde sectoren. Vaak is behoud met uitkering en vrijstelling gedurende 3 jaar, helemaal niet aan de orde. Dit omdat het veelal gaat om gecombineerde leerwerktrajecten (met een 
arbeidscontract). Dit geldt voor alle daarvoor in aanmerking komende kandidaten van WerkBedrijf en niet enkel voor de groep ouder dan 30 jaar die geen relevante startkwalificatie hebben. 
Ook UWV heeft dergelijke instrumenten en scholingsmogelijkheden. Wij stellen voor om de motie af te voeren.   



PA 3 juli 2024: Ik zie de oproep van de motie (nog) niet 1 op 1 terug in het arbeidsmarktbeleid of de verdere uitwerking daarvan. Dus graag nog aanhouden.   
April 2024: De inhoud van deze motie is verwerkt in het nieuwe en onlangs door de raad vastgestelde beleidskader Arbeidsmarkt- en re-integratie 2024-2027. Zie onze 1ste reacte. De motie 
wordt grotendeels uitgevoerd, daarom stellen we voor om de motie af te voeren.   
Oktober 2023: Wegens vertraging is het niet gelukt om het nieuwe regionale arbeidsmarktbeleidsplan voor het zomerreces aan te bieden. Dit wordt in het laatste kwartaal van 2023. We 
stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
Mei 2023:   
Inhoudelijk:    
de toezegging om scholing nadrukkelijk onderdeel te maken van arbeidstoeleiding blijft staan. Individuele afwegingen, geen standaardtoepassing. Inzet van scholing wordt verwerkt in 
regionaal arbeidsmarktbeleid.    
Proces:    
er is vertraging op dit proces ontstaan vanwege wijzigingen Gemeentefonds en daarmee in financiering WerkBedrijf door gemeenten. Op 22 maart ‘23 is aan de raad een technische 
toelichting gegeven over de nieuwe verdeelsystematiek in het Gemeentefonds. Raden in de regio worden per brief over vertraging en nieuw proces op 11 april ’23 geïnformeerd. Na 
regionale afspraken rond financiën volgt aanvullende informatie naar de raden in de regio, zo mogelijk voor het zomerreces.  Aangezien een financieel kader onderdeel is van 
arbeidsmarktbeleid, zullen we pas in de tweede helft van 2023 het beleidskader aanbieden aan de raden. Planning wordt uitgewerkt en hangt af van regionale consensus over financiën.     
Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

  



 

Motienummer 
119   
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

231101.02   Het is tijd voor een 
stadsbrede 
'stadspas'   

1 november 
2023   

J. Brom   Werk en Inkomen   Erik Boelaars   CDA, GroenLinks, 
PvdA. SP, 
Stadspartij 
Nijmegen   

Q. Lokker     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het college op:    

● de kansen, mogelijkheden, kosten en baten te onderzoeken van verschillende vormen van een ‘stadspas’ die past bij het Nijmeegse beleid. En dit 
mee te nemen als onderdeel van de scenario's voor de inrichting van een beleid voor inkomensondersteuning dat meer maatwerk biedt voor de 
menselijke maat;    
● hierbij in te gaan op de mogelijkheid voor ondernemers en organisaties om hun diensten aan te bieden aan gebruikers van de ‘stadspas’;    
● daarbij de voorwaarde te hanteren dat een pas in welke vorm dan ook niet stigmatiserend mag zijn, en het Nijmeegse beleid aanvult (niet dubbelen) 
en versterkt;    
● deze informatie aan de raad terug te koppelen voor de behandeling van de nieuwe Armoede- agenda.   

1e reactie:   We voeren de motie uit.    
Het college zal de kansen, mogelijkheden, kosten en baten onderzoeken van verschillende vormen van een stadspas die aansluiten bij het Nijmeegse 
beleid. Hierbij neemt het college ook de onderzoeken naar de stadspas uit 2016 en 2019 mee. Het onderzoek zal worden meegenomen als onderdeel 
van de scenario's voor de inrichting van de nieuwe armoedeagenda die vanaf 2025 van start zal gaan. Na de zomer van 2024 beginnen we met het 
toewerken naar het nieuwe beleidsplan. De raad wordt hierbij betrokken in de voorstellen voor scenario's.            

Voortgang:   April 2025:  
Het onderzoek is onlangs afgerond. De resultaten worden meegenomen in het nieuwe beleidskader Financiële bestaanszekerheid. We stellen voor om 
de motie nog niet af te voeren.  
  
Oktober 2024: Het onderzoek naar de stadspas loopt op dit moment nog. De resultaten worden meegenomen in het nieuwe beleidskader. We stellen voor om de motie nog niet af te 
voeren.   
April 2024: We werken op dit moment aan de startnotitie voor het nieuwe beleidskader. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 

  



Motienummer 
120   
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240131.02   Een 
arbeidsmarktbeleid 
dat arbeidsmarkt- 
perspectief biedt aan 
iedereen   

31 januari 2024   J. Brom   Werk en Inkomen   Èrik Boelaars   CDA, GroenLinks, 
SP, PvdA   

A. Galijasevic     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het college op:    

1. In het kader van de ontwikkelingen rondom het regionaal mobiliteitsteam, het regionaal werkcentrum, de regionale tafel arbeidsmarkt en de human 
capital agenda een integraal plan van aanpak uit te werken hoe we (kwetsbare) werkenden, kunnen ondersteunen naar een duurzame en (financieel) 
zelfredzame arbeidsmarktpositie. Hierbij in ieder geval de volgende elementen in mee te nemen:    
a. Publiek private samenwerking met sociale partners, werkgevers die investeren in talent, vakbonden, onderwijsinstellingen en overheden.    
b. De ontschotting van publieke en private (scholings)middelen.    
c. Het tegengaan van versnippering en het verbinden van bestaand arbeidsmarktinstrumentarium. Denk hierbij aan coaching, om- op- en bijscholing, 
begeleiding en matching. Met als doel een "loopbaanpad" voor kwetsbare werkenden.    
d. Hierbij mee te nemen hoe je dit instrumentarium, binnen de vastgestelde financiële kaders, toegankelijk kan maken voor deze doelgroep, en hoe je 
deze doelgroep kan bereiken.   
e. Het versterken van de samenhang en verbinding met andere gemeentelijke afdelingen    
2. Dit plan in q4 2024 voor te leggen aan de gemeenteraden die deelnemen aan de MGR.   

1e reactie:   We voeren de motie uit.   
Deze motie sluit aan bij de komende ontwikkelingen rondom de hervorming van de arbeidsmarktinfrastructuur. In april 2024 wordt er een nieuwe kamerbrief 
verwacht. Zodra er meer bekend is, zal de raad hierover worden geïnformeerd.   

Voortgang:    April 2025:  
De punten onder 1 worden op dit moment uitgewerkt. Deze motie raakt sterk aan de hervorming van de arbeidsmarktinfrastructuur. Doel van deze 
hervorming is dat we als regio beter kunnen inspelen op economische ontwikkelingen en het borgen van de ondersteuning van (kwetsbare) 
werkzoekenden, werkenden en werkgevers op de arbeidsmarkt. Dit doen we samen met onze partners UWV, SBB, werkgeversorganisaties, vakbonden 
en onderwijsinstellingen. Deze partijen zijn verenigd in de Regionale Tafel Arbeidsmarkt (toekomstig Regionaal Beraad). De RTA is geen 
uitvoeringsorganisatie maar een netwerksamenwerking. In de motie wordt gevraagd om een integraal plan. De RTA gaat komend jaar aan de slag met 
het opstellen van een meerjarenagenda die bestaat uit een beleidsagenda en een concrete uitvoeringsgagenda. In de uitwerking van meerjarenagenda 
worden de punten a t/m e meegenomen. 
 



In de update van oktober 2024 is aangegeven dat een plan klaar hebben in Q4 van 2024 niet haalbaar is. Wij volgen de planning van het ministerie en 
die gaat uit van 1 juli 2026. Indien de meerjarenagenda eerder gereed is, dan zal het college de raad eerder informeren. 
Voor meer informatie over de huidige stand van zaken en de ontwikkelingen komende periode omtrent de hervorming van de 
arbeidsmarktinfrastructuur verwijzen we naar de informatiebrief van de RTA die in maart 2025 aan de colleges in regio wordt aangeboden. Wij stellen 
voor om de motie nog niet af te voeren. 
   
Oktober 2024:   
Op 29 april jl. is de kamerbrief verschenen met daarin een nadere uitwerking van de hervorming van de arbeidsmarkt. Hierin wordt meer duidelijk wat het ministerie wil met de hervorming 
maar er is ook nog steeds veel onduidelijk. Wat duidelijk is, is dat het ministerie een aantal knelpunten heeft gesignaleerd en daar een oplossingsrichting voor heeft bedacht:   
1. Het aanbod van ondersteuning is onoverzichtelijk. Hiervoor moet er in iedere arbeidsmarktregio eén loket, het Regionaal Werkcentrum komen. Hoe dit er concreet uit moet 
komen te zien en onder welke voorwaarden is nog niet duidelijk.   
2. Voor een deel van de werkenden ontbreekt dienstverlening. Hiervoor moet de van-werk-naar-werk-dienstverlening worden versterkt. Hier ligt een rol voor de vakbonden maar 
ook hier is men nog in gesprek voor een concrete uitwerking.   
3. Werkzoekenden, werkenden en werkgevers ervaren beperkingen in de dienstverlening. Hier moet op ingespeeld worden middels het ontschotten van de dienstverlening en het 
meer centraal stellen van de ondersteuningsbehoefte van de kandidaat. Hier zijn we al mee begonnen in de samenwerking maar dient nog verder uitgewerkt te worden.   
4. De samenwerking is onvoldoende en versnipperd. Hiervoor moet er een nieuwe en eén gezamenlijke publiek-private governance wordt opgesteld.    
Met al deze lijnen zijn wij op dit moment samen met onze arbeidsmarktpartners in gesprek en willen we stap voor stap invulling even aan de hervorming van de arbeidsmarkt die op 1 
januari 2026 gereed moet te zijn. Hier wachten wij uiteraard niet op en we streven er naar om eerder klaar te zijn. Een plan klaar hebben in Q4 van dit jaar lijkt echter niet haalbaar omdat er 
dus nog veel onduidelijk is. We verwachten in het eerste kwartaal van 2025 een startnotitie vanuit de Regionale Tafel Arbeidsmarkt over de hervorming van de arbeidsmarktinfrastructuur in 
onze arbeidsmarktregio te ontvangen. Wij stellen voor de motie nog niet af te voeren.   
April 2024: Geen nieuwe ontwikkeling na onze 1ste reactie. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 

  



Motienummer 
121  
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240131.01   Duurzame uitstroom 
anno 2024   

31 januari 2024   J. Brom   Werk en Inkomen   Erik Boelaars   CDA, GroenLinks, 
SP, PvdA   

A. Galijasevic     Ja 

                           
   
Inhoud Motie:   1. Om in het kader van Beleidskader Arbeidsmarkt en re-integratie regio Rijk van Nijmegen 2024- 2027 klaar voor nieuwe kansen een regionale 

definitie van duurzame uitstroom te ontwikkelen en vervolgens te hanteren. En daarbij in elk geval de volgende uitgangspunten mee te nemen:   
- Hierbij te kijken naar een langere duur van de plaatsing van minimaal een jaar.   
- Hierbij niet te sturen op een snelle plaatsing van makkelijk bemiddelbare bijstandsgerechtigden, maar te kijken naar een definitie die rekening 
houdt met de ontwikkeling die iemand nodig heeft om vervolgens duurzaam geplaatst te worden.   
2. Om uiterlijk in Q4 van 2024 met een voorstel daartoe naar de raden aangesloten bij de MGR te komen.   

1e reactie:   We voeren de motie uit.   
De motie nemen we mee in het nieuwe Informatieprotocol van de MGR (2e/3e kwartaal 2024) en in onze eigen (half)jaarbrieven Werk & Inkomen.   
We leggen de raad in het 2e/3e kwartaal van 2024 het Informatieprotocol van de MGR (waarin de indicator voor duurzame uitstroom van 1 jaar wordt 
opgenomen) een zienswijze voor.   

Voortgang:    April 2025:  
De motie is uitgevoerd, zie reactie oktober 2024. Over 2025 zal voor het eerst door WerkBedrijf worden gerapporteerd over de duurzaamheid van de 
uitstroom. Wij stellen nogmaals voor om de motie af te voeren. 
   
Oktober 2024: De oproep in de motie is uitgewerkt in het nieuwe Informatieprotocol van de MGR. De zienswijze op het Informatieprotocol is inmiddels door de raad vastgesteld. Daarin is 
duurzame uitstroom van minimaal één jaar opgenomen als indicator.  Wij stellen voor om de motie af te voeren.   
April 2024: Idem als hierboven beschreven. De motie nemen we mee in het nieuwe Informatieprotocol van de MGR (2e/3e kwartaal 2024) en in onze eigen (half)jaarbrieven Werk & 
Inkomen.   
We leggen de raad in het 2e/3e kwartaal van 2024 het Informatieprotocol van de MGR (waarin de indicator voor duurzame uitstroom van 1 jaar wordt opgenomen) een zienswijze voor. We 
stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 

  



Motienummer 
122   
   

Onderwerp   Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

221130.07   De pauzeknop, ook 
voor ondernemers   

30-11-2022   J. Brom   Werk en inkomen   Erik Boelaars / Bas 
Linders   

CDA, D66, 
GroenLinks, PvdA, 
VVD   

S. Buursink – De 
Graaf   

  Nee 

   
Inhoud Motie:   Geeft het college opdracht om 1. lokale ondernemers en zzp-ers met problematische schulden als specifieke doelgroep op te nemen in de afspraken rondom 

de Nijmeegse pauzeknop 2. de raad te informeren over de voortgang, de mate waarin ondernemers gebruik maken van de Pauzeknop en de effecten voor 
ondernemers, en dit als specifiek onderdeel op te nemen in de (tussentijdse) rapportages over en de evaluaties van het Schuldhulpverleningsbeleid   

1e reactie:   Deze motie wordt meegenomen in het beleidskader Schuldhulpverlening. In het eerste kwartaal van 2023 wordt het beleidskader aan de Raad gepresenteerd.   
Voortgang:    April 2025:  

Er is nog geen pauzeknop. Wel kunnen gemeenten gebruik maken van de zogeheten kennisgeving. Dit is een bericht aan schuldeisers, incassobureaus 
en deurwaarders om te informeren dat een inwoner gestart is met een schuldhulpverleningstraject. Daarmee ontstaat er een tijdelijke incassopauze. 
Het maakt een deel uit van de Landelijke Pauzeknop. We zijn nu gestart met de inzet van dit instrument. Omdat de totale Landelijke Pauzeknop nog 
niet voltooid is, stellen we voor de motie nog niet af te voeren.  
 
PA 18 december 2024: We zijn van mening dat de onderbouwing voor het afvoeren van deze motie iets te gemakkelijk is. Omdat er nog geen landelijke pauzeknop is, is voor ons nog niet 
voldoende reden om de motie dan maar af te voeren. We houden deze daarom nog actief.   
Wie maakt het kan ook nog niet afgevoerd worden. Ik vind het onderdeel maakindustrie prima maar rondom behoud ambachten is mij onvoldoende duidelijk wat daar de vorderingen zijn. 
Misschien dat we daar over geïnformeerd kunnen worden?   
Oktober 2024: Er is nog geen landelijke pauzeknop voor zowel particulieren als ondernemers. De pauzeknop is onderdeel van het beleidsplan Schuldhulpverlening. We houden de 
ontwikkelingen nauwlettend in de gaten en zullen de raad in de jaarbrief schuldhulpverlening informeren als er ontwikkelingen op dit gebied zijn.  Wij stellen voor om de motie af te 
voeren.    
April 2024: Er is nog geen pauzeknop ontwikkeld voor zowel particulieren als ondernemers. Zie verdere toelichting onder de terugkoppeling op deze motie van 20 december 2023. In het 
tweede kwartaal komt een jaarbrief schuldhulpverlening met de huidige stand van zaken van het beleidsplan. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
PA 20 december 2023: We willen de motie nog actief houden, na uitvraag bij de ambtelijke organisatie: In het beleidsplan staat benoemd: Voor een succesvolle (Landelijke) Schuld-
pauzeknop is nodig: • Landelijke acceptatie van het instrument pauzeknop, eerst bij overheidsschuldeisers en vervolgens ook bij private schuldeisers • Bekendheid bij schuldeisers over de 
meerwaarde van een pauzeknop • Vaste afspraken met schuldeisers om mee te werken aan pauzeknop-verzoeken • Een digitale infrastructuur voor het versturen en registreren van 
pauzeknop-verzoeken • Een snelle en duidelijke bevestiging dat alle invordering tijdelijk stopt. Omdat er nog geen sprake is van stap 1, zijn we er nog niet. Daarmee is de motie dus nog niet 
afgedaan.   
Oktober 2023: Het beleidsplan schuldhulpverlening 2023 – 2026 is aangenomen door de gemeenteraad. Daarin staan de vervolgstappen voor de Pauzeknop, ook voor ondernemers. We 
stellen daarom voor om de motie af te voeren.    
Mei 2023: De vervolgstappen voor de Pauzeknop staan verwerkt in het beleidsplan schuldhulpverlening 2023 – 2026. Het college heeft dit beleidsplan op 18 april goedgekeurd. De 
behandeling in de Gemeenteraad volgt binnenkort. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 

  

Commentaar [WJ1]:  Is dit een opmerking van de raad? 
En wat betekent de passage rondom de 
'maakindustrie'? 

Commentaar [LB2R1]:  Die eerste zin wel, het tweede 
deel over maakindustrie hoort hier niet, maar bij de 
eerste motie in dit document. Hoef jij dus niks mee! 
Misschien kan je hier iets neerzetten als:  
Voortgang is gelijk aan oktober 2024. Gezien de 
reactie van de indieners op de PA van 18 december 
stellen we voor de motie nog niet af te voeren.  



Motienummer 
123   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240619.05   Beter ambtshalve 
uitgekeerd, dan ten 
hele gedwaald   

19 juni 2024   J. Brom   Werk en Inkomen   Erik Boelaars   CDA, GroenLinks   
PvdA,    
Stadspartij 
Nijmegen   

Q. Lokker     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Verzoekt het college    

Om in navolging van het debat en het voornemen tot vereenvoudiging van de regelingen bij het koersdocument in 2023    
1. Om actief aan de slag te gaan met het vereenvoudigen van inkomensregelingen.    
2. Over te gaan tot het zoveel mogelijk ambtshalve uitkeren van regelingen bij aanvragen wanneer de inkomenssituatie van de inwoner al bekend is bij 
de gemeente.    
3. De uitwerking met daarin verwachte kostenbesparing van deze twee ingrepen te verwerken in de begroting 2025-2028,   

1e reactie:   Punten 1 en 2 worden meegenomen in de uitwerking van het nieuwe beleidskader op armoede. Begin september stelt het college de startnotitie vast 
waarin hiervoor een voorzet wordt gedaan. Hierin wordt tevens de motie “Van armoedebeleid naar maatwerk in bestaanszekerheid” uitgewerkt, 
waarin het college scenario’s uitwerkt voor de inrichting van een vereenvoudigd beleid voor inkomensondersteuning. De inhoud van deze twee moties 
sluiten goed op elkaar aan. Half 2025 ligt het beleidskader voor aan de gemeenteraad.   
Punt 3 voeren wij niet uit, omdat het op deze korte termijn niet mogelijk is om dit uit te werken en we nu niet kunnen inschatten of de wijzigingen met 
een kostenbesparing gepaard zullen gaan.   

Voortgang:    April 2025:  
Zie voorgaande reacties, geen nieuwe ontwikkelingen. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren. 
   
Oktober 2024: Zie 1ste reactie, geen nieuwe ontwikkelingen. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer 
124   
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College motie 
afvoeren   

240703.08    Actieplan goedkope 
woningen   

3 juli 2024   G. Visser   
N. Vergunst   

Wonen en 
Stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   CDA, GroenLinks, SP,   
GewoonNijmegen.NU   
PvdA   

C. Brand     Ja 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het college op:    

1. Een plan uit te werken om gericht op goedkope koop te sturen bij (nieuwe) planontwikkelingen uitgezet in de periode van de Woonagenda 2024-2029.    
2. Dit plan in Q4 van 2024 aan de raad te doen toekomen.   

1e reactie:   We voeren deze motie uit en informeren de raad eind 2024.   
Voortgang:    April 2025: 

Op 4 februari 2025 heeft het college de raad geïnformeerd over de invulling van de motie en de acties gericht op goedkope koop. We stellen voor de motie af te 
voeren.   
   
Oktober 2024: Zie 1ste reactie, geen nieuwe ontwikkelingen. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer 
125   
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuillehouder   Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste 
indiener   

College 
motie 
afvoeren   

241113.04    Alle hens aan dek de 
raad aan het roer bij 
troebel vaarwater   

13 november 
2024   

J. Broeren   
N. Vergunst   

Wonen en 
Stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   PvdA, CDA, Partij voor de 
Dieren, Stadspartij  
Nijmegen   

C. Brand     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   1. Om voor de plannen betreffende de (ver)bouwing van de Lindenberg, Stadsschouwburg, de bibliotheek in Dukenburg en mogelijk ander gemeentelijk 

vastgoed zoals sportaccommodaties, onderwijsgebouwen en wijkcentra, in te zetten op:    
- het uitwerken en vaststellen van de voor de gemeente gewenste effecten en ambities om tot (ver)bouw over te gaan;    
- het uitwerken van plannen die kunnen worden vertaald naar een gedegen financiële begroting van de verwachte integrale kosten, zowel qua investeringen 
als exploitatie en inclusief de risicoreservering op basis van inzichtelijke risico-inventarisatie;    
- het schetsen van diverse scenario's met keuzemogelijkheden aan de raad zodat de raad goed geïnformeerd keuzes kan maken.    
2. Bij de planvorming van de Stadsschouwburg, Lindenberg, de bibliotheek in Dukenburg en mogelijk andere gemeentelijk vastgoed zoals 
sportaccommodaties, onderwijsgebouwen en wijkcentra, tevens een tijdlijn te presenteren waar in het traject de raad nog financieel kan sturen, inclusief 
aandacht voor tijdige en volledige informatievoorziening, het in samenhang beschouwen van investering en exploitatie, budget en risicovoorzieningen niet op 
voorhand in te perken en tegenspraak te organiseren. Dit bij voorkeur te doen middels een planexploitatie of een ander instrument die in ieder geval de 
wezenlijke sturingskenmerken van een planexploitatie behelst.    
3. Bij vergelijkbare en toekomstige verbouw- en renovatieprojecten die nu nog niet bekend zijn, tijdig, voorafgaand aan een dergelijk project, terug te komen 
naar de raad hoe de sturing van de raad in deze bewuste projecten zal plaatsvinden.   

1e reactie:   Op 4 december 2024 is aan een vertegenwoordiging van de gemeenteraad een concreet voorstel gepresenteerd hoe de raad te betrekken bij het verdere 
proces renovatie Stadsschouwburg in de vorm van een tijdlijn. Hiermee is het deel van de motie over de Stadsschouwburg uitgevoerd. Daarnaast is een 
procesvoorstel gepresenteerd hoe uitvoering wordt gegeven aan het overige deel van de motie. In Q1 2025 wordt hier vervolg aan gegeven.   

Voortgang:    April 2025: 
Voor wat betreft de schouwburg wordt inmiddels uitvoering gegeven aan de tijdlijn die op 4 december is gepresenteerd. Voor het procesvoorstel hoe 
uitvoering wordt gegeven aan het tweede deel van de motie is meer tijd nodig dan verwacht. In Q2 volgt een voorstel. Wij stellen voor om de motie nog niet af 
te voeren. 
   

 
  



Motienummer 
126   
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

231101.09    Altijd een groen dak   1 november 2023   N.P. Vergunst   Wonen en Stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   CDA, D66, ODV,    
Partij voor de Dieren   

T. van gent     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het college op:    

1. Om voortaan altijd planologisch voor te schrijven dat nieuwe bedrijventerreinen worden uitgerust met een groen dak.    
2. Te onderzoeken op welke manier kan worden bevorderd dat er meer groene daken worden aangelegd op bestaande bedrijventerreinen.    
3. Zich in te spannen voor het beplanten van gevels op bestaande en nieuwe bedrijventerreinen. 4. Zich in te spannen voor het uitvoeren van groene daken 
met inheems kruidenrijk gras.   

1e reactie:   We voeren de motie gedeeltelijk uit;   
Punt 1 voeren we uit waar mogelijk   
Punt 2  voeren we uit   
Punt 3 en 4 voeren we uit door deze in het onderzoek mee te nemen   
   
Het is lastig in te schatten wat de consequenties zijn van het uitsluitend toepassen van groene daken voor nieuwe bedrijventerreinen. Zo’n voorwaarde 
beperkt in het creatief nadenken over meervoudig grondgebruik. Sportvelden of parkeren op daken kan een optie zijn maar er zijn ook situaties denkbaar van 
logistieke bedrijfsvormen met mkb-functies op het dak.    
Maar in het algemeen is het voor te stellen dat het voor reguliere bedrijfskavels (klassiek gemengd) een optie is om de daken als groendak uit te voeren. Maar 
in alle gevallen (en zeker voor de grotere (XXL-)bedrijfsgebouwen) geldt dat het aanzienlijk meer van de dakconstructie vraagt. Voor kantoorgebouwen geldt 
dat een extensief groendak geen extra eisen stelt aan de dakconstructie, maar grote bedrijfspanden zijn doorgaans niet geschikt voor een groendak . Een 
intensief groendak met een dikkere bodemlaag vergt een nóg zwaardere constructie. Zowel de toepassing van een intensief als extensief groendak bij 
bedrijfsgebouwen leidt tot (veel) hogere bouwkosten.  Uiteraard brengen groendaken meer verkoeling en kunnen ze ook een waterbergend vermogen 
hebben.  Maar mocht blijken dat het kostentechnisch niet haalbaar is gebouwen van een groendak te voorzien dan moet een andere oplossing welke ook 
bijdraagt aan vermindering van hittestress ook denkbaar zijn.   
   
College wil zich inspannen om de haalbaarheid van groene gevels en daken per object te bekijken. Het is daarbij verstandig vooraf een breder onderzoek in te 
stellen. Daar waar de eis gevolgen heeft voor de grondexploitatie (lagere opbrengsten agv dure investeringen)  zullen we dit melden.   
Voor al die projecten waar al onderhandelingen lopen dan wel waar overeenkomsten met marktpartijen zijn aangegaan  kan de aanvullende  eis voor groene 
daken dan wel groene gevels niet meer worden toegepast.   

Voortgang:    April 2025: 
 Het onderzoek naar het planologisch verplicht stellen van maatregelen heeft door uitval verleden jaar vertraging opgelopen. We onderzoeken nu met de 
planjuristen welke maatregelen we voor klimaatadaptatie breed (dus voor de gehele gebouwde omgeving) in de planregels van het Omgevingsplan op kunnen 
nemen (1). De planning is dat dit jaar (2025)  regels rond water opgesteld worden en volgend jaar rond groen. 
De Hogeschool van Amsterdam voert landelijk onderzoek uit naar de effectiviteit van groene daken op bedrijfsterreinen (2) . De resultaten daarvan worden dit 
jaar verwacht. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren. 



 
Oktober 2024: De planologische mogelijkheden om groene daken te verplichten zijn er, zoals ook reeds gebeurd is bij de Grift. Het bredere onderzoek naar groene gevels en daken en de 
consequenties daarvan, bijvoorbeeld voor de grondexploitatie, loopt nog. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.    
April 2024: Het onderzoek is opgestart wat de planologische mogelijkheden en onmogelijkheden zijn; dit jaar ronden we dit af en berichten dan de gemeenteraad. We stellen voor om de 
motie nog niet af te voeren.   

  
  



Motienummer 
127   
   

Onderwerp   
   
   

Datum 
politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste 
indiener   

College 
motie 
afvoeren   

250129.12    Baas in eigen buurt   29 januari 2025   N. Vergunst   Wonen en stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   CDA, D66, SP, PvdA   D. van Luik     Ja 

                           
   
Inhoud Motie:   Verzoekt het college om:    

1. Bij de uitwerking van de Omgevingsvisie een paragraaf op te nemen over de ruimtelijke uitwerking van participatie en initiatief nemen van bewoners in hun 
eigen wijk in relatie tot de gebiedsuitwerkingen;    
2. Hierbij ruimte te laten voor het Right to Challenge als ruimtelijk instrument om bewoners zelf   

1e reactie:   Vaststelling college 18 maart:   
We voeren deze motie uit   
Met dien verstande dat, in de geactualiseerde omgevingsvisie een tekst wordt opgenomen over de sturingsfilosofie en hierbij aandacht is voor participatie. Het 
uitdaagrecht wordt nog verder vormgegeven via het traject ‘Ons samenwerken met de Stad'. Het college wil deze uitwerking afwachten voordat het 
instrument wordt opgenomen in de geactualiseerde omgevingsvisie. In het actieprogramma is opgenomen: We organiseren werksessies en kennissessies met 
het college en de raad over nieuwe instrumenten zoals het inwonersberaad, uitdaagrecht, preferendum, burgerbegroting en burgerkamer.   

Voortgang:    April 2025: 
 Het college werkt aan de afronding van de ontwerp-omgevingsvisie. Het is de planning deze eind maart ter inzage te leggen. In de ontwerp-visie is aandacht 
voor de sturingsfilosofie waar participatie onderdeel van uitmaakt. Het uitdaagrecht wordt nog verder vormgegeven via het traject ‘Ons samenwerken met de 
Stad'. Het college wil deze uitwerking afwachten voordat het instrument wordt opgenomen in de geactualiseerde omgevingsvisie. In het actieprogramma is 
opgenomen: We organiseren werksessies en kennissessies met het college en de raad over nieuwe instrumenten zoals het inwonersberaad, uitdaagrecht, 
preferendum, burgerbegroting en burgerkamer. Wij stellen voor om de motie af te voeren.   

  
  



Motienummer 
128   
   

Onderwerp   
   
   

Datum 
politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste 
indiener   

College 
motie 
afvoeren   

250129.13   Benut de bestaande 
ruimtelijke structuur 
maximaal voor een 
Nabije stad   

29 januari 2025   N. Vergunst   Wonen en Stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   CDA, D66, GroenLinks, 
Stadspartij Nijmegen, 
PvdA   

T. van Gent     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Roep het college op:    

1. Te onderzoeken wat een groeiende stad betekent voor de behoefte aan sociale en maatschappelijke voorzieningen en dit ook per stadsdeel in kaart te 
brengen;    
2. Bij verdere uitwerking van de omgevingsvisie maximaal gebruik te maken van bestaande ruimtelijke structuren zoals scholen en sportverenigingen en deze 
ook beter in positie te brengen als het gaat om versterken van sociale cohesie en verbinding in en tussen wijken.   

1e reactie:   We voeren deze motie uit   
Met dien verstande dat, het onderzoek naar de behoefte aan sociale en maatschappelijke voorzieningen per stadsdeel pas na vaststelling van de 
geactualiseerde omgevingsvisie kan plaatsvinden. In de gebiedsuitwerkingen zijn al stadsdelen opgenomen die we willen onderzoeken. Dat verbreden we naar 
alle stadsdelen. Het tweede deel van de motie vraagt verdere studie van het college. Passend bij het abstractieniveau van de omgevingsvisie, wil het college 
aandacht besteden aan bestaande ruimtelijke structuren. Daarbij gaat het college ervanuit dat hiermee de voorzieningen zoals opgenomen in de motie 
worden bedoeld.   

Voortgang:    April 2025: 
Het college werkt aan de afronding van de ontwerp-omgevingsvisie. Hierin is, passend bij het abstractieniveau van de omgevingsvisie, aandacht voor 
voorzieningen. Het is de planning de raad in staat te stellen medio september een besluit te nemen over de geactualiseerde omgevingsvisie. Het onderzoek 
naar de behoefte aan sociale en maatschappelijke voorzieningen per stadsdeel zal pas na vaststelling van de geactualiseerde omgevingsvisie plaatsvinden. In 
de gebiedsuitwerkingen zijn al stadsdelen opgenomen die we willen onderzoeken. Dat verbreden we naar alle stadsdelen. Wij stellen voor om de motie nog 
niet af te voeren.   

 
  



Motienummer 
129   
   

Onderwerp   Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

211222.05    Beschermde en Rode 
Lijstsoorten in 
rapportages en 
plannen   

22 december 
2021   

N. P. Vergunst   Wonen en Stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   Partij voor de 
Dieren   

E. Lauret     Ja 

   
Inhoud Motie:   Verzoekt het College:    

1. Voortaan expliciet in onderzoeksopdrachten (voor quick scans, natuuronderzoeken, etc.) te vragen dat de eindrapportage bevat: de effecten op alle 
beschermde soorten en Rode Lijstsoorten, die in een plangebied kunnen worden verwacht/ zijn aangetroffen met bijbehorende (mitigerende en   

         compenserende) beschermingsmaatregelen, zoals nationale en internationale natuurwetgeving vereisen;   
1e reactie:   Hieronder de tekst van de aangenomen punten van de motie:   

3. Voortaan expliciet in onderzoeksopdrachten (voor quick scans, natuuronderzoeken, etc.) te vragen dat de eindrapportage bevat: de effecten op alle 
beschermde soorten en Rode Lijstsoorten, die in een plangebied kunnen worden verwacht/ zijn aangetroffen met bijbehorende (mitigerende en 
compenserende) beschermingsmaatregelen, zoals nationale en internationale natuurwetgeving vereisen   

4. Voortaan in bestemmingsplannen aantoonbaar voldoende effectieve mitigerende maatregelen   
aan te brengen t.b.v. in het plangebied voorkomende beschermde soorten en Rode Lijstsoorten;   
We voeren de motie (nog) niet uit.   
Met punt 3 vraagt uw raad voor alle nieuwe ontwikkelingen (bouwen, slopen, beheer, herstructurering) in heel Nijmegen in de eindrapportages de effecten op 
alle beschermde en Rode lijstsoorten die in het gebied gezien of verwacht worden op te nemen, inclusief beschermingsmaatregelen zoals de nationale en 
internationale natuurwetgeving vereist en (punt 4) mitigerende maatregelen in bestemmingsplannen op te nemen.   
De wettelijke verplichtingen zijn vastgelegd in de Wet natuurbescherming (Wnb). In deze wet is geen basis voor de stelling dat gemeenten verplicht zijn 
natuuronderzoeken uit te voeren naar Rode Lijstsoorten (waaronder de patrijs) en/of daarvoor mitigerende en compenserende maatregelen te treffen. 
Beschermingsmaatregelen in het kader van de zorgplicht voor alle in het wild levende planten en dieren zijn wel verplicht.   
Dit betekent dat bij uitvoering van de motie er een bovenwettelijke onderzoekslast ontstaat en bovenwettelijke mitigerende en compenserende getroffen 
worden. De consequenties (ruimtelijk, financieel, juridisch, planning etc.), hoe groot die extra onderzoekslast is (er zijn 3392 Rode Lijst soorten en die lijst 
wordt periodiek bijgesteld), de (on)uitvoerbaarheid van het onderzoek en de mogelijkheid om mitigerende en compenserende maatregelen voor alle Rode lijst 
soorten uit te voeren binnen de gemeentegrens zijn nu niet duidelijk.    
We gaan daarom eerst de verkenning naar al die vragen afronden om mede op basis daarvan tot beantwoording over te gaan op de vraag in hoeverre de motie 
wel of niet uitvoerbaar is.    

Voortgang:   April 2025: 
De raad is hierover uitgebreid geïnformeerd tijdens een technische toelichting gehouden op woensdag 30 oktober 2024. Wij stellen voor omde motie af te 
voeren. 
   
Oktober 2024: Het is zo dat de onderzoeken die zijn uitgevoerd voor de inwerkingtreding van de omgevingswet niet alle soorten bevat die vanaf 1 januari wèl van toepassing zijn, denk aan 
soorten benoemd in de specifieke zorgplicht. Dat was voor 1 januari 2024 juridisch ook niet noodzakelijk. Alle quickscans die nu uitgezet worden voldoen aan de nu geldende wet- en 
regelgeving (Omgevingswet). Voor Vossenpels Noord geldt dat nog quickscans (actualisaties en aanvullingen) in gang gezet zijn. Deze zullen aan de nieuwe regels uit de Omgevingswet 



voldoen. De raad zal op korte termijn geïnformeerd worden over de nieuwe situatie die met het ingaan van de Omgevingswet is ontstaan en het proces en de stappen die in dat kader voor 
de onderzoeken gezet worden. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
PA 3 juli 2024: We hebben nog geen natuuronderzoeken gezien waarin de aanwezige Rode lijstsoorten in een plangebied zijn geïnventariseerd. Noch dat daar goede adviezen over werden 
gegeven conform wet- en regelgeving. Laat staan dat daar aantoonbaar voldoende, effectieve, mitigerende maatregelen voor werden getroffen. Totdat dit goed gaat in quick scans, 
natuuronderzoeken en in planvorming (m.n. waar het de mitigerende maatregelen betreft) willen we deze motie niet afvoeren.   
April 2024: Aanvullend op de bestaande werkwijze die we hanteren bij de (inter)nationaal beschermde soorten is er vanuit de zorgplicht een algemene verplichting om zorg te dragen voor in 
het wild levende planten en dieren met specifiek aandacht voor bedreigde soorten (=genoemd in bijlage IX of in de rode lijsten). Dit doen we door bedreigde soorten in kaart te brengen en 
mee te nemen in quickscans.  We stellen voor om de motie af te voeren.   
PA 20 december 2023: Van deze motie waren alleen beslispunt 3 en 4 aangenomen, maar daar is voor wat betreft de beschermde soorten sowieso niet aan voldaan. M.b.t. het advies van 
Hekkelman over de Rode Lijstsoorten zijn wij bezig zelfjuridisch advies in te winnen en daar komen wij t.z.t. nog op terug. Voor de beschermde soorten geeft Hekkelman (ongevraagd) aan 
dat natuuronderzoeken moeten worden gedaan: "Per soortenbeschermingsregime zijn verbodsbepalingen in de wet vastgelegd (respectievelijk artikel 3.1, artikel 3.5 en artikel 3.10). 
Wanneer door een ontwikkeling een verbodsbepaling wordt overtreden mag die ontwikkeling in beginsel niet plaatsvinden. Overtreding van een verbodsbepaling kan echter door middel 
van een ontheffing van de provincie (college van gedeputeerde staten) mogelijk gemaakt worden, mits wordt voldaan aan de daarvoor geldende voorwaarden (respectievelijk artikel 3.3, 
artikel 3.8 en artikel 3.10). Om te beoordelen of al dan niet sprake is van een verbodsovertreding c.q. ontheffingsplicht, zullen steeds natuuronderzoeken moeten worden uitgevoerd ten 
aanzien van de beschermde soorten. Uit die natuuronderzoeken kan volgen dat het in het kader van het soortenbeschermingsregime uit de Wnb nodig is dat ten aanzien van beschermde 
soorten mitigerende - en/of compenserende maatregelen worden getroffen." Ook stelt Hekkelman in paragraaf 3: "Uit de voorgaande paragraaf volgt dat -voor zover soorten niet zijn 
beschermd op grond van hoofdstuk 3 van de Wnb - er geen wettelijke verplichting bestaat om voor ruimtelijke plannen soortengericht onderzoek uit te voeren naar Rode Lijst-soorten." Met 
andere woorden: als soorten zijn beschermd op grond van hoofdstuk 3 van de Wnb, zoals de Patrijs, is er wél een wettelijke verplichting om voor ruimtelijke plannen soortengericht 
onderzoek uit te voeren. Uit de combinatie van artikel 3.1 lid1, 4 en 5 Wnb blijkt dat het verboden is opzettelijk van nature in Nederland in het wild levende vogels van soorten als bedoeld in 
artikel 1 van de Vogelrichtlijn opzettelijk te verstoren en dat dit verbod alleen niet van toepassing is, indien de storing niet van wezenlijke invloed is op de staat van instandhouding van de 
desbetreffende vogelsoort. De Patrijs is een beschermde vogel onder de Vogelrichtlijn en verkeert in een zeer ongunstige staat van instandhouding, zo ongunstig dat Birdlife Netherlands 
werkt aan een formele klacht tegen Nederland naar de Europese Commissie wegens nalatigheid m.b.t. de Patrijs. Dus moet onderzocht worden of de storing in het leefgebied van de Patrijs 
in Nijmegen-Noord van wezenlijke invloed is op de staat van instandhouding van de Patrijs, mede om te beoordelen of mitigerende dan wel compenserende maatregelen moeten worden 
getroffen. Aanvullend over de juridische interpretatie van de term 'opzettelijk', het Europees Hof van Justitie heeft in zijn jurisprudentie bepaald dat onder opzet ook voorwaardelijke opzet 
moet worden begrepen: "Daarvan is sprake als iemand een handeling verricht en daarbij bewust de aanmerkelijke kans aanvaardt dat zijn gedragingen schadelijke gevolgen hebben voor 
een dier of plant..." Nu het college en andere betrokken partijen op de hoogte zijn van de aanwezigheid van de Patrijs op en/of rondom diverse bouw- en planlocaties in de Waalsprong kan 
van opzet worden gesproken, als wordt doorgegaan met uitvoering van de bouwplannen zonder voldoende rekening te houden met de Patrijs. Dus nee, de beslispunten 3 en 4 van de motie 
kunnen niet worden afgevoerd, maar moeten worden uitgevoerd ten aanzien van de beschermde soorten. Dat willen wij bovendien terugzien bij alle lopende en volgende 
planontwikkelingen en bestemmingsplannen   
Oktober 2023: Brief aan de raad is op 29 augustus door het college vastgesteld en aan raad gestuurd. We stellen voor om de motie af te voeren.   
Mei 2023: De raad wordt voor de zomer met een raadsbrief geïnformeerd over het resultaat van de verkenning. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
Oktober 2022: Verkenning is in de afrondende fase. De raad zal over het resultaat apart over geïnformeerd worden.   
Wij stellen voor de motie nog niet af te voeren.   
Mei 2022: Geen nieuwe ontwikkelingen. Verkenning is nog niet afgerond en  wordt t.z.t. teruggekoppeld. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

  
  



Motienummer 
130   
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240703.07    Bevorder de 
doorstroom   

3 juli 2024   G. Visser   
N. Vergunst   

Wonen en Stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   CDA,   
GewoonNijmegen.NU, 
PvdA,   
SP, Stadspartij 
Nijmegen   

C. Brand     Ja 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het college op:    

1. De coöperaties de opdracht te geven om een plan uit te werken waarbij de 'Van Groot naar Beter' regeling in Nijmegen wordt uitgebreid met een huurkorting 
waardoor het aantrekkelijker wordt voor de doelgroep van deze regeling om te verhuizen naar een woning die past bij de levensfase en er meer gewilde 
eengezinswoningen vrij komen.    
2. Dit plan bij de gesprekken met de wooncorporaties in oktober 2024 aan de gemeenteraad te doen toekomen   

1e reactie:   Het onderwerp wordt meegenomen in het tripartiet overleg met corporaties en huurdersorganisaties in oktober, waarover de gemeenteraad vervolgens wordt 
geïnformeerd.    

Voortgang:   April 2025:  
Het onderwerp is onderdeel van de gesprekken die nu lopen in het kader van de vorming van de nieuwe meerjarige prestatie-afspraken. In april/mei 2025 volgt 
een terugkoppeling van het eerste bestuurlijke overleg in dit proces. Overigens kunnen noch het college noch de raad de corporaties opdrachten geven, 
corporaties zijn een gelijkwaardige partner in het tripartiet verband. We stellen voor om de motie af te voeren.  
     
Oktober 2024: Zie 1ste reactie, geen nieuwe ontwikkelingen. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer 
131   
   

Onderwerp   Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

201216.01    Biodiverse natuur, 
zonder nut juist 
waardevol   

16. december 2020   N. P. Vergunst   Wonen en Stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   Partij voor de 
Dieren   

E. Lauret     Ja 

   
Inhoud Motie:   Verzoekt het College:    

1. De intrinsieke waarde van natuur te erkennen, dus los van haar nut voor de mens; 2. Binnen de groene Metropoolregio, de Economic Board en in de 
Regionale agenda meer in te zetten op vergroting van biodiversiteit dan nu het geval is; 3. In de groene Metropoolregio en de Regionale agenda genoeg ruimte 
te laten voor natuur die geen-directe nutswaarde heeft voor de mens, maar we! voor de dieren en planten die daarin leven, 4. De inspanningen en resultaten 
volgend uit beslispunt 2 en 3 mee te nemen in de gebruikelijke rapportages, mailingen en nieuwsbrieven over o.a. de groene Metropoolregio aan de Raad, En 
gaat over tot de orde van de dag.   

1e reactie:   We voeren de motie uit.   
Wij erkennen de intrinsieke waarde van natuur en biodiversiteit zeer zeker. Naast verstedelijking en ontspannen leefkwaliteit, staat het groen centraal in onze 
metropoolregio.   
In de regionale verstedelijkingstrategie onderscheiden we verschillende bouwstenen, waaronder mobiliteit, economie, wonen, en leefomgeving. In de 
bouwsteen leefomgeving werken we aan de  inrichtingsprincipes voor de toekomstige verstedelijking. Dit doen we aan de hand van het natuurlijke systeem, 
zoals bodem, water, landschap en natuurgebieden. Deze leveren principes op voor toekomstige verstedelijking. Denk daarbij aan het versterken van groene 
corridors, het niet bouwen in waardevolle landschappen en het versterken van de natuur in de stad bij verdere inbreiding. Het versterken van de natuur is ook 
een belangrijk onderdeel van de Gelderse maatregelen Stikstof en een speerpunt in de regionale aanpak in Arnhem Nijmegen. Natuur, groen en biodiversiteit 
heeft dus zeker onze aandacht in de verdere uitwerking en uitvoering van de regionale agenda. We zullen de motie actief onder de aandacht brengen bij de 
trekkers van de regionale opgaven voor de circulaire en groene groei-regio en hier aandacht aan besteden in de communicatie en rapportages aan uw raad.   

Voortgang:   April 2025: 
Bij de actualisatie van de omgevingsvisie erkennen we de intrinsieke waarde van de natuur en benadrukken we het belang van de ecologisch groenstructuur. 

Ruimte voor en versterken van natuurheeft in veel regionale stukken een plek gekregen. Naast dat het in de ambities en visies is opgenomen zijn er in de GMR 
verschillende trajecten uit de Uitvoeringsagenda Groen-blauw raamwerk en landelijk gebied waar concreet invulling wordt gegeven aan natuur- en 
landschapsherstel. Zoals bij de gebiedsgerichte aanpak in de Veluwezoom en de beekdalen en herstel van het watersysteem en ecologische verbindingen 
rondom Nijmegen in o.a. Berg en Dal en Heumen met projecten als Blauwe motor en Groene Mantel. De term die wordt gebruikt over geen directe nutswaarde 
voor de mens zal je niet tegenkomen in die stukken. Wij stellen voor om de motie af te voeren.  

Oktober 2024: De vragen met betrekking tot de GMR zijn doorgezet naar deze organisatie. Van de groene gebieden zonder directe nutswaarde voor de mens binnen de gemeente Nijmegen is 
op dit moment nog geen overzicht te geven. De hoofdgroenstructuurkaart wordt gemaakt, maar is nog niet voltooid. We verwachten in april 2025 meer informatie te hebben op beide 
punten. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.  PA 3 juli 2024: De motie kan nog niet worden afgevoerd totdat de gewenste informatie is geleverd. Er is inmiddels in de GMR meer 



ingezet op biodiversiteit dan voorheen het geval was. Dat hebben we al eerder geconstateerd. We zien in de regioagenda van de GMR op pagina 22/23 bovendien dat bij het uitbreiden van 
het stedelijk uitloopgebied    

1) er gelet wordt op de gevolgen van recreatie op natuurwaarden en    
2) inmiddels de vraag wordt gesteld waar het landschap open wordt gesteld voor onze inwoners en waar juist de ruimte wordt gegeven aan dieren. Dat lijkt ons een stap in de goede 
richting. Maar tegelijkertijd lezen wij in de Regionale Agenda en het Groen-blauwe raamwerk niet dat niet-toegankelijke natuur een belangrijk speerpunt zou zijn, zoals de GMR aangeeft. Op 
welke pagina's staat dat? Waar kunnen we dat dan teruglezen?   
Als de motie volgens het AB van de GMR al op 7 juli 2021 is afgedaan, wat is dan toen besloten? En kunnen we een overzicht krijgen van waar de natuurgebieden liggen die geen directe 
nutswaarde, zoals uitloop en recreatie en (stads)landbouw, hebben voor de mens? Als dictum 3 binnen de GMR (voorlopig nog) niet te bereiken is, dan graag een overzicht van waar we 
binnen Nijmegen natuur zonder nutswaarde voor de mens hebben of gaan krijgen. Als we dit overzicht in ieder geval binnen Nijmegen hebben en antwoord van de GMR op bovenstaande 
vragen hebben ontvangen, kunnen wij bespreken of we bereid zijn deze motie af te voeren.   
April 2024: Dit punt is deze maand opnieuw onder de aandacht gebracht bij de GMR. De GMR geeft aan dat niet-toegankelijke natuur een belangrijk speerpunt is in de Regionale Agenda en 
het Groen-blauwe raamwerk. Daarnaast geven ze aan dat deze motie in het AB van de GMR op 7 juli 2021 al is afgedaan. Binnen de gemeente, waar we meer invloed hebben op dit soort 
zaken, wordt bekeken hoe we in de hoofdgroenstructuur zones kunnen maken waar geen mensen kunnen komen. Net zoals nu bijvoorbeeld het geval is bij het Berchmanianum. De 
gedetailleerde kaart van de hoofdgroenstructuur wordt momenteel gemaakt, daarna volgen de planregels van het Omgevingsplan. Hierin zijn (regels voor) dergelijke zones vast te leggen. 
We blijven ons (zoals verwoord in de klimaatadaptatiestrategie) regionaal inspannen voor dit onderwerp (binnen GMR, Economic Board en de DPRA-regio’s. We stellen voor om de motie af 
te voeren.   
PA 20 december 2023: Deze kan nog niet worden afgevoerd, omdat nog niet is voldaan aan beslispunt 3 en dientengevolge ook niet aan beslispunt 4. We zien dat de GMR duidelijk meer dan 
voorheen inzet op natuur, biodiversiteit en natuurinclusiviteit. Daar zijn we blij mee. Wat we echter niet zien is dat er genoeg ruimte wordt gelaten voor natuur die geen directe nutswaarde 
heeft voor de mens: zo ongeveer overal wordt ingezet op ontsluiting van de natuur voor mensen, op toegankelijkheid van de natuur en recreatie in de natuur. Dat uit zich ook in termen en 
zinsneden als 'landschapsparken', 'vervlechting van lagen (o.a. natuurlijke systeem en recreatieve laag)' en 'koppelkansen voor functiemenging (verstedelijking, de ontwikkeling van 
logistieke bedrijvigheid, de energietransitie en de landbouwtransitie worden gekoppeld aan de ontwikkeling van groenblauwe kwaliteiten)' in het Rapport Vervlochten regio. Versterking 
van natuur is niet genoeg als dit altijd wordt gecombineerd met meer recreatie en toerisme, met name omdat de balans al lang weg is en steeds vooral gericht is op naar nut voor en gebruik 
door mensen. In het regioarrangement GMR lezen wij het volgende: "In het zoeken naar ruimtelijke oplossingen proberen we zoveel mogelijk functies te integreren en te combineren. Soms 
is het echter nodig om bepaalde functies uit te sluiten en een duidelijke keuze te maken." Juist daar had de keuze gemaakt kunnen worden bepaalde gebieden aan te wijzen die puur natuur 
worden zonder nutswaarde voor de mens, maar dat is tot op heden niet gebeurd. De vorige keer hebben wij gevraagd waar ruimte wordt gelaten voor natuur zonder nutswaarde voor de 
mens. Als dan het antwoord is dat dit bijvoorbeeld in de Kop van Malden is, waarjuist het afgelopen jaar de vestiging van een noodopvangvoorziening voor vluchtelingen de natuur zeer 
ernstig heeft verstoord (verlies van habitat en foerageergebied gedurende maanden voor diverse in het gebied levende diersoorten, 2 doodgereden dassen, bodemverdichting, verstoring 
door licht/ geluid/ geur, niet/ onvoldoende en verkeerd uitgevoerde compensatiemaatregelen) en waaraan de gemeente Nijmegen medewerking heeft verleend, dan is dat een gotspe en/of 
heeft het college de strekking van de motie niet begrepen. Wij willen helderheid over waar ruimte komt voor natuur zonder nutswaarde voor de mens en dit willen wij ook terugzien in de 
diverse visies en communicatie.   
Oktober 2023: De regio zet zich in voor het versterken van de groene en blauwe kwaliteiten in de regio. In het regioarrangement van de Groene Metropoolregio Arnhem-Nijmegen zijn 11 
denklijnen opgenomen als aanzet voor een maatregelenpakket waarmee landschap en natuur in de regio worden versterkt. Veel van deze denklijnen, waaronder die over omvorming en 
extensivering van landbouwgebieden in natura 2000 gebied Rijntakken, de ontwikkeling van ecologische verbindingszones en areaaluitbreiding van natuur in de Gelderse Poort, hebben als 
doel om de natuur te versterken en/of beschermen. Ook de groenblauwe dooradering in gebieden zoals de Kop van Malden en rondom Kinderdorp Neerbosch versterken de 
verblijfgebieden en de verbindingen ertussen voor plant en dier. We stellen voor om de motie af te voeren.   
PA 12 juli:  Deze kan nog niet worden afgevoerd. Fijn dat het college de intrinsieke waarde van natuur erkent. We zien ook echt dat de GMR meer inzet op natuur, biodiversiteit en 
natuurinclusiviteit dan voorheen. Daar zijn we blij mee. Wat we echter niet zien is dat er genoeg ruimte wordt gelaten voor natuur die geen directe nutswaarde heeft voor de mens: zo 
ongeveer overal wordt ingezet op ontsluiting van de natuur voor mensen, op toegankelijkheid van de natuur en recreatie in de natuur. Dat uit zich ook in termen en zinsneden als 
'landschapsparken', 'vervlechting van lagen (o.a. natuurlijke systeem en recreatieve laag)' en 'koppelkansen voor functiemenging (verstedelijking, de ontwikkeling van logistieke 
bedrijvigheid, de energietransitie en de landbouwtransitie worden gekoppeld aan de ontwikkeling van groenblauwe kwaliteiten)' in het Rapport Vervlochten regio. Versterking van natuur is 
niet genoeg als dit altijd wordt gecombineerd met meer recreatie en toerisme, met name omdat de balans al lang weg is en nog steeds altijd doorslaat naar nut voor en gebruik door 
mensen. Waar wordt ruimte gelaten voor natuur zonder nutswaarde voor de mens? Daar willen wij helderheid over en dit willen wij ook terugzien in de diverse visies en communicatie.   
Mei 2023:In de regionale agenda 2023-2024 van de Groene Metropoolregio is het Groen-blauw raamwerk als een van de speerpunten opgenomen. Het speerpunt onderschrijft expliciet de 
intrinsieke waarde van natuur (en water en landschap) en het belang om, vanwege die intrinsieke waarde, de natuur te herstellen, uit te breiden en verbeteren. Het Groen-blauw raamwerk 



is verbeeld en verwoord in het rapport ‘Vervlochten regio’. De regio gebruikt het Groen-blauwraamwerk als denkkader en inbreng voor het programma Vitaal Landelijk Gebied Gelderland en 
het regioarrangement. Middels een raadsbrief over het regioarrangement en Groen-blauw raamwerk, met het rapport Vervlochten regio als bijlage, wordt de raad hierover in het voorjaar 
geïnformeerd. De brief is op 11 april aan de raad gestuurd. Wij stellen voor om de motie af te voeren.   
PA 22 december: Wij willen o.a. eerst het rapport Groen-Blauw raamwerk zien, voordat we een goed oordeel kunnen geven over of onze motie goed wordt uitgevoerd. Wij zien tot nu toe 
vooral dat   
steeds meer groen wordt aangelegd dat vooral nut heeft voor de mens (recreatie, sport). Daarbij wordt minder tot geen rekening gehouden met bestaande natuur en de dieren die op die 
plek al in onze stad leven. Zij raken vooral habitat en verbindingszones kwijt, meestal zonder dat er (voldoende) wordt gecompenseerd. In de gebruikelijke rapportages, mailingen en 
nieuwsbrieven etc. zien we wel meer inzet op biodiversiteit (beslispunten 2/4), maar nog niets over bewuste aanleg/ behoud van natuur die geen directe nutswaarde heeft voor de mens 
(beslispunten 3/4). De inzet lijkt momenteel vooral gericht op steeds meer nutswaarde voor de mens: hoe ontsluiten we deze natuur zodanig dat mensen er kunnen recreëren en sporten? 
Voorbeeld hiervan zijn de MTB-trails in Westermeerwijk.   
Oktober 2022: Op 15 september 2021 heeft het Algemeen Bestuur van de Groene Metropoolregio de regionale agenda 2022 vastgesteld. Bij de formulering van een aantal speerpunten is 
uitgegaan van de intrinsieke waarde van natuur. Zo zet de Groene Metropoolregio met het speerpunt ‘Groen-Blauw Raamwerk’ in op het behouden en versterken van o.a. natuurwaarden. 
Met vergroeningsprojecten in steden en kernen zet men in op het bevorderen van de biodiversiteit. Het  rapport Groen-Blauw raamwerk is in de afrondende fase en zal ter kennisname aan 
de raad worden aangeboden. Dat is ook terug te zien bij de doelstelling om natuur-inclusief en biodivers te bouwen (speerpunt ‘Water en Klimaatadaptatie’ en speerpunt ‘Wonen in balans’). 
In rapportages en communicatie-uitingen zal de Groene Metropoolregio regelmatig aandacht besteden aan de hierboven genoemde speerpunten, acties en projecten. De waardering voor 
de intrinsieke waarde van natuur heeft dus zeker de gewenste en noodzakelijk aandacht. Een breed gedragen regionale agenda 2022 is de eerste stap naar vergroting van biodiversiteit. Wij 
stellen voor de motie af te voeren.   
Mei 2022: De uitvoering van de motie zal verder tot uitdrukking komen wanneer de raad gevraagd zal worden dit najaar in te tekenen op de opgaven van de regionale agenda GMR. Wij 
stellen voor om de motie nog niet af te voeren.    
PA 12/22: Indiener is van mening dat deze motie niet kan worden afgevoerd, omdat er daadwerkelijk moet kunnen worden gezien dat in alle gebruikelijke rapportages, mailingen en 
nieuwbrieven aandacht voor biodiversiteit en voor natuur zonder nutswaarde voor de mens (maar wel voor planten en dieren) is. We hebben nog nauwelijks rapportages, mailingen en 
nieuwbrieven gehad over de inspanningen en resultaten op dit gebied.   
Oktober 2021: In de zienswijze op de concept regionale agenda 2022 is opnieuw aandacht gevraagd voor de motie Biodiverse natuur, zonder nut juist waardevol.  Op 15 september 2021 
heeft het Algemeen Bestuur van de Groene Metropoolregio de regionale agenda 2022 vastgesteld. Bij de formulering van een aantal speerpunten is uitgegaan van de intrinsieke waarde van 
natuur. Zo zet de Groene Metropoolregio met het speerpunt ‘Groen-Blauw Raamwerk’ in op het behouden en versterken van o.a. natuurwaarden. Met vergroeningsprojecten in steden en 
kernen zet men in op het bevorderen van de biodiversiteit bevorderen. Dat is ook terug te zien bij de doelstelling om natuur-inclusief en biodivers te bouwen (speerpunt ‘Water en 
Klimaatadaptatie’ en speerpunt ‘Wonen in balans’). In rapportages en communicatie-uitingen zal de Groene Metropoolregio regelmatig aandacht besteden aan de hierboven genoemde 
speerpunten, acties en projecten. De waardering voor de intrinsieke waarde van natuur heeft dus zeker de gewenste en noodzakelijk aandacht. Een breed gedragen regionale agenda 2022 
is de eerste stap naar vergroting van biodiversiteit.   
Wij stellen voor om de motie af te voeren.    
Mei 2021: Besluit van AB 13 januari 2021: De motie wordt later in 2021 ter hand genomen. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren.   

  
  



Motienummer 
132  
   

Onderwerp   Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

230803.04    Biodiverse poelen in 
Winkelsteeg   

8 maart 2023   N. Vergunst   Wonen en Stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   CDA, ODV, SP, 
GroenLinks, Partij 
voor de Dieren   

E. Lauret     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Verzoekt het College:    

1. Poelen mee te nemen in het ontwerp voor de groene ruimte (inrichtingsplan) binnen Winkelsteeg in samenspraak met de stadsecoloog;    
2. Over de aanleg van poelen in Winkelsteeg in overleg te gaan met gespecialiseerde natuurkennisorganisaties zoals bijvoorbeeld Ravon2 en EIS;   

1e reactie:   De verkenning is gestart in welke onderdelen van de hoofdgroenstructuur in Winkelsteeg poelen kunnen worden gerealiseerd. Ook wordt onderzocht op welke 
wijze poelen kunnen worden ingevuld. Daarbij zullen we een natuurkennisorganisatie betrekken.   

Voortgang:    April 2025:   
Er is een raadsinformatiebrief in behandeling, waarin 1) het ontwerp en locatie van de biodiverse poel in Park Winkelsteeg wordt gedeeld en 2) uitsluitsel 
wordt gegeven over de (on)mogelijkheden voor de biodiverse poel binnen ontwikkellocatie Kanaalknoop Noord. Deze raadsinformatiebrief wordt in Q2 2025 
aangeboden. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
   
Oktober 2024: Er heeft een overleg plaatsgevonden met natuurkennisorganisatie Ravon. Ravon heeft positief gereageerd over de basis opzet van het ontwerp en over de voorgestelde 
locatie van een poel in Park Winkelsteeg. In de komende periode wordt het ontwerp van de poel uitgewerkt en afgestemd met Ravon. De ontwikkelcombinatie Borghese/Amvest is gevraagd 
welke mogelijkheden zij zien binnen de ontwikkellocatie Kanaalknoop-Noord. Hierover is nog geen uitsluitsel gegeven door de ontwikkelcombinatie. Wij stellen voor om de motie nog niet 
af te voeren.   
April 2024: Op dit moment wordt er gewerkt aan het schetsontwerp van park Winkelsteeg. In het ontwerp is er ruimte opgenomen voor een bio diverse poel. In de komende periode wordt 
een overleg gevoerd met natuurkennisorganisatie Ravon. In dat overleg wordt het schetsontwerp besproken en wordt onderzocht hoe een dergelijke poel het beste gerealiseerd/aangelegd 
kan worden.  Mogelijk is er een kans in de Kanaalknoop-Noord. Dit gebied wordt ontwikkeld door de combinatie Borghese-Amvest. We zullen deze ontwikkelcombinatie vragen welke 
mogelijkheden zij zien hiervoor. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
PA 20 december 2023: Deze kan nog niet worden afgevoerd, omdat beslispunt 2 blijkbaar nog niet is uitgevoerd. Mooi dat de verkenning is gestart. Fijn dat de verkenning kansen laat zien in 
Kanaalknoop-Noord en in het park Winkelsteeg. Hopelijk komen er inderdaad ook in andere gebieden nog kansen in beeld. Vooral hopen we dat kansen worden verzilverd. Graag horen we 
nog welke natuurorganisaties hierbij zijn betrokken. Dat er één natuurorganisatie zal worden betrokken, ergens in de toekomst, is niet hetzelfde als uitvoering te hebben gegeven aan de 
motie.   
Oktober 2023: We zijn gestart met de werkzaamheden om invulling te geven aan deze motie. Verkenningen laten kansen zien in de Kanaalknoop-Noord en in het park Winkelsteeg. Wellicht 
komen er in andere gebieden ook nog andere kansen in beeld.    
In een aantal deelgebieden is een start gemaakt met het opstellen van inrichtingsplannen. In de loop van dit proces ontstaat meer duidelijkheid over de mogelijkheden van de realisatie van 
poelen in de groene ruimte. Zoals eerder aangegeven zullen we een natuurkennisorganisatie hierbij betrekken.  We stellen voor om de motie af te voeren.   
Mei 2023: Zie onze eerste reactie. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

  

  



 

Motienummer 
133   
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

230607.13    Centraal punt voor 
huisvestingsvragen 
huisartsen   

7 juni 2023   N. Vergunst   Wonen en Stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   CDA, D66, Stadspartij 
Nijmegen   

M. Synhaeve     Ja 

                           
   
Inhoud Motie:   1. Bij het bedrijvenloket, al dan niet in samenwerking met NEO en zorgverzekeraars, verdere deskundigheid hierover te ontwikkelen/organiseren, zodat 

huisartsen weten waar ze aan moeten kloppen, terecht kunnen met huisvestingsvragen en waar ze ge informeerd worden over wat de gemeente daarin wel of 
juist niet kan betekenen. 2. De raad uiterlijk medio 2024 te informeren over welke vragen bij dit centraal punt zijn binnengekomen.   

1e reactie:   We voeren de motie uit. We gaan in het najaar het gesprek met NEO, samen met het bedrijvenloket, voorbereiden om zo een helder beeld van de vragen en de 
verwachtingen van de huisartsen van het bedrijvenloket te hebben, zodat deze doelgroep zo goed mogelijk kunnen helpen en ondersteunen via het 
bedrijvenloket.   

Voortgang:   April 2025: 
Op 10 en 16 december zijn er twee informatiesessies gehouden voor praktijkmanagers en huisartsen aangesloten bij NEO. In deze sessies zijn aan de hand van 
de handreiking huisvesting huisartsen de rollen en taken van de gemeente en de mogelijkheden bij de gemeente Nijmegen besproken. We hebben uitleg 
gegeven over het ondernemersloket voor zorgsinstellingen en waar huisartsen terecht kunnen met vragen. We hebben ook uitleg gegeven over hoe ruimtelijke 
ordening werkt binnen de gemeente. Hierbij hebben we ook de nieuwe werkwijze voor vooroverleg met de Omgevingstafel toegelicht. Tot slot zijn 
contactgegevens uitgewisseld.   In April gaan we nog samen met NEO bij een huisartsenpraktijk op werkbezoek. Huisvestingsvragen van huisartsen zijn 
actueel en zullen blijven komen. Met het nieuwe werkproces dat intern goed is afgestemd verwachten we dat we vragen sneller en gerichter kunnen oppakken 
(binnen de grenzen van onze wettelijke mogelijkheden). Wij stellen voor om de motie af te voeren. 
 
Oktober 2024:   

1. Huisartsen met een vraag over huisvesting kunnen zich in eerste instantie wenden tot NEO.    
Bij het bedrijvenloket is er vervolgens een specifieke accountmanager met expertisen op het gebied huisvesting van zorgorganisaties. Deze accountmanager heeft vervolgens weer korte 
lijntjes met andere specialisten binnen de gemeentelijke organisatie op dit onderwerp, zodat zorginhoudelijk en locatie-technisch meegekeken kan worden.  Om de huisartsen beter te 
informeren over de mogelijkheden bij de gemeente gaan NEO en de gemeente binnenkort de huisartsen uitnodigen voor een open gesprek. Dit gesprek hadden we graag eerder plaats 
laten vinden maar is door personele wisselingen bij zowel de gemeente als bij NEO vertraagd geraakt.   

2. In de volgende stand van zakenrapportage doen wij verslag van uitkomsten van het gesprek met huisartsen en daaraan gekoppeld ook de vragen die het afgelopen jaar aan de 
accountmanager huisvesting zorgorganisaties zijn gesteld.    

Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
April 2024: We zijn in contact met NEO over het organiseren van een gezamenlijke bijeenkomst/avond . Vanwege bestuurswissel bij NEO heeft dit langer geduurd; we hebben alvast met hen 
een mogelijke presentatie van onze kant gestuurd. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
Oktober 2023: We hebben op 23 augustus gesproken met NEO, namens de huisartsen in Nijmegen. Het idee is dat we een gezamenlijke bijeenkomst “Nijmegen in gesprek met huisartsen”  
gaan organiseren. De agenda zal vooral ingaan op hoe we omgaan met Ruimtelijke Ordening in Nijmegen en waar/hoe huisartsen zich kunnen melden bij het bedrijvenloket. Daarnaast 
komt er een presentatie vanuit de huisartsen over de problemen die de huisartsen ondervinden in Nijmegen. Tot slot bevat de agenda ook een open gesprek om elkaars perspectief beter te 

https://www.rijksoverheid.nl/documenten/rapporten/2023/12/19/handreiking-huisvesting-huisartsen-en-gezondheidscentra


begrijpen. We hebben een voorzet van de agenda gemaakt voor NEO. We gaan in oktober in gesprek over het definitief maken van de agenda en het kiezen van een datum, zodat een eerste 
bijeenkomst kunnen organiseren. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

  
  



Motienummer 
134   
   

Onderwerp   
   
   

Datum 
politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste 
indiener   

College 
motie 
afvoeren   

250129.17    ComMotie voor 
Cohesie   

29 januari 2025   N. Vergunst   Wonen en Stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   CDA, GroenLinks   M. Smit     Ja 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het college op om:    

1. In de actualisatie van de omgevingsvisie bij de uitwerking van de stadskarakters expliciet toe te voegen hoe deze bijdragen aan het bouwen van 
gemeenschappen, met voldoende plekken voor ontmoeting en recreatie;    
2. Specifiek bij de stadskarakters van hoogbouw en woongebieden te zorgen dat deze niet alleen beschrijvend zijn, maar ook verder te benoemen hoe deze 
actief bijdragen aan de sociale cohesie en leefbaarheid in de wijken.   

1e reactie:   We voeren deze motie uit   
We doen dit door bij de verdere uitwerking van de stadskarakters in de omgevingsvisie toe te voegen hoe deze bijdragen aan het bouwen van 
gemeenschappen, met voldoende plek voor ontmoeting en recreatie. Het college studeert hierbij op het juiste abstractieniveau passend bij een 
omgevingsvisie. Dat betekent dat het op hoofdlijnen blijft. In de stadskarakters hoogstedelijk (hoogbouw) en woongebieden zal het college bij de verdere 
uitwerking van de omgevingsvisie studeren op een manier om goed te benoemen hoe deze actief bijdragen aan sociale cohesie en leefbaarheid in de wijken. 
Ook hiervoor geldt dat het passend moet zijn bij het abstractieniveau van de omgevingsvisie   

Voortgang:   April 2025: 
Het college werkt aan de afronding van de ontwerp-omgevingsvisie. Bij de verdere uitwerking van de stadskarakters in de omgevingsvisie hebben we 
toegevoegd hoe deze bijdragen aan het bouwen van gemeenschappen, met voldoende plek voor ontmoeting en recreatie. Het college heeft gekeken naar het 
juiste abstractieniveau passend bij een omgevingsvisie. Dat betekent dat het op hoofdlijnen blijft.  Wij stellen voor om de motie af te voeren. 

 
  



Motienummer 
135   
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

230927.02    Con(tinuïteit) amore   27 september 
2023   

N. Vergunst   Wonen en Stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   CDA, D66, PvdA, 
Stadspartij 
Nijmegen   

R. Thomassen     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Verzoekt het college om:    

• Nog voor het eind van 2023 het gesprek met Antargaz aan te gaan dan wel de lopende gesprekken te intensiveren met als doel een minnelijk uitkomst Doel 
van deze gesprekken is te komen met een duidelijke intentieovereenkomst inclusief heldere procesplanning, waarin het scheppen van optimale voorwaarden 
voor een minnelijke uitkomst is meegenomen en er aandacht is voor een zorgvuldige verplaatsing van Antargaz. De uitkomsten van deze besprekingen en 
afspraken per brief terug te koppelen aan de raad.    
• De raad daarmee ook te informeren over de planning van de bestemmingsplanprocedure Wijchenseweg 4 en de aansluiting van deze planning op die van de 
realisatie van 500 woningen die enkel ontwikkeld kunnen worden als de bedrijfsactiviteiten van Antargaz in Winkelsteeg gestaakt zijn.   

1e reactie:   We voeren de motie uit.   
De motie is een aanscherping van de toezegging die het college heeft gedaan bij de behandeling van het bestemmingsplan kanaalknoop-Noord, het gaat nog 
net iets verder en vraagt explicieter om resultaten en koppelt er ook data aan.     
Het college is al meerdere jaren in gesprek met Antargaz over hun verplaatsing naar een andere locatie, en is ook bereid om het gesprek verder aan te gaan 
met Antargaz.    
Daarbij is het van belang om op te merken dat de intentie om er uit te komen van beide kanten moet komen. Het college heeft de intentie om hier uit te komen 
en samen met Antagaz een oplossing te vinden zodat ze verder kunnen gaan met hun bedrijfsvoering.    

Voortgang:   April 2025:  
In de afgelopen periode is het overleg en samenwerking met Antargaz gecontinueerd over de condities waaronder het bedrijf wordt verplaatst. Inmiddels is er 
een concept vaststellingsovereenkomst opgesteld welke in de komende periode wordt besproken met Antargaz. We stellen voor om de motie nog niet af te 
voeren.   
 
Oktober 2024: In de afgelopen periode is er intensief overleg geweest en samengewerkt met Antargaz. De locatie Wijchenseweg 4 is aangekocht om de verplaatsing van Antargaz mogelijk te 
maken. Voor deze locatie is een inrichtingsplan gemaakt welke juridisch vertaald is voor het bestemmingsplan. Op 11 september heeft de raad het bestemmingsplan Wijchenseweg 
vastgesteld. In de komende periode vinden er vervolggesprekken plaats met Antargaz over de condities waaronder het bedrijf wordt verplaatst. We stellen voor om de motie nog niet af te 
voeren.   
April 2024: In lijn met de motie zijn de gesprekken met Antargaz voorgezet, om tot een oplossing te komen die recht doet aan alle betrokken partijen en waarbij de belangen van zowel 
Antargaz als de gemeente Nijmegen worden meegewogen. De overleggen zijn onder andere gegaan over het (ontwerp)bestemmingsplan voor de Wijchenseweg 4 en het opstellen van een 
inrichtingsplan voor die locatie. In december 2023 is reeds het ontwerpbestemmingsplan voor de Wijchenseweg 4 in procedure gebracht. Er is één zienswijze ingediend. Inmiddels heeft 
Antargaz opdracht gegeven aan een externe partij voor het opstellen van het inrichtingsplan voor de Wijchenseweg. Dit inrichtingsplan is naar verwachting gereed in Q2. Daarna wordt dit 
verwerkt in het vast te stellen bestemmingsplan/omgevingsplan. Er wordt toegewerkt naar een intentieovereenkomst. De gesprekken krijgen de komende periode een vervolg. Naar 
verwachting volgt in later in 2024 een brief met de uitgebreidere stand van zaken. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer 
136  
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240424.01    Dat past wel-niet in 
ons straatje   

24 april 2024   N. Vergunst   Wonen en Stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   Stadspartij Nijmegen, 
SP   

R. Thomassen     Ja 

                           
   
Inhoud Motie:   Verzoekt het college om:    

1. Om bij het uitwerken van ieder gebiedsgericht omgevingsprogramma vanaf een zo vroeg mogelijk stadium de inwoners van het betreffende gebied te 
betrekken, de meest impactvolle conflicten en keuzes met deze inwoners te bespreken, inwoners in staat te stellen ideeën naar voren te brengen en duidelijk 
terug te koppelen wat er met hun input is gedaan.   

1e reactie:   We voeren de motie uit.    
Participatie bij programma’s is in de Omgevingswet geregeld. Volgens de Omgevingswet is het betrekken van inwoners, bedrijven, maatschappelijke 
organisaties en andere bestuursorganen verplicht bij de voorbereiding van alle programma’s. Hoe invulling wordt gegeven mag een bestuursorgaan (in dit 
geval het college) zelf bepalen.   
We zijn verplicht te motiveren wat met de participatie is gebeurd. Artikel 10.8 van het Omgevingsbesluit bepaalt dat het bestuursorgaan bij de vaststelling 
van het programma aangeeft hoe burgers, bedrijven, maatschappelijke organisaties en andere bestuursorganen bij de voorbereiding zijn betrokken. Ook 
geeft het aan wat de resultaten van het participatieproces zijn. Dit is een motiveringsverplichting.    
In het Participatiebeleid voor het Ruimtelijk Domein is opgenomen dat we een participatieplan maken. Dit bestaat uit een vroegtijdige verkennende fase. Het 
participatiebeleid bestaat uit verschillende fasen. In de verkennende fase worden vroegtijdig signalen van zorg, weerstand, steun of verrijking opgehaald. In 
de tweede stap (het participatieplan) kan opgenomen worden wat de belangrijkste onderwerpen zijn.    
Kanttekening hierbij is dat nog niet altijd vanaf het begin duidelijk is wat de meest impactvolle keuzes en conflicten zijn. Participatie is ook bedoeld om deze 
inzichtelijk te maken.   

Voortgang:   April 2025:  
In het kader van de omgevingsvisie zijn gebiedsuitwerkingen gemaakt en besproken met de omgeving. Deze motie is uitgevoerd, daarom stellen wij voor om 
de motie af te voeren. 
   
Oktober 2024: We nemen in de omgevingsvisie een beschrijving op hoe we omgaan met participatie in relatie tot omgevingsprogramma's. In het Participatiebeleid voor het Ruimtelijk 
Domein is opgenomen dat we een participatieplan maken. Dit bestaat uit een vroegtijdige verkennende fase. Het participatiebeleid bestaat uit verschillende fasen. In de verkennende fase 
worden vroegtijdig signalen van zorg, weerstand, steun of verrijking opgehaald. In de tweede stap (het participatieplan) kan opgenomen worden wat de belangrijkste onderwerpen zijn.   
Kanttekening hierbij is dat nog niet altijd vanaf het begin duidelijk is wat de meest impactvolle keuzes en conflicten zijn. Participatie is ook bedoeld om deze inzichtelijk te maken. Wij 
stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

   
  



Motienummer 
137   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

230607.14    De goede 
randvoorwaarden 
realiseren voor 
voldoende 
praktijkruimten voor 
huisartsen   

7 juni 2023   N. Vergunst   Wonen en Stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   CDA, D66, 
GroenLinks   

M. Synhaeve     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   1. Samen met NEO/huisartsen te bekijken of het mogelijk is om in Nijmegen een traject (bijvoorbeeld vergelijkbaar aan de aanpak in Apeldoorn) te starten 

waarbij inwoners worden gemotiveerd om vanuit kwaliteitsredenen over te stappen naar een huisartsenpraktijk in de buurt.    
2. Samen met NEO/huisartsen in kaart te brengen hoe de planologische ruimte in het bestemmingsplan voor praktijkruimten voorzorgpartijen bij nieuwe 
gebiedsontwikkeling zo kunnen worden vormgegeven dat er blijvend voor eerstelijnszorg voldoende ruimte wordt geboden.    
3. Bij de eisen die we momenteel stellen aan gebouwen, onder andere de praktijkruimtes bij nieuwe gebiedsontwikkeling, te zorgen voor een balans tussen de 
betaalbaarheid en de ruimtelijke randvoorwaarden van de huisartsen enerzijds en de brede maatschappelijke opgave in deze gebiedsontwikkelingen die we 
als gemeente noodzakelijk achten zoals ruimtelijke kwaliteit, leefbaarheid en klimaatadaptiviteit anderzijds.    
4. In die wijken of stadsdelen waar nu al sprake is van patiëntenstoppen creatieve oplossingen, zoals het tijdelijk plaatsen van portakabins, het afwijken van 
het bestemmingsplan, et cetera daar waar mogelijk te faciliteren.    
5 De gemeenteraad uiterlijk medio 2024 over (de voortgang op) bovenstaande verzoeken te informeren.   

1e reactie:   We voeren de motie uit. We gaan in het najaar het gesprek met NEO  voorbereiden om zo een helder beeld van de vragen en de verwachtingen van de 
huisartsen te hebben, zodat we deze doelgroep zo goed mogelijk kunnen helpen en ondersteunen bij het verkennen van de planologische kansen en 
mogelijkheden voor praktijkruimte.   

Voortgang:   April 2025: 
1.Dit is besproken in het bestuurlijk overleg met NEO op 6 november 2024. Er is besloten om voor nu een dergelijk traject niet aan te gaan. Andere 
onderwerpen hebben prioriteit en NEO geeft aan dat vanwege vrije artsenkeuze moeilijk te sturen is op het over laten stappen van patiënten op basis van 
postcode. Patiënten die niet meer in Nijmegen wonen worden door de eigen huisarts wel aangemoedigd om een huisarts te zoeken in de eigen woonplaats. Wij 
stellen voor om de motie nog niet af te voeren. 
   
Oktober 2024:   
1. We zullen dit punt agenderen voor het bestuurlijk overleg tussen NEO en de gemeente Nijmegen in november. NEO heeft dit inhoudelijk knelpunt ook eerder aangestipt, met daarbij de 
kanttekening dat hier vanwege vrije artsenkeuze moeilijk op te sturen is.    
2. In 2023 is door de afdeling Stadsontwikkeling in samenwerking met adviesbureau RYSE een onderzoek uitgevoerd naar de behoefte, locatie en fasering van een gezondheidscentrum 
binnen de gebiedsontwikkeling Winkelsteeg. Dit rapport is tevens met NEO gedeeld en besproken.    
In dit rapport is gekeken naar de gehele ontwikkeling van Winkelsteeg en de inpassing van de eerstelijnszorg in het gebied. Door middel van interviews met verschillende zorgorganisaties is 
nagegaan hoe zorgorganisaties denken over de ontwikkeling van Winkelsteeg, of ze kansen of problemen zien in de ontwikkeling, welke locaties geschikt zouden zijn om zich te vestigen en 
in welke vorm ze zich het liefst zouden vestigen (huur/eigendom).   



In de gebiedsontwikkeling van Winkelsteeg is dan ook in de bestemmingsplannen planologisch ruimte opgenomen voor maatschappelijke bestemming waar een gezondheidscentrum 
binnen valt.    
In de grote gebiedsontwikkelingen zullen wij NEO meenemen in de verkenning van de behoefte van de eerstelijns zorg. Dit zullen wij doen door het toewijzen maatschappelijke meters aan 
de deelgebieden waar eerstelijnszorg wordt ontwikkeld of nalopen bestaande bestemmingsplannen waarbij de juiste hoeveelheid vierkante meters op de juiste locaties worden toegekend   
3. In de omgevingsplannen en in de uitgangspunten voor een realisatie van een gebouw stellen wij kaders voor de mogelijke ontwikkeling van eerstelijns zorg.    
Het is echter niet de verantwoordelijkheid van de gemeente om eerstelijnszorgfuncties aan te bieden. Gemeenten in Nederland hebben wel een rol in de bredere publieke gezondheidszorg 
en het bevorderen van het welzijn van hun inwoners. Ze kunnen bijvoorbeeld verantwoordelijk zijn voor gezondheid bevorderende programma's, preventie-activiteiten en het creëren van 
gezonde leefomgevingen. Hoewel gemeenten in Nederland een rol spelen bij gezondheidsbevordering en welzijn, ligt de verantwoordelijkheid voor de specifieke eerstelijnszorgfuncties, 
zoals huisartsenzorg, bij andere partijen, zoals zorgverzekeraars en het ministerie van VWS. De verantwoordelijkheid van de gemeente stopt bij het aanbieden van mogelijke locaties in 
bestemmingsplannen/omgevingsplannen en het meegeven van voorwaarden bij het in de markt zetten van de locaties. Bij het zetten van deze stappen dient het Didam arrest in overweging 
genomen te worden   
4. Sinds 1 januari 2024 is de Omgevingswet van kracht. In de Omgevingswet is er meer specifieke aandacht voor gezondheid als thema in de ruimtelijke ordening. Huisartsen die behoefte 
hebben aan tijdelijke of permanente uitbreiding van hun huisvesting adviseren we om gebruik te maken van onze nieuwe vorm van vooroverleg met een Intake- en Omgevingstafel. Plannen 
die in strijd zijn met het omgevingsplan (voorheen bestemmingsplan) worden op de Omgevingstafel breed integraal beoordeeld. Hierbij is ook specifiek aandacht voor het grote 
maatschappelijke belang van voldoende huisvesting van huisartsen. Uiteraard moet er altijd sprake zijn van een zorgvuldige integrale afweging waarbij ook andere belangen afgewogen 
worden. Huisartsen kunnen hierbij rekenen op een meewerkende en meedenkende houding vanuit de gemeente. Om de huisartsen beter te informeren over de mogelijkheden bij de 
gemeente gaan NEO en de gemeente binnenkort de huisartsen uitnodigen voor een open gesprek. Dit gesprek hadden we graag eerder plaats laten vinden maar is door personele 
wisselingen bij zowel de gemeente als bij NEO vertraagd geraakt.   
Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.    
 
April 2024: We zijn in contact met NEO over het organiseren van een gezamenlijke bijeenkomst/avond . Vanwege bestuurswissel bij NEO heeft dit langer geduurd; we hebben alvast met hen 
een mogelijke presentatie van onze kant gestuurd. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
 
Oktober 2023: We hebben op 23 augustus gesproken met NEO, namens de huisartsen in Nijmegen. Het idee is dat we een gezamenlijke bijeenkomst “Nijmegen in gesprek met huisartsen”  
gaan organiseren. De agenda zal vooral ingaan op hoe we omgaan met Ruimtelijke Ordening in Nijmegen en waar/hoe huisartsen zich kunnen melden bij het bedrijvenloket. Daarnaast 
komt er een presentatie vanuit de huisartsen over de problemen die de huisartsen ondervinden in Nijmegen. Tot slot bevat de agenda ook een open gesprek om elkaars perspectief beter te 
begrijpen. We hebben een voorzet van de agenda gemaakt voor NEO. We gaan in oktober in gesprek over het definitief maken van de agenda en het kiezen van een datum, zodat een eerste 
bijeenkomst kunnen organiseren. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer 
138   
   

Onderwerp   
   
   

Datum 
politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste 
indiener   

College 
motie 
afvoeren   

241218.06    De hoogste tijd voor 
werk in uitvoering van 
een zorgbuurthuis   

18 december 
2024   

G. Visser   Wonen en Stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   GroenLinks, PvdA, SP   J. Geers     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het college op:    

1. In het kader van de Woonzorgvisie zich in te spannen voor het opzetten van een zorgbuurthuis in Nijmegen en de raad over de voortgang hierover te 
informeren voor het zomerreces 2025;    
2. Om bij het opzetten van een zorgbuurthuis in Nijmegen de basisuitgangspunten (blauwdruk) van het zorgbuurthuis in Oss mee te nemen en deze voor de 
Nijmeegse situatie aan te passen aan de hand van behoeften van ouderen in een buurt en buurtbewoners algemeen (aanvulling op algemene 
basisvoorzieningen in een buurt enz.);   

1e reactie:   We werken op dit moment nog aan een uitwerking van de inzet en middelen die nodig zijn om deze motie te kunnen uitvoeren. Vervolgens zullen we in relatie 
tot de andere moties en de acties uit de woonzorgvisie bepalen waar de prioriteit wordt gelegd voor de inzet van capaciteit en middelen.   
Zodra de analyse gereed is, wordt de raad geïnformeerd over de invulling van de verschillende moties.   

Voortgang:   April 2025:  
We werken op dit moment nog aan een uitwerking van de inzet en middelen die nodig zijn om deze motie te kunnen uitvoeren. Vervolgens zullen we in relatie 
tot de andere moties en de acties uit de woonzorgvisie bepalen waar de prioriteit wordt gelegd voor de inzet van capaciteit en middelen.   
Bij de voortgangsmonitor in Q2 2025, wordt de raad geïnformeerd over de invulling van deze motie.  Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren. 

 
  



Motienummer 
139   
   

Onderwerp   Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

220309.07    Duurzaam, groen en 
natuurinclusief als 
uitgangspunt   

9 maart 2022   N. P. Vergunst   Wonen en Stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   Partij voor de 
Dieren   

E. Lauret     Ja 

   
Inhoud Motie:   Verzoekt het College:    

1. Ervoor te zorgen dat de projectontwikkelaar de volgende principes als uitgangspunt verwerkt in de plannen:    
o Klimaatadaptieve en andere duurzaamheidsprincipes worden toegepast    
o Natuurinclusieve oplossingen worden toegepast    
o De biodiversiteit wordt vergroot    
2. Deze principes voortaan ook als norm te stellen in overleggen met andere projectontwikkelaars;    
3. Bij de projectontwikkelaar erop aan te dringen dat er groene wanden worden toegepast en daarbij de slimme, goedkopere oplossingen die er 
tegenwoordig zijn als voorbeeld mee te geven,   

1e reactie:   We gaan met de projectontwikkelaar in gesprek over toepassen van de toolbox Natuurinclusief Bouwen. In het inrichtingsplan bij het bestemmingsplan 
vragen we de projectontwikkelaar om zowel nestgelegenheid voor soorten als Gierzwaluw, Huismus en Vleermuizen, als groene objecten aan te leggen. 
Daarmee wordt de biodiversiteit vergroot en wordt ook enigszins aan klimaatadaptatie gedaan. De projectontwikkelaar krijgt daarbij een zekere vrijheid om 
zelf in te vullen wat en hoe hij dat gaat doen. Voor deze ontwikkeling is daarnaast een ontheffing verleend door de Provincie Gelderland voor de Wet 
Natuurbescherming. Daarin zijn mitigerende maatregelen opgekomen waaraan voldaan moet worden. Denk daarbij aan maatregelen voor de 
‘dwergvleermuis’ en de ‘laatvlieger’. Zie voor de ontheffingsvoorwaarden het bestemmingsplan, Bijlage 8: ontwerpbesluit ontheffing Provincie Gelderland. 
https://www.ruimtelijkeplannen.nl/documents/NL.IMRO.0268.BPa2007-VG01/b_NL.IMRO.0268.BPa2007-VG01_tb8.pdf    
   

https://www.ruimtelijkeplannen.nl/documents/NL.IMRO.0268.BPa2007-VG01/b_NL.IMRO.0268.BPa2007-VG01_tb8.pdf


   
Ook dit onderdeel wordt meegenomen in het gesprek met de ontwikkelaar en de buurt, zodat gezamenlijk bepaald kan worden wat haalbaar en wenselijk is 
voor deze locatie.    
Ad 2. en 3. Normering heeft weinig zin, omdat elk bouwproject weer anders is en in een andere openbare ruimte ligt met andere vraagstukken ten aanzien 
van biodiversiteitsherstel en klimaatadaptatie. Het is niet zinvol om een expliciete norm op te leggen aan projectontwikkelaars om groene wanden toe te 
passen. Het hangt af van de specifieke situatie of groene gevels met succes kunnen worden toegepast en of de toepassing ook wat oplevert. Als gevels volop 
in de zon liggen en dus gemakkelijk warmte opnemen dan zou een natuurlijke groengevel (dus met planten die in de volle grond staan) daar wat tegen 
kunnen doen. Bij een goede isolatie van de muren is het effect hiervan overigens wel beperkt. Maar als er tegelijkertijd hoge bomen worden gevraagd, die er 



dicht op komen te staan, dan is de levensvatbaarheid van de groene gevel problematisch. Je kunt niet zowel een groene zone om de gebouwen realiseren 
als ook een groene gevel omdat deze met elkaar dan concurreren om licht en water. Natuurinclusief bouwen is een samenspel van de juiste maatregelen 
nemen op de juiste plekken, zodat aan beide doelen (biodiversiteit en koelte) kan worden voldaan. Hittestress in gebouwen kan beter worden tegengaan 
met zonwering of ramen die weinig warmte doorlaten. Daarnaast kan het als norm stellen bij alle ontwikkelingen ertoe leiden dat in een bredere 
belangenafweging andere ambities niet gerealiseerd kunnen worden.   
   
   

Voortgang:    April 2025: 
De datum van de indiening van de aanvraag voor de omgevingsvergunning bepaalt welke toolbox gehanteerd moet worden. De aanvraag is door de 
initiatiefnemer in februari van dit jaar ingediend. Daarmee is de meest recente toolbox voor dit plan van toepassing. Het inrichtingsplan zoals opgenomen 
was in het bestemmingsplan is naar aanleiding van deze motie aangepast. De uitvoering hiervan is privaatrechtelijk geborgd door het op te nemen bij een 
addendum op de koopovereenkomst. Het bestemmingsplan was immers reeds vastgesteld. Bovendien kan het aangepaste inrichtingsplan als een 
verbijzondering van het inrichtingsplan beschouwd worden dat in het bestemmingsplan is opgenomen. 
Bijgevoegd ten behoeve van de controle door de raad treft u het bedoelde addendum aan. Op pagina 18 en 19 vindt u het nader uitgewerkte inrichtingsplan 
van november 2022. 
Voor wat betreft de bespreking van deze plannen met de omgeving van de Vossenlaan kunt u via Nieuwbouw Vossenlaan 44 - MijnWijkplan zowel de 
presentaties van de twee bewonersbijeenkomsten terugvinden als alle verslagen en bijbehorende stukken (zie kolom aan de linkerzijde). 
  
Klimaatadapatiebeleid: 
De klimaatadaptatiestrategie is in oktober 2023 door het college vastgesteld. Deze sluit aan bij de landelijke maatlat voor een groene klimaatadaptieve 
gebouwde omgeving. 
De maatlat beschrijft doelen, prestatie-eisen en leidende principes (in de maatlat worden ze richtlijnen genoemd) voor een klimaatadaptieve inrichting. Het 
Rijk werkt aan 
de (juridische) borging van (onderdelen van) de maatlat. Tot die tijd geldt het ‘pas toe of leg uit’-principe: de gemeente past de maatlat toe of motiveert 
waarom dit niet mogelijk is. 
Dit betekent dat nieuwe plannen worden getoetst aan deze maatlat. De plannen voor de Vossenlaan zijn eerder uitgewerkt en zullen in het kader van de 
omgevingsvergunning aan vigerend beleid en regelgeving worden getoetst. 
  
Groene wanden: ja, er is bij projectontwikkelaar aangedrongen op het toepassen van slimme, betaalbare oplossingen voor groene wanden. De verplichting 
tot natuurinclusief bouwen maakt het voor een projectontwikkelaar bovendien aantrekkelijker om voor deze toepassing te kiezen. Zie ook de aandacht 
voor groene gevels in het bij het addendum toegevoegde inrichtingsplan. 
Wij stellen voor om de motie af te voeren. 
  
PA 18 december 2024: Deze motie willen wij nog niet afvoeren. We zijn blij met de (nieuwe) Toolbox Natuurinclusief Bouwen 2023 (waarmee per 1 -1-2024 wordt gewerkt), maar geldt 
deze ook al voor Vossenlaan 44 (dit plan is van voor die tijd)? Als de eerste Toolbox-versie is gehanteerd, geeft dat onvoldoende garanties dat aan onze motie is voldaan. In de raadsbrief 
d.d. 18 april 2023, behandeld door het college op 9 mei 2023, is weliswaar terug te vinden dat het groen-inrichtingsplan is aangepast, maar we kunnen niet zien hoe dit door de 
ontwikkelaar is aangepast. Er zat alleen een verkenning van oplossingsrichtingen bij. We zien ook geen verslag van hoe de buurtvertegenwoordiging op de verkenning heeft gereageerd. 
We kunnen dus niet beoordelen of het groeninrichtingsplan is aangepast conform wat werd gevraagd in de motie. Graag de benodigde stukken met de raad delen, zodat wij kunnen 
controleren of aan de motie is voldaan.   



Daarnaast voorziet de nieuwe Toolbox wel in 'natuurinclusief bouwen' en 'biodiversiteit', maar niet per se in klimaatadaptieve- en andere duurzaamheidsprincipes. Hoe zijn/worden die 
principes als norm vastgelegd bij deze en andere projectontwikkelaars? Tenslotte: we hebben nog steeds geen duidelijkheid of aan dictum 3 is voldaan (aandringen bij 
projectontwikkelaar op slimme, betaalbare oplossingen voor groene wanden). Een ja of een nee is hier voldoende.   
Oktober 2024: Er zijn meerdere gesprekken geweest met de ontwikkelaar van Vossenlaan 44 naar aanleiding van de ingediende moties. Na deze gesprekken is het groen-inrichtingsplan 
aangepast en ook besproken met de buurtvertegenwoordiging. Uw raad is hierover geïnformeerd in een raadsbrief van 18 april 2023. Sinds januari 2024 werken we binnen alle nieuwe 
ruimtelijke ontwikkelingen (nieuwbouw én bestaande bouw) met de vernieuwde ’Toolbox natuurinclusief bouwen, Leidraad voor de gemeente Nijmegen’ dat eind 2023 is vastgesteld 
door het college. De Toolbox nib Nijmegen is een instrument om meer ruimte te creëren voor de natuur in de bebouwde omgeving van Nijmegen en is bedoeld voor de hele stad. Hiermee 
stimuleren we het behouden en versterken van biodiversiteit daar waar de stad natuurbehoud niet als hoofdfunctie heeft, maar waar wel mogelijkheden liggen om natuur de ruimte te 
geven. De verwachting van het toepassen van deze vernieuwde toolbox is dat hiermee tegemoet wordt gekomen aan de wensen van de raad dat (toekomstige) projecten meer 
natuurinclusief zijn. Wij stellen voor om de motie af te voeren.   
Pa 3 juli 2024: Het is onduidelijk of er een gesprek is geweest met de projectontwikkelaar van Vossenlaan 44 over de principes die de raad graag als uitgangspunt ziet bij de plannen en 
over de toepassing van groene wanden, waarbij de slimmere, betaalbare oplossingen voor groene gevels (zoals BIA Groene Wand Blokken) zijn meegegeven. Graag ontvangen wij 
terugkoppeling van het gesprek. Daarnaast lijkt er onwil te zijn om de principes uit dictum 1 ook als 'norm'/uitgangspunt te nemen voor (plannen van/overleggen met) andere 
projectontwikkelaars. Het is heel wel mogelijk bij alle soorten plannen klimaatadaptieve en natuurinclusieve principes, duurzaamheid en de vergroting van biodiversiteit als 
uitgangspunt te nemen en dus ook als 'norm' op te leggen aan projectontwikkelaars. Dat is wat de raad wil. Uiteraard is geen bouwplan hetzelfde en kan dit bij elk bouwplan op 
verschillende wijze worden ingevuld. Waar de één een dak met sedum aanlegt, metselt de ander insectenstenen of gierzwaluwneststenen in. Of misschien wel beide. In alle gevallen 
wordt de biodiversiteit vergroot, en worden natuurinclusieve oplossingen toegepast. Klimaatadaptieve en duurzaamheidsprincipes toepassen: als je het als gemeente niet vraagt, gaan 
ontwikkelaars het ook niet doen. We vragen geen 100% invulling/toepassing van deze principes, maar wel een aantal heldere uitgangspunten. Waar een wil is is een weg. We kunnen 
projectontwikkelaars maar beter op ideeën brengen, toch? De toolbox natuurinclusief bouwen is een goede start, maar er worden nog te weinig punten gevraagd, waardoor de 
natuurinclusiviteit van projecten in de praktijk soms heel matig is. Voor wat betreft die groene wand: in het dictum is alleen gevraagd bij de projectontwikkelaar van de Vossenlaan 44 
aan te dringen op groene wanden en daarbij de slimme goedkope oplossingen aan hem als voorbeeld mee te geven. We hebben dit niet gevraagd voor alle projectontwikkelaars. En we 
hebben niet gevraagd een groene wand als norm op te leggen. Een groene wand willen we overigens ook niet alleen uit oogpunt van hittestress. Het gaat ook om biodiversiteit, 
fijnstofreductie en geluiddemping. Er zijn groene (klim)planten die heel goed gedijen in de schaduw van bomen, zoals klimop. Dus (schaduw van) bomen en groene wanden hoeven 
elkaar niet uit te sluiten. April 2024: In het vierde kwartaal van 2023 zijn de klimaatadaptatiestrategie, de toolbox natuurinclusief bouwen én het verhaal over biodiversiteit vastgesteld. 
De raad is hierover geïnformeerd. In het kader van de Omgevingsvisie worden deze stukken meegewogen in de formele besluitvorming van de raad. We stellen voor om de motie af te 
voeren.   
Oktober 2023: Naar verwachting hebben we eind dit jaar een ‘toolbox natuurinclusief bouwen’ voor de hele stad.  Een natuurinclusieve aanpak waar biodiversiteit vanaf het begin van 
het (ontwerp)proces integraal wordt meegenomen als onderdeel van de opgave. De toolbox is van toepassing op zowel nieuwbouw als bestaande bouw en is tweeledig; : 1. de gebouwen 
en 2. de omgeving daaromheen. Enerzijds richt de toolbox zich tot het realiseren van geschikte verblijfruimtes in een gebouw voor gebouwbewonende soorten (d.w.z. gierzwaluw, 
huismus en vleermuizen). Anderzijds richt de toolbox zich tot het realiseren van een geschikte leefomgeving voor zogenoemde doelsoorten die thuishoren in de bebouwde omgeving en 
het Nijmeegse landschap. Zodoende wordt er nagedacht over het natuurlijk systeem en dragen we gezamenlijk bij aan het behoud en versterking van bedreigde, maar ook de meer 
algemene plant- en diersoorten. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
PA 12 juli: De motie kan nog niet worden afgevoerd. Goed dat het gesprek is aangegaan met de ontwikkelaar, dat bewoners betrokken zijn en dat er een groener plan uit is gekomen voor 
de Vossenlaan. Het is ons alleen niet duidelijk in hoeverre er is aangedrongen op groene wanden bij de projectontwikkelaar van de Vossenlaan en of de slimmere, goedkopere 
oplossingen als voorbeeld daarbij zijn meegegeven. Overigens is het niet zo datje groene wanden niet kunt combineren met bomen: het hangt er maar helemaal van af welke klimof 
slingerplanten je kiest. Als ze schaduwminnend zijn is een groene wand zeer wel mogelijk in combinatie met bomen. Klimop doet het bijvoorbeeld ook goed in de schaduw. Ad 2: Het is 
wel degelijk mogelijk aan alle projectontwikkelaars te vragen klimaatadaptieve principes, andere duurzaamheidsprincipes en natuurinclusieve oplossingen toe te passen en de 
biodiversiteit te vergroten. Wij leiden uit de tekst af dat dit blijkbaar nog steeds niet standaard wordt gedaan. Vragen aan deze principes te voldoen is niet normerend op hoe dat precies 
gedaan zou moeten worden, maar geeft wel belangrijke kaders en hoeft er echt niet toe te leiden dat ambities niet kunnen worden gerealiseerd.   
Mei 2023: Collegevoorstel met raadsbrief over de beantwoording van deze motie staat geagendeerd voor 9 mei 2023. Na besluitvorming in het college 9 mei 2023 kan de motie afgevoerd 
worden. Wij stellen voor om de motie af te voeren.   
Oktober 2022: Er ligt een voorstel van de ontwikkelaar hoe de onder 1. genoemde principes worden toegepast. Dit voorstel wordt nog intern beoordeeld. Op grond van deze beoordeling 
beslissen we of we het gesprek aangaan met de omwonenden over dit voorstel. We stellen voor de motie nog niet af te voeren.   
Mei 2022: Zie eerste reactie. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

   



  



 
 Motienummer 
140   
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

231101.11    Een groen dak voor de 
Grift   

1 november 2023   N.P. Vergunst   Wonen en Stedelijke 
Ontwikkeling   

Arno Koldenhof   CDA, D66, ODV,    
Partij voor de Dieren   

T. van Gent     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het college op om:    

1. In de privaatrechtelijke afspraken bij de uitgifte van gronden bij bedrijventerrein De Grift groene daken als verplichting op te leggen bij dat type gebouwen 
die mogelijk geschikt zijn voor groene daken.   

1e reactie:   We voeren de motie op een andere wijze uit.    
We willen via het proces van een tender (kaveluitgifte) de markt uitdagen om voor de meest geschikte oplossing te kiezen. Groene daken hebben een voorkeur 
maar alleen op die gebouwen waar het ook echt kan; mocht blijken dat het kostentechnisch niet haalbaar is gebouwen van een groendak te voorzien, dan 
kunnen we nog bijsturen naar een dakoplossing met een lichte kleur. Daarbij vragen we via het bestemmingsplan ook een dakconstructie te maken welke ook 
geschikt is voor het toepassen van zonnepanelen.    
Dit bestemmingsplan voorziet in de eis dat gebouwen ten behoeve van XXL-logistiek uitsluitend mogen worden gebouwd indien sprake is van Excellent-
certificering volgens de beoordelingsrichtlijn BREEAM-NL Nieuwbouw 2020 v1.0 of een hiermee vergelijkbaar ander beoordelingsinstrument met een 
onafhankelijk aangetoond niveau. Daarmee dagen  we de markt uit om bij de uitgifte van kavels een  duurzaam  planconcept aan te bieden. Breeam is er ook 
op gericht de gezondheid en productiviteit van gebouwgebruikers te bevorderen. Daarmee geeft Breeam ook invulling aan aspect van hittestress.   
   
Rekening houdend met bovenstaande nuancering is het college bereid de motie op een andere wijze uit te voeren. Immers, het college vindt dat het 
bestemmingsplan in voldoende mate voorziet in maatregelen die bedoeld zijn om hittestress te beperken. Bij het tenderen voor gronduitgifte kan het college 
extra aandacht vragen voor het aspect hittestress .   

Voortgang:   April 2025:  
De raad heeft het bestemmingsplan voor uitbreiding van de Grift vastgesteld. Er lopen sinds januari 2024 6 beroepszaken bij de Raad van State. Omdat de 
bezwaren de voortgang van de Griftontwikkelingen beïnvloeden is vooralsnog geen voortgang te melden over de gronduitgifte voor bedrijventerreinen.   Er is 
nog geen zittingsdatum Raad van State bekend. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
   
Oktober 2024: De raad heeft het bestemmingsplan voor uitbreiding van de Grift vastgesteld. Er lopen sinds januari 2024 6 beroepszaken bij de Raad van State. Omdat de bezwaren de 
voortgang van de Griftontwikkelingen beïnvloeden is vooralsnog geen voortgang te melden over de gronduitgifte voor bedrijventerreinen. . Wij stellen voor om de motie nog niet af te 
voeren.   
April 2024: De raad heeft het bestemmingsplan voor uitbreiding van de Grift vastgesteld. Er lopen sinds januari 2024 6 beroepszaken bij de Raad van State. Omdat de bezwaren de voortgang 
van de Griftontwikkelingen beïnvloeden is vooralsnog geen voortgang te melden over de gronduitgifte voor bedrijventerreinen. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer 
141   
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240605.01    Een inhoudelijk MPG en 
informatiedashboard   

5 juni 2024   N. Vergunst   Wonen en Stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   CDA, PvdA, 
Stadspartij 
Nijmegen   

C. Brand     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het college op:    

1. Om de Voortgangsrapportage Grote Projecten (VGP) te vervangen door een Meerjarenperspectief Grondexploitaties (MPG) waarbij er gekozen wordt voor 
een financiële én inhoudelijke verantwoordingsrapportage waarin actuele ontwikkelingen, risico's, keuzes en alternatieve scenario's transparant en 
overzichtelijk beschreven worden.    
2. Daarbij vanaf de eerste MPG ook aandacht te geven aan: de ontwikkelingen van de doelstelling(en) van het project ten opzichte van de visie en de 
planexploitaties eventuele veranderingen in de scope, het resultaat en de planning de voortgang op het gebied van participatie, communicatie en afstemming 
met de stakeholders maatregelen aangaande definitieve en tijdelijke bereikbaarheid, overlast, klimaat en biodiversiteit aantallen woningen, functiemenging, 
en voorzieningen    
3. Om met de raad nog in Q3 2024 in gesprek te gaan over het uitwerken van een beknopt en inzichtelijk format om consistent en transparant de voors en 
tegens en de relatie tussen grondbeleid en maatschappelijke doelstellingen te kunnen wegen vanaf de eerste bestuurlijke afweging van inzet van 
instrumenten van het grondbeleid en vervolgens de effecten en doelmatigheid van afwegingen te blijven monitoren in de MPG.    
4. Om naast de MPG daadwerkelijk te starten met een informatiedashboard ter aanvulling op een compactere tussenrapportage, dan wel ter vervanging van 
de tussenrapportage Waalsprong, Waalfront, Winkelsteeg en Stationsgebied en deze uiterlijk gereed te hebben bij de eerste tussenrapportage van 2025. En 
gaat over tot de orde van de dag.   

1e reactie:   We voeren de motie uit.   
Punt 1 en 2: Dit wordt verwerkt in de eerstvolgende Meerjarenperspectief Grondexploitaties (MPG) 2025   
Punt 3 en 4: Deze gesprekken worden gepland in het derde kwartaal van 2024   

Voortgang:   April 2025:   
Punt 1 en 2 zijn verwerkt in het MPG  2025. De motie kan op deze punten worden afgevoerd. 
Punt 3: geen nieuwe ontwikkelingen.  
Punt 4: Dit dashboard is nog niet gereed.  Er wordt wel aan gewerkt en er wordt aansluiting gezocht bij het nieuwe financiële systeem ERPx.   Er zal nog een 
gesprek gevoerd gaan worden met de indieners van de motie over de precieze inhoud van het dashboard. We komen alvast wel tot de conclusie dat een 
“dynamisch” dashboard niet haalbaar is, de informatie zal dan ook niet “realtime” zijn. Voor dit jaar betekent dit in 2025 ieder geval dat we nog vasthouden 
aan de bestaande rapportage.   
Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren. 
   
Oktober 2024: Punten 1 + 2 van deze motie worden verwerkt in de MPG 2025. De uitwerking van punt 3 is in een vergevorderd stadium. Verwachting is dat dit ter beoordeling en ter 
bespreking aan de raad kan worden voorgelegd in oktober/ november 2024. Met punt 4 van deze motie wordt aansluiting gezocht bij de eerste tussenrapportage 2025. Wij stellen voor om 
de motie nog niet af te voeren.   

   



 

Motienummer 
142   
   

Onderwerp   
   
   

Datum 
politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste 
indiener   

College 
motie 
afvoeren   

241218.04   Een mantelzorgbeleid 
dat klaar is voor de 
toekomst   

18 december 
2024   

G. Visser   Wonen en Stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   CDA, PvdA, D66, 
GroenLinks   

S. van der Goes     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het college op    

1. Onderzoek te doen naar de huidige en toekomstige behoefte van mantelzorgers om mantelzorgwoningen te plaatsen, te onderzoeken waar mogelijke 
knelpunten zitten en om oplossingen voor deze knelpunten te verwerken in het nieuwe Mantelzorgbeleid en specifiek te kijken naar de knelpunten die gaan 
over    
a. Betaalbaarheid;    
b. Kennis over voorwaarden, regels en uitvoering;    
c. Bekendheid;    
2. Zich samen met partners in te spannen om de bekendheid van de mogelijkheid om mantelzorgwoningen te plaatsen nu ook te vergroten.   

1e reactie:   We werken op dit moment nog aan een uitwerking van de inzet en middelen die nodig zijn om deze motie te kunnen uitvoeren. Vervolgens zullen we in relatie 
tot de andere moties en de acties uit de woonzorgvisie bepalen waar de prioriteit wordt gelegd voor de inzet van capaciteit en middelen.   
Zodra de analyse gereed is, wordt de raad geïnformeerd over de invulling van de verschillende moties.   

Voortgang:   April 2025: 
 We werken op dit moment nog aan een uitwerking van de inzet en middelen die nodig zijn om deze motie te kunnen uitvoeren. Vervolgens zullen we in relatie 
tot de andere moties en de acties uit de woonzorgvisie bepalen waar de prioriteit wordt gelegd voor de inzet van capaciteit en middelen.   
Bij de voortgangsmonitor in Q2 2025, wordt de raad geïnformeerd over de invulling van deze motie.  Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer 
143   
   

Onderwerp   
   
   

Datum 
politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste 
indiener   

College 
motie 
afvoeren   

241218.03    Een plan voor 
gemeenschappen   

18 december 
2024   

G.. Visser   Wonen en Stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   CDA, GroenLinks, SP, 
PvdA, Stadspartij 
Nijmegen   

S. van der Goes     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het college op    

1. De raad op basis van deze visie een verdere uitwerking te sturen van de wijze waarop zij via deze visie bouwt aan kleinschalige gemeenschappen, waarin 
expliciet wordt ingegaan op de rol van de andere aanliggende domeinen als welzijn, gezondheid, preventie, cultuur, sport, vergroening en recreatie;    
2. In deze uitwerking expliciet in te gaan op de wijze waarop de gemeente intern en extern werkt en gaat werken aan ontschotting van personeel en middelen, 
bijvoorbeeld via subsidies;    
3. In deze uitwerking in te gaan op welke verschillende woonzorgvormen zij voor zich zien en waar deze zouden moeten landen;    
4. Deze uitwerking vóór de behandeling van de begroting 2026 aan de raad te doen toekomen.   

1e reactie:   We werken op dit moment nog aan een uitwerking van de inzet en middelen die nodig zijn om deze motie te kunnen uitvoeren. Vervolgens zullen we in relatie 
tot de andere moties en de acties uit de woonzorgvisie bepalen waar de prioriteit wordt gelegd voor de inzet van capaciteit en middelen.   
Zodra de analyse gereed is, wordt de raad geïnformeerd over de invulling van de verschillende moties.   

Voortgang:    April 2025:  
 We werken op dit moment nog aan een uitwerking van de inzet en middelen die nodig zijn om deze motie te kunnen uitvoeren. Vervolgens zullen we in relatie 
tot de andere moties en de acties uit de woonzorgvisie bepalen waar de prioriteit wordt gelegd voor de inzet van capaciteit en middelen.   
Bij de voortgangsmonitor in Q2 2025, wordt de raad geïnformeerd over de invulling van deze motie.  Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer 
144  
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

231101.10    Een robuuste 
groenstructuur op de 
Grift   

1 november 2023   N.P. Vergunst   Wonen en Stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   GroenLinks, PvdA, 
SP   

D. Beumer     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Verzoekt het college    

1. Om het aanwezige robuust groen (bomen, struiken) op bedrijventerrein De Grift zo veel als mogelijk te behouden als onderdeel van de natuurlijk groene 
hoofdstructuur.    
2. Het bestaande groen te versterken door meer dan de bestemde 6000m2 groen te realiseren in het gebied door de groene openbare hoofdstructuur tussen de 
percelen een minimale breedte van 15m te maken.    
3. Om daarnaast daar waar mogelijk nieuw robuust groen in een zo vroeg mogelijk stadium te realiseren om daarmee de natuurlijke hoofdstructuur te 
versterken.   

1e reactie:   We voeren de motie uit.   
Dit met de kanttekening dat :   
- De uitbreiding van de genoemde 6000 m2 wel een impact heeft op de grondexploitatie van de Grift. Het college zal het eventuele negatieve effect op 
de grondexploitatie jaarlijks melden bij de Voortgangsrapportage Grote Projecten.   
- Het vroegtijdig realiseren van groen op het bedrijventerrein is kwetsbaar ivm het nodige aan grondverzet en inzet van zwaar materieel. Op slechts die 
locaties waar deze beperking niet geldt is het mogelijk invulling te geven aan deze motie.   

Voortgang:   April 2025:   
De raad heeft het bestemmingsplan voor uitbreiding van de Grift vastgesteld. Er lopen sinds januari 2024 6 beroepszaken bij de Raad van State. Er is nog geen 
zittingsdatum bekend. Ondanks de bezwaren op het bestemmingsplan voor uitbreiding van de Grift is er doorgewerkt aan een nieuw verkavelingsplan. Dit 
plan voorziet in ruime mate in extra groene en blauwe vierkante meters waardoor er meer sprake is van een robuuste groenstructuur dan voorheen. Omdat er 
voor dit bestemmingsplan nog een Raad van State procedure loopt is het nu nog niet verstandig dit verkavelingsplan naar buiten te brengen. Wij stellen voor 
om de motie nog niet af te voeren.   
   
Oktober 2024: De raad heeft het bestemmingsplan voor uitbreiding van de Grift vastgesteld. Er lopen sinds januari 2024 6 beroepszaken bij de Raad van State. Er is nog geen zittingsdatum 
bekend. Omdat de bezwaren het verkavelingsplan van de Grift kunnen beïnvloeden is vooralsnog beperkte voortgang te melden over het nieuwe verkavelingsplan van de Grift waarin de 
extra vierkante meters groen tot uitdrukking komen. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
April 2024: De raad heeft het bestemmingsplan voor uitbreiding van de Grift vastgesteld. Er lopen sinds januari 2024 6 beroepszaken bij de Raad van State. Omdat de bezwaren het 
verkavelingsplan van de Grift kunnen beïnvloeden is vooralsnog geen voortgang te melden over het nieuwe verkavelingsplan van de Grift waarin de extra vierkante meters groen tot 
uitdrukking komen. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

  
  



Motienummer 
145   
   

Onderwerp   Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

210922.01   
  

Een sluitende 
ontsluiting   

22 september 
2021   

N. P. Vergunst   Wonen en Stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   CDA   M. Buck     Nee 

   
Inhoud Motie:   Roept het College op om:    

1) Park Waaijenstein niet over de Volsellastraat te ontsluiten, maar de bestaande ontsluiting over de Van Boetzelaerstraat te hanteren;    
2) Waar nodig maatregelen te nemen om de inrichting van deze weg beter geschikt te maken voor ontsluiting, zoals het inrichten van een woonerf, een 
fietsstraat of een eventuele verbreding van de weg;    
3) De meerkosten te verhalen op de grondexploitatie Waalsprong en deze af te dekken door de inkomsten vanuit de grondexploitatie te verhogen middels 
intensivering en/of te verwerken in de planexploitatie Waaijenstein, waarbij dit leidt tot een aanpassing in het VGP 2022;   

1e reactie:   We voeren de motie onder voorwaarden uit.   
De komende periode zal gekeken worden naar de technische uitvoerbaarheid van de motie en de verkeerskundige inrichting die hiervoor nodig is op de Van 
Boetzelaerstraat. Dit verkeerskundig ontwerp zal enige tijd in beslag nemen. Een definitief besluit over de wijze waarop op deze motie gereageerd zal worden 
zal daarom pas in een later stadium genomen kunnen worden, op dat moment bepalen we ook hoe we omgaan met de reeds genomen   
 (verkeers-)besluiten en zullen we de eventuele andere (waaronder financiële) effecten ook in beeld brengen.   

Voortgang:   April 2025:  
In januari 2025 heeft de rechtbank in Gelderland het beroep op bezwaar van de bezwaarmakers behandeld. We zijn in afwachting van de uitspraak van de 
rechtbank, die heeft aangegeven meer dan 6 weken tijd nodig te hebben voor een uitspraak. Wij wachten de uitspraak van de rechter af voordat wij verdere 
stappen nemen. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren. 
   
Oktober 2024: Ons college heeft de raad eind 2022 geïnformeerd over haar zienswijze aangaande de ontsluiting van Waaijensteijn; ons college houdt vast aan de variant van ontsluiten via 
de Volsellastraat. Ons college heeft eveneens toegezegd de Volsellastraat veiliger te maken. Om tot verbetervoorstellen te komen voor het veiliger maken van de Volsellastraat is een 
bewonersenquête georganiseerd. Op basis van de resultaten van de enquête werken we aan een plan van aanpak om uiteindelijk tot passende maatregelen te komen. Via MijnWijkplan 
worden bewoners op de hoogte gehouden van de vorderingen. Het college heeft een beslissing op bezwaar vastgesteld betreffende de lopende procedure aangaande de ontsluiting van de 
Van Boetzelaerstraat. In deze beslissing op bezwaar zijn de bezwaren ongegrond verklaard. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
April 2024: Om tot verbetervoorstellen te komen voor het veiliger maken van de Volsellastraat is een bewoners enquête georganiseerd. Op basis van de resultaten van de enquête werken 
we aan een plan van aanpak om uiteindelijk tot passende maatregelen te komen. Via Mijn Wijkplan worden bewoners op de hoogte gehouden van de vorderingen. Het college heeft een 
beslissing op bezwaar vastgesteld betreffende de lopende procedure aangaande de ontsluiting van de Van Boetzelaerstraat. In dit beslissing op bezwaar zijn de bezwaren ongegrond 
verklaart. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
Oktober 2023. Geen nieuwe ontwikkelingen t.o.v. mei 2023. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
Mei 2023: Ons college heeft de raad eind 2022 geïnformeerd over haar zienswijze aangaande de ontsluiting van Waaijensteijn; ons college houdt vast aan de variant van ontsluiten via de 
Volsellastraat. Ons college heeft tevens toegezegd de Volsellastraat veiliger te maken. Hiertoe zal in mei 2023 een bewonersoverleg worden georganiseerd. Er loopt nog een 
bezwarenprocedure van bewoners over het verkeersbesluit ontsluiting Volsellastraat. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.    
Oktober 2022: Er lijkt een impasse te ontstaan in het overleg met bewoners. Een deel wil alleen praten over de variant Van Boetzelaerstraat. Maar deze variant heeft niet bij alle bewoners 
draagvlak. We verkennen ons op de te volgen marsroute en zullen de raad daarover nader informeren.    
Wij stellen voor de motie nog niet af te voeren.    
Mei 2022:   
Voor de ontsluiting van de vrije kavels in Waaijenstein zijn drie mogelijke  scenario’s voorstelbaar:   
1 Het oorspronkelijke plan gaat uit van ontsluiting via de Volsellastraat. Deze heeft vanuit de motie niet de voorkeur van de raad.   



2 De door de gemeenteraad aangenomen motie ‘Een Sluitende Ontsluiting’ vraagt om ontsluiting via de Van Boetzelaerstraat.    
3 Een derde optie is het inzetten van de busbaan Terralaan voor de ontsluiting van het zuidelijk deel van Oosterhout en de vrije kavels in park Waaijenstein.    
Ambtelijk wordt geadviseerd niet te kiezen voor ontsluiting via de Van Boetzelaerstraat conform de motie. De aangehaalde probleemstelling van de aansluiting Volsellastraat op de Griftdijk 
wordt hiermee niet opgelost.   
Om tegemoet te komen aan de zorgen van bewoners en de wens van de gemeenteraad voor een veiligere ontsluiting wordt  geadviseerd een ontsluiting via de busbaan Terralaan mogelijk 
te maken. Hiervoor is een positief overleg gevoerd  met provincie en Breng.  Om de ontsluiting via de Terralaan mogelijk te maken dient een planprocedure voor wijziging van het 
bestemmingsplan worden opgestart. Hiervoor is reeds een verkenning opgesteld.   
De voorkeursoptie, de ontsluiting via de busbaan moet nog met bewoners gecommuniceerd worden. Dit wordt nu voorbereid. De bewoners, die gebruik maken van de huidige ontsluitingen 
(Van Boetzelaarstraat en Volsellastraat), zullen middels een brief geïnformeerd en uitgenodigd worden om hun opvattingen met ons te delen. Dit kan in de vorm van gesprekken met 
stakeholdergroepen, een informatieavond etc.     
In de tussentijd kan de bestaande situatie met ontsluiting via de Van Boetzelaerstraat worden gehandhaafd.   
Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

  
  



Motienummer 
146   
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

230712.01    Er zijn vele wegen die 
naar de Winkelsteeg 
leiden   

12 juli 2023   N. Vergunst   Wonen en Stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   D66, GroenLinks   M. Smit     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   1. Dat ondanks dat dit niet binnen de scope valt van bestemmingsplannen WinkelsteegStationsomgeving Goffert en Geluidzone Winkelsteeg met MER en 

beeldkwaliteitsplan, alsnog te onderzoeken: - wat de mogelijkheden zijn om de rijbanen van de Graafseweg verder tot de Cavaljéweg samen te voegen zoals 
door de omwonenden gepresenteerd; - hoe de snelfietsroutes en fietsverbindingen verbeterd kunnen worden. Zowel de bestaande snelfietsroutes, als de 
aansluiting van bestaande fietsroutes op de fietspaden die in de ontwikkeling gepland staan; - hierbij ook naar de eventuele mogelijkheden te bekijken voor de 
snelfietsroute Nijmegen - Wijchen, als de rijbanen van de Graafseweg worden samengevoegd; - hoe de openbare ruimte ingericht kan worden zodat 
voetgangers station Goffert vanuit alle richtingen goed kunnen bereiken, ook vanaf de Kolping-buurt; - hoe deze aanvullende scope als separaat project 
gerealiseerd kan worden;    
2. En zowel de positieve als de negatieve verwachte mogelijkheden en consequenties terug te koppelen naar de raad in de eerste helft van 2024;    
3. En dit ook te communiceren met de inwoners die deze voorstellen hebben aangedragen en andere betrokken zoals sportaccommodatie Quick, het Pro 
College en andere buurtbewoners.   

1e reactie:   Het college is aan de slag gegaan met deze motie. Er is voor deze casus een korte onderzoeksopzet geformuleerd zodat de impact ten aanzien van de 
verschillende aspecten “aan de voorkant” ingebracht kan worden. Daarbij moet gedacht worden aan: verkeerskunde, verkeersveiligheid, check of de te 
onderzoeken varianten aansluiten bij de wensen/behoefte van de buurt, milieu-effecten, kosten, opties voor invulling van de ruimte die eventueel vrijkomt, De 
insteek voor dit onderzoek zal gedeeld worden met de inwoners die dit idee hebben aangedragen en met de omgeving waar maatregelen onderzocht worden. 
Hierna kan het onderzoek starten. Als de resultaten van dit onderzoek bekend zijn dan vindt er terugkoppeling plaats richting de raad en de inwoners die deze 
voorstellen hebben aangedragen, Quick 1888 en het Pro College.   

Voortgang:   April 2025:  
Er is een verkenning uitgevoerd naar de verbetermogelijkheden van fiets- en wandelroutes naar Station Goffert. Een gedeelte hiervan wordt op dit moment 
gerealiseerd binnen het project Hoofdinfrastructuur Winkelsteeg. Daarnaast worden nog een aantal andere verbetermaatregelen onderzocht, waarover het 
college de raad wil informeren in Q2 2025. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.  
   
Oktober 2024: Het onderzoek naar de mogelijkheden om de rijbanen van de Graafseweg verder tot de Cavaljéweg samen te voegen is uitgevoerd. De raadsbrief d.d. 9 april 2024 is verstuurd. 
Op een later moment zal het College de Raad informeren over de beschikbare opties om de routes voor fietsers en voetgangers in het gebied te verbeteren. Wij stellen voor om de motie nog 
niet af te voeren.   
April 2024: Het onderzoek naar de mogelijkheden om de rijbanen van de Graafseweg verder tot de Cavaljéweg samen te voegen is uitgevoerd. Op dit moment is een raadsbrief in 
behandeling om de raad te informeren over de resultaten en conclusies van het onderzoek. De raadsbrief wordt in Q2 behandeld in het college, waarna het wordt verstuurd aan de raad. We 
stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
Oktober 2023: Zie eerste reactie. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
 



Motienummer 
147   
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240703.02    Geef 
woningzoekenden een 
stem op de 
woningmarkt   

3 juli 2024   G. Visser   
N. Vergunst   

Wonen en Stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   CDA, D66, PvdA   
GroenLinks, SP   
   

S. den Ouden     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het college op:    

1. Onderzoek te doen naar de haalbaarheid van een Nijmeegse Woonraad, met daarin een goede weerspiegeling van de belangen en mensen in de stad;    
2. Op basis van dit onderzoek een voorstel tot het opzetten van een Nijmeegse woonraad te doen aan de raad, met daarin centraal: a. De verbinding en dialoog 
tussen omwonenden en woningzoekenden;    
b. Het betrekken van groepen die nu niet meedoen aan participatietrajecten;    
c. Lessen uit de aanpak van andere steden die ons voorgingen.   

1e reactie:   We bekijken op welke wijze we uitvoering geven aan deze motie en op welke moment een voorstel hierover aan de raad gedaan kan worden.   
Voortgang:   April 2025:  

  Er is contact geweest met andere steden. Momenteel wordt samen met de Nijmeegse woningcorporaties en de Woonbond onderzocht of het initiatief 
‘woonzoekers’ (een platform voor woningzoekenden van de Woonbond) is Nijmegen invulling zou kunnen krijgen. We gaan er vanuit hier in Q3 2025 meer 
duidelijkheid te kunnen geven. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren. 
 
Oktober 2024: Contact met andere steden over dit onderwerp loopt. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer 
148   
   

Onderwerp   
   
   

Datum 
politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste 
indiener   

College 
motie 
afvoeren   

241218.07    Geen middenweg 
voor iedereen in het 
midden   

18 december 
2024   

G. Visser   Wonen en 
Stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   GewoonNijmegen.NU, CDA, 
D66, ODV, VVD   
   

L. Janssen     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het college op:    

1. In de eerste voortgangsrapportage van de woonzorgvisie mee te nemen hoe de situatie van inwoners in het middensegment, die mogelijk tussen wal en 
schip dreigen te vallen, ten aanzien van wonen en zorg zich ontwikkelt in Nijmegen en daarin minimaal te rapporteren over de grootte van de groep, of deze 
groep voldoende in beeld is en de problemen waar deze groep tegen aanloopt.    
2. Op basis van deze rapportage terug te komen naar de raad met een voorstel over hoe de gemeente inwoners in het middensegment kan faciliteren in het 
organiseren van passende woon-zorgoplossingen, en dit uiterlijk Q2 2026 naar de raad te sturen.    
3. In het volgende uitvoeringsprogramma van de woon-zorgvisie uitwerking te geven aan het voorstel voor het verbeteren van de positie van inwoners in het 
middensegment in de woon-zorgvisie.   

1e reactie:   We werken op dit moment nog aan een uitwerking van de inzet en middelen die nodig zijn om deze motie te kunnen uitvoeren. Vervolgens zullen we in relatie 
tot de andere moties en de acties uit de woonzorgvisie bepalen waar de prioriteit wordt gelegd voor de inzet van capaciteit en middelen.    
Zodra de analyse gereed is, wordt de raad geïnformeerd over de invulling van de verschillende moties.   

Voortgang:    April 2025: 
 We werken op dit moment nog aan een uitwerking van de inzet en middelen die nodig zijn om deze motie te kunnen uitvoeren. Vervolgens zullen we in relatie 
tot de andere moties en de acties uit de woonzorgvisie bepalen waar de prioriteit wordt gelegd voor de inzet van capaciteit en middelen.   
Bij de voortgangsmonitor in Q2 2025, wordt de raad geïnformeerd over de invulling van deze motie.  Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer 
149  
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240619.11    Groene Walstroom   19 juni 2024   C. Daemen   Wonen en Stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   Partij voor de Dieren   F. de Gram     Ja 

                           
   
Inhoud Motie:   Verzoekt het college:    

1. Te onderzoeken welke technische en financiële mogelijkheden er zijn om het aanbod van groene walstroom aan de Waalkade te vergroten, zodat alle 
schepen die aanleggen hier gebruik van kunnen maken;   

1e reactie:   In 2022 en 2023 is er onderzoek gedaan naar de uitbreiding van de walstroomcapaciteit aan de Waalkade. Dit is naar aanleiding van ons 
Uitvoeringsprogramma: ‘Op weg naar een gezonde luchtkwaliteit 2020-2030’, waarin uitbreiding van de walstroomcapaciteit aan de Waalkade een van de 
maatregelen is. Dit onderzoek heeft geleid tot een technisch plan met bijbehorende financiering. Daarnaast zagen we mogelijkheden voor cofinanciering 
vanuit het Schone lucht akkoord (SLA). Het plan was om in 2024 tot uitvoering over te gaan. Echter zorgt de huidige netcongestie ervoor dat er momenteel 
geen aansluiting te krijgen is voor een uitbreiding van de huidige capaciteit, omdat walstroom een grootverbruik aansluiting vereist. Volgens de laatste 
berichtgeving vanuit Liander duurt dit probleem vermoedelijk tot tenminste 2030.   
Dat de huidige walstroomcapaciteit niet meer voldoet komt door, naast een gebrek aan vermogen, ook doordat cruiseschepen langer zijn geworden. Hierdoor 
is de ligging van de walstroomkasten niet optimaal om op aan te sluiten.     
Dit jaar wordt onderzocht of en zo ja hoe we de huidige capaciteit beter kunnen benutten door de locaties van de walstroomvoorzieningen aan te passen. De 
opdracht voor het onderzoek wordt de komende periode uitgezet. We streven ernaar in het najaar terugkoppeling te geven over de resultaten en de 
vervolgstappen.   

Voortgang:    April 2025:  
De opdracht is uitgezet bij Alewijnse. De planning voor het verplaatsen van de kasten wordt momenteel gemaakt en zal medio 2025 plaatsvinden. Wij stellen 
voor om de motie af te voeren. 
   
Oktober 2024: Dit najaar wordt het plan opgesteld en de opdracht uitgezet om de locaties van de huidige walstroomkasten te verplaatsen. Hiervoor is een budget van 50.000 euro 
beschikbaar. Door wachttijden zal de realisatie medio 2025 plaatsvinden. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.    

 
  



Motienummer 
150   
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

230607.01    Hart van Weezenhof   7 juni 2023   N. Vergunst   Wonen en Stedelijke 
Ontwikkeling   

Arno Koldenhof   CDA, D66. 
GroenLinks, PvdA, 
SP, Stadspartij 
Nijmegen   

R. Thomassen     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   1. Zich maximaal in te spannen om Stichting Huis van Weezenhof en Bewonersplatform Weezenhof te faciliteren en ondersteunen bij het vinden van een 

permanent alternatief voor het huidige Huis van Weezenhof in nauwe samenspraak met ontwikkelaar, Stichting Huis van Weezenhof en buurtbewoners.    
2. Bij het vervolgtraject voor ontwerp van de openbare ruimte in te zetten op het verruimen van het aantal bankjes en groen en ruimte dat zich leent voor 
recreatie en ontmoeting.   

1e reactie:   We gaan de motie uitvoeren.    
1. We zullen ons als gemeente inspannen om de Stichting te faciliteren en ondersteunen bij het vinden van een alternatief voor hun Huis van de 

Weezenhof. Dit zal opgepakt worden in door het wijkteam. Het gemeentelijk beleid vormt daarbij het kader.    
 Bij het verder uitwerken van de inrichting van de openbare ruimte rondom het winkelcentrum worden binnen de beschikbare ruimte mogelijkheden 

voor het optimaliseren van de ruimte voor ontmoeten en plaatsen van bankjes of andere wensen onderzocht. We gaan de motie uitvoeren.    
Voortgang:    April 2025:  

 Er is overleg tussen Kion, VSA en Huis van Weezenhof over de hoogte van de huur, servicekosten en gewenste aanpassingen van het pand. Er vinden 
gesprekken plaats met de huidige eigenaar van het terrein of deze de kosten voor de sloop van het pand op zich wil nemen. Beoogde start huur: najaar 2025. 
Het plan voor nieuwbouw van het winkelcentrum ligt nog bij de Raad van State. Verdere uitwerking van de plannen voor de openbare ruimte worden pas 
opgepakt na uitspraak van de Raad van State. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren. 
 
Oktober 2024: Er is goede kans dat de Stichting kan onderhuren bij KION. We zijn momenteel bezig met zoeken naar dekking voor de kosten van ingebruikneming van deze locatie, waaronder de 
huur. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
 
Oktober 2024: Er is goede kans dat de Stichting kan onderhuren bij KION. We zijn momenteel bezig met zoeken naar dekking voor de kosten van ingebruikneming van deze locatie, 
waaronder de huur. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
April 2024: Er is een wederzijdse intentie uitgesproken om de samenwerking aan te gaan tussen Kion en het Huis van Weezenhof. Een in de buurt gelegen vestiging van Kion biedt ruimte 
voor het Huis, omdat er ruimte ontstaat door het verschuiven van activiteiten Kion naar de nieuwbouw van de Prins Clausschool. In de komende periode worden praktische zaken verder 
verkend op haalbaarheid, zoals (onder)huur en financiële dekking daarvoor, voorwaarden van huur, termijn (afhankelijk van voortgang nieuwbouw school en beschikbare 
noodvoorziening), het delen van voorzieningen in het pand en benodigde aanpassingen in de ruimte / aan het gebouw. Een en ander kan dan vanaf voorjaar 2025 gerealiseerd worden. 
Daarnaast moeten nog afspraken worden gemaakt over de sloop van de huidige huisvesting. Nu er een mogelijke oplossing lijkt te zijn gevonden, kan daarover ook nader verkend worden. 
We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
Oktober 2023: Zie eerste reactie. Geen nieuwe ontwikkelingen. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

  
  



Motienummer 
151   
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240703.04    Het belang van 
woonverenigingen 
staat vast; garandeer 
nu hun voortbestaan!   

3 juli 2024   G. Visser   
N. Vergunst   

Wonen en Stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   CDA, PvdA, SP,   
GroenLinks   
Partij voor de Dieren   
   

S. van der Goes     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het college op:    

- Met spoed actie te ondernemen om te voorkomen dat woonverenigingen omvallen en in elk geval;    
- Zo snel mogelijk in gesprek gaan met banken die nu al hebben aangegeven mee te willen denken over het bieden van een financiële oplossing voor de 
woonverenigingen;    
- Tegelijkertijd de gesprekken voortzetten met het SVn, met als doel het realiseren van een stimuleringsfonds om het gedeelte via leningen te overbruggen dat 
nu niet door banken gefinancierd wordt, bijvoorbeeld zoals de regeling van SVn en Amsterdam, of op andere wijze;    
- De voortgang hiervan binnen 3 maanden aan de gemeenteraad van Nijmegen terug te koppelen.   

1e reactie:   De gemeente gaat op korte termijn in gesprek met relevante partners (o.a. woonverenigingen en hypotheekverstrekkers) om te onderzoeken op welke wijze 
het beste uitvoering gegeven kan worden aan deze motie. De raad zal hierover naar aanleiding van de gesprekken worden geïnformeerd.   

Voortgang:     April 2025:  
Traject met de woonverenigingen en relevante stakeholders is gestart en loopt nog. In dit traject wordt onderzocht hoe de financieringsproblematiek waar de 
woonverenigingen tegenaan lopen kan worden opgelost, en welke rol de gemeente hierin eventueel kan spelen. De raad is toegezegd in juni 2025 middels een 
brief te worden geïnformeerd over de voortgang van dit traject. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren. 
 
Oktober 2024: Zie 1ste reactie, geen nieuwe ontwikkelingen. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer 
152   
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

231129.01    Het Gouden Jaren 
Label   

29 november 
2023   

G. Visser   Wonen en Stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   Stadspartij 
Nijmegen   

W. Grutters     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Verzoekt het college om: In samenwerking met de Nijmeegse woningcorporaties en andere stakeholders een onderzoek te doen naar:    

1. De mogelijkheden voor een herlabeling van woningcomplexen die het seniorenlabel in het verleden hebben gehad, rekening houdend met de benodigde 
spreiding in de wijken.    
2. De resultaten van de pilots te beoordelen en indien de resultaten positief zijn een vervroegde uitbreiding van de seniorenlabels te overwegen. Met de 
demografische ontwikkelingen en de behoefte per wijk uit de notitie "Labelen met leefstijlen en leeftijd bij woningtoewijzing" in het achterhoofd.    
3. Hierover aan de raad te rapporteren voor het voorjaar van 2024   

1e reactie:   We pakken deze motie op met de woningcorporaties als onze partners in de verduurzaamheidsambities.   
Voortgang:   April 2025: 

In het kader van de meerjarige prestatieafspraken wordt het onderwerp labelen in april 2025 op bestuurlijk niveau besproken en verkend. Er zijn verschillende 
beelden over de wenselijkheid van labelen voor senioren. Na deze verkenning kan er verder worden ingegaan op specifieke labels zoals het gouden jaren label. 
Wij stellen voor deze motie nog niet af te voeren. 

 De gesprekken hierover lopen met de woningcorporaties. We stellen voor de motie nog niet af te voeren.  
Oktober 2024: De ontwerpen spreiding en labelen zijn onderwerp van gesprek in de overleggen met de Nijmeegse corporaties. Naar aanleiding van punt 1 zijn er gesprekken met de 
corporaties gevoerd. Hierdoor is duidelijk geworden waarom corporaties labelen voor senioren en wanneer dit in het algemeen wel en niet gebeurt. Tegelijk heeft het college bij Enserve 
data gevraagd met het doel inzicht te krijgen in de huisvesting van senioren die gebruik maken van het systeem van Entree. Het voorgaande zal worden vervat in een raadsbrief. Deze wordt 
waarschijnlijk in april 2024 aan de raad geleverd. Punt 2 is met de vaststelling van de huisvestingsverordening in december 2023 gehonoreerd; met dit besluit zijn er voor corporaties meer 
mogelijkheden om dit label toe te passen. Voorstel is om de motie hangende de aangekondigde raadsbrief aan te houden. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
April 2024: Naar aanleiding van punt 1 zijn er gesprekken met de corporaties gevoerd. Hierdoor is duidelijk geworden waarom corporaties labelen voor senioren en wanneer dit in het 
algemeen wel en niet gebeurt. Tegelijk heeft het college bij Enserve data gevraagd met het doel inzicht te krijgen in de huisvesting van senioren die gebruik maken van het systeem van 
Entree. Het voorgaande zal worden vervat in een raadsbrief. Deze wordt waarschijnlijk in april 2024 aan de raad geleverd. Punt 2 is met de vaststelling van de huisvestingsverordening in 
december 2023 gehonoreerd; met dit besluit zijn er voor corporaties meer mogelijkheden om dit label toe te passen. Voorstel is om de motie hangende de aangekondigde raadsbrief aan te 
houden. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer 
153   
   

Onderwerp   
   
   

Datum 
politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

241218.09    Houd grip op de 
vergrijzingsgolf   

18 december 
2024   

G. Visser   Wonen en Stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   CDA, D66, GroenLinks, 
PvdA, Stadspartij 
Nijmegen   

R. Thomassen     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Verzoekt het college:    

1. Een tussentijdse evaluatie van de voortgang en effectiviteit van de Nijmeegse Woonzorgvisie 2025-2030 te organiseren in 2027, waarbij nadrukkelijk ook 
gekeken wordt naar:    
o De verwachte impact van de vergrijzing na 2030 en actuele inzichten in demografische ontwikkelingen tot aan 2050;    
o In deze actuele prognoses en inzichten in demografische ontwikkelingen ook in te zoomen op de samenstelling van de groep senioren en de te verwachten 
specifieke zorgbehoefte en daarbij bijzondere aandacht te schenken aan de zorgvraag bij dementie;    
o De mate waarin de in de woonzorgvisie genoemde doelstellingen en streefaantallen behaald worden en nog steeds matchen met deze actuele inzichten en 
demografische ontwikkelingen;    
o Eventuele knelpunten in de uitvoering van het beleid;    
o De vraag of aanvullend of nieuw beleid of bijstelling van de Woonzorgvisie nodig is voor de periode na 2030 en de wijze waarop we dit samen met inwoners 
en professionele partijen gaan uitwerken.    
2. De resultaten en conclusies van deze evaluatie samen met een voorstel voor te leggen aan de gemeenteraad ruim voor de behandeling van de 
Stadsbegroting 2028, zodat college en de raad tijdig aanvullende maatregelen kan treffen vanaf 2028 en verder.   

1e reactie:   We gaan deze motie uitvoeren.    
In 2027 wordt een tussentijdse evaluatie uitgevoerd naar de voortgang en effectiviteit van deze Woonzorgvisie. De resultaten van de evaluatie leggen we 
samen met een voorstel voor eventuele bijsturing voor aan de gemeenteraad. Dit doen we ruim voor de behandeling van de Stadsbegroting 2028, zodat 
college en raad tijdig eventuele aanvullende maatregelen kunnen treffen vanaf 2028 en verder. De uitvoering hiervan kan dan in 2028 en 2029 plaats vinden. 
Zodat de kaders en koers voor de periode na 2030 tijdig duidelijk zijn.   

Voortgang:     April 2025: 
Zie 1ste reactie, geen nieuwe ontwikkelingen. We stellen voor de motie nog niet af te voeren.  

   
  
  



Motienummer 
154   
   

Onderwerp   
   
   

Datum 
politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste 
indiener   

College 
motie 
afvoeren   

241218.11    Ik maak, dus ik ben   18 december 
2024   

G.. Visser   Wonen en Stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   GroenLinks, PvdA   M. Kraft     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het college op:    

1. In gesprek te gaan met culturele instellingen en organisaties over hoe de intrinsieke waarde van cultuur het beste geïntegreerd kan worden in de uitvoering 
van de Woonzorgvisie 2025- 2030.    
2. Bij de transformatie van individuele instellingssubsidies naar integrale programmasubsidies rekening te houden met de ambitie uit de Cultuurvisie Groei om 
cultuur beter te integreren in het sociale domein en domeinen te verbinden.3    
3. Actief te werken aan het versterken van de verbinding tussen cultuur en het sociale domein, in lijn met de Cultuurvisie Groei en dit expliciet te verankeren in 
het beleid.    
4. Hierover terug te koppelen aan de raad middels een informatiebrief in Q3 2025.   

1e reactie:   We werken op dit moment nog aan een uitwerking van de inzet en middelen die nodig zijn om deze motie te kunnen uitvoeren. Vervolgens zullen we in relatie 
tot de andere moties en de acties uit de woonzorgvisie bepalen waar de prioriteit wordt gelegd voor de inzet van capaciteit en middelen.   
Zodra de analyse gereed is, wordt de raad geïnformeerd over de invulling van de verschillende moties.   

Voortgang:   April 2025: 
 We werken op dit moment nog aan een uitwerking van de inzet en middelen die nodig zijn om deze motie te kunnen uitvoeren. Vervolgens zullen we in relatie 
tot de andere moties en de acties uit de woonzorgvisie bepalen waar de prioriteit wordt gelegd voor de inzet van capaciteit en middelen.   
Bij de voortgangsmonitor in Q2 2025, wordt de raad geïnformeerd over de invulling van deze motie.  Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer 
155   
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240619.14   Investeren in een 
Nijmegen van één 
snelheid   

19 juni 2024   C. Daemen   Wonen en 
Stedelijke 
ontwikkeling 

Arno Koldenhof   CDA, PvdA, 
GewoonNijmegen.NU   

D. van Luik     Ja 

                           
   
Inhoud Motie:   Verzoekt het college om:    

1. Bij de aankomende begrotingsbehandeling te zorgen voor een extra paragraaf in de stadsbegroting waarin inzichtelijk wordt:    
a. Op welke beleidsterreinen het College bewust ongelijk en extra wil investeren om kansenongelijkheid tegen te gaan in diverse stadsdelen;    
b. Welke investeringen uit de begroting de diverse specifieke stadsdelen zullen baten en welke daarbij achterblijven;    
c. Wat de beoogde impact daarvan op kansengelijkheid is door heel Nijmegen;   

1e reactie:   De motie vraagt om een beter inzicht waar het college van plan is om ongelijk te investeren om kansengelijkheid te bevorderen. Het bevorderen van 
kansengelijkheid is een belangrijk thema waar we op inzetten, dat blijkt ook uit het coalitieakkoord. In het coalitieakkoord benoemen we dat we onder andere 
via de programma’s onderwijs en werk en inkomen willen investeren in kansengelijkheid. De informatiebehoefte die blijkt uit deze motie is echter breder en 
lijkt ook sterk in te gaan op investeringen in het fysieke domein, zoals investeringen in de openbare ruimte. Hier ligt volgens ons een link met de 
omgevingsvisie. In de omgevingsvisie wordt aandacht gegeven aan rechtvaardigheid. Op dit moment actualiseren we de omgevingsvisie. Hierbij hanteren we 
het principe van een nabije stad. Dat vatten we breed op. We maken zo de verbinding tussen sociale en fysieke thema’s. Dat doen we bijvoorbeeld op het 
thema gezonde leefomgeving. Bij bespreking van de contourennota, waarin de eerste beleidslijnen voor de geactualiseerde omgevingsvisie staan, heeft de 
gemeenteraad besloten om bij de gezonde leefomgeving meer aandacht te hebben voor ruimtelijke en sociale rechtvaardigheid (d.d. 24 april 2024: motie vizier 
op een ruimtelijk rechtvaardig Nijmegen). We verkennen hoe we dit goed kunnen opnemen in de omgevingsvisie. Ruimtelijke en sociale rechtvaardigheid zijn 
belangrijke maar ook abstracte onderwerpen. We zullen eerst goed moeten uitzoeken hoe we een goede verbinding kunnen maken tussen ruimtelijke-sociale 
rechtvaardigheid en een gezonde leefomgeving op basis van de omgevingsvisie. Hiervoor is de uitwerking van de omgevingsvisie op stadsdeelniveau een 
eerste stap. Ook het concept van ongelijk investeren maakt het lastig om de motie naar tevredenheid van de steller te beantwoorden. Meer geld naar scholen 
met een zwaardere weging is een voordehand liggend voorbeeld omdat er een landelijk gehanteerde standaard is waarlangs scholen gewogen worden. Maar 
naar welke criteria zal moeten worden gekeken om te bepalen welke wijken meer investeringen in de openbare ruimte verdienen, is minder eenvoudig. De 
vragen die u graag beantwoord ziet, zijn niet eenvoudig te beantwoorden en we willen inzetten op het spoor van de omgevingsvisie om ruimtelijke en 
rechtvaardigheidsvraagstukken beter met elkaar te verbinden.   

Voortgang:   April 2025: 
We stellen u voor deze motie af te voeren en om het thema rechtvaardigheid te behandelen bij bespreking van de geactualiseerde omgevingsvisie en bij de 
brief over de opbrengst van de dilemmagesprekken Koers 2026, als uw raad deze agendeert voor bespreking, dan wel bij de Stadsbegroting 2026-2029.  
Het college is gestart met het afronden van de omgevingsvisie. Nadat iedereen gedurende zes weken in staat is gesteld een zienswijze in te dienen, zal het 
college toewerken naar een raadsvoorstel. Het is de planning uw raad in de gelegenheid te stellen om september 2025 een besluit te nemen over de 
geactualiseerde omgevingsvisie. In de omgevingsvisie wordt aandacht gegeven aan rechtvaardigheid in een nabije stad. Via de omgevingsvisie is het dan ook 
mogelijk een gesprek te voeren over rechtvaardige ruimtelijke keuzes. Ruimtelijke en sociale rechtvaardigheid zijn belangrijke maar ook abstracte 
onderwerpen. Daarom zullen deze thema’s bij komende actualisaties van de omgevingsvisie verder uitgewerkt worden.  



Daarnaast heeft u bij bespreking van de startnotitie Koers 2026 gesproken over het dilemma: groeiende stad. Bij deze bespreking zijn door uw raad 
opmerkingen gemaakt over investeren in stadsdelen. In het debat zijn echter geen concrete beleidsterreinen en/of stadsdelen gekozen waarin uw raad extra 
wil investeren. De opbrengsten van de bespreking worden verwerkt in een brief, die uw raad voor het zomerreces ontvangt. De koers vindt zijn vertaling in de 
Stadsbegroting, dus ook bij de behandeling daarvan kunt u het gesprek voeren over hoe en waar u wilt investeren. 
 
Oktober 2024: Zie 1ste reactie, geen nieuwe ontwikkelingen. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

  



Motienummer 
156   
   

Onderwerp   
   
   

Datum 
politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste 
indiener   

College 
motie 
afvoeren   

240228.01    Kleine ingreep voor 
ons, wereld van 
verschil voor hen   

28 februari 
2024   

G. Visser    
J. Brom   

Wonen en 
Stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   CDA, GewoonNijmegen.NU 
GroenLinks, Partij voor de Dieren, 
PvdA, SP   

S. van der 
Goes   

  Ja 

                           
   
Inhoud Motie:   Verzoekt het college    

- Samen met pandeigenaren met een plan van aanpak, inclusief eventueel kostenplaatje, te komen om langdurig leegstaande winkelpanden te benutten voor 
een andere functie;    
- In dit plan ook aandacht te hebben voor de noden en wensen van mensen met een belang bij de ontwikkeling, bijvoorbeeld mensen die in de buurt (willen) 
wonen of werken van een stadsontwikkeling, woningzoekend zijn of dak- en thuisloos zijn en aan te geven hoe de gemeente hen actief gaat betrekken bij de 
ontwikkeling;    
- In dit plan vooral aandacht te hebben voor een (tijdelijke) woonfunctie in de eerste plaats en daarnaast ook te kijken naar andere zaken die de sociale 
cohesie in de wijk kunnen bevorderen zoals faciliteiten voor dak- en thuisloze mensen, ontmoetingsplekken en ateliers;    
- De raad dit plan te doen toekomen uiterlijk in Q4 2024.   

1e reactie:   We gaan de motie uitvoeren.   
Deze motie sluit aan op de motie “Meer dan de som der delen”.    
We komen uiterlijk eind Q4 met een Plan van Aanpak waarin we ook reageren op deze motie. We merken daarbij op voorhand op dat er altijd een bepaalde 
mate van leegstand nodig is (“frictieleegstand”) om nieuwe initiatieven vanuit de markt mogelijk te maken. Overigens is het voor eventuele achterblijvers in 
het gebied die wel een commerciële functie blijven uitoefenen niet wenselijk om naast een woonfunctie gevestigd te zijn. Dit tast het commerciële karakter van 
het gebied aan en heeft een weerslag op de bezoekersstromen die dit met zich meebrengt en de uitstraling van een winkelstraat of winkelcentrum. Dit soort 
panden zijn normaliter in eigendom van particuliere vastgoedeigenaren, waardoor de gemeente weinig tot geen invloed heeft op de daadwerkelijke invulling.   

Voortgang:    April 2025: 
In februari 2025 is de Raad geïnformeerd over het Plan van aanpak leegstand (vastgesteld december 2024 door College). Hierin is aandacht voor een 
langdurige kijk op leegstand en maatschappelijke doeleinden van panden in de wijken, in de binnenstad en van panden in gemeentelijk leegstandsbeheer. Wij 
stellen voor om de motie af te voeren. 
 
  Oktober 2024: In september 2024 is Stec Groep onderzoek naar functies in de binnenstad aan het uitvoeren. Dit vormt input voor het plan van aanpak dat gepland staat om in december 
2024 af te ronden. In nauwe samenwerking met Wonen, VSA en MO werken we aan een integrale benadering in het plan van aanpak. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.     

 
  



Motienummer 
157  
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste 
indiener   

College 
motie 
afvoeren   

241009.05    Koeler door bomen én 
ander levend groen   

9 oktober 2024   G. Visser   
N. Vergunst   

Wonen en Stedelijke 
Ontwikkeling   

Arno Koldenhof   GroenLinks, PvdA, SP, 
Partij voor de Dieren    

E. Lauret     Ja 

                           
   
Inhoud Motie:   Binnen de mogelijkheden die er zijn bij de uitwerking van de 'Gebiedsvisie Stationsdistrict':    

1. Naar een maximale invulling met bomen en ander levend groen te streven in de hele stationsomgeving en    
2. Niet alleen te denken aan schaduw en koelte door bomen, maar ook aan schaduw en koelte door ander (overkappend) levend groen, tenminste op die 
plekken waar mensen wachten op taxi's en op/in bussen of waar geen bomen geplaatst kunnen worden door bijvoorbeeld ondergrondse kabels en leidingen,   

1e reactie:   Het college voert de motie uit.    
Ad 1: dit punt sluit naadloos aan op de Gebiedsvisie waarin we bij het derde speerpunt “Openbare ruimte als basis voor verbinding en verblijven” de volgende 
spelregels hebben benoemd:   
1. Inzet op verbonden groen: ecologie, klimaat en recreatief gebruik.    
2. Inrichtingsprincipe: groen tenzij…   
3. Zorgdragen voor gelaagdheid in groen: boomlaag, struiklaag en plantlaag.   
4. Groen betekent volle grond.   
5. Inzet op gezonde leefomgeving die uitnodigt tot ontmoeting, bewegen en rondjes-om.   
Ad 2: In het Stationsdistrict is de ondergrond zo mogelijk nog drukker dan het straatniveau. Het zoeken naar creatieve manieren van schaduw creëren door 
groen nemen we nadrukkelijk mee bij de uitwerking van de plannen. In de gebiedsvisie zijn ook referentiebeelden opgenomen van voorbeelden uit andere 
steden.   

Voortgang:     April 2025:  
Met de raad is bij het vaststellen van de gebiedsvisie afgesproken dat we voor de uitwerking van de diverse projecten in de openbare ruimte en infrastructuur 
separate projectvoorstellen (huidige terminologie: startnotities) ter vaststelling zullen aanbieden. In deze startnotities zullen de noties uit de motie worden 
opgenomen. Wij stellen voor om de motie af te voeren.   

  
  



Motienummer 
158  
   

Onderwerp   
   
   

Datum 
politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste 
indiener   

College 
motie 
afvoeren   

241218.10    Laat de inwoners van 
Nijmegen meepraten 
over de zorg van 
morgen   

18 december 
2024   

G. Visser   Wonen en Stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   GroenLinks, PvdA, 
Stadspartij Nijmegen,     

M. Kraft     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het college op:    

1. Het initiatief te nemen om samen met de raad een inwonersberaad te organiseren. In dit beraad kunnen inwoners van Nijmegen bijdragen aan oplossingen 
voor de doelen van de Nijmeegse Woonzorgvisie 2025-2030, zoals het omgaan met de krapte in zorg en (Wmo-) ondersteuning, hoe de gemeente de inwoners 
kan ondersteunen om meer onderlinge hulp te organiseren, en welk beroep er op inwoners hieromtrent kan worden gedaan.    
2. Voor Q3 een plan hiervoor op te stellen en dit mee te nemen in de stadsbegroting 2026-2029.   

1e reactie:   We werken op dit moment nog aan een uitwerking van de inzet en middelen die nodig zijn om deze motie te kunnen uitvoeren. Vervolgens zullen we in relatie 
tot de andere moties en de acties uit de woonzorgvisie bepalen waar de prioriteit wordt gelegd voor de inzet van capaciteit en middelen.   
Zodra de analyse gereed is, wordt de raad geïnformeerd over de invulling van de verschillende moties.   

Voortgang:     April 2025: 
  We werken op dit moment nog aan een uitwerking van de inzet en middelen die nodig zijn om deze motie te kunnen uitvoeren. Vervolgens zullen we in relatie 
tot de andere moties en de acties uit de woonzorgvisie bepalen waar de prioriteit wordt gelegd voor de inzet van capaciteit en middelen.   
Bij de voortgangsmonitor in Q2 2025, wordt de raad geïnformeerd over de invulling van deze motie.  Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer 
159   
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240605.03    Laat de konijnen niet 
in de koplampen 
kijken   

5 juni 2024   N. Vergunst   Wonen en Stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   Partij voor de Dieren   E. Lauret     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het college op:    

1. Te voldoen aan het Besluit activiteiten leefomgeving artikel 11:27 en de daarin wettelijk verplichte maatregelen te nemen voor de soort Konijn.   
2. Aan de raad uiterlijk een maand voor de start van de werkzaamheden in het plangebied terug te koppelen hoe dit artikel in dit plangebied zal worden 
ingevuld voor de soort Konijn, En gaat over tot de orde van de dag.   

1e reactie:   1. We voeren de motie uit.   
We voldoen aan/ nemen de wettelijke verplichte maatregelen voor de soort konijn in artikel 11:27 van het besluit activiteiten leefomgeving. In de quickscan die 
is uitgevoerd voor Winkelsteeg is benoemd dat in de omgeving van het plangebied waarnemingen van konijn zijn gedaan, dat de groenstructuren in het 
plangebied mogelijk leefgebied zijn van deze soort en dat voor de konijn een vrijstelling geldt in het kader van ruimtelijke ontwikkelingen. Tijdens het nadere 
onderzoek is hier daarom niet specifiek naar gekeken.   
2. We voeren de motie uit.   
We geven invulling aan de algemene zorgplicht en de specifieke zorgplicht (conform artikel 11.27) door voorafgaande aan grootschalige werkzaamheden ons 
er van te verzekeren dat we het konijn niet doden of verstoren in kwetsbare perioden. Dit doen we door een deskundig persoon een veldcontrole uit te laten 
voeren. Daarnaast realiseren we nieuwe groenstructuren en verbindingen in en rond het plangebied die bijdragen aan een geschikt leefgebied voor konijn. 
Tijdens de ontwikkeling van het gebied zullen er regelmatig verschillende werkzaamheden worden opgestart. Het voor alle werkzaamheden de raad 
voorafgaande apart te informeren is onnodig omslachtig. We stellen daarom voor om eenmalig een gericht onderzoek te doen naar konijnen in het plangebied 
en hierover de raad te informeren. Daarnaast voeren we voorafgaande aan de start van werkzaamheden een veldcontrole uit.   

Voortgang:    April 2025:  
Er volgt een raadsinformatiebrief in Q2/Q3 2025 waarin wordt toegelicht hoe invulling wordt gegeven aan deze motie. Wij stellen voor om deze motie nog niet 
af te voeren.   
   
Oktober 2024: We voeren de motie uit zoals bij de 1e reactie op deze motie staat beschreven. Het genoemde onderzoek naar konijnen in het plangebied is nu in uitvoering. Over de 
uitkomsten wordt de raad nader geïnformeerd. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

  
  



Motienummer 
160  
  

Onderwerp  
  
  

Datum 
politieke 
avond  

Portefeuille  
houder  

Programma  Concernmanager  Fractie(s)  Eerste 
indiener  

College 
motie 
afvoeren  

230405.01  Little Green back  5 april 2023  N. Vergunst  Wonen en Stedelijke 
ontwikkeling  

Arno Koldenhof  GroenLinks, 
PvdD, PvdA  

D. Beumer   Nee 

                  

  
Inhoud Motie:  Verzoekt het college   

1. Te onderzoeken en bij de Raad in beeld te brengen wat voor effect het opheffen van de parkeerstrook, die zich in de openbare ruimte rondom het 
bestemmingsplangebied 'Nijmegen centrum - stationsomgeving- 4' bevindt, heeft op de parkeerdruk in de omgeving.   
2. Als de parkeerdruk in de directe omgeving na opheffen van parkeerplaatsen met hetzelfde aantal parkeerders op een acceptabel niveau blijft, 
desbetreffende parkeerstrook (gedeeltelijk) op te heffen, en deze in plaats daarvan te voorzien van groen en/of uitbreiding van 
fietsparkeermogelijkheden.  

1e reactie:  We voeren de motie uit. De genoemde parkeerplaatsen vallen buiten het plangebied van het vast te stellen bestemmingsplan en het eventueel 
opheffen daarvan heeft geen invloed op het vast te stellen bestemmingsplan. Middels een parkeerdrukmeting kan de parkeerdruk van de genoemde 
parkeerplaatsen en de omgeving in beeld worden gebracht. De Nieuwe Markstraat maakt onderdeel uit van de op te stellen gebiedsvisie 
Stationsgebied. De uitvoering van de motie wordt in dit proces opgepakt, zodat dit integraal wordt bekeken.  

Voortgang:  April 2025: 
Er is een parkeerdrukonderzoek uitgevoerd voor de Nieuwe Marktstraat. Dat laat zien dat in de straat ruimte is om parkeerplaatsen in te zetten voor 
groen. De uitwerking hiervan én de inrichting van de openbare ruimte rondom Merleyn nemen we op in het projectvoorstel voor dit deelgebied in 
het Stationsdistrict. Het projectvoorstel voor dit deelgebied wordt naar verwachting eind 2025 voorgelegd ter besluitvorming. Wij stellen voor om de 
motie nog niet af te voeren. 
  
Oktober 2024: In de gebiedsvisie Stationsdistrict staat dat er geen belemmeringen zijn om het aantal parkeerplaatsen te verminderen.  Voorgesteld wordt om de Nieuwe Marktstraat in te 
richten als leefstraat, met onder meer extra vergroening. Na vaststelling van de gebiedsvisie komt hiervoor een concreet projectvoorstel. Wij stellen voor om de motie nog niet af te 
voeren.  
April 2024: De onderzoeken zijn afgerond. De analyse en verwerking ervan nemen we mee in de uitwerking van de gebiedsvisie voor het stationsgebied. We stellen voor om de motie nog 
niet af te voeren.  
Oktober 2023: De parkeerdrukmeting wordt najaar 2023 uitgevoerd. Het ontwerp voor de nieuwe situatie is onderdeel van de gebiedsvisie stationsgebied die momenteel opgesteld wordt 
(vaststelling in de eerste helft van 2024). Het ontwerp is afhankelijk van de uitkomsten van het onderzoek. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.  

  



 

Motienummer 
161   
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

230405.03   Locus optimus (de 
beste plek)   

5 april 2023   N. Vergunst /    T. 
van Elferen   

Wonen en Stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   GewoonNijmegen. 
NU, PvdD, SP, 
Stadspartij Nijmegen   

R. Thomassen     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Verzoekt het college om:    

1. Met het Ontwikkelbedrijf Waalfront in gesprek te gaan over het ontbinden van de overeenkomst met Stichting De Uitkijk en daarmee het afzien van 
verhuizing van het kunstwerk Gezicht van Nijmegen naar het Waalfront    
2. Het Ontwikkelbedrijf Waalfront daarvoor financieel te compenseren voor het bedrag van € 40.000 en dit te dekken uit: a. €15.000 uit het nog niet uitgekeerde 
kunstenaarshonorarium voor Stichting De Uitkijk b. €25.000 uit het programma citymarketing    
3. In de GREX Waalsprong een bedrag van € 7.500 te besteden voor aanschaf van het Gezicht op Nijmegen voor de Locatie Veur Lent en dit op te nemen in de 
ontwerp- en aanlegkosten voor park Yeur Lent.   
4. Aan het Uitvoeringsprogramma Kunst in de Openbare Ruimte 2023-2024 (begroot saldo eind 2024 = € 330.348)' een extra opdracht toe te voegen en samen 
met de stad invulling te geven aan de realisatie van een kunstwerk in de openbare ruimte dat herinnert aan het Romeinse verleden van de stad en Ulpia 
Noviomagus Batavorum in het bijzonder.    
5. Daarvoor in gesprek te gaan met Ontwikkelbedrijf Waalfront om middelen vrij te maken uit het herinrichtingsplan Waalfront voor ontwerp en realisatie van 
een nieuw kunstwerk en indien noodzakelijk aanvullende middelen uit de Reserve Kunst in de Openbare Ruimte in te zetten.   

1e reactie:   We voeren de motie uit. Het kunstwerk “Het gezicht van Nijmegen” blijft op Veur-Lent staan. Wij hebben de openstaande verplichtingen ten aanzien van de 
kunstenaar en het Ontwikkel Bedrijf Waalfront afgehandeld. Voor wat betreft de punten 4 en 5 is toegezegd de mogelijkheden te onderzoeken. Wij komen hier 
in een later stadium op terug.   

Voortgang:   April 2025:  
Het ontwerp van de inrichting landtong is nog in ontwikkeling. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.  
 
Oktober 2024: Het eerste deel van de motie is uitgevoerd (Veur-Lent). De nieuwe opdracht voor het Waalfront hangt samen met het ontwerp van de inrichting van de landtong, die nog niet 
defintief is. Wij zijn hierover in gesprek met het Ontwikkelbedrijf Waalfront. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
April 2024: Overleg is opgestart met Ontwikkelingsbedrijf Waalfront. Bij de uitvoering van het omgevingsplan  zal dit planonderdeel verder worden uitgewerkt en zal er invulling worden 
gegeven aan een kunstwerk in relatie tot het Romeins verleden van de stad Ulpia Noviomagus Batavorum. Realisatie wordt verwacht in 2027. We stellen voor om de motie nog niet af te 
voeren.   
Oktober 2023: Onderdeel 4 en 5 zijn nog onderdeel van gesprekken met het ontwikkelbedrijf. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

  
  



Motienummer 
162   
   

Onderwerp   
   
   

Datum 
politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste 
indiener   

College 
motie 
afvoeren   

240228.03    Meer dan de som 
der delen   

28 februari 
2024   

G. Visser   
J. Brom   

Wonen en 
Stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   CDA, 
GewoonNijmegen.NUGroenLinks, 
Partij voor de Dieren, PvdA, SP   

C. Brand     Ja 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het college op:    

1. Om uiterlijk in Q4 van 2024 met een plan naar de raad te komen waarin inzichtelijke wordt gemaakt welke winkelpanden die niet meer ingezet gaan worden 
voor detailhandel, horeca en/of dienstverlening, al dan niet tijdelijk, omgezet kunnen worden in woonruimte.    
a. Hierbij te kijken naar panden die al een dubbele bestemming hebben (wonen en bedrijvigheid).    
b. Het hierbij aantrekkelijk te maken deze panden te splitsen, ten einde meer woonruimte te creëren voor meer mensen, door bijvoorbeeld korting te geven op 
leges of anderszins.    
En gaat over tot de orde van de dag.   

1e reactie:   We gaan de motie uitvoeren.   
We zullen een onderzoek uitvoeren naar de staat van de veronderstelde leegstand.   
Brengen daarbij in kaart welke panden leegstaan en welke bestemming daar op zit. Op basis daarvan wordt een Plan van Aanpak opgesteld hoe deze 
eventuele leegstand aan te pakken. We komen hier uiterlijk Q4 op terug. We merken daarbij op voorhand ook op dat er altijd een bepaalde mate van leegstand 
nodig is (“frictieleegstand”) om nieuwe initiatieven  vanuit de markt mogelijk te maken ten behoeve van de Nijmeegse economie.   

Voortgang:    April 2025:  
De raad is geïnformeerd over het onderzoek van Stec Groep, met het plan van aanpak leegstand. Stec Groep heeft inzichtelijk gemaakt waar wonen mogelijk is 
in winkelpanden, in het plan van aanpak staan maatregelen hiervoor beschreven. Wij stellen voor om de motie af te voeren. 
 
Oktober 2024: In september 2024 is Stec Groep onderzoek naar functies in de binnenstad aan het uitvoeren. Dit vormt input voor het plan van aanpak dat gepland staat om in december 
2024 af te ronden. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer 
163   
   

Onderwerp   
   
   

Datum 
politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste 
indiener   

College 
motie 
afvoeren   

241218.05    Meer housing first in 
Nijmegen   

18 december 
2024   

G.. Visser   Wonen en Stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   CDA, GroenLinks, Partij 
voor de Dieren, PvdA   

S. van der Goes     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het college op    

1. Een ambitie te formuleren om het aantal housing first-trajecten (voor volwassenen én jongeren) verder uit te breiden dan nu gepland is en de raad te 
informeren over hoe we meer trajecten de komende jaren kunnen gaan plannen, en daarbij uit te leggen hoeveel dat er gaan worden en waarom dat aantal 
gekozen is;    
2. De raad hierover te informeren vóór behandeling van het Koersdocument in 2025.   

1e reactie:   We zullen de motie uitvoeren.   
We gaan de komende maanden (o.a. samen met in Nijmegen actieve corporaties en zorgpartijen) aan de slag met het ontwikkelen van een regionaal Actieplan 
Tegengaan Dak- en Thuisloosheid. Daarnaast onderzoeken we onder welke voorwaarden we Housing First voor jongvolwassenen in Nijmegen kunnen 
realiseren. Voor beide ontwikkelingen maken we gebruik van praktijkervaringen op het project Housing First in Nijmegen. Deze twee ontwikkelingen zijn input 
om een ambitie op Housing First te formuleren en een eerste inschatting van de additionele kosten te maken. We stellen voor om de Raad in Q2 middels een 
raadsbrief over de voortgang te informeren.   

Voortgang:     April 2025: 
Zie 1ste reactie, nog geen nieuwe ontwikkelingen. We stellen voor de motie nog niet af te voeren.  

 
  



Motienummer 
164   
   

Onderwerp   
   
   

Datum 
politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste 
indiener   

College 
motie 
afvoeren   

241218.05    Meer housing first in 
Nijmegen   

18 december 
2024   

G.. Visser   Wonen en Stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   CDA, GroenLinks, Partij 
voor de Dieren, PvdA   

S. van der Goes     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het college op    

1. Een ambitie te formuleren om het aantal housing first-trajecten (voor volwassenen én jongeren) verder uit te breiden dan nu gepland is en de raad te 
informeren over hoe we meer trajecten de komende jaren kunnen gaan plannen, en daarbij uit te leggen hoeveel dat er gaan worden en waarom dat aantal 
gekozen is;    
2. De raad hierover te informeren vóór behandeling van het Koersdocument in 2025.   

1e reactie:   We zullen de motie uitvoeren.   
We gaan de komende maanden (o.a. samen met in Nijmegen actieve corporaties en zorgpartijen) aan de slag met het ontwikkelen van een regionaal Actieplan 
Tegengaan Dak- en Thuisloosheid. Daarnaast onderzoeken we onder welke voorwaarden we Housing First voor jongvolwassenen in Nijmegen kunnen 
realiseren. Voor beide ontwikkelingen maken we gebruik van praktijkervaringen op het project Housing First in Nijmegen. Deze twee ontwikkelingen zijn input 
om een ambitie op Housing First te formuleren en een eerste inschatting van de additionele kosten te maken. We stellen voor om de Raad in Q2 middels een 
raadsbrief over de voortgang te informeren.   

Voortgang:     April 2025: 
Zie 1ste reactie, nog geen nieuwe ontwikkelingen. We stellen voor de motie nog niet af te voeren.  

  



Motienummer 
165   
   

Onderwerp   Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

211020.06    Meer regie over 
Nijmeegse 
huisvesting   

20 oktober 2021   G. Visser   Wonen en Stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   SP   B. Markovic     Nee 

   
Inhoud Motie:   Roept het college op:    

1. Met woningcorporaties samen stevig in te zetten op het behalen van het de gestelde doelen in 2025, te weten 1000 extra sociale woningen en bij te sturen 
waar nodig en hiervoor jaarlijks terug te koppelen aan de raad waar knelpunten zitten en daarbij concrete verbetersuggesties te formuleren.   

1e reactie:   Het aanvaarde punt 1 van deze motie wordt uitgevoerd.    
Op 11 december 2020 hebben de woningcorporaties, huurdersorganisaties en de gemeente Nijmegen via de Samenwerkingsagenda Wonen 2021-2025 
meerjarige prestatieafspraken ondertekend. Hierin is de meerjarige samenwerking beschreven op diverse woon gerelateerde thema’s zoals voldoende 
beschikbare en betaalbare woningen, duurzaamheid, leefbaarheid en wonen met zorg. Zie hiervoor de brief aan de raad van 21 december 2021, 
Prestatieafspraken met Platform Nijmeegse Woningcorporaties en huurdersorganisaties 2022. De brief treft u als bijlage aan.    
Daarnaast ontvangt uw raad jaarlijks een monitoringsbrief over de resultaten van het voorgaande jaar.    

Voortgang:     April 2025:  
De monitoringsbrief over 2024 volgt vermoedelijk in mei /juni 2025. Medio 2026 is het beeld over de periode 2021- 2025 compleet. Wij stellen voor om de motie 
nog niet af te voeren. 
   
PA 18 december 2024: Vriendelijke verzoek deze motie niet af te voeren, met dezelfde reden als een half jaar geleden en een jaar geleden. Het is nog geen 2025.   
Oktober 2024: Deze motie is sinds 2021 in uitvoering en we zetten stevig in op verhoging van het aantal sociale huurwoningen, zo maken we jaarlijks afspraken hierover met de corporaties 
in de prestatieafspraken en spreken we regelmatig met de corporaties over de plannen, de programmering, eventuele knelpunten en oplossingen om de sociale voorraad te vergroten en 
daarin te versnellen. Jaarlijks wordt u over de programmering en woningbouwaantallen van de corporaties geïnformeerd via de monitoringsbrief. Wij stellen voor om de motie af te voeren.   
Pa 3 juli 2024: De motie kan (nog) niet worden afgevoerd, met dezelfde reden als een halfjaar geleden. Het is nog geen 2025.   
April 2024: In de komende monitoringsbrief zal het college in samenwerking met de corporaties duidelijkheid geven over de meest recente cijfers. Die monitoringsbrief wordt in mei / juni 
2024 aan de raad geleverd. Wat we nu zien, is dat de corporaties goed op schema liggen. Ook de prestatieafspraken over de woningbouwproductie, zoals vervat in de 
Samenwerkingsagenda 2021 – 2025, worden zeer waarschijnlijk dit jaar behaald in plaats van in 2025. Wat we ook zien, is dat de corporaties in 2021 voor 1.411 woningen aan plannen 
hadden voor de periode 2021 t/m 2025. In 2023 geven de corporaties aan dat er plannen voor 1.572 woningen zijn, voor dezelfde periode. De jaarlijkse oplevering van de monitoringsbrief – 
waarin dus ook het aantal sociale huurwoningen wordt bijgehouden – is een prestatieafspraak. Gezien deze prestatieafspraak, gezien de genoemde woningbouwaantallen (aanzienlijk meer 
dan 1.000 woningen) en ook gezien de raadsbrief over het tripartiete overleg van 2023 (waarin expliciet op dit onderwerp wordt ingegaan) stellen we voor om de motie af te voeren.    
PA 20 december 2023: De motie roept op "Met woningcorporaties samen stevig in te zetten op het behalen van het de gestelde doelen in 2025, te weten 1000 extra sociale woningen en bij te 
sturen waar nodig en hiervoor jaarlijks terug te koppelen aan de raad waar knelpunten zitten en daarbij concrete verbetersuggesties te formuleren." Het is nog geen 2025. Los van het feit 
dat we een monitoringsbrief krijgen in voorjaar 2024.   
Oktober 2023: Dit voorjaar heeft de raad een monitoringbrief ontvangen. Uit de brief blijkt dat het aantal gebouwde sociale huurwoningen goed op schema ligt. In het voorjaar van 2024 
ontvangt de raad een nieuwe monitoringsbrief, waarin teruggekeken zal worden op 2023. De jaarlijkse oplevering van de monitoringsbrief – waarin ook het aantal sociale huurwoningen 
wordt bijgehouden – is een prestatieafspraak. We stellen voor om de motie af te voeren.    
Mei 2023: Geen aanvullende opmerkingen t.a.v. oktober 2022. In mei / juni 2023 zal ons college opnieuw een monitoringsbrief richten aan de raad, waarin dan ook een update zal worden 
gegeven van de ontwikkeling van de sociale woningvoorraad. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
Oktober 2022: Op 27 juni 2022 heeft het college de raad met een monitoringsbrief geïnformeerd over de stand van zaken aangaande de uiteenlopende doelen zoals die zijn vervat in de 
Samenwerkingsagenda Wonen 2021 – 2025. Hierbij is ook een overzicht gegeven van het aantal sociale huurwoningen in de gemeente. Op  28 september 2022 heeft de raad deze brief 
(inclusief bijlagen) als ingekomen stuk in behandeling genomen. Het algemene beeld is dat de woningbouwproductie van sociale huurwoningen goed op schema ligt. In mei / juni 2023 zal 



het college opnieuw een monitoringsbrief richten aan de raad, waarin dan ook een update zal worden gegeven van de ontwikkeling van de sociale woningvoorraad. We stellen voor de 
motie nog niet af te voeren.   
Mei 2022: De raad ontvangt een monitoringsbrief over de stand van zaken van de uitvoering van de prestatieafspraken naar verwachting in juni 2022. Deze is nu ambtelijk in voorbereiding. 
Deze brief geeft inzicht of het behalen van de gestelde doelen op schema liggen. Hangende deze brief stellen we voor deze motie nog niet af te voeren.    

  
  



Motienummer 
166   
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

230712.03    Mobiliteit in balans   12 juli 2023   N. Vergunst   Wonen en Stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   CDA, D66, Stadspartij 
Nijmegen   

R. Thomassen     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Verzoekt het college om:    

1. De monitoring door de mobiliteitsregisseur te benutten om een mobiliteitsbalans te ontwikkelen en daarmee jaarlijks aan de gemeenteraad verslag te doen 
over het behalen van de doelstellingen en het succes van de mobiliteitsstrategie Winkelsteeg. 2. Daarom een terugkerende rapportagemethodiek te 
ontwikkelen waarin in ieder geval de volgende informatie geboden wordt:    
a. Een samengevat verslag van de voortgang van het maken van afspraken tussen gemeente, projectontwikkelaars en mobiliteitsaanbieders en de knelpunten 
en oplossingsrichtingen die daarin meegenomen zijn.    
b. Een set indicatoren die over lange termijn een objectief beeld geven van in ieder geval de ontwikkeling van mobiliteitsgedrag, van parkeerplaatsen en 
beschikbaarheid van OV en deelmobiliteit en van de parkeerdruk in het plangebied en de aangrenzende wijken.   

1e reactie:   Het college gaat aan de slag met de uitvoering van deze motie, op een later moment wordt een inhoudelijke reactie gegeven op de moti   
Voortgang:    April 2025:  

Er lopen een aantal aanbestedingstrajecten (“tenders”) voor de realisatie woningbouw binnen Winkelsteeg, waarin ook de mobiliteitsstrategie is 
meegenomen. Na gunning en de planuitwerking zal er meer inzicht ontstaan over hoe de mobiliteitsstrategie ingevuld kan worden op de verschillende 
locaties. Het monitoringsprogramma MER Winkelsteeg is naar verwachting in Q2 2025 gereed. Vervolgens geven we ook invulling aan de indicatoren voor de 
mobiliteitsontwikkeling. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren. 
   
Oktober 2024: Er lopen een aantal aanbestedingstrajecten (“tenders”) voor de realisatie woningbouw binnen Winkelsteeg, waarin ook de mobiliteitsstrategie is meegenomen. Na gunning 
en de planuitwerking zal er meer inzicht ontstaan over hoe de mobiliteitsstrategie ingevuld kan worden op de verschillende locaties. Het monitoringsprogramma MER Winkelsteeg is naar 
verwachting eind 2024 / begin 2025 gereed. Parallel hieraan geven we ook invulling aan de indicatoren voor de mobiliteitsontwikkeling. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
April 2024: Het verzoek rondom de monitoring van de mobiliteitsstrategie wordt meegenomen in het monitoringsprogramma MER.  In het tweede kwartaal van dit jaar zal het 
monitoringsprogramma MER in definitieve vorm worden opgezet. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
Oktober 2023: We hebben aangeven de MER Winkelsteeg aan te vullen met een monitoringsprogramma. Einde van het jaar wordt gestart met het opstellen van een voorstel hiervoor. In dit 
voorstel wordt ook dit verzoek meegenomen. De raad wordt geïnformeerd over de opzet van het monitoringsprogramma. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer 
167  
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240424.07    Nabijheid in de nabije 
stad   

24 april 2024   N. Vergunst   Wonen en Stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   CDA, GroenLinks, PvdA, 
SP, Stadspartij 
Nijmegen   

D. Beumer     Ja 

                            
   
Inhoud Motie:   Roept het college op    

1. De definitie van de 'nabije stad' te verbreden naar een gedeelde stad door te verwerken dat de nabije stad ook gaat over het belang van gemeenschap in de 
stad, waarin mensen elkaar kunnen ontmoeten, ondersteunen en waarin mensen zeggenschap hebben over hun leefomgeving. Daarnaast is dit een stad waar 
inwoners in hun buurt voldoende voorzieningen zoals groen, cultuur, kunst, sport, onderwijs, zorg, speelvoorzieningen en ruimte voor ontmoeten moeten 
hebben zodat zij fijn kunnen wonen in een diverse en groene wijk waar een gemeenschap tot bloei kan komen;    
2. Om een actieve rol te nemen in de bouw van gemeenschapen binnen de stad, waarin mensen zeggenschap hebben over hun eigen leefomgeving, 
zorgdragen voor hun buren en voor de omgeving waarin zij wonen en waarbinnen mensen de ruimte hebben om elkaar te ontmoeten en dit te benadrukken in 
de actualisatie van de omgevingsvisie en daarbuiten.   

1e reactie:   We voeren de motie uit.   
Een groot deel van de onderwerpen uit deze motie komt al terug in de huidige omgevingsvisie, of in de contourennota. Daarin wordt de nabije stad al breder 
opgevat. Het nemen van een actieve rol in de bouw van gemeenschappen binnen het kader van de omgevingsvisie (die over de fysieke leefomgeving gaat), 
vraagt uitzoekwerk. In de geactualiseerde omgevingsvisie verwerken we deze uitkomsten.   

Voortgang:    April 2025:  
Het college werkt aan de ontwerp-omgevingsvisie die medio maart ter inzage wordt gelegd. Hierin is de definitie van de nabije stad breder gemaakt. Via de 
omgevingsvisie is het niet mogelijk om een actieve rol te nemen in de bouw van gemeenschappen in de stad. Wel worden via de ambitie om ontmoeting te 
stimuleren randvoorwaarden geschapen waarbinnen inwoners zelf aan de slag kunnen met het bouwen van gemeenschappen. Wij stellen voor om de motie af 
te voeren. 
   
Oktober 2024: Geen nieuwe ontwikkelingen. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer 
168  

Onderwerp  Datum politieke 
avond  

Portefeuille  
houder  

Programma  Concernmanager  Fractie(s)  Eerste indiener  College 
motie 
afvoeren  

20190227.02   Neem onze 
inwoners serieus en 
niet bij de neus  

27 februari 2019  N. Vergunst  Wonen en Stedelijke 
ontwikkeling  

Arno Koldenhof  Gewoon Nijmegen,  
Stadspartij DNF, 
PvdA, 
VoorNijmegen.NU  

C. Brand   Ja 

  
Inhoud Motie:  Verzoekt het college:  

1. bij de inrichting van het gebied Lentse Plas en Oosterhoutse Plas een overleg met de diverse werkgroepen van de Klankbordgroep Landschapszone te 
initiëren over een feitelijk en concreet inrichtingsplan waarbij in elk geval wordt gesproken over verkeersveilige fiets- en looproutes, aanleg van parkeerkoffers 
en inclusie van groen en biodiversiteit.  
2. De Raad te zijner tijd te informeren over het definitieve inrichtingsplan en de wijze van afstemming met de Klankbordgroep.  

Voortgang:   April 2025:  
In februari 2025 is de koopovereenkomst gesloten met de ontwikkelaar voor de realisatie van 30 woningen Oosterhoutse Plas. Deze ontwikkelaar gaat ook de 
buitenruimte realiseren. Parallel aan het proces van de tender hebben we het overleg gevoerd met de bewonersgroep Onze Plas over de inrichting van de 
groengebieden aangrenzend aan de locatie voor drijvende woningen. Het plan dat met de bewoners is ontwikkeld heeft de naam 'Vlinderbos' gekregen. 
Inmiddels heeft de werkgroep Onze Plas bevestigd akkoord te zijn met het ontwerp van het Vlinderbos. Volgend op de planning van realisatie drijvende 
woningen kan het Vlinderbos worden aangelegd. We stellen voor om de motie af te voeren.  
  
Oktober 2024: In september 2024 heeft de voorlopige gunning plaatsgevonden op basis van de tender voor realisatie van 30 woningen Oosterhoutse Plas. Parallel aan de tender hebben we 
het overleg gevoerd met de bewonersgroep Onze Plas over de inrichting van de groengebieden aangrenzend aan de locatie voor drijvende woningen. Het plan dat met de bewoners is 
ontwikkeld heeft de naam 'Vlinderbos' gekregen. Inmiddels heeft de werkgroep Onze Plas bevestigd akkoord te zijn met het ontwerp van het Vlinderbos. Volgend op de planning van 
realisatie drijvende woningen kan het Vlinderbos worden aangelegd. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.  
April 2024: In februari 2024 is de tender voor de 30 woningen Oosterhoutse Plas in de markt gezet. Parallel voeren we het overleg met de bewonersgroep Onze Plas over de inrichting van de 
groengebieden aangrenzend aan de locatie voor drijvende woningen. Op het moment dat het ontwerp met de bewonersgroep kan worden afgerond zal de raad daarover geïnformeerd 
worden. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.  
Oktober 2023: Zomer 2023 zijn alle projecten weer opgepakt en maken we een nieuwe start. Documenten uit 2021 worden via een review geactualiseerd. Voor het project Drijvend wonen 
Oosterhoutse Plas hebben we de ervaringen vanuit Lentse Plas kunnen gebruiken om de vraag aan de markt beter te formuleren. Ook gaan we in gesprek met inwoners en diverse 
werkgroepen. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.  
Mei 2023: Als vervolg op de beantwoording van oktober 2022 is er geen vooruitgang is geboekt vanwege een capaciteitstekort. Inmiddels is er een projectleider toegewezen aan het project 
en wordt in april 2023 de beoogde tender opgestart. De tender is dus vertraagd.  Voor de Lentse Plas is de inrichting afgerond, de verwachting is dat in het voorjaar van 2023 alles wordt 
opgeleverd. De raad zal nu in Q3 2023 over de resultaten worden geïnformeerd. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.  
Oktober 2022: Het was de bedoeling dat we in het voorjaar 2022 voor de drijvende woningen Oosterhoutse Plas een tender in de markt zouden zetten. Het inrichtingsplan zou dan 
voorwaardelijk zijn maar we willen wel graag een oordeel van de toekomstige ontwikkelaar kennen op het omgevingsplan. De tender is dus vertraagd en wordt in het vierde kwartaal van 
2022 alsnog in de markt gezet. Daarna wordt de raad per brief geïnformeerd. Voor de Lentse Plas is de inrichting afgerond, de verwachting is dat in het voorjaar van 2023 alles wordt 
opgeleverd.   
Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
Mei 2022: Wij zullen de raad binnenkort middels een brief informeren. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.  
Oktober 2021: Het inrichtingsplan voor de Oosterhoutse Plas is nagenoeg gereed. Wij zullen de raad hierover per brief informeren.  
Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.  



Mei 2021: Zoals al in nov 2020 gemeld is de werkgroep voor de inrichting openbare ruimte bij de drijvende woningen Oosterhoutse plas  bezig om met de gemeente het schetsontwerp af te 
ronden. Dit ontwerp wordt meegenomen bij het nog nader op te stellen selectiedocument in het kader van de tender Oosterhoutse Plas. De gesprekken verlopen constructief en zijn dus 
voor deze fase bijna afgerond. Er blijft contact gehouden worden met deze groep in het vervolgproces. Voor de Lentse Plas is het ontwerp, afgestemd met de werkgroep, gereed. Dit plan 
wordt dan ook al binnenkort uitgevoerd. Na gereedkomen van het ontwerp Oosterhoutse Plas zal de raad in Q3 2021 geïnformeerd worden over beide plannen. Wij stellen voor om deze 
motie nog niet af te voeren.  
November 2020: De werkgroep voor de inrichting openbare ruimte bij de drijvende woningen Oosterhoutse plas is bezig om het schetsontwerp te maken. Dit ontwerp wordt meegenomen 
bij het nog nader op te stellen selectiedocument in het kader van de tender Oosterhoutse Plas. De gesprekken verlopen constructief en zijn voor deze fase bijna afgerond. Er blijft contact 
gehouden worden met deze groep in het vervolgproces. Voor de Lentse Plas is het ontwerp, afgestemd met de werkgroep, gereed. Dit plan zal dan ook uitgevoerd worden. Na gereedkomen 
van het ontwerp Oosterhoutse Plas zal de raad geïnformeerd worden over beide plannen. Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren.  
Juni 2020: In samenspraak met de werkgroep is voor de Lentse Plas een definitief inrichtingsplan gemaakt. Er zijn twee bijeenkomsten geweest. Er is o.a. gesproken over de looproute, 
zoveel mogelijk beperken van autoverkeer en de inrichting van de parkeerkoffers met groen en dergelijke. Voor de Ooosterhoutse Plas wordt de werkgroep nu opgestart. De komende 
maanden zal hier een schetsontwerp worden gemaakt en worden uitgangspunten geformuleerd, die als basis dienen voor de uitwerking door een nog te selecteren ontwikkelende partij 
voor de woningen in de Oosterhoutse Plas. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.  
December 2019: Het overleg met werkgroepen bewoners is gestart. Er is nog geen definitief inrichtingsplan. Wij stellen voor deze motie nog niet af te voeren.  
Juni 2019: De wethouder heeft op 13 februari 2019 de volgende toezegging gedaan: voor wat betreft de contacten met bewoners zal gebruik gemaakt blijven worden van de klankbordgroep 
en/of werkgroepen. Inmiddels is de klankbordgroep Ontgrondingen bijgepraat over alle ontwikkelingen op en rond de plassen. Met vertegenwoordigers van bewoners zijn contacten gelegd 
om tot afspraken te komen tot het formeren van één of twee werkgroepen. Het is in dit kader wel goed te vermelden dat er vanuit de bewoners twee beroepzaken zijn ingediend bij de Raad 
van State.  Wij stellen voor om deze motie nog niet af te voeren.  

  



Motienummer 
169  
  

Onderwerp  
  
  

Datum 
politieke 
avond  

Portefeuille  
houder  

Programma  Concernmanager  Fractie(s)  Eerste 
indiener  

College 
motie 
afvoeren  

231101.04  Nieuw! Nu nog 
beter!! Ons 
reclamebeleid  

1 november 
2023  

J.P.  Broeren Wonen en 
Stedelijke 
ontwikkeling 

Arno Koldenhof  Stadspartij 
Nijmegen  

W. Grutters   Nee 

                  
  

Inhoud 
Motie:  

Verzoekt het college om:   
1. Het gemeentelijk reclamebeleid te actualiseren en daarin meer dan het huidige beleid rekening te houden met de huidige behoeften van 
ondernemers en ontwikkelingen in de gemeente   
2. Een participatietraject te starten door een open en inclusieve dialoog te voeren met ondernemers en winkeliers om hun ideeën en behoeften te 
vertalen in het nieuwe beleid.  

1e reactie:  We voeren de motie uit:  
Samen met de diverse ambtelijke afdelingen gaan we aan de slag om het beleid te actualiseren en daarbij de opgedane ervaringen verwerken.  

Voortgang:  
  
  

 April 2025:   
Geen nieuwe ontwikkelingen. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren. 
  
Oktober 2024: Er wordt gewerkt aan nieuw reclamebeleid, de verwachting is dat dit nieuwe beleid medio 2025 voorgelegd kan worden aan de raad ter vaststelling. Wij stellen voor om de 
motie nog niet af te voeren.  
April 2024: Geen nieuwe ontwikkelingen t.o.v. onze eerste reactie, wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.  

 

  



Motienummer 
170   
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240703.10   Onderzoek maatwerk 
parkeertarieven - een 
reddingsboei voor 
onze sporters!   

3 juli 2024   N. Vergunst   Wonen en Stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   Stadspartij Nijmegen   W. Grutters     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Verzoekt het college om:    

1. De doelgroepen in de eerder aangenomen motie het "Onderzoek naar gevolgen en oplossingen parkeerschaarste bewonersparkeren" uit te breiden naar 
bezoekers van het sport- en zwemcomplex in de Winkelsteeg, met bijzondere aandacht voor differentiatie en maatwerk in parkeertarieven.    
2. Specifiek te kijken naar de mogelijkheden om betaalbare parkeertarieven te hanteren voor sporters en ouders van kinderen die op zwemles zitten, zodat 
parkeren betaalbaar en toegankelijk blijft voor degenen die geen redelijk alternatief hebben in OV of fiets.    
3. Samen met deze specifieke groepen en of sportaanbieders in gesprek te gaan over mogelijke maatwerkoplossingen voor de uitdagingen van 
parkeerschaarste en betaalbaarheid.    
4. De resultaten op het onderzoek naar motie "Onderzoek naar gevolgen en oplossingen parkeerschaarste bewonersparkeren" en deze nieuwe 
onderzoeksvragen gelijktijdig te presenteren.    
5. Een financieel plan te ontwikkelen voor de implementatie van mogelijke maatregelen, met onderzoek naar de dekking van gederfde inkomsten of extra 
kosten via exploitatiebudgetten, subsidies of andere bronnen.   

1e reactie:   We nemen de motie mee met de verdere uitwerking van de regeling. Planning is om in het vierde kwartaal van 2024 het fonds open te kunnen stellen voor 
indiening van projecten, daarna te beoordelen en toe te kennen.      

Voortgang:    April 2025:  
In Q2 komt het college met een terugkoppeling over het onderzoek naar mobiliteitsongelijkheid. Op basis daarvan zullen we bezien welke aanvullende vragen 
nog beantwoord moeten worden om zowel de vragen uit de motie parkeerschaarste als de vragen uit deze motie te beantwoorden.  Wij stellen voor om de 
motie nog niet af te voeren. 
     
Oktober 2024: Op dit moment voert een extern bureau voor de gemeente Nijmegen een onderzoek uit naar aanleiding van deze motie. De uitkomsten van dit onderzoek vormen input voor 
zowel de vragen aangaande het ‘Onderzoek naar gevolgen en oplossingen parkeerschaarste bewonersparkeren’ als deze motie ‘onderzoek maatwerk parkeertarieven’. Op dit moment 
wachten we daarom de resultaten van het onderzoek af. Afhankelijk van de uitkomsten hiervan, wordt bekeken welke aanvullende onderzoeksbehoefte er is om de vragen uit de beide 
moties te kunnen beantwoorden. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

   
  
  



Motienummer 
171   
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240424.06    Ook voor dieren een 
aantrekkelijke stad   

24 april 2024   N. Vergunst   Wonen en Stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   CDA, GroenLinks, SP,   
Partij voor de Dieren,    

E. Lauret     Ja 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het college op:    

In de contourenvisie en de omgevingsvisie ook aandacht te (blijven) besteden aan de belangen van dieren en deze daarin stevig te verankeren,   
1e reactie:   We voeren de motie uit.   

We voeren deze motie binnen het kader van de Omgevingswet uit. Dat betekent dat we via het biodiversiteitsbeleid, zoals de Biodiversiteitsagenda en de 
Toolbox natuurinclusief bouwen, blijven inzetten op goede plekken voor dieren. Het welzijn van gehouden dieren (huis- en hobbydieren) is geen onderdeel van 
de Omgevingswet. Daarom nemen we dit niet mee in de omgevingsvisie.   

Voortgang:     April 2025:  
  Het college werkt aan de ontwerp-omgevingsvisie. Hierin is aandacht voor de belangen van dieren. Wij stellen voor om de motie af te voeren. 
   
Oktober 2024: Geen nieuwe ontwikkelingen. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer 
172   
   

Onderwerp   
   
   

Datum 
politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste 
indiener   

College 
motie 
afvoeren   

250129.15    Overal schoon water   29 januari 2025   N. Vergunst   Wonen en Stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   Partij voor de Dieren   E. Lauret     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Verzoekt het college:    

1. Een goede kwaliteit van de oppervlaktewateren in de gemeente op te nemen in de omgevingsvisie;    
2. De samenwerking met Rijksoverheid, waterschap, provincie etc. vanuit het Deltaprogramma te intensiveren om de oppervlaktewaterkwaliteit in Nijmegen zo 
snel mogelijk op het gewenste niveau te brengen;    
3. Te onderzoeken wat de gemeente verder nog kan doen om de waterkwaliteit in Nijmegen te verbeteren;    
4. Hierover uiterlijk in Q3 te rapporteren aan de raad,   

1e reactie:   We voeren deze motie uit   
1. In de omgevingsvisie is het volgende over oppervlaktewateren opgenomen:    
- Paragraaf 4.5.6 (pgn 108): ‘We streven daarom naar een robuust watersysteem, waarbij:     
We bijdragen aan voldoende, schoon en ecologisch waardevol oppervlaktewater, waarbij de invloed vanuit het stedelijk afvalwater geminimaliseerd is;    
- Afval- en hemelwater (pgn 110): ‘Zeker in gebieden waar het hemelwater in de bodem of het oppervlaktewater verwerkt wordt, streven we ernaar, dat dit 
water zo schoon mogelijk is en dat dit niet tot uitloging van bodemverontreiniging leidt.’    
- Oppervlaktewater (pgn 110): ‘We zetten ons in voor een zo natuurlijk mogelijke inrichting van ons oppervlaktewater, waarbij we de belevings- en 
gebruikswaarde van het water vergroten. Waar we kunnen dragen we mede bij aan een zo goed mogelijke waterkwaliteit.    
Punt 1 van de motie is voldoende opgenomen in de omgevingsvisie.    
2. In de DPRA regio (Deltaplan Ruimtelijke Adaptatie) nemen we sinds dit jaar klimaatstresstesten af waarbij waterkwaliteit een rol speelt zoals dat landelijk 
verplicht is. Daar wordt nu ook gekeken naar de invloed van klimaatverandering op de waterkwaliteit.    
3. Dat doen we in samenwerking met het Waterschap en in de regio.    
4. We zorgen ervoor dat we middels een raadsinformatiebrief voor het einde van Q3 een terugkoppeling geven van de resultaten van samenwerking met de 
overheden en het onderzoek naar onze eigen maatregelen.   

Voortgang:   April 2025:    
Overleggen vanuit het Deltaprogramma volgen in Q2 waaruit voorstellen voor verbeteringen volgen. Verder stellen we een plan op om dit jaar maatregelen te 
treffen die de waterkwaliteit positief beïnvloeden. We kijken als eerste naar mogelijkheden in Lindenholt. Dit plan overleggen we samen met het Waterschap en 
BOL (Bewoners Overleg Lindenholt) in Q1-Q2. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer 
173   
   

Onderwerp   
   
   

Datum 
politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste 
indiener   

College 
motie 
afvoeren   

250129.09    Plaatsmaken voor 
placemaking   

29 januari 2025   N. Vergunst   Wonen en Stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   D66, GroenLinks, PvdA, 
Stadspartij Nijmegen   

C. de Beer     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het college op:    

1. Een integrale visie voor placemaking op te stellen, waarin de mogelijkheden voor creatieve ondernemers en makers om actief bij te dragen aan de 
ontwikkeling van specifieke plekken in de stad worden benoemd;    
2. De raad in Q2 2025 te informeren over de voortgang van de integrale visie en de eerste stappen die gezet zijn om creatieve ondernemers beter te 
ondersteunen in de transformatie van potentiële plekken.   

1e reactie:   We voeren deze motie uit.    
We passen de principes van Tijdelijk Anders Gebruik (TAG) zo veel mogelijk stadsbreed toe. We sluiten aan op de bestaande afwegingskaders voor placemaking 
van het Stationsdistrict en Winkelsteeg.   

Voortgang:     April 2025: 
Op 1 april is een nieuwe beleidsadviseur TAG en placemaking gestart. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer 
174   
   

Onderwerp   Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

220928.02    Plak 'm aan 
...bouwen!   

28-9-2022   N.P. Vergunst   Wonen en Stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   D66, 
GewoonNijmegen.NU, 
PvdA, Stadspartij 
Nijmegen   

R.W. Thomassen     Ja 

   
Inhoud Motie:   Verzoekt het college om: 1. Bij de uitwerking van de participatiebeleidsregels het aanplakbiljet als onderdeel mee te nemen en waar dat mogelijk is verplicht te 

stellen en waar dat niet verplicht te stellen is ts nor aan te reiken.   
1e reactie:   We voeren de motie uit.    

We gaan de motie uitvoeren. Bij implementatie van het beleid gaan we zoeken naar een passende vorm.   
   

Voortgang:     April 2025:  
Er is een hulpmiddel gemaakt voor initiatiefnemers. Er wordt op dit moment een goede plek gezocht om het op de website van de gemeente te plaatsen. De 
voorkeur gaat uit om het te verwerken op de pagina voor participatie voor het ruimtelijk domein bij het kopje ‘bouwen en wonen’. Wij stellen voor om de motie 
af te voeren. 
   
Oktober 2024: Er komt op de website een hulpmiddel om inititiefnemers te ondersteunen een affiche in de openbare ruimte te plaatsen. Dat kan op diverse formaten te printen zijn maar 
ook voor een bouwbord biedt de toolkit mogelijkheden. Deze toolkit wordt op de website geplaatst met de nadrukkelijke wens van de gemeente dit te plaatsen bij ontwikkelingen waar 
participatie een rol speelt. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
April 2024: We hebben diverse versies gemaakt maar die spreken onvoldoende tot de verbeelding en geven nog niet het beeld af dat we wensen. Vandaar dat we op dit moment bezig zijn 
om een toolkit te ontwikkelen die eenvoudig te gebruiken is voor initiatiefnemers en tegelijkertijd herkenbaar is. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.    
PA 20 december 2023: We houden de motie graag nog actief. We hebben nog geen informatiebrief hebben, en dan is afvoeren voorbarig   
Oktober 2023: De publieksversie, inclusief het affiche, wordt momenteel afgerond en zal in oktober 2023 aan de raad toegestuurd worden via een raadsinformatiebrief. We stellen voor om 
de motie af te voeren.   
Mei 2023: Deze motie is onderdeel van de implementatie en wordt op dit moment vormgegeven. Er zal een standaard affiche komen dat kenbaar gemaakt wordt aan externen met een 
handleiding wat hierop moet staan en wanneer dit opgehangen zal worden. De verwachting is dat na de zomer de werkwijze helder is en dat de publieksversie van het participatiebeleid 
beschikbaar is waar dit affiche een onderdeel van uitmaakt. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer 
175   
   

Onderwerp   
   
   

Datum 
politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste 
indiener   

College 
motie 
afvoeren   

241218.08    Samen leven, samen 
zorgen   

18 december 
2024   

G.. Visser   Wonen en Stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   CDA, D66, GroenLinks, 
Stadspartij Nijmegen   

L. Janssen     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het college op:    

l. Om te inventariseren wat er nodig is om een dementievriendelijke gemeente Nijmegen te realiseren en de raad te informeren over deze inventarisatie voor 
de behandeling van het Koersdocument 2026.    
2. Hierin ook duidelijk te maken hoe realisatie gefaseerd uitgevoerd kan worden door telkens bij het realiseren van nieuwe woonzorgprojecten te kijken hoe 
we de buurt en wijk zoveel mogelijk dementievriendelijk kunnen inrichten.    
3. Bij deze inventarisatie en een uiteindelijk plan van aanpak samen te werken met woningcorporaties, zorginstellingen en andere relevante partijen en samen 
met hen acties op te zetten voor het dementievriendelijk maken van de gemeente.   

1e reactie:   We werken op dit moment nog aan een uitwerking van de inzet en middelen die nodig zijn om deze motie te kunnen uitvoeren. Vervolgens zullen we in relatie 
tot de andere moties en de acties uit de woonzorgvisie bepalen waar de prioriteit wordt gelegd voor de inzet van capaciteit en middelen.   
Zodra de analyse gereed is, wordt de raad geïnformeerd over de invulling van de verschillende moties.   

Voortgang:   April 2025:  
 We werken op dit moment nog aan een uitwerking van de inzet en middelen die nodig zijn om deze motie te kunnen uitvoeren. Vervolgens zullen we in relatie 
tot de andere moties en de acties uit de woonzorgvisie bepalen waar de prioriteit wordt gelegd voor de inzet van capaciteit en middelen.   
Bij de voortgangsmonitor in Q2 2025, wordt de raad geïnformeerd over de invulling van deze motie.  Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer 
176   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240703.09   
Mark Weering 

Samenwonen doe je 
niet alleen   

3 juli 2024   G. Visser   
N. Vergunst   

Wonen en Stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   D66   
GroenLinks   
Stadspartij 
Nijmegen   

S. den Ouden     Ja 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het college op om:    

1. Bij de uitwerking van het bestedingsplan van het Woonfonds eind 2024 in ieder geval €1.000.000 euro beschikbaar te stellen ten behoeve van projecten ter 
bevordering van het bouwen van studentenhuisvesting, waarvan een deel bestaat uit onzelfstandige wooneenheden;   

1e reactie:   We nemen de motie mee met de verdere uitwerking van de regeling. Planning is om in Q4 (nov.) het fonds open te kunnen stellen voor indiening van projecten, 
daarna te beoordelen en toe te kennen.   

Voortgang:   April 2025: 
  Er is invulling gegeven aan de motie. Er is €1.000.000 euro beschikbaar gesteld ten behoeve van projecten ter bevordering van het bouwen van 
studentenhuisvesting. Wij stellen voor om de motie af te voeren. 
 
   
Oktober 2024: Zie 1ste reactie, geen nieuwe ontwikkelingen. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer 
177   
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240424.08   Stevig inzetten voor 
een klimaatbestendig 
Nijmegen   

24 april 2024   N. Vergunst   Wonen en Stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   GroenLinks, Partij 
voor de Dieren   

D. Beumer     Ja 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het college op    

1. In de omgevingsvisie het 'streven' dat voor 2035 alle prioritaire gebieden klimaatbestendig zijn om te zetten naar een daadwerkelijke doelstelling;    
2. Te onderzoeken of de implementatie van een (strengere) groennorm voor nieuwe ontwikkelingen én de bestaande stad in de omgevingsvisie kan bijdragen 
om deze doelstelling te bereiken;    
3. De uitkomsten van de mogelijkheden voor groen normen terug te koppelen naar de raad voor de behandeling van de omgevingsvisie.   

1e reactie:   We voeren de motie uit.   
1. In de omgevingsvisie het ‘streven’ dat voor 2035 alle prioritaire gebieden klimaatbestendig zijn om te zetten naar een daadwerkelijke doelstelling;   

1. Wij zeggen toe ons in te spannen om maximaal doelstellingen te formuleren. Op het moment van vaststellen van de klimaatadaptatiestrategie op 31 
oktober 2023 waren er nog teveel onzekerheden over de werkelijke staat van de openbare ruimte, de benodigde maatregelen, het haalbare tempo 
van investeringen en de financiële consequenties. Daarom is er voor gekozen het woord streven te gebruiken. Om in de Omgevingsvisie het streven 
te vervangen door doelstellingen, werken we momenteel aan een Masterplan prioritaire gebieden om de haalbaarheid van maatregelen, het tempo 
en de consequenties voor de financiering inzichtelijk te maken. Hieruit volgen doelstellingen voor de prioritaire gebieden.    

2. De maatregelen voor wateroverlast voor de periode 2026-2029 nemen we op in het Water- en Rioleringsprogramma.   
2. Te onderzoeken of de implementatie van een (strengere) groennorm voor nieuwe ontwikkelingen én de bestaande stad in de omgevingsvisie kan 
bijdragen om deze doelstelling te bereiken;    
• We zeggen toe te onderzoeken of een groennorm in de omgevingsvisie kan bijdragen om de doelstellingen voor nieuwbouw en de prioritaire 
gebieden eerder te halen. In de klimaatadaptatiestrategie hebben al doelstellingen voor meer groen geformuleerd we de groennorm al vertaald naar 
Nijmegen. Dit houdt in dat het groenpercentage per wijk, schaduw op loop-en fietsroutes en afstand tot koeltegebieden en groenplekken al zijn vastgelegd 
en dat we in een op te leveren masterplan onderzoeken of er nog andere uitwerking van deze groennormen noodzakelijk is voor formulering doelstellingen in 
Omgevingsvisie.   
3. De uitkomsten van de mogelijkheden voor groennormen terug te koppelen naar de raad voor de behandeling van de omgevingsvisie.   

Voortgang:   April 2025: 
  Op 7 januari heeft het college de beantwoording van de motie Stevig inzetten op een klimaatbestendig Nijmegen vastgesteld. Hiermee is de motie 
uitgevoerd. Wij stellen voor om de motie af te voeren. 
 
Oktober 2024: Om invulling te geven aan de Motie Stevig inzetten op een klimaatbestendig Nijmegen van 24 april 2024, hebben we een adviesbureau opdracht gegeven om tot concrete 
doelstellingen te komen voor de prioritaire klimaatadaptatiegebieden en duiding te geven aan haalbare en betaalbare maatregelen. De resultaten van deze opdracht verwachten we in 
oktober en worden verwerkt in de ontwerp-omgevingsvisie. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

   
  



 
Motienummer 
178   
   

Onderwerp   
   
   

Datum 
politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste 
indiener   

College 
motie 
afvoeren   

241218.11    Stimuleer en 
ondersteun regie in 
collectieve 
zorginitiatieven   

18 december 
2024   

G. Visser   Wonen en Stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   CDA, GroenLinks, PvdA   M. Kraft     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het college op:    

• Bij de uitvoering van de woonzorgvisie gericht beleid te ontwikkelen om zorgcirkels en andere vormen van collectief georganiseerde zorg actief te stimuleren 
en ondersteunen met advies in de opzet en realisatiefase op, onder andere, het gebied van de ruimtelijke invulling en noodzakelijke vergunningen.    
• In de communicatie richting verschillende doelgroepen duidelijke voorbeelden op te nemen van bestaande initiatieven en methoden voor het organiseren 
van collectieve zorg en ondersteuning, en specifiek uit te leggen hoe de gemeente daarbij kan helpen.    
• In de voortgangsrapportages aan de raad structureel inzicht te bieden in het aantal inwoners dat ondersteuning heeft gezocht voor het opzetten van een 
collectief zorginitiatief en hoe de gemeente hen heeft kunnen ondersteunen.   

1e reactie:   We werken op dit moment nog aan een uitwerking van de inzet en middelen die nodig zijn om deze motie te kunnen uitvoeren. Vervolgens zullen we in relatie 
tot de andere moties en de acties uit de woonzorgvisie bepalen waar de prioriteit wordt gelegd voor de inzet van capaciteit en middelen.   
Zodra de analyse gereed is, wordt de raad geïnformeerd over de invulling van de verschillende moties.   

Voortgang:   April 2025: 
We werken op dit moment nog aan een uitwerking van de inzet en middelen die nodig zijn om deze motie te kunnen uitvoeren. Vervolgens zullen we in relatie 
tot de andere moties en de acties uit de woonzorgvisie bepalen waar de prioriteit wordt gelegd voor de inzet van capaciteit en middelen.   
Bij de voortgangsmonitor in Q2 2025, wordt de raad geïnformeerd over de invulling van deze motie.  Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer 
179   
   

Onderwerp   Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

220928.03   Van evalueren kun je 
leren   

28-09-2022   N.P. Vergunst   Wonen en Stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   CDA, D66, PvdA, SP 
en Stadspartij 
Nijmegen   

T. van Gent     Nee 

   
Inhoud Motie:   Roept het college op om: In mijnwijkplan de functionaliteit toe te voegen dat mensen die betrokken waren bij een participatietraject ook na afloop de kwaliteit 

van dit participatietraject kunnen beoordelen.   
1e reactie:   We voeren de motie uit. We gaan de motie uitvoeren. We gaan de opgave opnemen in het programma van eisen van de doorontwikkeling van MijnWijkplan.   

Voortgang:   April 2025:  
De implementatie van het nieuwe platform, dat in Nijmegen Onzestad.nijmegen.nl gaat heten, zal nog heel 2025 bestrijken. Tijdens de implementatie houden 
we rekening met deze wens. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren. 
   
Oktober 2024: We hebben besloten om niet verder te investeren in de doorontwikkeling van MijnWijkplan. In plaats daarvan zetten we in op de overgang naar een passender digitaal 
participatieplatform waarmee we beter uitvoering kunnen geven aan onze groeiende ambities op het gebied van (digitale) participatie. De behoefte aan een functionaliteit om na afloop van 
een participatietraject de kwaliteit daarvan te kunnen beoordelen wordt hierin meegenomen. De leverancier van het beoogde platform (OpenStad) heeft reeds bevestigd hiervoor passende 
functionaliteiten te hebben ontwikkeld. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
April 2024: De softwareontwikkelaar heeft een offerte uitgebracht waarbij een deel van de gewenste veranderingen gemaakt konden worden. Die offerte is afgewezen en er wordt op dit 
moment gekeken naar een alternatief platform dat beter voldoet aan de wensen en toekomstbestendig ingezet kan worden voor de digitale participatie. We informeren de raad op het 
moment dat hier meer duidelijkheid over is. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.    
Oktober 2023: De gesprekken met de softwareontwikkelaar lopen nog steeds, en ze hebben een nieuwe aanpassing voorgesteld. Na afronding van een project kunnen we overwegen om 
automatisch een e-mail naar gebruikers/participanten te sturen. In deze e-mail zou een unieke link naar een extern enquêtesysteem kunnen worden opgenomen. Daarnaast is het belangrijk 
om een functie toe te voegen waarmee we kunnen aangeven dat een project is afgerond. Momenteel wordt archiveren gebruikt om een project uit de lijst te verwijderen, maar dit kan ook 
om andere redenen gebeuren. Daarom moet er een specifieke, doch vergelijkbare functie komen waarmee een beheerder kan aangeven dat een project succesvol is afgerond. We stellen 
voor om de motie nog niet af te voeren.   
Mei 2023: Mijnwijkplan wordt op dit moment herzien en meerdere functies worden onder de loep genomen. Voor de zomer moet duidelijk zijn wat de aanbieder van mijnplan mogelijk kan 
maken en welke veranderingen doorgevoerd zullen worden. Zodra dat beeld bestaat wordt de raad op de hoogte gesteld van de te verwachten veranderingen op mijnwijkplan. Wij stellen 
voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer 
180   

Onderwerp   Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

211124.01    Veilig op weg door de 
Winkelsteeg   

24 november 
2021   

N. P. Vergunst   Wonen en Stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   CDA   M. Buck     Nee 

   
Inhoud Motie:   Verzoekt het College om:    

1. Een onderzoek uit te laten voeren naar de verkeersveiligheid van het doorkruisen van de verschillende verkeersmodaliteiten, zoals fietsers, voetgangers, 
bussen, personenauto's en vrachtauto's, en naar de verschillende oplossingsmogelijkheden om de onderzochte verkeersveiligheidsrisico's beheersbaar te 
maken;    
2. De onderzoeksresultaten aan de gemeenteraad voor te leggen voordat het eerste bestemmingsplan in de gemeenteraad besproken wordt;    
3. Indien er een wijziging van de planexploitatie nodig blijkt voor het treffen van adequate verkeersveiligheidsmaatregelen, met een dekkingsvoorstel te 
komen en deze aan de gemeenteraad voor te leggen;    
4. Eventuele kosten voor onderzoek te dekken uit de plankosten die zijn opgenomen in de GREX Winkelsteeg-Kanaalzone onder Plankosten incl. VTU ad 45 min 
euro;   

1e reactie:   Punt 1 van de motie wordt thans onderzocht.   
De raad zal hierover worden geïnformeerd zodra meer bekend is, een en ander mogelijk in combinatie met de MER, in ieder geval voor het moment zoals 
opgenomen in punt 2. De invulling onderdelen 3 en 4 volgen eventueel daarna.    

Voortgang:   April 2025:  
Er is een raadsinformatiebrief opgesteld waarin is opgenomen hoe de aandachtspunten uit de veiligheidsscan zijn verwerkt in het ontwerp. Deze brief volgt in 
Q2 2025. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.    
 
Oktober 2024: Er wordt gewerkt aan een raadsinformatiebrief waarin is opgenomen hoe de aandachtspunten uit de veiligheidsscan zijn verwerkt in het ontwerp. Deze volgt eind 2024. Wij 
stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
April 2024: De in Q2 2023 opgestelde veiligheidsscan is gebruikt in de verdere uitwerking van de ontwerpen. In bouwteamverband is samen met de aannemer het definitieve ontwerp voor de 
hoofdinfrastructuur opgesteld. Op dit moment vindt de prijsvorming plaats. Naar verwachting passen de adequate verkeersveiligheidsmaatregelen binnen de vigerende gebiedsexploitatie 
Winkelsteeg, waarbij subsidies vanuit het Rijk een belangrijke dekkingsbron is. Mochten er in het vervolgproces noodzakelijke maatregelen ten behoeve van de verkeersveiligheid naar 
voren komen die de budgettaire of planologische kaders te buiten gaan dan zullen we de gemeenteraad een voorstel aanbieden. In Q2/Q3 wordt een rapportage opgesteld waarin is 
verwerkt hoe de aandachtspunten uit de veiligheidsscan zijn verwerkt in het ontwerp. Hiervan zullen wij de raad op de hoogte stellen. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
PA 20 december 2023: In de toelichting staat: "Punt 1 van de motie wordt thans onderzocht. De raad zal hierover worden geïnformeerd zodra meer bekend is, een en ander mogelijk in 
combinatie met de MER, in ieder geval voor het moment zoals opgenomen in punt 2. De invulling onderdelen 3 en 4 volgen eventueel daarna." De motie is dus nog niet afgerond, daarom 
willen we deze nog actief houden.   
Oktober 2023: In 2023 zijn de nodige onderzoeken en (ruimtelijke) verkenningen uitgevoerd ten behoeve van de eerste bestemmingsplannen om de ontwikkeling van Winkelsteeg mogelijk 
te maken. Deze zijn onder andere opgenomen in de MER Winkelsteeg. Ook zijn onderdelen van deze studies verwerkt in de ruimtelijke verkenningen, waarbij specifiek aandacht is besteed 
aan de verkeersveiligheid. In de MER Winkelsteeg is ook aandacht besteed aan de verschillende verkeersmodaliteiten en de verkeersveiligheid. Op basis van de MER en de onderzoeken zijn 
meerdere bestemmingsplannen aangeboden voor besluitvorming aan de raad. Voor de zomer is het bestemmingsplan stationsomgeving Goffert en Geluid Winkelsteeg vastgesteld door de 
gemeenteraad. In september is het bestemmingsplan Kanaalknoop-Noord aangeboden voor besluitvorming. In september is een aannemer geselecteerd voor het ontwerpen en realiseren 
van de hoofdinfrastructuur. Mochten er in dit ontwerpproces noodzakelijke maatregelen ten behoeve van de verkeersveiligheid naar voren komen die de budgettaire of planologische 
kaders te buiten gaan dan zullen we de gemeenteraad een voorstel aanbieden. We stellen voor om de motie af te voeren.   
Mei 2023: Er is een eerste ontwerp gemaakt voor de hoofdstructuur. Op dit ontwerp is een veiligheidsscan uitgevoerd. In Q2 2023 zullen we de gemeenteraad hierover informeren voor de 
besluitvorming in de raad over het eerste Bestemmingsplan (stationsomgeving Goffert). Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   



Oktober 2022: Mede in het kader van de milieueffectrapportage Winkelsteeg, worden onderzoeken uitgevoerd op het gebied van mobiliteit. Het thema verkeersveiligheid maakt hier 
onderdeel van uit. Ook werken we aan stedenbouwkundige verkenningen. Zo krijgen we een goed beeld van mogelijke knelpunten, en de oplossingsrichtingen, van de combinatie van 
verkeersbewegingen die samenhangen met sport en bedrijvigheid in het noordelijke deel van Winkelsteeg. Naar verwachting is de concept-milieueffectrapportage eind 2022 gereed. Daarna 
kunnen we de raad nader informeren over deze aspecten.   
We stellen voor de motie nog niet af te voeren.    
Mei 2022: Zie eerste reactie. Geen nieuwe ontwikkelingen. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

  
  



Motienummer 
181   
   

Onderwerp   
   
   

Datum 
politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste 
indiener   

College 
motie 
afvoeren   

240228.02   
  

Verandering begint 
niet altijd bij jezelf, 
maar nu wel   

28 februari 
2024   

G. Visser   
J. Brom   

Wonen en 
Stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   CDA, GewoonNijmegen.NU 
GroenLinks, Partij voor de Dieren, 
PvdA, SP   

S. van der 
Goes   

  Ja 

                           
   
Inhoud Motie:   Verzoekt het college    

1. Te onderzoeken hoe gemeentelijke panden en toekomstige gemeentelijke panden in leegstandsbeheer efficiënter kunnen worden benut en de raad uiterlijk 
in Q4 2024 over te informeren;    
2. Hierbij allereerst te kijken naar het faciliteren van dak- en thuisloze mensen en woonfuncties;    
3. In de tweede plaats ook rekening te houden met sociale cohesie in de wijk, ruimte voor ontmoeting, sociale en culturele activiteiten.   

1e reactie:   We gaan de motie uitvoeren.   
We zullen middels een onderzoek inzichtelijk maken welke mogelijkheden we nog meer zien om de (toekomstige) gemeentelijke panden in leegstandsbeheer 
efficiënter te kunnen benutten voor bewoning. Daarin nemen we de door u aangegeven aandachtspunten mee. We zullen u als raad in Q4 informeren over de 
onderzoeksresultaten.   
Ter achtergrondinformatie:   
De werkwijze op dit moment is dat leegstandbeheer wordt ingezet om bij tijdelijke leegstand het vastgoed te beschermen tegen kraken en vandalisme, en om 
een zinvolle invulling aan de panden te geven. Het geven van een zinvolle invulling vindt plaats in overleg met of op initiatief van een taakveld, bijvoorbeeld 
wonen, cultuur, onderwijs, projectontwikkeling etc.. Bij het bepalen van het type invulling van het pand spelen meerdere factoren mee. Belangrijke factoren 
zijn veiligheid (m.b.t. brand, legionella, elektra, installaties, staat van het pand), de energiekosten en de verwachting hoe lang het pand beschikbaar zal zijn tot 
dat er definitieve invulling aan wordt gegeven.   

Voortgang:   April 2025:  
 In februari 2025 is de raad geïnformeerd over: ‘versterken van economische en maatschappelijke functies: het Plan van aanpak leegstand (vastgesteld 
december 2024 door het college). Hierin is aandacht voor een langdurige kijk op leegstand en maatschappelijke doeleinden van panden in de wijken, in de 
binnenstad en van panden in gemeentelijk leegstandsbeheer. Wij stellen voor om de motie af te voeren. 

Oktober 2024: Wij hebben aangegeven dat we u als raad in Q4 informeren over de onderzoeksresultaten. We verwachten dat dit conform planning doorgang vindt. Wij stellen voor om de 
motie nog niet af te voeren.   

  
  



Motienummer 
182   
   

Onderwerp   Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

221102.17    Verduurzamen 
vastgoed – Logisch 
moment was 
gisteren!   

2-11-2022   J.P. Broeren   Wonen en Stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   CDA, GroenLinks, 
ODV, Partij voor de 
Dieren   

F. de Gram     Nee 

   
Inhoud Motie:   Verzoekt het College:    

1. Een jaarlijkse voortgangsrapportage van het doel om in 2035 het gemeentelijk vastgoed energieneutraal te maken voor te leggen aan de raad;    
2. Het doel van 2035 leidend te laten zijn bij de uitvoering en prognoses mbt haalbaarheid.   

1e reactie:   We voeren de motie uit.    
Vanaf 2023 zullen we een jaarlijkse voortgangsrapportage voorleggen aan de raad. Het doel van 2035 was reeds leidend en zal ook leidend blijven bij de 
uitvoering en prognoses m.b.t. de haalbaarheid.   

Voortgang:    April 2025:  
Door de aanbesteding “Regie technisch beheer, onderhoud en verduurzaming vastgoedportefeuille gemeente Nijmegen” is het duurzaamheidsplan 2025 
vertraagd. We verwachten het plan in april 2025 naar het college te kunnen brengen. In april verzorgen we tevens een themabespreking verduurzaming 
gemeentelijk vastgoed voor ons college. Zoals in oktober aan u is aangegeven was er inderdaad een vertraging in de uitvoering voor 2024, waardoor een deel 
van de uitvoering is doorgeschoven naar 2025. Op dit moment zijn we in de afrondende fase van de hiervoor genoemde aanbesteding. Daarin stellen we ook 
eisen omtrent het doorlopend inzichtelijk maken van de voortgang van de verduurzamingsopgave. De voortgang zal vanaf Q1 2026 digitaal inzichtelijk zijn. We 
voorzien door de netcongestie nog altijd een vertraging in het gasloos kunnen maken van ons gemeentelijk vastgoed. We stellen voor om de motie nog niet af 
te voeren. 
 
Oktober 2024: Op dit moment zijn we het duurzaamheidsplan 2025 aan het voorbereiden. We verwachten dit eind Q4 aan het college aan te kunnen bieden. We voorzien door de 
netcongestie nog altijd een vertraging in het gasloos kunnen maken van ons gemeentelijk vastgoed. Zoals in april aan u is aangegeven verwachten we ook dit jaar een vertraging in de 
uitvoering, waardoor een deel van de uitvoering doorgeschoven moet gaan worden naar 2025. Op dit moment zijn we middenin de aanbesteding voor de “Regie technisch beheer, 
onderhoud en verduurzaming vastgoedportefeuille gemeente Nijmegen”. Daarin stellen we ook eisen omtrent het doorlopend inzichtelijk maken van de verduurzamingsopgave. We stellen 
voor om de motie nog niet af te voeren.   
April 2024: Door de compl22exiteit van de opgave wordt het duurzaamheidsplan voor 2024 pas in april aan het college aangeboden. We voorzien door de netcongestie nog altijd een 
vertraging in het gasloos kunnen maken van ons gemeentelijk vastgoed. De onverminderde algehele krapte op de arbeidsmarkt, is ook dit jaar een vertraging te verwachten in de uitvoering, 
waardoor een deel van de uitvoering doorgeschoven moet gaan worden naar 2025. We zijn aan het zoeken naar de geschikte vorm om de voortgang van de verduurzaming doorlopend 
inzichtelijk te maken. Dit vraagt technische aanpassingen in de systemen die onze onderhoudspartij gebruikt.  We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
Oktober 2023: In Q4 worden de duurzaamheidsplannen voor 2024 door ons college vastgesteld. Wij voorzien door de netcongestie een vertraging in het gasloos kunnen maken van ons 
gemeentelijk vastgoed. Door algehele krapte op de arbeidsmarkt zien we een vertraging in de uitvoering van het jaarplan 2023. De exacte impact van zowel de netcongestie als de krapte op 
de arbeidsmarkt is nog niet in beeld te brengen. Door capaciteitsproblemen binnen het opgaveteam zijn er dit jaar geen mogelijkheden om een voortgangsrapportage over de algehele 
verduurzaming aan te bieden, anders dan het genoemde jaarplan voor 2024. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
Mei 2023: Onlangs is de raad door middel van een brief geïnformeerd over de status van het gemeentelijke vastgoed (wel of niet verduurzamen en welke panden reeds gereed zijn). In Q4 
worden de duurzaamheidsplannen voor 2024 en de voortgangsrapportage 2023 door ons college vastgesteld en zal de voortgangsrapportage aan de raad worden aangeboden. Wij stellen 
voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer 
183  
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240703.05    Verenigt u achter de 
Nijmeegse 
Woonverenigingen   

3 juli 2024   G. Visser   
N. Vergunst   

Wonen en Stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   CDA, SP, PvdA   
GroenLinks   
Partij voor de Dieren   

S. van der Goes    Nee  

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het college op    

- De inzet voor gemeenschappelijk wonen moet ook worden uitgebreid naar de woonverenigingen, waarbij gezorgd wordt voor goede informatievoorziening 
en periodiek overleg over eventuele knelpunten;    
- Dat er moet goede informatie beschikbaar moet zijn voor nieuwe groepen die een woonvereniging willen starten, zodat deze groepen goed op weg worden 
geholpen;    
- De regels omtrent de aanspraak op de juridische ondersteuning zo aan te passen dat ook woonverenigingen hier aanspraak op kunnen maken en voor 
woonverenigingen inzichtelijk te maken welke ondersteuning er voor hen is.   

1e reactie:   De gemeente gaat op korte termijn in gesprek met relevante partners (o.a. woonverenigingen en hypotheekverstrekkers) om te onderzoeken op welke wijze 
het beste uitvoering gegeven kan worden aan deze motie. De raad zal hierover naar aanleiding van de gesprekken worden geïnformeerd.   

Voortgang:    April 2025: 
Traject met de woonverenigingen en relevante stakeholders is gestart en loopt nog. In dit traject wordt onderzocht hoe de financieringsproblematiek waar de 
woonverenigingen tegenaan lopen kan worden opgelost, en welke rol de gemeente hierin eventueel kan spelen. De raad is toegezegd in juni 2025 middels een 
brief te worden geïnformeerd over de voortgang van dit traject. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren. 
 
  Oktober 2024: Zie 1ste reactie, geen nieuwe ontwikkelingen. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer 
184   
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240424.05    Vizier op een 
ruimtelijk 
rechtvaardig 
Nijmegen   

24 april 2024   N. Vergunst   Wonen en Stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   CDA, D66, PvdA, SP, 
GroenLinks, 
Stadspartij 
Nijmegen   

    Ja 

                           
   
Inhoud Motie:   Verzoekt het college om:    

1. In de actualisatie van de omgevingsvisie het leidend principe van een gezonde leefomgeving duidelijk en breed te definiëren en in deze definitie ook 
ruimtelijke rechtvaardigheid te betrekken.    
2. In de uitwerking van de omgevingsvisie -en de gebiedsuitwerkingen en omgevingsprogramma's en het bijbehorende participatieproces eveneens het 
vraagstuk te betrekken hoe we sociaal rechtvaardig kunnen prioriteren op ruimtelijke keuzes zodanig dat die bijdragen aan het verkleinen van 
kansenongelijkheid, aan het inclusiever en toegankelijker maken van onze stad, aan het opheffen van de scheidslijn tussen bevolkingsgroepen en stadsdelen 
en aan het opvangen van de impact van een krimpende beroepsbevolking daar waar dit het hardst nodig is.    
3. In de uitwerking van de omgevingsvisie in gesprek te gaan met inwoners en vertegenwoordigers van de stadsdelen Zuid, Oud West, Nieuw West, Dukenburg 
en Lindenholt over de scheidslijn tussen stadsdelen en het ruimtelijk rechtvaardiger maken van deze stadsdelen en tweedeling tussen bevolkingsgroepen ook 
onderwerp van gesprek te laten zijn in alle stadsdeelgesprekken die gevoerd worden.   

1e reactie:   We voeren de motie uit.   
We verkennen hoe we dit goed kunnen opnemen in de omgevingsvisie. Ruimtelijke en sociale rechtvaardigheid zijn belangrijke onderwerpen, maar de motie is 
vrij breed ingestoken. Dat betekent dat we eerst goed moeten uitzoeken hoe we een goede verbinding kunnen maken tussen ruimtelijke-sociale 
rechtvaardigheid en een gezonde leefomgeving op basis van de omgevingsvisie.   

Voortgang:     April 2025:  
Het college heeft medio maart de ontwerp-omgevingsvisie ter inzage gelegd.  Hierin is het leidende principe van een gezonde leefomgeving opgenomen en is 
opgenomen dat we werken aan een rechtvaardige stad. Bij het opstellen van de gebiedsuitwerkingen voor de omgevingsvisie, die de raad recent besproken 
heeft, heeft het college met verschillende inwoners gesproken. Hierbij zijn verschillende onderwerpen besproken. De uitkomsten van de gesprekken zijn 
opgenomen in een verslag. De raad heeft dit verslag ontvangen.  Wij stellen voor om de motie af te voeren. 
     
Oktober 2024: Geen nieuwe ontwikkelingen. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer 
185   
   

Onderwerp   
   
   

Datum 
politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste 
indiener   

College 
motie 
afvoeren   

250129.16    Wateroverleg in 
Lindenholt   

29 januari 2025   N. Vergunst   Wonen en Stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   D66, GroenLinks, Partij 
voor de Dieren, 
Stadspartij Nijmegen   

E. Lauret     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Verzoekt het college:    

l. Samen met Waterschap Rivierenland en eventuele andere belanghebbende partijen zoals Rijkswaterstaat in gesprek te gaan met de Werkgroep water van 
het Bewonersoverleg linden holt om te komen tot een integrale benadering en een werkbare oplossing van de waterproblematiek in Lindenholt als onderdeel 
van de te nemen klimaatadaptieve maatregelen en ten behoeve van de waterkwaliteit,   

1e reactie:   We voeren de motie uit.   
We stellen een plan op om dit jaar maatregelen te treffen die de waterkwaliteit in Lindenholt positief beïnvloeden. Dit plan overleggen we samen met het 
Waterschap en BOL (Bewoners Overleg Lindenholt) in Q1-Q2. Ook intensiveren we de samenwerking met Rijksoverheid, waterschap, provincie etc. vanuit het 
Deltaprogramma.   

Voortgang:   April 2025:  
We hebben op een aantal locaties in Lindenholt natuurvriendelijke oevers  voorgesteld. Dit plan wordt op korte termijn met het Waterschap besproken. Dan 
volgt ook overleg met het BOL (Bewoners Overleg Lindenholt). Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer 
186  
   

Onderwerp   
   
   

Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

240703.03    Wie deelt, 
vermenigvuldigt   

3 juli 2024   G. Visser   
N. Vergunst   

Wonen en Stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   CDA, D66, PvdA   S. den Ouden     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het college op:    

1. Op basis van de evaluatie kamerverhuur (Q4) te komen met concrete verbetervoorstellen om woningdelen te bevorderen, met daarbij specifieke aandacht 
voor het aanpassen van de drempel voor vergunningvrij woningdelen.    
2. Te onderzoeken hoe pandeigenaren die een pand verhuren in Nijmegen aangemoedigd kunnen worden om woningen met twee of meer slaapkamers ook 
beschikbaar te stellen voor verhuur aan meerdere huishoudens.    
3. Het splitsen en delen van woningen op te nemen in de prestatieafspraken met woningbouwcorporaties.    
4. In overleg met woningbouwontwikkelaars en -corporaties een aanpak te ontwikkelen voor het realiseren van of transformeren naar onzelfstandige 
wooneenheden voor starters en het beter gebruiken van mogelijkheden voor groepscontracten.   

1e reactie:   We voeren deze motie uit.    
Punt 1 komt terug bij de evaluatie van het kamerverhuurbeleid (Vierde kwartaal 2024).    
Punten 2 en 4 bij de aanpak delen en splitsen (Derde kwartaal 2024)    
Punt 3 bij de opstelling van nieuwe meerjarige prestatieafspraken.   

Voortgang:    April 2025: 
Ad 1. Met de RIB van 26 november 2024 heeft het college op basis van de evaluatie een aantal vervolgstappen gedeeld met raad. Naar aanleiding van 
bespreking in de raad en motie “All are equal and no one is more equal than others” bereidt het college nu verbetervoorstellen voor waarin ook het aanpassen 
van de drempel voor vergunningsvrij woningdelen wordt verwerkt. 
Ad 3. Dit is onderdeel van de lopende gesprekken van de vorming van de meerjarige prestatie-afspraken.  
Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren. 
   
Oktober 2024: Zie 1ste reactie, geen nieuwe ontwikkelingen. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer 
187   
   

Onderwerp   Datum politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste indiener   College 
motie 
afvoeren   

220608.03    Wie ruimte heeft voor 
twee mag delen met 
wie geen ruimte 
heeft   

8 juni 2022   G. Visser   Wonen en Stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   CDA, VVD   M. Bakker     Ja 

   
Inhoud Motie:   Verzoekt het college:    

Om dit kalenderjaar met een analyse te komen om woon- en huurdelen beter en eenvoudiger mogelijk te maken.   
1e reactie:   We voeren de motie uit.    

Er wordt een analyse gemaakt met als doel woon- en huurdelen te vergemakkelijken.   
Voortgang:     April 2025:   

Op 19 november 2024 is de notitie aanpak woningsplitsen en woondelen vastgesteld door het college. Wij stellen voor om de motie af te voeren. 
   
Oktober 2024: Verkenning loopt en wordt gecombineerd met de aanpak woningsplitsing (actiepunt woongenda). Dit najaar is de aanpak gereed. Wij stellen voor om de motie nog niet af te 
voeren.   
April 2024: Deze analyse heeft vertraging opgelopen door ziekteverzuim. We gaan dit afronden voor de zomerperiode 2024. Daarnaast werken door aan het beter inzichtelijk te maken van 
de informatie aan de inwoners op bijvoorbeeld de website; ook dit willen we voor de zomerperiode klaar hebben. We stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
Oktober 2023: We ronden de analyse dit jaar af en verwachten dat deze analyse in januari 2024 wordt aangeboden aan de gemeenteraad. Wij stellen voor om de motie nog niet af te 
voeren.   
Mei 2023: We verwachten de analyse in Q3 2023 op te leveren. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   
Oktober 2022: We verwachten de analyse in 2023 op te leveren. We stellen voor de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer 
188   
   

Onderwerp   
   
   

Datum 
politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste 
indiener   

College 
motie 
afvoeren   

240228.05    Zet de wijken niet 
in de uitverkoop   

28 februari 
2024   

G. Visser   
J. Brom   

Wonen en 
Stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   CDA, 
GewoonNijmegen.NUGroenLinks, 
Partij voor de Dieren, PvdA, SP   

C. Brand     Ja 

                           
   
Inhoud Motie:   Roept het college op:    

Bij het opnieuw invulling geven aan winkelpanden met prioriteit in te zetten op winkelpanden in de wijken.    
En gaat over tot de orde van de dag.   

1e reactie:   We gaan de motie uitvoeren.   
De leegstand van winkelpanden komt zowel voor in het stadscentrum, als in de buurt- en wijkwinkelcentra. De leegstand is beperkt en kan betiteld worden als 
frictieleegstand. De panden zijn veelal in private handen. We komen met een plan van aanpak om langdurige leegstand tegen te gaan (zie ook de twee andere 
onderstaande moties), uiterlijk Q4. We zullen kijken naar wat de mogelijkheden zijn qua bestemming. Mogelijk helpt een ruimere bestemming van deze 
panden als het gaat om een nieuwe invulling. Denk aan de bestemming dienstverlening en/of horeca. Dit zou het economisch klimaat versterken en recht doen 
aan de functie die dit voor de buurt heeft wat tot verbetering van het woon en leefklimaat leidt. Immers een buurt zonder dit soort functies is ook geen fijne 
woonbuurt.   

Voortgang:     April 2025:  
Het plan van aanpak leegstand is vastgesteld en de Raad is hier in februari over geïnformeerd. In het plan van aanpak hebben we speciale aandacht voor 
winkelpanden in wijken en de functie die deze vervullen. Wij stellen voor om de motie af te voeren.  
   
Oktober 2024: We pakken dit verzoek van de Raad op en nemen het mee in de beantwoording van de andere toezeggingen rondom notitie leegstand. Hier gaan we in op leegstaande 
panden in het centrum en ook in de wijken. Planning: Q4 2024. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
  



Motienummer 
189  
   

Onderwerp   
   
   

Datum 
politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste 
indiener   

College 
motie 
afvoeren   

250129.14    Zet in op biodiverse 
klimaatadaptatie   

29 januari 2025   N. Vergunst   Wonen en Stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   Partij voor de Dieren, 
GroenLinks, SP   

E. Lauret     Ja 

                           
   
Inhoud Motie:   Verzoekt het college:    

1. In de omgevingsvisie op te nemen dat bij de aanplant in groenvakken gekozen wordt voor ecologisch, inheems en divers groen, ofwel planten die samen 
zoveel mogelijk het hele jaar door voedsel opleveren voor insecten die in de buurt wonen,   

1e reactie:   We voeren deze motie uit   
In de omgevingsvisie wordt een zin toegevoegd dat we zoveel als mogelijk gebruik maken van ecologisch en divers groen. In de uitvoering proberen we al 
binnen vergroeningsacties - daar waar mogelijk - rekening te houden met het toevoegen van ecologisch en divers groen.   

Voortgang:    April 2025:  
Het college werkt aan een actualisatie van de omgevingsvisie. Hierin is aandacht voor behoud en versterking van de natuur, zowel binnen de ecologische 
groenstructuur als daarbuiten. Aanvullend zal er tijdens de herziening van de omgevingsvisie nog een zin worden toegewijd aan het stimuleren van ecologisch 
en divers groen, daar waar we vergroenen. Het concept van de omgevingsvisie ligt inmiddels ter visie. Wij stellen voor om de motie af te voeren.  

 
  



Motienummer 
190   
   

Onderwerp   
   
   

Datum 
politieke 
avond   

Portefeuille   
houder   

Programma   Concernmanager   Fractie(s)   Eerste 
indiener   

College motie 
afvoeren   

241113.03    Zet in op huurkorting 
om doorstroming te 
bevorderen   

13 november 
2024   

G. Visser   
N.Vergunst   

Wonen en Stedelijke 
ontwikkeling   

Arno Koldenhof   CDA, GroenLinks, PvdA, 
Stadspartij Nijmegen   

C. Brand     Nee 

                           
   
Inhoud Motie:   1 . Alsnog uitvoering te geven aan beslispunt 1 van de aangenomen motie 'Bevorder de doorstroom' en dit in gezamenlijkheid met de coöperaties te doen en 

zo spoedig mogelijk met een plan naar de raad te komen.    
2. Voor de financiële onderbouwing van een dergelijk plan in gesprek te treden met de coöperaties en daarbij ook te kijken naar mogelijke inzet van middelen 
bij de voortgangsmonitor door een deel van het voordelig programmaresultaat als gevolg van de septembercirculaire 2024 in te zetten.   

1e reactie:   Het college neemt de motie mee in het proces van de vorming van nieuwe meerjarige prestatie-afspraken. Wij verwijzen u daarbij naar de raadsbrief waarin u 
geïnformeerd bent over de resultaten van het recente tripartiete overleg. Overigens is het zo dat het college, de corporaties en de huurders in het tripartiete 
overleg gelijkwaardige partners zijn: het is in principe niet mogelijk dat het college (of de raad) een verplichting kan meegeven aan de corporaties.   

Voortgang:   April 2025:  
Zie 1e reactie. Geen nieuwe ontwikkelingen. Wij stellen voor om de motie nog niet af te voeren.   

 
 


